
Časopis prebivalcev Občine Ivančna Gorica    letnik XXII   jan. - feb. 2016   št. 1
Izdajatelj:
Občina Ivančna Gorica
Sokolska 8
1295 Ivančna Gorica

Prvič v barvah
V rokah držite Klasje v prenovljeni podobi. Prvič v zgodovini iz-
hajanja Klasja smo celotno številko našega časopisa natisnili v 
barvah. K temu nas je pravzaprav spodbudilo varčevanje, saj je 
uredništvo ob nekoliko zmanjšanih proračunskih sredstvih za iz-
dajanje Klasja iskalo cenejšo vrsto tiskanja. Barvni tisk seveda ni 
cenejši od črnobelega, s pomočjo sodobne tehnologije pa razlike 
v ceni niso več tako velike kot v preteklosti. Cenejše izdajanje 
smo dosegli predvsem z izbiro cenejšega papirja, kljub temu pa 
smo si lahko privoščili še tiskanje v barvah. Ob prihodnjih izda-
jah bomo skušali izbrati primerno vrsto papirja, saj poleg ugodne 
cene, želimo, da ostane Klasje tudi kvalitetno in v kolikor bo le 
možno, bomo nadaljevali tudi s tiskom v barvah.

A kvaliteta se meri tudi po vsebini, česar se dobro zavedamo tudi 
v uredništvu. Veseli bomo, če nam tudi vi izrazite svoje mnenje 
in vtise. Zanima nas kakšna se vam zdi podoba in vsebina Klasja, 
katerih tem si želite več oz. katerih je po vašem mnenju preveč. 
Vsakega vašega odziva bomo veseli, zato nam jih le posredujte 
na elektronski naslov urednistvo@klasje.net ali z navadno pošto.

Matej Šteh, urednik
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Prispevali so k ugledu in prepoznavnosti naše občine

V Ambrusu smo počastili slovenski kulturni praznik

ź START med 7. in 10. uro v Višnji Gori
ź Zaključna prireditev bo na Jurčičevi domačiji na Muljavi
ź Slavnostni govornik: PRIMOŽ KOZMUS, 
  nekdanji olimpijski in svetovni prvak v metu kladiva PD POLŽ

SKRBNIK POTI

Vabljeni na tradicionalni, 23. Pohod po Jurčičevi poti

sobota, 5. marec 2016
Pot je podaljšana do Krke

Muljava
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Kdo so najboljši športniki, ekipe in športni delavci v letu 2015?

Pust uspešno preganjal zimo v Ivančni Gorici
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Ko l o fo n Prispevke za naslednjo številko sprejemamo do 14. marca.

Klasje - Glasilo prebivalcev občine Ivančna Gorica; Ustanovitelj časopisa: Občinski svet Občine Ivančna Gorica; Sedež uredništva: Cesta II. grupe odredov 17, 1295 Ivančna Gorica, telefon: 781 21 
30, faks: 781 21 31, e-pošta: klasje.casopis@siol.net, spletna stran: www.klasje.net; Uredniški odbor: Matej Šteh - glavni in odgovorni urednik, Leopold Sever - Kratkočasnik, Siva in Severna stran, Si-
mon Bregar, Jože Glavič, Franc Fritz Murgelj, Janko Zadel, Jožefa Železnikar; Lektoriranje: Mateja D. Murgelj; Oblikovna zasnova: Robert Kuhar; Priprava za tisk: AMSET, d. o. o.; Tisk: Jože Dolinšek s.p.,  
Časopis KLASJE izhaja v 6.000 izvodih mesečno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno.

Prijetno domače tudi v 
letu 2016

Mila zima in pretoplo vreme za ta letni čas nam verjetno res nazorno kaže-
jo, da je bilo človeštvo v zadnjih nekaj desetletjih do narave preveč neprija-
zno in izkoriščevalsko. Če hočemo ali ne, klimatske spremembe prihajajo, 
pa naj nam bo to všeč ali ne. Lahko samo upamo, da te spremembe ne 
bodo prehude in skušamo napake iz preteklosti vsaj za silo popraviti.
Kanalizacijski sistemi in čistilne naprave, ki jih Občina Ivančna Gorica gradi 
in podpira v zadnjih nekaj letih in so trenutno ena njenih najbolj intenziv-
nih nalog, so zato nedvomno koristni iz več razlogov. Dolg do narave in na-
ših naslednikov je eden izmed njih, drugi pa je gotovo izboljšana kvaliteta 
bivanja v naših lepih krajih. Vesel sem, da so se naši napori že izkazali tudi v 
tem, da reka Krka na izviru in v gornjem toku ni več tako onesnažena, kot je 
bila še pred nekaj meseci. Trenutno poteka gradnja kanalizacijskih vodov 
po Višnji Gori. Zahvaljujem se vsem Višnjanom za razumevanje in podporo 
projektu, pozivam pa tudi krajane Vira pri Stični, ki se še niso odločili za 
priklop na novo zgrajeno kanalizacijsko omrežje, naj to čim prej storijo. 
Podlaga za vse investicije, ki se jih loteva občina, je gotovo občinski pro-
račun. Za leto 2016 ga je občinski svet sprejel konec minulega leta in dal s 
tem možnost nemotenega razvoja občine tudi v tem letu. Zahvaljujem se 
občinskim svetnicam in svetnikom za visoko podporo predlogu proračuna 
in za konstruktivno sodelovanje v dobro občine. 
Žal slovenska vlada občine še vedno ne jemlje občin kot partnerje, ampak 
jih ima za nepotreben strošek. Tako je občinam znižala že tako prenizka 
sredstva za delovanje in s tem ogrozila kvaliteto življenja in dela občank 
in občanov. Manj denarja za občine namreč pomeni manj denarja za šole, 
vrtce, socialne programe, društva, investicije … Tudi zaradi tega se je ob-
činski svet odločil, da za nemoteno delovanje vseh delov občine in za na-
daljevanje njenega razvoja v letu 2016, uvede Nadomestilo za uporabo 
stavbnega zemljišča za območje celotne občine. Doslej so to nadomestilo 
plačevali samo občani iz večjih naselij, drugi pa ne. Prepričan sem, da bo 
denar, zbran iz naslova tega nadomestila, koristno porabljen, trudili pa 
smo se pripraviti tak odlok, da višina ne bi preveč obremenila družinskih 
in podjetniških financ.  
Občina Ivančna Gorica uspešno stopa po začrtani poti enakomernega ra-
zvoja vseh delov naše občine. Spodbudno je dejstvo, da nas vse analize 
uvrščajo med dvajset najbolj razvitih in uspešnih slovenskih občin. Zave-
dam se, da tega brez sodelovanja in povezovanja vseh, ki želijo delati v 
dobro skupnosti, ne bi bilo. Silna energija, zbrana v številnih društvih, v ka-
terih deluje skoraj polovica naših občank in občanov, se gotovo pozna tudi 
na kvaliteti življenja v občini. Nekateri posamezniki pa pri soustvarjanju 
podobe občine in v trudu za boljše življenjsko okolje še posebej izstopajo. 
Zato me veseli, da so se trem dosedanjim ambasadorjem občine pridružili 
še Nina Pušlar, Simona Petrič in Stane Kralj.   
Devetošolci se v teh dneh odločajo o izbiri poklica oziroma svoji nadaljnji 
življenjski poti. Kar malo žalosten sem, da pri izbiri, v katero šolo se bodo 
vpisali, tako starši kot bodoči dijaki vse prepogosto spregledajo domačo 
Srednjo šolo Josipa Jurčiča iz Ivančne Gorice. Šola z bogato tradicijo, na 
katero so ponosne številne generacije, ponuja kvalitetno šolanje in obilo 
obšolskih dejavnosti, zato najbrž odločitev kam se vpisati, na gimnazijo ali 
v program ekonomskega tehnika, ne bi smela biti pretežka. 
Slovenci smo eden izmed redkih narodov, ki je kulturi posvetil državni pra-
znik. Upravičeno. Kultura v vseh oblikah je ohranila slovenski jezik in slo-
venski narod, ki je pred petindvajsetimi leti dobil svojo državo. 
Kultura v naši občini je bila in je še prisotna skoraj na vsakem koraku. Do-
besedno je to mogoče videti na Pohodu po Jurčičevi poti. Petega marca 
2016 ga bomo izvedli že triindvajsetič. Organizacijski odbor se bo potrudil 
in ponovno pripravil nepozabno srečanje z naravo, kulturnim izročilom in 
ljudmi, ki v srcu dobro mislijo. Vabljeni. 

Dušan Strnad, župan

Svečano vzdušje ob dnevu 
samostojnosti in enotnosti
V sredo, 23. decembra 2015, je v 
športni dvorani OŠ Stična potekala 
svečanost ob dnevu samostojnosti 
in enotnosti s podelitvijo priznanj 
športnikom Občine Ivančna Gorica 
za leto 2015. Svečanost sta organizi-
rali Občina Ivančna Gorica in Zveze 
športnih organizacij Ivančna Gorica, 
v sodelovanju z Zavodom Prijetno 
domače, ZKD občine Ivančna Gorica 
in JSKD OI Ivančna Gorica. 
Slavnostni govornik župan Dušan Str-
nad je občanke in občane spomnil 
na pomen dogodkov pred 25 leti. Na 
referendumu o osamosvojitvi smo 
namreč leta 1990 Slovenke in Slo-
venci izrazili neverjetno zgodovinsko 
enotnost, ki je uresničila sen številnih 
generacij in rodov. Prav ta enotnost 
pa je tista, ki nam je po petindvajse-
tih letih samostojnosti manjka, je še 
opomnil župan. Še prav posebej je ob 
tej priložnosti čestital navzočim špor-
tnicam in športnikom in športnim de-
lavkam in delavcem, ki pomembno 
prispevajo h kvaliteti življenja v naši 
občini.
Čestitke nagrajenim športnikom in 
njihovim društvom za leto 2015 je 
izrazil tudi predsednik ZŠO Ivančna 
Gorica Jože Kastelic. Prestižni naslov 
v članski kategoriji sta osvojila roko-
metaš Simon Stopar (Rokometni klub 
SVIŠ Ivančna Gorica) in tekvandoist-
ka Renata Mavrič (Taekwondo klub 
Kang), najboljše ekipe pa so postale 
plesni par Srednje šole Josipa Jur-
čiča Nika Kavšek in Luka Hočevar v 
kategoriji šolska ekipa, ekipa starej-
ših dečkov B RK SVIŠ Ivančna Gorica 
v kategoriji moške klubske ekipe, 
ekipa leta občine Ivančna Gorica 
za leto 2015 v kategoriji ekip indivi-
dualnih športov pa je postala ekipa 
AMD Šentvid pri Stični. Prejemnike 
priznanj natančneje predstavljamo v 
posebnem prispevku.

Osrednja športna gostja večera je 
bila naša občanka Renata Oražem, 
svetovna prvakinja v samostrelu na 
30 m kleče. Marsikaj zanimivega smo 
izvedeli v pogovoru, ki ga je vodila 
moderatorka Dragica Šteh. Kakšna je 
bila njena športna pot in predvsem, 
kako izjemen dosežek je z naslovom 
svetovne prvakinje dosegla večkra-
tna strelka leta Slovenije. Mnogi so 
si lahko z zanimanjem ogledali tudi 
samostrel s katerim nastopa. 
Še en vrhunec slavnostnega večera 
je bila razglasitev športnika občine 
Ivančna Gorica za leto 2015 po izboru 
bralcev Klasja. Bralci ste v decembru 
pridno glasovali in izmed nominira-
nih športnikov največ glasov name-
nili alpinistu Silvu Vrhovcu (Gorniški 
klub Limberk, sekcija Ivančna Gori-
ca). Silvo je poleg plakete prejel še 
posebno nagrado, bon za brezplačno 
celoletno vadbo v fitnes Studiu V.I.P. 
iz Ivančne Gorice. 
Večer pa je zaznamoval tudi bogat 
kulturni program, ki so ga organiza-
torji pripravili z domačimi izvajalci in 
gosti. Slovesnost je odprl Stiški kvar-

tet, zapel je tudi Mladinski pevski 
zbor OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stič-
ni, z glasbenimi nastopi so navdušili 
violinisti Martina Šmid in Gross upi, 
premierno pa se je širši publiki pred-
stavila tudi skupina Vesela nevesta, 
ki jo sestavljajo izvrstni mladi glasbe-
niki in pevci iz naše občine. Energijo 
na odru so pokazale tudi plesalke 
Plesnega mesta v street dance sho-
wu, med katerimi smo lahko zaplo-
skali tudi mladim plesalkam iz naše 
občine. Posebni gostje programa pa 
so bili Ritem vodovodarji, skupina iz 
OŠ Leskovec pri Krškem, ki je lansko 
jesen navdušila v šovu Slovenija ima 
talent. 
Tradicionalno so se v nadaljevanju 
večera pomerili na dobrodelni roko-
metni tekmi »ROKOMETNO SRCE« 
zdajšnji in nekdanji člani RK SVIŠ 
Ivančna Gorica. Prostovoljni prispev-
ki, ki so se zbirali skozi celoten večer, 
so bili namenjeni socialno šibkim 
družinam v občini Ivančna Gorica. 

Matej Šteh

Kdo so najboljši športniki, ekipe in športni 
delavci občine Ivančna Gorica v letu 2015?
Športnica leta 2015 – mlajše 
deklice: Neja Bažec (Ta-
ekwondo klub Kang)
Neja trenira Taekwondo že tretje leto 
in ima zeleni pas. S 1. mestom v kicku 
se je izkazala na državnem prvenstvu, 
kjer je bila kot najboljša tekmovalka 
nagrajena s pokalom. Prvič se je pre-
izkusila tudi v tehniki in v borbah. V 
tehniki si je na državnem prvenstvu 
priborila bronasto medaljo, v borbah 
pa na klubski tekmi zlato medaljo.
Priznanje za odlične športne dosež-
ke: Martina Šmid (Karate klub Ivanč-
na Gorica)

Športnik leta 2015 - mlajši 
dečki: Gal Hauptman (AMD 
Šentvid pri Stični)
Galu je sezona 2015 prinesla najve-
čji dosedanji uspeh, saj je bil nepre-
magljiv na vseh dirkah državnega in 
pokalnega prvenstva Slovenije v mo-
tokrosu, v kategoriji MX 65 juniorji. 

Udeležil se je tudi treh dirk evropske-
ga prvenstva za območje držav jugo-
zahodne cone in se uvrstil na končno 
12. mesto.
Priznanje za odlične športne dosež-
ke: Simon Vidmar (Rokometni klub 
SVIŠ Ivančna Gorica), Žiga Vrabac 
(Karate klub Ivančna Gorica), Žan 
Zupančič (Taekwondo klub Kang)

Športnica leta 2015 - starej-
še deklice: Tija Dobrić (Ta-
ekwondo klub Kang)
Tija je nosilka črnega pasu in treni-
ra taekwondo že peto leto. Znanje 
pridno pridobiva tudi zunaj naše dr-
žave: lani se je namreč udeležila ta-
ekwondo seminarja v Berlinu. Ker v 
klubu trenira zelo malo deklet, se Tija 
dokazuje tudi v absolutni konkuren-
ci. Na državnem prvenstvu v tehniki 
je letos osvojila 2. mesto, na pokalu 
Šmartno pri Litiji in pokalu Ivančna 
Gorica pa 3. mesto.

Priznanje za odlične športne dosež-
ke: Ela Tekavec.

Športnik leta 2015 - starej-
ši dečki: Jan Pancar (AMD 
Šentvid pri Stični)
Jan je v letošnji sezoni suvereno pre-
stopil v kategorijo MX2 in si privozil 
še en naslov državnega prvaka. Nare-
dil je tudi velik napredek na medna-
rodni sceni. Nastopal je v perspektiv-
nem razredu evropskega prvenstva 
EMX 125 in na osmih dirkah širom 
Evrope prvenstvo zaključil na 23. me-
stu. Omeniti velja, da je prvenstvo 
potekalo v sklopu dirk svetovnega 
prvenstva, v istem vikendu na istih 
prizoriščih, kot so nastopali najboljši 
motokrosisti svetovnega ranga. 
Posebej velja omeniti tudi njegova 
reprezentančna nastopa. Julija je 
bil član slovenske reprezentance na 
svetovnem mladinskem prvenstvu v 
Španiji in zasedel 17. mesto, oktobra 

Posebna gostja svečanosti, strelka Renata Oražem, je prejela posebno prizna-
nje ZŠO Ivančna Gorica
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pa je kot član slovenske reprezentan-
ce na Evropskem pokalu narodov v 
Italiji skupaj s sotekmovalci privozil 
Sloveniji odlično 6. mesto. 
Priznanje za odlične športne dosež-
ke: Matevž Kutnar (Rokometni klub 
SVIŠ Ivančna Gorica), Jure Tozon (Ta-
ekwondo klub Kang), Luka Kovačič 
(Karate klub Ivančna Gorica)         

Športnik leta 2015 – mladin-
ci: Timotej Todić (Taekwondo 
klub Kang)
Timotej trenira taekwondo že od leta 
2004 in je od leta 2015 nosilec črne-
ga pasu 2. dan. Na državnem prven-
stvu v tehniki posamično je v svoji 
konkurenci osvojil srebro, z moško 
ekipo pa bron. Na Pokalu Gajana se 
je izkazal tudi v članski konkurenci, 
kjer je dosegel odlično 1. mesto v 
borbah. Bil je tudi najboljši član tek-
movanja. Timotej se znajde tudi v 
mednarodni konkurenci. Na medna-
rodnem pokalu v Berlinu je med člani 
posegel po bronu v borbah. Timotej v 
klubu velikokrat pridno pomaga tudi 
pri vodenju treningov.
Priznanje za odlične športne dosež-
ke: Nik Pirnat (Rokometni klub SVIŠ 
Ivančna Gorica), Darijo Lazič (Karate 
klub Ivančna Gorica) 

Športnica leta 2015 – člani-
ce: Renata Mavrič (Takwon-
do klub Kang)
Renata je v letu 2015 s tekmovanji v 
tujini nadgradila tudi svoje znanje v 
Poomsah in začela dosegati lepe re-
zultate tudi izven naših meja. Junija 
je zastopala slovensko reprezentanco 
na evropskem prvenstvu. Na medna-
rodnem tekmovanju višjega ranga A 
turnirja v Beogradu je oktobra osvo-
jila bronasto medaljo tako posamič-
no pri članicah od 31 do 40 let, kot 
tudi v parih nad 30 let. Ta uspeh pa je 
nadgradila še na tekmovanju Croatia 
open 2015 – odprtemu hrvaškemu 
državnemu prvenstvu v tehniki, kjer 
je v obeh disciplinah, v katerih je na-
stopila, posegla po zlatih odličjih, v 
kategoriji članic do 40 let in prav tako 
v kategoriji parov nad 18 let. V klubu 
dela tudi kot trenerka in je predvsem 
tudi mama treh otrok, ki se zaveda, 
kako pomemben je šport v življenju 
otrok in odraslih. 

Športnik leta 2015 – člani: 
Simon Stopar (Rokometni 
klub SVIŠ Ivančna Gorica)
Simon je bil v tekmovalni sezoni 
2014/2015, kot že nekaj let zapored, 
motor članske ekipe RK SVIŠ Ivančna 

Gorica. V 1. državni rokometni ligi je 
odigral vseh 26 tekem in dosegel 165 
zadetkov, s čimer je bil 2. najboljši 
strelec državnega prvenstva. Svoje 
izjemne igralske sposobnosti v klubu 
kot trener mladincev prenaša tudi 
mlajše igralce in verjamemo, da bo 
Simon vzgojil tudi kakšnega igralca, 
ki ga bo v prihodnosti sposoben na-
domestiti. 
Priznanje za odlične športne dosež-
ke: Dejan Novak (Takewondo klub 
Kang), Žan Dežman (Karate klub 
Ivančna Gorica), Matic Erčulj (Ko-
šarkarski klub Ivančna Gorica), Jože 
Gorjanc, (Strelsko društvo Sonja 
Vesel Ivančna Gorica), Silvo Vrho-
vec (Gorniški klub Limberk, sekcija 
Ivančna Gorica), Rok Virant (AMD 
Šentvid pri Stični)

Šolska ekipa leta 2015: Ple-
sni par Srednje šole Josipa 
Jurčiča Nika Kavšek in Luka 
Hočevar
Nika in Luka sta na državnem prven-
stvu srednjih šol v plesu, ki je bilo v 
Velenju dosegla 1. mesto tako v stan-
dardnih kot tudi v latinskoameriških 
plesih. Sta tudi dobitnika srebrnega 
Jurčičevega priznanja na srednji šoli 
Josipa Jurčiča Ivančna Gorica. Njuna 
mentorica je profesorica nemščine 
Marija Majzelj Oven.
Priznanje za odlične športne dosež-
ke: Ekipa OŠ Ferda Vesela Šentvid 
pri Stični v veslanju v velikem kanu-
ju.

Moška klubska ekipa leta 
2015: Ekipa starejših dečkov 
B RK SVIŠ Ivančna Gorica
Ekipa starejših dečkov B, ki jo sesta-
vljajo igralci letnika 2001 in mlajši, 
je v tekmovalni sezoni 2014/2015 v 
rednem delu in polfinalu odigrala 26 
tekem in prav vse zmagala, s čimer so 
se uvrstili na finalni turnir najboljših 
štirih ekip, ki je v mesecu maju po-
tekal v Ivančni Gorici. Na finalnem 
turnirju so po dobrih dveh letih iz-
gubili prvo tekmo proti Ribnici, nato 
pa premagali Škofjo Loko in na finalni 
tekmi še Celje Pivovarno Laško ter 
osvojili še 3. zaporedni naslov držav-
nih prvakov. Naslov državnih prvakov 
so osvojili: Matevž Kutnar (najboljši 
igralec turnirja), Denis Struna (naj-
boljši vratar turnirja), Domen Košir 
(izbran v najboljšo sedmerico tur-
nirja), Ambrož Bregar, Matevž Tekav-
čič, Matic Ropič, Jaša Novak, Gregor 
Možina, Klemen Lesjak, Jakob Trček, 
Matevž Perko, Rožle Pajk, Jure Per-
par, Danijel Korevec, Simon Vidmar, 
Primož Žgajnar, Nejc Ropič in Mark 
Pirnat.
Priznanje za odlične športne dosež-
ke: Ekipa mlajših dečkov B RK SVIŠ 
Ivančna Gorica, Ekipa mlajših dečk-
ov do 13 let KK Ivančna Gorica

Ekipa leta 2015 v individu-
alnih športih: Ekipa AMD 
Šentvid pri Stični
Tudi sezona 2015 bo v AMD Šentvid 
pri Stični zapisana kot ena najuspe-
šnejših v 70-letni zgodovini društva. 
Ekipa AMD Šentvid pri Stični je osvo-
jila tako naslov ekipnih državnih pr-
vakov kot pokalnih prvakov. Točke za 
ekipni naslov v obeh prvenstvih so 
prispevali Jaka Peklaj, Gal Hauptman, 
Jan Pancar, Jan Hribar, Rok Virant, 
Rok Miklič, Anže Svetek, Igor Pancar 
in Branko Kavšek. Vseh uvrščenih 
ekip v pokalnem tekmovanju je bilo 
31, v državnem prvenstvu pa je sode-
lovalo 24 društev. 
Priznanje za odlične športne dosež-

ke: Namiznoteniška ekipa Športne-
ga društva Krka 

Športnik leta 2015 – vetera-
ni: Anton Borštnar (Strelsko 
društvo Jože Kovačič Šentvid 
pri Stični)
Anton Borštnar je tudi letos nadalje-
val z uspešnimi nastopi na strelskih 
tekmovanjih. Udeležil se je šestih 
tekmovanj in nastopal v šestih strel-
skih panogah z orožjem malega in 
velikega kalibra. Njegova statistika je 
izjemna, saj je osvojil kar 26 medalj. 
11-krat je bil prvi, 10-krat drugi in 
5-krat tretji. Tekmovanja so poteka-
la na vojaških poligonih pod okriljem 
Zveze vojnih veteranov Koper in Zve-
ze društev MORIS.
Priznanje za odlične športne dosež-
ke: Andreja Novak (Takewondo klub 
Kang), Branko Kavšek (AMD Šentvid 
pri Stični)

Zaslužna športna delavka: 
Marina Strnad (Srednja šola 
Josipa Jurčiča Ivančna Gori-
ca) 
Marina Strnad je kot profesorica 
športne vzgoje začela poučevati 
na gimnaziji Stična v šolskem letu 
1978/79. Že med študijem je otroke 
iz našega okolja poučevala smučanje 
in plavanje. V sezoni 1974/75 je bila 
tudi članica rokometne ekipe v Stični. 
V času študija je bila demonstratorka 
vaj v televizijski oddaji »Jugoslovan-
ska trimska televizija«, ki jo je vodil 
priznani TV voditelj Mito Trefalt. V 
knjigi Draga Ulage »Telesna vzgoja, 
šport, rekreacija« je bila prav tako 
demonstratorka vaj. V prvi polovici 
svojega službovanja je bila odboj-
karska sodnica na številnih šolskih in 
rekreativnih tekmovanjih. Kot pro-
fesorica je bila mentorica številnih 
športnih krožkov, med drugim je z 
ekipo dijakinj SŠ Ivančna Gorica leta 
1996 osvojila 6. mesto v državi. Ma-
rina še vedno v odlični formi pouču-
je šport na srednji šoli Josipa Jurčiča 
Ivančna Gorica in s tem prispeva tudi 
k večji športni kulturi naše mladine.

Zaslužni športni delavec: 
Jože Kozinc (Športno društvo 
Krka)  
Jože Kozinc neprekinjeno vodi na-
miznoteniško dejavnost v Športnem 
društvu Krka že od leta 1992. Tre-
nutno športno društvo Krka nastopa 
s petimi ekipami v medobčinski in 
Ljubljanski ligi. Je glavni pobudnik in 
gonilna sila namiznega tenisa na Krki, 
zaslužen za organizacijo in vodenje 
tekmovanj, poleg tega pa je tudi sam 
uspešen igralec namiznega tenisa. S 
svojimi prizadevanji in delovanjem 

v korist športa je pravi zgled vsem 
ostalim.

Zaslužna športna delavka: 
Ksenja Vaš Gjerek (RK SVIŠ 
Ivančna Gorica)  
Ksenja Vaš Gjerek se je rokometne-
mu klubu SVIŠ zapisala pred 13 leti 
v sezoni 2003/2004. V teh letih je 
opravljala delo zapisničarke in ča-
somerilke. Klub je v tem obdobju 
doživel številne blesteče trenutke s 
klubskimi ekipami, tako v tekmova-
nju mladih kot tudi s člansko ekipo. 
Za odlične dosežke pa se spodobi 
tudi takšna organizacija domačih 
prvenstvenih in prijateljskih tekem 
ter turnirjev. V vsem tem času je bila 
organizacija brezhibna, kar so potrje-
vali številni sodniki in delegati na tek-
mah kot tudi predstavniki nasprotnih 
ekip. Ksenija je junija 2008 postala 
tudi članica nadzornega odbora Ro-
kometnega kluba SVIŠ.

Zaslužni športni delavec: Bo-
štjan Skubic (PD Polž Višnja 
Gora)   
Boštjan Skubic je postal član Planin-
skega društva Polž Višnja Gora leta 
1996. Leta 1999 je postal član uprav-
nega odbora, v katerem je tudi danes 
zelo aktiven. V društvu se je izšolal za 
markacista planinske zveze in skrbi 
za planinske poti po občini Ivančna 
Gorica. Poleg vzdrževanja planinskih 
poti je tudi skrbnik Jurčičeve poti. 
Leta 2012 se je izšolal za planinskega 
vodnika in kot planinski vodnik aktiv-
no sodeluje v društvu in vodi planin-
ske izlete.

Zaslužni športni delavec: 
Boštjan Linc (AMD Šentvid 
pri Stični)  
Boštjan Linec že desetletja soobliku-
je delo v Avto moto društvu Šentvid 
pri Stični. Navdušenje nad motokro-
som ga spremlja že iz mladosti, zato 
se je zelo zgodaj vključil v organiza-
cijo in izvedbo dirk. Izpit športnega 
funkcionarja je opravil leta 1988. Od 
takrat dalje ne mine dirka v organi-
zaciji AMD Šentvid, da ne bi pri njej 
sodeloval tudi on. Že med tednom 
sodeluje pri pripravi proge in vsega 
ostalega za izvedbo dirke, v nedeljo 
pa opravlja delo sodnika na prvem 
skoku na progi, kjer je zlasti v prvem 
krogu vedno zelo napeto.
Prav tako je aktiven v organih dru-
štva, saj je že več mandatov član 
upravnega odbora. Tudi zanj velja, 
da je njegovo zadovoljstvo največje 
oz. ves trud poplačan ob uspešno iz-
vedenih dirkah in uspehih domačih 
tekmovalcev. 

Zbral Matej Šteh

Športnik leta 2015 po izboru bralcev Klasja 
je alpinist Silvo Vrhovec

Silvo Vrhovec je svojo alpinistično pot začel zelo zgodaj (leta 1976), kot 
član Planinskega kluba Ljubljana Matica in kasneje AO Železničar. Je tudi 
dolgoletni član Gorniškega kluba Limberk, ki ima sekcijo tudi v občini 
Ivančna Gorica. Vsako leto, poleg zahtevnih pohodniških tur doma in v 
tujini, prepleza tudi kakih 16 plezalnih smeri. Tako je lani preplezal tudi 
dve prvenstveni smeri: alpinistični vzpon - prvenstvena smer v Novem 
vrhu (Peč nad Grantom in Rutom) in sicer Prva železniška: III-IV/II, 120 
m, 45 min (12. 5. 2015) s soplezalcem Markom Lebanom (AO Cerkno) in 
Višnjegorska: IV-/III+/II-III, 250 m (23. 10. 2015) s soplezalcem Markom 
Lebanom (AO Cerkno). 
Vrhunec njegove lanske uspešne alpinistične sezone je bil izjemni vzpon 
na gorstvo Pamir v Kirgiziji (Pik Razdelnaya 6210 m), 3. 8. 2015, s sople-
zalcema Abdushi Abdurahim (PD Sharri Prizren) in Markom Praprotnikom 
(Mežica). Na odpravo in vzpon se je pripravljal z več enodnevnimi turami 
v domačih gorah in z dvodnevno turo na štiritisočak v Italiji. Intenzivne 
priprave so bile zahtevne in nujne, pogojene s pričakovanimi morebitnimi 
zapleti na samem vzponu zaradi ekstremne nadmorske višine vzpona. Na-
črte za vzpon še višje, na vrh Pik Lenin 7132 m (kamor se je odpravila se-
demčlanska odprava) so prekrižali predvsem slabi vremenski pogoji (dež, 
veter, sneg, megla). Na gori se alpinist zanaša na svojo telesno pripravlje-
nost, izurjenost in pogum, v veliki meri pa je odvisen od vremena. Ekipa 
Silva Vrhovca se je na poti na vrh spopadala z močnim vetrom, imeli so 
tudi manjše probleme s preskrbo. 
Po odhodu v bazni tabor in opravljeni aklimatizaciji na višino in vzpon 
(4408 m nadmorske višine) je zaradi višinske bolezni od vzpona odstopil 
eden od članov ekipe. Vzpon je ves čas oviralo vreme, spremljale so jih 
poškodbe, a niso odnehali. Navkljub močnim bolečinam zaradi poškodbe 
noge je Silvo vztrajal, osvojil svoj prvi šesttisočak in se srečno vrnil v dolino. 
Silvo Vrhovec je izjemen športnik v ekstremno zahtevni športni panogi, ki 
poleg vrhunske telesne pripravljenosti in izurjenosti od posameznika terja 
tudi vztrajnost, odločnost, pogum, preudarnost in nesebično tovarištvo. 

Rezultati glasovanja:
1. Silvo Vrhovec, Višnja Gora (GK Limberk) – 330 glasov
2. Žiga Grebenc, Ivančna Gorica (MSK Notranjska) – 154 glasov
3. Renata Oražem, Zaboršt (Strelsko društvo Grosuplje) – 42 glasov
4. Miha Zajec, Gabrovčec (Biljardna zveza Slovenije) – 34 glasov

Športnika leta v članski konkurenci Simon Stopar in Renata Mavrič

Za naj športnika po izboru bralcev Klasja tudi nagrada Fitnes studia V.I.P. 
iz Ivančne Gorice
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Praznična nedelja v Hrastovem Dolu prinesla nove pridobitve
Na zadnjo nedeljo leta 2015 je pri 
nekdanji podružnični šoli v Hrasto-
vem Dolu potekalo svečano odprtje 
lesene brunarice, čemur je sledilo še 
odprtje zanimive etnografske razsta-
ve Tako smo živeli – kraji in ljudje v 
šentviški fari ujeti v fotografski objek-
tiv Slovenskega etnografskega muze-
ja 1950.  
Ko je Občina Ivančna Gorica v so-
delovanju s krajani pred dobrima 
dvema letoma obnovila nekdanjo 
podružnično šolo v Hrastovem Dolu 
in jo predala v uporabo za potrebe 
različnih interesnih skupin v kraju, se 
je pokazala tudi potreba po obnovi 
pomožnega lesenega objekta, ki je 
stal poleg športnega igrišča. Vaški 
gradbeni odbor si je tako zadal novo 
nalogo in si prizadeval, da bi čim pre-
je prišlo do uresničitve načrtov. Ti so 
se uresničili minulo jesen in prebival-

ci Hrastovega Dola so se lahko zopet 
veselili nove pridobitve.
V uvodu je zbrane nagovoril predse-
dnik gradbenega odbora za obnovo 
šole Tone Oven, ki je predstavil pri-
zadevanja za nov pomožni objekt. 
Ta so se začela po obnovi šole in 

hitro so stekla dela v zvezi z odstra-
nitvijo starega objekta in pripravami 
za izgradnjo novega. Kako je prišlo 
do uresničitve načrtov, je v svojem 
nagovoru predstavil župan Dušan 
Strnad. V letih 2013 in 2014 je bila 
namreč družba Riko glavni izvajalec 
del kohezijskega projekta gradnje ka-
nalizacije v naši občini in v skladu z 
njihovo dosedanjo prakso so se od-
ločili, da tudi v naši občini prispeva-
jo za dobrobit lokalne skupnosti. Na 
pobudo župana Strnada so se odločili 
za postavitev lesene brunarice v Hra-
stovem Dolu. O izvedbi tega projekta 
je spregovoril v imenu družbe Riko 
Marko Bahor, ki je izrazil zadovolj-
stvo, da bodo z investicijo hčerinske 
družbe Riko hiše pripomogli k razvo-
ju družabnega življenja v tem delu 
občine Ivančna Gorica. 
Ob tej priložnosti sta zbrane nago-
vorila še predsednik KS Dob Jože 
Polončič in predsednik PGD Hrastov 

Dol Aleš Kastelic. Sledil je še slovesen 
prerez traku in ogled nove pridobi-
tve.

Po sledeh naših prednikov
Nedeljsko popoldne pa se je nadalje-
valo v notranjosti nekdanje šole, kjer 
je sledilo odprtje razstave z naslovom 
Tako smo živeli - kraji in ljudje v šent-
viški fari v odsevu terenske raziskave 
Slovenskega etnografskega muzeja 
leta 1950. Razstavo sta pripravila 
Kulturno športno društvo Dob in 
Slovenski etnografski muzej. Posve-
čena je terenski ekipi Slovenskega 
etnografskega muzeja, ki je v času od 
15. avgusta do 15. septembra 1950 
raziskovala materialno, socialno in 

duhovno kulturo v Šentvidu pri Stič-
ni in okolici pod vodstvom tedanjega 
ravnatelja muzeja, Borisa Orla. Med 
raziskavo so zbrali izjemno bogato in 
zanimivo gradivo, del tega pa je po 
65. letih prvič predstavljeno prav na 
omenjeni razstavi. Avtorji razstave so 
domačin mag. Dušan Štepec ter Bar-
bara Sosič in Miha Špiček iz Sloven-
skega etnografskega muzeja. Še en 
domačin, arhitekt Dejan Fortuna pa 
je razstavo oblikoval. Marsikdo izmed 
obiskovalcev je tako na razstavljenih 
fotografijah prepoznal svoje predni-
ke ali nekdanjo podobo domačij in 
vasi. 

Matej Šteh

VABILO
Kulturno športno društvo Dob in vaščani Hrastovega Dola vabimo 

v nedeljo,  21. februarja 2016, 
ob 17. uri na predavanje, ki ga bo imel Miha Špiček, 

kustos Slovenskega etnografskega muzeja, 

o fotografu Petru Nagliču (1883-1959) in njegovih fotografijah 
praznovanja 800-letnice stiškega samostana leta 1936. 

Po predavanju bo voden ogled razstave Tako smo živeli – kraji in ljudje v 
odsevu raziskave Slovenskega etnografskega muzeja leta 1950. Ta bo na 
ogled še do konca februarja 2016. Predavanje in ogled razstave sta brez-
plačna.
Razstavo si je možno ogledati tudi izven teh terminov po predhodni najavi 
na telefonsko številko 031 684 604 ali elektronski naslov: dusanstepec@
gmail.com. 

Vljudno vabljeni.

Prispevali so k ugledu in prepoznavnosti naše občine
Letošnji t. i. božično-novoletni županov sprejem za podjetnike je potekal 18. decembra 2015 v prostorih Družbenega centra na Krki. Tokrat so bili 
poleg gospodarstvenikov vabljeni tudi tisti, ki soustvarjajo sedanjost in prihodnost naše občine: predstavniki občinskega sveta, krajevnih skup-
nosti, javnih zavodov, zvez in nekaterih društev. Ob tej priložnosti je župan podelil nazive trem novim »ambasadorjem občine Ivančna Gorica«.
Za kulturni program srečanja so po-
skrbeli člani Kulturnega društva Krka. 
Župan Dušan Strnad je svoj praznič-
ni nagovor začel s pregledom prvega 
leta v novem mandatnem obdobju, 
ki je bilo, kot je dejal, uspešno na 
vseh področjih, tudi s pomočjo pove-
zovanja in sodelovanja različnih su-
bjektov. »Tega je bilo v minulem letu 
izjemno veliko, tako med podjetniki 
in obrtniki, ki ustvarjajo prihodke za 
naš proračun kot tudi drugimi, javni-
mi zavodi in drugimi, ki ta sredstva 
porabljajo, porabljajo pa ga varčno 
in racionalno. Tako kažejo tudi rezul-
tati. Za nas je leto 2015 eno najbolj 
investicijsko uspešnih let, saj smo 
zgradili šolo, vrtec in športno dvora-
no v Zagradcu. V to investicijo je šlo 
več kot 5 milijonov lastnega denarja. 
Lahko rečem, da se ta velika inves-
ticija že pozna v zagonu celotnega 
suhokranjskega dela naše občine. Ne 
smem pozabiti zavodov, šol, vrtcev, 
knjižnice, komunalnega podjetja in 
zvez, ki delo opravljajo plemenito in 
tudi njihovi rezultati so izjemni. V letu 
2016 si želim, da bi v občini Ivančna 
Gorica delovali še naprej tako pove-
zano, si med seboj pomagali in da 
bi bilo med nami čim manj takih, ki 
bi bili odvisni od drugih in bi si vsak 
s svojimi rokami lahko zaslužil svoj 
kruh.« Župan je omenil tudi pred 
kratkim objavljeno lestvico »Kje v 
Sloveniji se najbolje živi?« Med 211 
občinami zaseda občina Ivančna Go-
rica visoko 15. mesto. 
Sledil je najbolj slovesen del priredi-
tve, podelitev nazivov »Ambasador 
občine Ivančna Gorica«. Ta naziv 

župan podeljuje izjemnim posame-
znikom, ki s svojim delovanjem na 
različnih področjih pripomorejo k 
ugledu in prepoznavnosti občine tudi 
zunaj njenih meja. Leta 2011 so ta 
naziv prejeli Igor Akrapovič, Jernej 
Lampret in Pavel Groznik. Tokrat pa 
so laskavi naziv prejeli pevka Nina 
Pušlar, uspešna podjetnica in direk-
torica družinskega podjetja Elvez 
Simona Petrič ter podjetnik in usta-
novitelj družinskega podjetja Hoja, 
oblazinjeno pohištvo Stanislav Kralj. 
Kot že rečeno so program soobliko-
vali krški kulturniki, ki so poskrbeli 
za sproščeno vzdušje. Sodelovali so 
Rok Godec, Anica Kozinc, Ana Koželj 
in gledališčniki, ki so z odlomkom iz 
predstave Butalci hudomušno nago-
vorili zbrano poslušalstvo. V nada-
ljevanju popoldneva je bilo srečanje 
priložnost za druženje, za izmenjavo 
vtisov, izkušenj in novih pobud, tako 
s strani predstavnikov gospodarske-
ga kot javnega sektorja. Za posebno 
presenečenje pa je s svojim nasto-
pom poskrbela slovenska estradnica 
Brigita Šuler.
Kdo so novi ambasadorji občine?
Nina Pušlar je nase opozorila leta 
2005, ko je zmagala na Bitki talentov 
v oddaji RTV Slovenija. Takrat je cela 
Dolenjska in širše držala pesti zanjo, 
naša občina pa je postala prisotna 
preko njene prikupne podobe, vi-
kend za vikendom v domovih širom 
Slovenije. Kmalu se je pokazalo, da 
zmaga ni naključje. Z novimi projekti 
in koncerti po celi Sloveniji je gradila 
svojo kariero, pri tem pa skoraj ni-
koli ni pozabila povedati, da prihaja 

iz Ivančne Gorice, kamor se vedno 
rada vrača. Že čez nekaj let je pose-
gla po vodilnih mestih, tako je bila 
2011 druga na EMI, leto kasneje pa 
skupaj s Stiškim kvartetom prav tako 
druga na Slovenski popevki. Nina je 
sodelovala tudi na dogodku Mladi in 
podjetništvo, kjer je občina Ivančna 
Gorica za promocijo dogodka izbrala 
njeno pesem Svet je tvoj. Svoj talent 
pa je izkazala v zadnjem obdobju tudi 
v muzikalu Cvetje v jeseni, kjer je 
odpela glavno vlogo in tudi izvrstno 
odigrala. Zadnjih pet let v domači 
Ivančni Gorici organizira svoj veliki 
koncert, na katerega vedno privabi 
tudi znane slovenske estradnike.
Simona Petrič je uspešna podjetnica 
in direktorica družinskega podjetja 
Elvez iz Višnje Gore. Predana in za-
vezana je svojemu delu in podjetju, 
v katerem niso izostali tudi rezultati. 
Leta 2006 je Elvez postal srebrna ga-
zela in gazela osrednje slovenske re-
gije. Redno je na seznamu najboljših 
zaposlovalcev Zlata nit in s postopno 
in konstantno rastjo prihodkov in za-

poslenih postaja vse bolj uveljavljeno 
ime. Doseženi rezultati so opaženi in 
tako se podjetje, s tem pa tudi ob-
čina, pojavlja v različnih poslovnih 
medijih kot so Finance, Manager, 
pred kratki pa je bila Simona tudi go-
stja v oddaji Prava ideja na TV SLO. 

Tudi v strokovnih krogih je Simona 
prepoznavna in je bila 2014 med tre-
mi nominiranci za laskavo priznanje 
Podjetnik leta. Podjetje in tudi obči-
no promovira tudi skozi sodelovanje 
v Gospodarski zbornici Slovenije in 
Slovensko nemški gospodarski zbor-
nici ter Podjetniško trgovski zbornici. 
Deluje tudi v Slovenskem klubu pod-
jetnikov skupaj z Igorjem Akrapovi-
čem. Letos pa so jo predstavili tudi 
v knjigi o družinskem podjetništvu, 
ki ga izdaja globalno podjetje Ernst 
Young. Simona Petrič je tudi članica 
Podjetniškega kolegija župana Obči-
ne Ivančna Gorica.
Stanislav Kralj je prepoznaven kot 
uspešen podjetnik, gasilec, turistični 

delavec, kulturni delavec in voljeni 
predstavnik ljudstva, saj je bil kar 12 
let predsednik krajevne skupnosti. 
Svojo podjetniško žilico je uresničil 
v podjetju Hoja oblazinjeno pohi-
štvo. Ob tem pa je našel čas tudi za 
udejstvovanje na različnih področjih. 
Bil je med ustanovitelji in vodilnimi v 
kulturnem društvu, turističnem dru-
štvu in aktiven kot gasilec. Danes je 
podpredsednik občinske gasilske in 
tudi turistične zveze in nas tako za-
stopa tudi navzven. Z delovanjem na 
omenjenih področjih je spletel šte-
vilna poznanstva po Sloveniji, med 
drugim je prepoznal in izkoristil tudi 
gospodarsko sodelovanje s pobrate-
no občino Hirschaid. Njegova priza-
devanja so prepoznali tudi drugi in 
je prejemnik različnih priznanj. Rav-
no letos je dobil priznanje Turistične 
zveze Slovenije za prizadevno pro-
stovoljno delo. Leta 2005 pa je dobil 
tudi občinsko nagrado Josipa Jurčiča. 
Stanislav je tudi član Podjetniškega 
kolegija župana Občine Ivančna Go-
rica.

Matej Šteh
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Pustovanje v Ivančni Gorici vsako leto privabi več sodelujočih mask in rado-
vednih obiskovalcev in tako je pustna sobota eden izmed tradicionalnih te-
matskih dogodkov, ki se odvijajo v povezavi z organizacijo tržnice v Ivančni 
Gorici. Pridih pusta je bilo tako možno začutiti tudi ob obisku stojnic naših 
ponudnikov, ki so bile tokrat postavljene vzdolž Sokolske ulice.
Pustna povorka, ki ji je tudi letos takt dajala nepogrešljiva Stiška godba, je na 
svojo pot po Sokolski ulici krenila po 10. uri. Predstavile so se skupinske in po-
samezne maske, ki so v center Ivančne Gorice privabile številne obiskovalce. 
Skupinske maske so se nato na prireditvenem odru predstavljale publiki in 
komisiji, ki je vzela pod drobnogled predvsem skupinske maske. Sočasno sta 
klovna izvajala tudi animacije za otroke, za prijavljene maske pa je bilo pripra-
vljeno tudi okrepčilo Mesarstva Martin iz Šentvida pri Stični.
Najboljše skupinske maske so po izboru komisije prejele denarne nagrade, 
ki so jih prispevali sponzorji in praktične nagrade, ki sta jih prispevala Zavod 
Prijetno domače in Diskont pijač Dana iz Ivančne Gorice. Vrstni red je bil na-
slednji:

1. nagrado v višini 200 EUR (prispeval pokrovitelj MIZARSTVO ROČKA) je pre-
jela skupina »Pobrateni vinogradniški društvi Debeli hrib in Lisec s turisti«. 
Kot so povedali v svoji predstavitvi, so člani obeh društev uspešno sodelovali 
na nedavnem turističnem sejmu v Ljubljani in posledica tega je  pobratenje 
obeh društev ter obisk turistov v Ivančni Gorici iz Mehike, Kitajske in drugod.

2. nagrado v višini 100 EUR (prispeval pokrovitelj ARMEX ARMATURE) je šla v 
roke Turističnega društva Višnja Gora, ki je obiskovalcem uprizorila odlomek 
iz Kozlovske sodbe v Višnji Gori. 

3. nagrada v višini 50 EUR (pokrovitelj POLET TRGOPROMET) pa je šla v roke 
najmlajšim gasilcem iz Šentvida pri Stični, ki so se predstavili kot »puzzle« 
oziroma sestavljanka.
Komisija je podelila bon za družinsko pico Picerije Kegeljček t. i. družinskim 
maskam. Bon sta prejeli skupini »žabice« in »lignji«. 
Veseli pust je tako tudi v Ivančni Gorici uspešno preganjal zimo, pri čemer 
resnici na ljubo ni imel veliko dela. Vsem pa, ki ste ga zamudili, organizatorji 
sporočajo, da se spet vrne prihodnje leto.

Matej Šteh

Občina

V Ambrusu smo počastili  
slovenski kulturni praznik 
Na slovenski kulturni praznik 8. 
februarja je tudi v naši občini pote-
kala osrednja občinska svečanost v 
počastitev praznika. Letos je sveča-
nost v sodelovanju z Zvezo kulturnih 
društev občine Ivančna Gorica in 
Kulturnega društva Ambrus poteka-
la v Ambrusu.
Zveza kulturnih društev in Občina 
Ivančna Gorica sta že lani pričeli s 
konceptom programa, ki ga pripra-
vijo lokalni kulturni ustvarjalci. Tako 
smo lani praznovali v Šentvidu pri 
Stični, letos v Ambrusu, prihodnje 
leto pa spet v drugem kraju. Am-
bruški kulturniki so za osrednjo temo 
praznovanja izbrali Pesem. Skozi 
posamezne točke so prikazali, kako 
jo vidimo, slišimo in čutimo. In s 
pesmijo, Prešernovo Zdravljico se je 
tudi začelo praznovanje. Posamezne 
kitice so deklamirali predstavniki raz-
ličnih generacij, od 3-letne Lane, do 
65-letnega Antona.
Pozdravni nagovor je imel župan Du-
šan Strnad, ki je poudaril, da se kul-
tura v občini Ivančna Gorica ni začela 
z ustanovitvijo občine, ampak že veli-
ko preje, ko so v naših krajih delovali 
številni posamezniki in ustanove, ki 
so prispevali k ohranitvi slovenske-
ga jezika in tudi slovenskega naroda. 
»Pa vendar lahko rečem, da je v zad-
njih 20-letih obstoja ivanške občine, 
»zraslo« kar nekaj kulturnih društev, 
za kar je vsekakor zaslužna tudi naša 
Zveza kulturnih društev Ivančna Gori-
ca. V omenjeno zvezo je vključen tudi 
današnji gostitelj, Kulturno društvo 
Ambrus, ki se jim želim še posebej za-
hvaliti za vse njihovo dosedanje delo, 
vsem skupaj pa želim, da morda že v 
tem letu pridemo do prenovljenega 
kulturnega doma in dvorane«. Ob za-
ključku nagovora se je župan Strnad 
zahvalil še vsem kulturnim ustvarjal-
cem v naši občini in jim kakor tudi 
vsem občankam in občanom česti-

tal z naslednjimi besedami: »Vsem 
vam, ki ljubite slovensko besedo, 
slovensko kulturo, slovenski narod 
in državo, čestitam, vse najboljše ob 
kulturnem prazniku in vam želim, da 
na tej poti vztrajate še naprej«. 
»Kulturo živeti in ustvarjati, to zmore 
vsak«
Slavnostni govornik ob prazniku je 
bil publicist, urednik in častni ob-
čan občine Ivančna Gorica, dr. Mi-
hael Glavan. V svojem nagovoru se 
je najprej navezal na pred kratkim 
izdano knjigo Domoznanske zbirke 
treh občin Ivančna Gorica Grosuplje 
in Dobrepolje, ki govori o pisatelju 
Louisu Adamiču, rojenemu na Blatu 
pri Grosuplju. Slovenci smo kulturo 
vedno znali izražati in gojiti na zelo vi-
sokem nivoju in ti naši kulturni biseri 
so mnogokrat prepoznani tudi zunaj 
meja domovine. Slavnostni govor-
nik je opozoril tudi na potrebe, ki jih 
ima kultura danes, saj za svoj obstoj 
in razvoj potrebuje podporo okolice. 
Žal se včasih zdi, da se naši kulturi ne 
piše dobro. Besede je namenil tudi 
Ambrusu in njegovim prebivalcem, 
kjer ljubiteljska kultura deluje na vi-
sokem nivoju. Kot je poudaril Glavan, 
ljubiteljska kultura ni nič manj vred-
na od institucionalne in profesional-
ne. Če je iskrena, je prav tako drago-
cena in pomembna. Na koncu je k 
soustvarjanju kulture pozval tudi vse 

navzoče. Tudi izdajanje domoznan-
ske zbirke je eden od načinov, kako 
lahko pripomore lokalna skupnost 
k prepoznavnosti pomembnejših 
osebnosti iz krajevne zgodovine. 
»Kulturo živeti in ustvarjati, to zmore 
vsak«, pa je bilo osrednje sporočilo 
nagovora. 
Na odru pa so se v nadaljevanju 
prepletale pesmi, tiste recitirane in 
tise zapete. Za slednje so poskrbeli 
otroški mešani in moški pevski zbor. 
Polno dvorano kulturnega doma je 
najbolj navdušila pesem Tisoč oči, 
avtorice Monike Hočevar, zborovod-
kinje otroškega in mešanega zbora. 
Pridih mladostnega ustvarjanja je v 
Ambrus pripeljala dijakinja Srednje 
šole Josipa Jurčiča Ivančna Gorica 
Ema Bošnjaković s svojo črtico z na-
slovom Tamashii, ki jo je v njeni od-
sotnosti prebrala Ana Blažević Arko.
Večer je kar prehitro minil in ko je 
ob koncu spregovoril še lik šaljive 
domačinke, Čgavčkove Tončke, se je 
hudomušnost domačinov razširila 
med vse, ki so praznično popoldne 
preživeli v Ambrusu. Domačini pa so 
želeli pokazati, da ima Ambrus tudi 
druge vrste umetnikov in so ob tej 
priložnosti odprli razstavo likovnih 
del udeležencev ustvarjalnih delav-
nic z glino pri umetnici Marjeti Baša.

Matej Šteh 

Pestro sejemsko dogajanje  
na stojnici Prijetno domače
Tudi letos je konec januarja potekal v 
Ljubljani osrednji slovenski turistični 
sejem Natour Alpe-Adria, na katerem 
sta Občinska turistična zveza Ivanč-
na Gorica in Zavod Prijetno domače 
uspešno predstavljala našo občino. 
V treh sejemskih dneh so naša turi-
stična društva in Zavod Prijetno do-
mače pod skupno občinsko blagovno 
znamko Prijetno domače uspešno 
promovirali raznoliko in bogato turi-
stično ponudbo, ki jo premore naša 
občina. Razveseljuje tudi dejstvo, da 
so k sodelovanju pristopili tudi ne-
kateri turistični ponudniki. Tako sta 
se sejma udeležila Gostilna pri Obr-
ščaku in Turistična kmetija Fajdiga. 
Na sejmu se je v okviru predstavitve 
tematskih poti predstavljala tudi Tu-
ristična vas Pristava. 
Destinacija Prijetno domače se je 
obiskovalcem, ki so nabirali infor-
macije na naši stojnici, predstavljala 
kot dežela prijaznih ljudi, z bogato 
turistično ponudbo, kulinariko in pe-
stro kulturno dediščino. Posebej za 
to priložnost je bila pripravljena tudi 
ponudba enodnevnih izletov, Zavod 
Prijetno domače pa je tik pred sej-
mom izdal tiskani koledar prireditev 
v naši občini.

Pust uspešno preganjal 
zimo v Ivančni Gorici
Na pustno soboto je na Sokolski ulici v Ivančni Gorici pote-
kalo tradicionalno pustovanje s pustno povorko, ki sta jo 
pripravila Občina Ivančna Gorica in Zavod Prijetno doma-
če v sodelovanju z upravljalcem tržnice, Zvezo kulturnih 
društev občine Ivančna Gorica in Plesnim klubom Guapa. 

Izdan je Koledar prireditev 2016
Zavod Prijetno domače je januarja izdal tiskani koledar prireditev za leto 
2016. V njem je predstavljenih preko 130 dogodkov, ki se bodo letos od-
vijali v naši občini. Knjižica je na voljo v turistični pisarni Zavoda Prijetno 
domače na Sokolski ulici 5 ter v sprejemni pisarni Občine Ivančna Gorica 
na Sokolski ulici 8 v Ivančni Gorici.
Koledar je objavljen v spletni različici tudi na občinski spletni strani na na-
slovu www.ivancna-gorica.si, kjer pa organizatorji lahko preko spletnega 
obrazca dodajajo v koledar tudi tiste prireditve, datumi katerih pri izdaji 
tiskanega koledarja še niso bili znani.

Matej Šteh
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Pojasnilo Občine Ivančna Gorica v zvezi s prestavitvijo dela 
kanalizacijskega voda v naselju Vir pri Stični
V sredo, 27. januarja 2016, je radio 
Val 202 v oddaji »Kje pa vas čevelj 
žuli«, objavil prispevek novinarja 
Marjana Jermana z naslovom: »Izgra-
dnja kanalizacije na Viru pri Stični«. V 
tem prispevku med drugim poskuša 
okriviti občinsko upravo za presta-
vitev dela kanalizacijskega voda in v 
nadaljevanju, z izračunom na prste, 
tako mimogrede ugotavlja, da je bila 
investicija preplačana. Na neuteme-
ljene očitke Občina Ivančna Gorica 
odgovarja z naslednjimi dejstvi: 
Po gradbeni pogodbi je bil za izved-
bo celotne investicije odgovoren iz-
vajalec GPI Tehnika Novo mesto d. 
o. o. Pred začetkom izkopov je bil 
izvajalec dolžan izvesti geodetsko 
zakoličbo trase v skladu s projektom 
in gradbenim dovoljenjem. Ker se je 
kasneje ugotovilo, da je del kanaliza-
cijskega voda izveden po zasebnem 
zemljišču, namesto po javnem do-
brem, mora pač popraviti napako in 
pokriti stroške prestavitve. V prime-

ru, da izvajalec ne bi saniral situacije, 
bi Občina uveljavila njegovo bančno 
garancijo za odpravo napak in uredila 
situacijo z drugim izvajalcem.
Povsem napačna je tudi informaci-
ja, da je Občina Ivančna Gorica po-
skušala prevarati lastnika zemljišča. 
Nasprotno. Ponudila mu je, da uredi 
svojo lastnino v obojestransko korist, 
saj ima tudi sam postavljen del svo-
je nepremičnine na javnem dobrem, 
kar je v izjavi prikladno zamolčal. 
Razpis za izvajalca del je bil objavljen 
na portalu za javna naročila 10. 6. 
2013. Na razpis se je prijavilo 5 po-
nudnikov, ki so podali ponudbe od 
1.872.009,18 EUR do 1.134.737,80 
EUR, kolikor je znašala ponudba GPI 
Tehnika d. o. o., ki je bila izbrana. 
Ponudbe so oddali vsi ponudniki po 
enotnem popisu del, ki je bil usklajen 
s projektno dokumentacijo. V skla-
du s pogodbo je bil izvajalec dolžan 
izvesti kanalizacijo v skladu s projek-
tno dokumentacijo in gradbenim do-

voljenjem. Če med gradnjo pride do 
odstopanj, jih mora izvajalec urediti 
ali izvesti dela kot je bilo predvideno.
Povsem napačno in preveč prepro-
sto je preračunavanje novinarja o 
vrednosti celotne investicije in na-
migovanje, da je bila investicija pre-
plačana. V konkretnem primeru pre-
stavitve dela kanalizacijskega voda 
v dolžini cca 100 metrov gre za do-
kaj preprosto in enostavno gradnjo 
stranske veje kanalizacije. Projekt 
izgradnje kanalizacije na Viru pri Stič-
ni pa zajema bistveno zahtevnejšo 
gradnjo na zahtevnem kamnitem te-
renu, izvajalec pa je moral poleg iz-
kopov in polaganja cevi zagotoviti še:
- zavarovanje gradbišča, izvajati 

zapore cest, obnoviti in zavaro-
vati vse druge infrastrukturne 
vode, na katere naleti ob gradnji, 
pri delih v cestnem telesu je bilo 
treba na novo urediti tamponsko 
podlago in novo asfaltno prevleko 
ter pokriti vse stroške zavarovanj 

in bančnih garancij. Velik strošek 
je povzročil tudi stalni arheološki 
nadzor zaradi varovanja kulturne 
dediščine.

- izkopi so bili ponekod globoki 
tudi 4 m in več in so jih lahko iz-
vajali samo s predhodnim minira-
njem. Vse to poveča količine izko-
pa, ki so za enako dolžino kanala 
lahko tudi do 10 krat večji, posle-
dično so večji in dražji jaški, zato 
ni možno ocene nekih gradbenih 
del posploševati in jih preprosto 
množiti.

Vse to bi lahko novinar videl iz popisa 
del in pogodbe, če bi seveda to že-
lel. Opravljeno delo je, tako z vidika 
kakovosti kot količin, nadzorovalo 
skladno s predpisi podjetje EDIL in-
ženiring d. o. o., vodena je natančna 
gradbena knjiga in tako se točno ve, 
kako in za kaj so nastali stroški. Pri-
merjava s sorodnimi investicijami 
pokaže, da Izgradnja kanalizacije ni 
bila preplačana. Nasprotno, glede na 

zahtevnost terena je bila cena zelo 
ugodna. 
Izgradnja kanalizacije, ureditev javne 
razsvetljave, prenova cest, kabelska 
kanalizacija za širokopasovno omrež-
je … je bila med krajani Vira pri Stični 
lepo sprejeta, o čemer smo se lahko 
prepričali na prireditvi ob zaključku 
del. Dobronamernost so pokazali 
tudi številni lastniki zemljišč, ki so za 
izgradnjo kanalizacije dali brezplačno 
služnost po svojih zemljiščih, za kar 
se jim zahvaljujemo, nekateri posa-
mezniki pa na žalost očitno iščejo 
osebne koristi. 
Občina Ivančna Gorica obžaluje, da je 
v javnost prišla tako pomanjkljiva in 
zavajajoča informacija o sicer uspe-
šnem projektu. Prav tako nas žalosti 
dejstvo, da te informacije po družab-
nih omrežjih širijo izvoljeni predstav-
niki ljudstva, ne da bi preverili na ob-
činski upravi verodostojnost navedb.

Občina Ivančna Gorica

Leto 2015 zaključili z novim proračunom
Zadnja lanska seja Občinskega sve-
ta, ki je potekala 21. decembra 
2015, je prinesla vrsto pomembnih 
odločitev. Poleg sprejetega prora-
čuna za leto 2016 velja izpostaviti 
še vključitev naše občine v Regijski 
center za ravnanje z odpadki (RCE-
RO) Ljubljana in sprejem odloka o 
nadomestilu za uporabo stavbnega 
zemljišča v občini Ivančna Gorica. 
Seja pa je prinesla še vrsto drugih 
predprazničnih dogajanj.

Seja se je začela z obiskom skavtov 
iz Grosupljega, ki so tudi letos prine-
sli luč miru iz Betlehema in prebrali 
praznično poslanico. Tudi nadalje-
vanje je potekalo praznično, saj je 
predsednica Sveta župana za staro-
sti prijazno občino Milena Vrenčur 
predstavila rezultate javnega poziva, 
na podlagi katerega so občani in raz-
lične interesne skupine izdelovale 
novoletne voščilnice za naše naj-
starejše občane. Avtorji najlepših in 
najbolj izvirnih voščilnic v posamezni 
razpisani skupini so bili nagrajeni s 
simboličnimi nagradami. Sledilo je 
še simbolično odprtje slikarske raz-
stave umetnika Bena Štepica – Ga-
jana iz Zgornje Drage. Razstava je 
na ogled za javnost v sejni sobi do 
konca februarja. In preden se je čisto 
zares seja začela, se je še predsedni-

ca članic Društva podeželskih žena 
Ivanjščice, Marija Erjavec zahvalila za 
dobro sodelovanje društva z občino. 
V znak zahvale so članice za tokratno 
priložnost pripravile pecivo. 
Osrednja točka dnevnega reda je bil 
dopolnjeni predlog proračuna Obči-
ne Ivančna Gorica za leto 2016. Po 
javni obravnavi osnutka proračuna 
je občina prejela pripombe in dopol-
nitve ter amandmaje, ki so jih podali 
posamezni odbori Občinskega sveta, 

nekateri občani in zlasti svetniška 
skupina SMC. Župan je predstavil sta-
lišča do posameznih predlogov in po 
razpravi, ki je trajala kar nekaj časa 
dal predlog proračuna na glasovanje. 
Svetniki so ga potrdili in s tem omo-
gočili nemoteno delovanje tudi v letu 
2016. Kot je bilo rečeno že pri pred-
stavitvi osnutka proračuna, je na na-
črtovanje letošnjega proračuna vpli-
vala odločitev Vlade o zmanjšanju 
sredstev za delovanje občin. Temu 
se je morala prilagoditi tudi naša 
občina in zato zmanjšati marsikatero 
postavko, da se je lahko zagotovilo 
čim več sredstev za uspešno nada-
ljevanje investicij. V proračunu za 
leto 2016 je tako predvidenih 13 mio 
evrov prihodkov in dobrih 15 mio 
evrov odhodkov. Če bo treba, bomo 
razliko krili z najemom posojil. Za ne-

moteno izvajanje gospodarske javne 
službe zbiranja odpadkov je bilo tre-
ba sprejeti kar nekaj dokumentov, na 
podlagi katerih se je Občina Ivančna 
Gorica vključila v t. i. Regijski center 
za ravnanje z odpadki. Z novim letom 
se namreč mešani komunalni odpad-
ki iz črnih zabojnikov vozijo na me-
hansko-biološko obdelavo, na novo 
regijsko deponijo v Ljubljani. Tam s 
posebno obdelavo pridobivajo iz od-
padkov koristne surovine, ki jih tržijo 
zlasti v energetiki. Odlaganje na de-
poniji v Špaji dolini se je sedaj močno 
zmanjšalo, saj iz Ljubljane na naše 
odlagališče prispejo samo še ostanki 
mešanih komunalnih odpadkov. Po-
sledično se bo po besedah direktorja 
Javnega komunalnega podjetja Gro-
suplje zmanjšala tudi višina položnic. 
Izredno pomembno pa je za vse ob-
čane tudi sprejeti odlok o nadome-
stilu za uporabo stavbnega zemljišča. 
Odlok je bil sicer sprejet že pred enim 
letom, a so se v lanskem letu navodi-
la države večkrat spremenila in treba 
je bilo odlok ponovno potrditi. Vsaj 
dokler država ne uvede davka na 
nepremičnine, bo občina pobirala 
nadomestilo za uporabo stavbnega 
zemljišča. Občinski svet se je trudil 
sprejeti sprejemljive kriterije, po ka-
terih se bo nadomestilo odmerilo za-
vezancem. Nadomestilo se bo pobi-
ralo na celotnem območju občine in 
ne več samo v petih vodilnih naseljih 
v občini. Prve odločbe o odmeri naj 
bi zavezanci prejeli že letos spomladi, 
predvideva se, da bo s tega naslova v 
občinski proračun prispelo približno 
800.000 evrov. 
Občinski svetniki so sprejeli še dopol-
njen predlog odloka o nalogah in fi-
nanciranju krajevnih skupnosti v Ob-
čini Ivančna Gorica, Lokalni program 
kulture Občine Ivančna Gorica 2015-
2018, sklep o oprostitvi plačila komu-
nalnega prispevka, za nadzidavo in 
rekonstrukcijo obstoječega gasilske-
ga doma v Ivančni Gorici, katerega 
investitor je PGD Ivančna Gorica, po-
trdili pa so tudi predloge za imenova-
nje kandidatov za sodnike porotnike 
Okrožnega sodišča v Ljubljani.

Matej Šteh

Predstavitev vloge in dela Državnega sveta  
Republike v Ivančni Gorici in Grosuplju
V torek, 9. februarja 2016, je župan Dušan Strnad na delovnem srečanju 
gostil predsednika Državnega sveta RS Mitjo Bervarja, poslanca Državne-
ga zbora RS Jožeta Tanka in predstavnike lokalnih skupnosti iz 22. volilne 
enote. Prav naš župan je član Državnega sveta RS kot predstavnik lokalnih 
interesov iz območja 22. Volilne enote. 

Cilj srečanja je bil predstaviti vlogo in delo Državnega sveta RS tako vod-
stvom občin kot tudi javnosti. Srečanja so se udeležili županja občine Ko-
stel Lili Butina, župani občin Ribnica Jože Levstek, Sodražica Blaž Milavec, 
Loški Potok Ivan Benčina ter direktor občinske uprave Grosuplje Dušan 
Hočevar, nekateri elektorji, ki volijo državne svetnike in direktor Javnega 
komunalnega podjetja Grosuplje Stane Stopar. 
Gostje so si ogledali podjetje Akrapovič, ki bo letos praznovalo 25-letnico 
obstoja. Sprejel jih je direktor Uroš Rosa, ki jim je predstavil rezultate in 
načrte podjetja, ki je na svojem področju v samem svetovnem vrhu. Po 
ogledu podjetja Akrapovič so nadaljevali delovni obisk v grosupeljski ob-
čini. Ogledali so si še novo čistilno napravo Grosuplje, ki je del skupnega 
projekta občin Grosuplje in Ivančna Gorica in dokaz dobre prakse črpanja 
evropskih sredstev in učinkovitega sodelovanja dveh občin. Župan Strnad 
in predsednik Bervar sta se udeležila tudi pogovorne oddaje na Radiu Zele-
ni val, srečanje pa se je zaključilo z okroglo mizo o predstavitvi vloge in dela 
Državnega sveta ter pogovorih s predstavniki lokalnih skupnosti o krepitvi 
sodelovanja.

Gašper Stopar

Sejno sobo krasi razstava Bena Štepica - Gajana

Nagrajeni avtorji voščilnic: Anže Možina (Vrtec Ivančna Gorica, enota Polžek, 
Višnja Gora); Pija Kocjančič (OŠ Stična, PŠ Višnja Gora); Matic Matič (OŠ Stič-
na, PŠ Zagradec); Eva Tomažin (OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični); Mery Bešić 
(Vzgojno varstveni zavod Višnja Gora); Turistično društvo Ivančna Gorica.
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Minulo leto je bila spletna stran naše 
občine glede obiskanosti najbolj obi-
skana v zadnjih štirih letih. Če smo 
leta 2013 zabeležili mesečno v pov-
prečju 3.800 obiskov 1.750 različnih 
obiskovalcev, smo leta 2014 v pov-
prečju mesečno zabeležili povprečno 
21.774 obiskov kar 6.999 različnih 
obiskovalcev. Lani je spletna stran za-
beležila v povprečju 24.048 obiskov 
8.475 različnih obiskovalcev. Spletna 
stran je imela v celem lanskem letu 
288.578 obiskov in 101.701 različnih 
obiskovalcev. Vsi skupaj so »povzro-
čili« kar za za 399 GB spletnega po-
datkovnega prometa.
Najbolj obiskan lanski mesec na sple-
tni strani je bil december s 30.247 
obiski, marec pa je bil mesec z zabe-
leženimi največ (10.603) različnimi 
obiskovalci. Takrat poteka tradicio-
nalni turistični dogodek Pohod po 

Jurčičevi poti in številni pohodniki iz 
Slovenije iščejo informacije tudi na 
naši spletni strani. 
Pomemben je tudi podatek, koliko 
podatkovnega prometa so ustvari-
li obiskovalci spletne strani. V letu 
2014 je bilo na mesec pretočenih v 
povprečju 23 GB podatkov, lansko 
leto pa v povprečju 33,25 GB meseč-
no. Izstopata lanski september in ok-
tober z 48 in skoraj 53 GB prenosov. 
Razloge je treba poiskati v aktualnih 
vsebinah spletne strani – v razpisni 
dokumentaciji, predstavitveni video 
posnetki ...
Najbolj obiskane in zaželene so na-
slednje podstrani (podatki so pov-
prečna mesečna obiskanost):
- Aktualne novice - 18.057 ogledov 

mesečno
- Stik z občino - 1055 ogledov me-

sečno

- Namig za premik s koledarjem 
prireditev v občini - 613 ogledov 
mesečno

- Seje občinskega sveta - 523 ogle-
dov mesečno

- E-vložišče - 514 ogledov
- Grafični del OPN - 460 ogledov
- O Ivančni Gorici - 323 ogledov
- Turizem - 294 ogledov
- Krajevne skupnosti - 274 ogledov
- E-občina - 216 ogledov
Vse druge podstrani beležijo pod 200 
ogledov mesečno, vendar to ne po-
meni, da so manj pomembne. Mo-
ramo vedeti, da spletna stran občine 
trenutno vsebuje 171 aktivnih vse-
binskih podstrani. 
Največkrat uporabljen obrazec na 
spletni strani je obrazec Obvestite 
nas o vašem dogodku - v lanskem 
letu ste občani in organizatorji vpi-
sali 68 dogodkov, z županom je prek 
obrazca vzpostavilo stik 12 občanov, 
z občinsko upravo pa 36 občanov. 
Prek spletne strani Klasje ste občani 
poslali 164 prispevkov s fotografija-
mi. Tudi digitalne različice Klasja so 
zanimive za branje - najbolj iskano 
(internetno) je bilo januarsko Klasje, 
kar 1.432 krat, julijsko pa 831 krat.

Novosti
Številni ste že opazili nove vsebine in 
servisne informacije na občinski sple-
tni strani. Poleg objav osmrtnic smo 
na spletni strani objavili tudi obrazec 
za sporočanje napak v delovanju jav-
ne razsvetljave, prek katerega že po-
ročate o težavah v delovanju v svojih 
krajih. Občinski časopis Klasje izhaja 
enkrat mesečno, za vse, ki si želijo v 

Občina

SOŽITJE – za večjo varnost v cestnem prometu
Leta neizmerno hitro tečejo in pri 
petinšestdesetih letih je človek ozna-
čen v družbi kot starejša oseba, za 
katero  je lahko že vprašljivo, če je 
varen voznik. Prav gotovo se z leti 
pridobivajo nove izkušnje, bogato 
znanje, vendar pa lahko staranje s 
seboj prinaša tudi upad zmogljivosti 
in zdravstvenega stanja, zmanjšane 
psihične sposobnosti in spremembe 
v kognitivni zmogljivosti. Število sta-
rejših oseb se v Sloveniji povečuje, 
torej tudi delež starejših voznikov 
narašča in starejša oseba je lahko 
voznik, dokler je varen voznik. Mno-
gi vozniki imajo štirideset in več let 
praktičnih izkušenj z vožnjo avtomo-
bila, pa vendarle … Projekt Sožitje za 
večjo varnost v cestnem prometu si 
prizadeva za čim daljšo in samostoj-
no mobilnost starejših, s poudarkom 
na varnosti vseh udeležencev v pro-
metu in je odlična osvežitev znanja. 
Da starejši vozniki dejansko to potre-
bujejo, se je pokazalo v četrtek, 14. 
januarja 2016, saj se je sejna soba 
Občine Ivančna Gorica povsem na-
polnila, ko so potekali preventivni 
dogodki v okviru programa SOŽITJE – 
za večjo varnost v cestnem prometu. 
Program je izvedla Javna agencija Re-
publike Slovenije za varnost prometa 
v sodelovanju s Svetom za preventivo 
in vzgojo v cestnem prometu Občine 
Ivančna Gorica in Svetom župana za 
starosti prijazno občino. 
Predstavitev programa je bila za vseh 
60 udeležencev izredno zanimiva. 
Predstavnica AVP Vesna Marinko, 
ki je tudi vodja projekta Sožitje, je 
program v uvodu predstavila in po-
udarila potrebo po osvežitvi znanja 
in novih predpisov. Predstavnik izpi-

tnega centra iz Novega mesta Bojan 
Jakše je zelo nazorno predstavil zna-
nje iz prometnih predpisov in pravil 
in na praktičnih primerih opozoril na 
situacije na cesti, na nove predpise, 
posebej obdelal krožišča in pravila 
vožnje po avtocesti. G. Igor Mahnič 
je razložil praktične izkušnje policije 
in konkretno opozoril na ponavljajo-
če se dogodke v kraju. Znanje prve 
pomoči je praktično na lutki demon-
striral predstavnik RK Slovenije, dr. 
Majda Zorec Karlovšek pa je govorila 
o zdravju starejših, o okvarah vida, 
o potrebi pregleda oči in vida po 
štiridesetem letu in sploh o vidnih 
funkcijah, ki so pomembne za varno 
vožnjo. Kar nekaj časa je bilo name-
njenega za izmenjavo mnenj, za vpra-
šanja in na koncu celo za praktično 
vožnjo z inštruktorjem vožnje.
Z izvedbo programa SOŽITJE – za ve-
čjo varnost v cestnem prometu je bil 
zadovoljen tudi  župan Dušan Str-
nad, ki je zbrane tudi pozdravil in z 

zanimanjem prisluhnil sami izvedbi  
v okviru svoje časovne zmožnosti. 
Navdušen je bil tudi nad aktivnostjo 
naših starejših občanov.
Vsem izvajalcem programa se lepo 
zahvaljujem za izjemno zanimivo 
predstavitev problematike starejših 
v prometu. Posebna zahvala pa gre 
brigadirju  Balantu, predsedniku Sve-
ta za preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu v Občini Ivančna Gorica. 
Prevladalo je mnenje, da bo še do-
bro kdaj združiti delo Sveta župana 
za starosti prijazno občino s Svetom 
za preventivo in vzgojo  v cestnem 
prometu.
Smoter izobraževanja je bil dosežen. 
Priporočilo za starejše voznike - va-
ren voznik ni le tisti, ki je z leti in s 
prakso razvil veščine vožnje, pač pa 
tudi tisti, ki ravna odgovorno in se za-
veda svojih sposobnosti in omejitve 
- menim, da je padlo na plodna tla.

Predsednica Sveta za starosti prija-
zno občino, Milena Vrenčur, prof.

Župan pri naših občanih
V minulih mesecih je zlasti praznično decembrsko vzdušje kar ponujalo pri-
ložnosti za različne obiske in srečanja, ki se jih je udeležil tudi župan Dušan 
Strnad.  Seveda ob tej priložnosti ni manjkalo izrečenih voščil in dobrih želja 
za prihajajoče novo leto. 

Decembra je 90 let prazno-
vala gospa Ivana Gorec iz 
Ivančne Gorice. 

Župan Dušan Strnad je pred 
novim letom obiskal tudi 
naše starostnike, ki obisku-
jejo dnevno varstvo v Cen-
tru za bolezni otrok v Šent-
vidu pri Stični.

Z duhovniki, ki delujejo na 
župnijah v naši občini se je 
župan srečal pred božičem.

90. rojstnemu dnevu se 
bliža tudi naš častni občan 
France Slana. Župan ga 
je obiskal pred kratkim v 
domu starejših občanov na 
Škofljici. 

Matej Šteh

Vse bolj priljubljena spletna Ivanka

Javni razpis za izbiro odgovornega urednika javnega glasi-
la Občine Ivančna Gorica
Komisija za mandatna vprašanja, volitve, imenovanja in priznanja, je za-
radi prenehanja mandata  objavlja javni razpis za izbiro odgovornega ure-
dnika javnega glasila Občine Ivančna Gorica. Razpis je objavljen na spletni 
strani Občine Ivančna Gorica, na naslovu www.ivancna-gorica.si. Prijavo 
z ustreznimi dokazili morajo kandidati poslati najkasneje v osmih dneh 
od objave tega razpisa, to je do vključno 18.02.2016, na naslov Občina 
Ivančna Gorica, Komisija za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja, 
Sokolska 8, 1295 Ivančna Gorica, s pripisom »Ne odpiraj - prijava na razpis 
za odgovornega urednika javnega glasila«

Javni poziv za dodelitev sredstev za pokroviteljstvo župa-
na za leto 2016
Občina Ivančna Gorica je na spletni strani Občine Ivančna Gorica na na-
slovu www.ivancna-gorica.si objavila javni poziv za dodelitev sredstev iz 
proračunske postavke »Pokroviteljstvo, prireditve in promocija občine«. 
Vloge se sprejemajo do porabe razpoložljivih sredstev. 

Javni razpis za dodelitev neprofitnih stanovanj v najem
Občina Ivančna Gorica je objavila Javni razpis za dodelitev neprofitnih sta-
novanj v najem. Javni razpis je objavljen na spletni strani Občine Ivančna 
Gorica na naslovu www.ivancna-gorica.si. Vloge je možno oddati do 22. 2. 
2016, v sprejemni pisarni občine Ivančna Gorica.

svoje (elektronske) poštne predale 
prejemati novice in obvestila pogo-
steje, pa dvakrat mesečno pošljemo 
tako imenovane Prijetno domače ob-
činske elektronske novice, ki jih tre-
nutno prejema 881 posameznikov. 
Vsi, ki bi jih želeli prejemati, poiščite 
na prvi strani občinske spletne strani 
povezavo do obrazca za vpis podat-
kov. Pa prijetno prebiranje spletnih 
vsebin v letu 2016 vam želimo.

Franc Fritz Murgelj

PS: Zelo vam bomo hvaležni za vse 
pripombe, nasvete in želje glede vse-
bin in novih funkcionalnosti spletnih 
strani. Nekaj novosti je že v pripravi, 
veseli pa bomo tudi vseh vaših nami-
gov za izboljšave. Pišite nam na ure-
dnistvo@ivancna-gorica.si.
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Kako uspešni smo bili pri zbiranju komunalnih odpadkov v letu 2015?
Tudi v letu 2015 je JKP Grosuplje zbiralo komunalne odpadke 
v občinah Dobrepolje, Grosuplje in Ivančna Gorica. Skupaj smo 
zbrali 11.007 t komunalnih odpadkov, od tega za odlaganje 
4.239 t, 6.664 t ločenih odpadkov in 104 t nevarnih odpadkov 
(azbestnih odpadkov). Vsak občan Občine Ivančna Gorica je v 
povprečju pridelal v letu 2015 približno 240 kg odpadkov.  
V primerjavi s preteklim letom smo tudi v 2015 povečali delež 
ločeno zbranih frakcij, kar je lepo vidno na spodnjem grafu. 

Zanimivo je, da se količina zbranih odpadkov zmanjšuje. Leta 
2010 je bilo leto z največ zbranimi komunalnimi odpadki pred-
vsem na račun zelo obsežne in uspešne akcije Očistimo Slove-
nijo. Padec skupne količine v zadnjih letih je posledica manjše 
količine zbranih biološko razgradljivih odpadkov, kovin, lesa. 
Očitno se je v zadnjih letih spremenil tudi naš odnos do stvari in 
vsaka za nas neuporabna reč ne postane odpadek. Prav tako se 
je v zadnjih letih način zbiranja nekoliko spremenil. Občani lah-
ko odpadke oddajo tudi trgovcem, odpadke sami kompostirajo, 
predajo oblačila za ponovno uporabo …

Ker se od 1. 1. 2016 vsi mešani komunalni odpadki iz črnih za-
bojnikov vozijo na obdelavo v RCERO Ljubljana, pričakujemo v 
prihodnjem letu zelo veliko zmanjšanje odloženih odpadkov. Pri-
čakujemo, da bomo odložili le še 4,9 % zbranih mešanih komu-
nalnih odpadkov oziroma približno 300 t v celem letu. 
Prav tako smo v lanskem letu povečali količino zbrane mešane 
embalaže, odpadnega papirja in steklene embalaže, rahlo se je 
zmanjšala količina zbrane odpadne električne in elektronske 
opreme in lesa, nekoliko bolj občutno pa se je zmanjšala količina 
biološko razgradljivih odpadkov, kar je posledica večjega števila 
domačih kompostnikov. 

V občini Ivančna Gorica smo zbrali naslednje količine odpadkov: 

Načrtujemo, da bomo v letu 2016 še izboljšali količine ločeno 
zbranih frakcij. Kar pa nam ne bo uspelo brez ozaveščenih upo-
rabnikov in vaše aktivne udeležbe.
Zato tudi v tem letu načrtujemo izvedbo dveh zbirnih akcij ne-
varnih odpadkov, zbirne akcije odpadne električne in elektron-
ske opreme, skupaj s šolami izvedbe zbirnih akcij časopisnega 
papirja, zbiramo tudi kosovne odpadke na klic. 

Vse informacije o ločevanju odpadkov lahko najdete tudi na naši 
spletni strani www.odpadki.jkpg.si.   

JKP Grosuplje

Občina

Vrtec Ivančna Gorica gostil sejo 
upravnega odbora Skupnosti vrtcev 
Slovenije
V petek, 29. januarja 2016, je v pro-
storih Vrtca Ivančna Gorica potekala 
seja upravnega odbora Skupnosti vrt-
cev Slovenije (SVS). Skupnost vrtcev 
Slovenije identificira splošne strokov-
ne in poslovne probleme vrtcev ter 
uresničuje druge skupne naloge na 
področju institucionalne predšolske 
vzgoje v Republiki Sloveniji. Z različni-
mi aktivnostmi skrbi za medsebojno 
informiranost, izmenjavo izkušenj, 
iskanje novih sodobnih pristopov pri-
lagajanja uporabnikom in za usklaje-
no delovanje celotne mreže javnih in 
tudi zasebnih vrtcev v Sloveniji. 
Upravni odbor SVS sestavlja 15 pred-
stavnikov iz vseh slovenskih regij. 
Predstavnica obljubljanskih vrtcev 
je ravnateljica Vrtca Ivančna Gorica 
Branka Kovaček, ki predstavlja sku-
pno 24 samostojnih vrtcev in vrtcev 
pri OŠ. Na tokratni seji upravnega od-
bora, ki je potekala v Ivančni Gorici, 
so gostili tudi pomembne goste, ki so 
skušali odgovoriti na kar nekaj aktu-
alnih vprašanj v zvezi s poslovanjem 
vrtcev. Obiskali so jih predstavniki 
Računskega sodišča Republike Slo-
venije s predsednikom Tomažem Ve-
selom na čelu, predsednik Državne 
revizijske komisije Borut Smrdel, pre-

izkušena državna notranja revizorka 
Metka Cerar in revizorka iz Račun-
skega sodišča Nataša Musar Mišeljić. 
Zbrane je pred začetkom pozdravil 
tudi župan Dušan Strnad in jim na 
kratko predstavil našo občino, ki se 
je v zadnjih letih prebila med najbolj 
razvite občine v Sloveniji. O razvitosti 
govorijo tudi nedavni izračuni o tem, 
v katerih občinah se najbolj živi, kjer 
naša občina zaseda odlično 15. me-
sto. Ob zaključku je župan pohvalil še 
dobro delo našega vrtca. 

Pogovor z gosti je tekel o javnih 
naročilih v vzgojno-izobraževalnih 
zavodih, o zelenih naročilih in mo-
žnostih povečanja naročanja živil od 
okoliških kmetij, o naročilih male 
vrednosti, o postopkih priprave in 
uveljavljanje cen programov v vrtcih, 
o stroških staršev vključenih otrok v 
vrtec in stroških občin – ustanovite-
ljic vrtcev, priprave finančnih načrtov, 
investicij, plač zaposlenih v vrtcih in 
drugih aktualnih temah. 

Gašper Stopar

Praznično vzdušje na 
božično-novoletnem sejmu 
V soboto, 19. decembra 2015, je potekala na tržnici v Ivančni Gorici še za-
dnja t. i. tematska sobota v letu 2015. Zaznamovana je bila seveda s pra-
zničnim vzdušjem, ki ga je prinašal božično-novoletni čas, vrhunec pa je bil 
obisk Božička in obdaritev najmlajših.
Občina Ivančna Gorica je skupaj z organizatorjem tržnice, Mitja Poljšak s. p., 
pripravila bogato praznično ponudbo na stojnicah in času primeren program 
na odru, ki postaja vse bolj nepogrešljiv del tržnice. Nastopile so članice Žen-
skega pevskega zbora Harmonija, plesalci Plesne šole Guapa, učenci Glasbene 
šole Grosuplje – podružnica Ivančna Gorica in otroci Vrtca Ivančna Gorica. Za 
najmlajše obiskovalce pa so strokovne delavke Vrtca Ivančna Gorica pripravile 
glasbeno-gledališko predstavo Snežaki Korenjaki. Na koncu je najmlajše raz-
veselil še Božiček. Za dobro razpoloženje je v nadaljevanju skrbel Ansambel 
Hec, z žrebanjem pa se je zaključila tudi nagradna igra, ki jo je organiziralo 
podjetje Miha trgovina v sodelovanju pivovarne Kraus iz pobratene občine 
Hirschaid. 

Matej Šteh
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NSi želi z zdravstveno 
reformo ukiniti čakalne vrste 
in izboljšati kakovost storitev
Dejstvo je, da je zdravstveni sistem v Sloveni-
ji v zelo slabem stanju in da so zato potrebne 
korenite spremembe. V drugih državah EU se 
zdravstveni sistemi nadgrajujejo na vsakih ne-
kaj let, Slovenija pa je pri tem močno zaostala. 
Posledice najbolj občutijo prav državljani. V Novi Sloveniji smo zato skupaj s 
strokovnjaki nedavno predstavili predlog zdravstvene reforme, ki krepi javno 
zdravstvo in v središče postavlja državljana, ki mora končno dobiti človeka 
vreden zdravstveni sistem. 
Cilj tega predloga zdravstvene reforme, ki je trenutno v javni obravnavi, je 
nova organizacija slovenskega zdravstva, ki bo vsakemu državljanu zagotovila 
enostaven in hiter dostop do kakovostnih zdravstvenih storitev in dolgotrajne 
oskrbe ter konec čakalnih dob. 
V NSi predlagamo, da bi državljani lahko imeli možnost in pravico, da za svoj 
denar izberejo zavarovalnico po lastni meri in da sami izberejo tudi izvajalce, 
pri katerih se želijo zdraviti. Tako bi ljudem omogočili, da bi imeli možnost 
izbire med domačimi in tujimi ter  javnimi in zasebnimi izvajalci pod enakimi 
pogoji. Zavarovanec bo izbiral izvajalce glede na svoje potrebe glede na ka-
kovost storitev ali čakalno dobo ali oddaljenost od svojega bivališča ali izva-
jalčeve reference. Prav tukaj je namreč ključ za odpravo čakalnih vrst. Želimo 
zdravstvo, ki bo dostopno vsem.
Predlog smo predstavili vladi in ji s tem dali priložnost, da aktivno pristopi k 
našim rešitvam za zdravstveno reformo in jih podpre. V kratkem bomo opra-
viti razgovore še z vsemi zdravniškimi organizacijami in sindikati ter ostalimi 
deležniki v zdravstvenem sistemu, saj želimo za reformo pridobiti čim širše 
soglasje. 
Hkrati v razpravo o zdravstveni reformi vabimo tudi vse slovenske državljan-
ke in državljane. Vsi, ki želite pomagati pri izboljšavi zdravstvenega sistema, 
vabljeni, da obiščete spletno stran www.nsi.si/zdravstvo in nam posredujete 
svoje predloge, spremembe ali kritike.
Krščanski demokrati smo stranka, ki je blizu ljudem in zato želimo prisluhniti 
prav vsem predlogom, ki bi Slovenijo vodili k višjemu življenjskemu standardu.
Predsednik OO Ivančna Gorica,

Anton Černivec

Ivančna Gorica med 20 najbolj 
uspešnih občin, država žal nazaduje
Spoštovane občanke in občani.
V začetku leta 2016 svetnice in sve-
tniki SDS OO Ivančna Gorica v sesta-
vi Irma Lekan, Alojz Šinkovec, Maja 
Strnad, Janko Zadel, Brigita Primc, 
Nace Kastelic, Tina Zajec, Anja Lekan, 
Franc Koželj, Tomaž Smole in Janez 
Mežan, z zadovoljstvom spremljamo 
napredek naše občine in z obžalova-
njem stanje v naši državi.
Za nami je uspešno leto, konec ka-
terega nas je presenetila raziskava v 
časniku Moje Finance »Kje v Slove-
niji se najbolje živi«, v kateri so po 
več kazalcih razvrstili vse slovenske 
občine, glede nato, kako dobro se v 
posamezni občini živi. Občina Ivanč-
na Gorica se je uvrstila na visoko 15. 
mesto, kar nas je prijetno preseneti-
lo. Že v januarju leta 2016 pa smo za-
sledili na spletni strani »Zlati kamen« 
prispevek z naslovom »Najbolj vital-
ne slovenske občine«, v katerem so s 
pomočjo ameriške metode, povzete 
po reviji Forbes, ocenili vitalnost slo-
venskih občin. Občina Ivančna Gorica 
je zasedla 19. mesto. To nas je spod-
budilo, da smo preverili tudi uradni 
kazalnik Koeficient razvitosti občin na 
spletni strani Ministrstva za finance. 
Za leto 2015 je občina Ivančna Gori-
ca skupaj z občino Škofja Loka na 22. 
mestu. Objavljeni pa so tudi že Koe-
ficienti razvitosti za 2016 in 2017 in 
smo na 19. mestu, skupaj z občinami 
Logatec, Trebnje in Velenje. Takoj za 
nami so občine Idrija, Kamnik, Celje 
in Medvode. Koeficient razvitosti pa 
se je povečal z 1,20 v 2015 na 1,21 za 
leti 2016 in 2017. Skratka, potem ko 
smo se prebili med 30 najbolj razvitih 
občin, se počasi utrjujemo med 20. 
najbolj razvitimi občinami. 
Drugačne pa so žal uvrstitve naše dr-
žave na svetovnih lestvicah. Potem, 
ko je Slovenija septembra 2015 na 

lestvici ekonomske svobode, ki jo ob-
javlja društvo Svetilnik v sodelovanju 
z Mrežo ekonomske svobode, zdrsni-
la za 5 mest in med 152. državami 
zasedla 97. mesto, je tudi na lestvici 
ekonomske svobode 2016, ki jo vsa-
ko leto pripravita ameriška ustanova 
Heritage Foundation in časnik Wall 
Street Journal, zdrsnila 2 mesti. Med 
178 je tokrat zasedla 90. mesto. Zno-
traj evropske konkurence zasedamo 
šele 37. mesto. Korelacija med eko-
nomsko svobodo in gospodarsko 
uspešnostjo oziroma blagostanjem 
prebivalstva je visoka, zato smo lah-
ko upravičeno zaskrbljeni. Številke 
namreč govorijo same zase in so še 
bolj razlog za skrb, kot pa takšni in 
drugačni moralno etični zdrsi najviš-
jih vladnih funkcionarjev, ki smo jim 
priča zadnje obdobje, ko se afere kar 
vrstijo ena za drugo. Na referendumu 
so že dobili informacijo, kaj si o njiho-
vem početju mislijo državljani.
No ne bomo preveč črnogledi. Priča 

smo bili lepemu praznovanju sloven-
skega kulturnega praznika v Kultur-
nem domu Ambrus. Lepo vreme je 
na pustno povorko v Ivančni Gorici 
privabilo rekordno število mask in 
obiskovalcev. Bliža pa se že tradici-
onalni Jurčičev pohod in Dan žena. 
NAJ BOMO TOKRAT PRVI, KI VSEM 
ŽENAM ZAŽELIMO VSE DOBRO OB 
NJIHOVEM PRAZNIKU – KOT POMLA-
DNI ZVONČKI. No, tudi mučenikom 
vse dobro. Bliža se tudi redna seja 
Občinskega sveta, na kateri bomo 
sprejemali program dela. Upamo, da 
bo vodil k še boljšim rezultatom in 
tudi, da se situacija obrne na bolje 
za Slovenijo. Vprašanje pa je, če to 
obstoječa vlada zmore. Za enkrat ne 
kaže najbolje, saj je govoriti in kritizi-
rati lahko, narediti bolje pa težko. V 
IVANČNI GORICI SMO SLOVENCI. NE 
JAMRAMO. NE IŠČEMO REŠITEV, AM-
PAK JIH NAJDEMO!

Janez Mežan,  
Vodja svetniške skupine SDS

Na referendumu 20. decembra 
2015 občani občine Ivančna 
Gorica glasovali odločno PROTI

Popravek
V decembrski izdaji Klasja je bilo na strani št. 6 objavljeno no-
voletno voščilo Stranke modernega centra (SMC). Pri pripravi 
za tisk je bil pomotoma vstavljen napačen logotip stranke. Za 
nastalo napako se iskreno opravičujemo.

Uredništvo

Obvestilo za občane
TEHNIČNI PREGLEDI TRAKTORJEV NA TERENU 

(Izvaja Pan-Jan d. o. o.)

MULJAVA                         sobota, 27. 2. 2016 od 8. do 14. ure             
(pri trgovini Bomax)

ŠENTVID PRI STIČNI     četrtek, 3. 3. 2016 od 8. do 17. ure
(pri gasilnem domu)     
                            
RADOHOVA VAS            petek, 4. 3. 2016  od 8. do 17. ure                        
(gostilna Grabnar)

VIŠNJA GORA                  ponedeljek, 14. 3. 2016   od 12. do 16. ure
(na kopališču) 

Volišče št. glasov ZA % št. glasov 
PROTI %

KULTURNI DOM IVANČNA 
GORICA I. 186 30,44 425 69,56

KULTURNI DOM IVANČNA 
GORICA II. 60 22,99 201 77,01

KULTURNI DOM MULJAVA 65 19,29 272 80,71

GASILSKI DOM STIČNA 146 27,29 389 72,71

GASILSKI DOM METNAJ 67 31,02 149 68,98

MESTNA HIŠA VIŠNJA GORA 150 25,42 440 74,58

GASISKI DOM KRIŠKA VAS 61 32,28 128 67,72

GASILSKI DOM VRH PRI VIŠNJI 
GORI 18 11,18 143 88,82

KULTURNI DOM ŠENTVID PRI 
STIČNI I. 100 26,11 283 73,89

KULTURNI DOM ŠENTVID PRI 
STIČNI II. 44 10,86 361 89,14

GASILSKI DOM DOB 27 11,16 215 88,84

GASILSKI DOM HRASTOV DOL 9 10,23 79 89,77

DOM KRAJANOV TEMENICA 36 15,79 192 84,21

KULTURNI DOM AMBRUS 28 7,61 340 92,39

KULTURNI DOM ZAGRADEC 60 14,53 353 85,47

DRUŽBENI CENTER KRKA 111 25,4 326 74,6
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Učenci so že skoraj v dijaških čevljih
V teh in v nekaj naslednjih tednih bodo učenci naše občine sprejemali zelo pomembno odločitev, ki jih bo usodno usmerila v poklicno in karierno ži-
vljenjsko pot. Odločali se bodo, na kateri srednji šoli želijo nadgrajevati svoja splošna in strokovna znanja. Pridružujemo se njihovemu in razmišljanju 
njihovih staršev. Odkrivamo, na katere okoliščine in dejstva naj bodo pri izbiri srednje šole pozorni, kaj sploh pomeni danes kakovostna srednja šola 
in kaj vse vpliva na uspešno izobraževalno pot in osebnostni razvoj naših bodočih dijakov.
Bodoči dijaki naj prisluhnejo 
svojim, ne željam drugih
Najpomembnejša je seveda sama 
odločitev našega bodočega dijaka 
za usmeritev na eno od poklicnih 
smeri. Nekateri naši otroci že v ro-
snih letih izoblikujejo svojo idealno 
poklicno kariero in to svojo odloči-
tev tudi uspešno uresničijo. Sam po-
znam kar nekaj takšnih srečnežev in 
za vse lahko potrdim, da so danes pri 
svojem, po večini na visoko strokov-
nem delu, nadpovprečno uspešni. V 
vsakem primeru moramo starši od-
ločitev o poklicni poti in izbrani šoli 
prepustiti svojim otrokom. Lahko jim 
le pomagamo pri tem z iskanjem in 
dostopom do informacij o možnostih 
in priložnostih, ki jih ponujajo posa-
mezne šole in njihovi strokovni šolski 
programi. Pomembno je preveriti 
tudi katere izvenšolske dejavnosti, 
izmenjave in druga udejstvovanja pri 
nacionalnih in mednarodnih projek-
tih ponuja šola ob svojem osnovnem 
kurikulumu. Našim mladostnikom 
bodo vsa dodatna znanja in izkušnje 
iz neformalnega izobraževanja zelo 
pomagala pri nadaljevanju šolanja in 
njihovi kasnejši zaposlitvi. Dopustiti 
si moramo tudi možnost, da si tekom 
šolanja naši otroci premislijo in za-
menjajo šolo. Ta je včasih posledica 
»skupinskih« odločitev za izbrano 
šolo v krogu najbližjih osnovnošol-
skih prijateljev in vzornikov, ali pa po-
sledica prevelikega vpliva staršev na 
odločitev za določeno srednjo šolo. 
Mnenja staršev in prijateljev so sicer 
dobronamerni nasveti, ki pa naj ne 
bodo glavno vodilo odločanju za vpis 
v določeno srednjo šolo.

Pomagajo naj praktični vidiki 
in iskrene izkušnje drugih
Zato je zelo pomembno poiskati čim 
več iskrenih izkušenj, pozitivnih in 
negativnih, dijakov in njihovih staršev 
o šolah, ki že obiskujejo eno od izbra-
nih šol. Kakovostno dijaško življenje 
predstavlja  tudi dovolj priložnosti in 
časa za razvoj svojih osebnih talentov 

in interesnih dejavnosti. Zato je zelo 
pomembno upoštevati tudi nekaj 
praktičnih vidikov pri izbiri srednje 
šole, kot so čim manj stresna vsako-
dnevna logistika in možnosti bivanja 
v kraju šolanja. Vstajanje ob šestih 
namesto ob sedmih zjutraj in prihod 
domov ob treh namesto ob petih 
popoldan je zelo pomemben vidik 
vsakodnevne rutine, ki je lahko osvo-
bajajoča ali obremenjujoča. Za nas 
starše je tudi zelo pomembno vede-
ti, ali bo izbrana šola uspela opraviti 
svoje poslanstvo. Da našemu dijaku 
nudi dovolj znanja, da šolanje uspe-
šno zaključi na nacionalnem prever-
janju znanja na splošni ali poklicni 
maturi v danem roku. Poznam kar 
nekaj primerov dijakov, ki so se, ali 
pa so jim pri tej odločitvi zelo odloč-
no »pomagali« njihovi starši,  odločili 
za t. i »lažjo« srednjo šolo. Omogoča 
jim lažje prehode iz razreda v razred, 
tudi zaključne ocene so bile zelo viso-
ke. Zalomilo pa se je na nacionalnem 
preverjanju znanja, poklicni ali splo-
šni maturi, ki so jo ti dijaki uspešno 
zaključili leto ali dve kasneje kot nji-
hovi kolegi. In to ob izdatnem in dra-
gem izpopolnjevanju znanja s pomo-
čjo inštruktorjev. Poznam tudi veliko 
primerov, ko so bili dijaki v svoji šoli 
odlični, na maturi pa komaj dobri. Te 
informacije kažejo na to, da srednje 
šole po kakovosti izobraževalnega 
procesa niso primerljive. Nacionalno 
preverjanje pa je standard, enak za 
vse. In vsi si želimo, da bi na njih bili 
naši otroci nadpovprečno uspešni. 
Zato je eno od meril kakovosti sre-
dnje šole tudi uspešnost devetletk in 
gimnazij na nacionalnih preverjanjih. 
Lestvica najuspešnejših srednjih šol 
na podlagi rezultatov mature je do-
stopna tudi na svetovnem spletu. 

Kaj je še pomembno
Seveda si vsi starši želimo, da naš 
otrok ne bi bil v šoli izpostavljen 
pretiranemu nasilju. Nekatere velike 
srednje šole se z izzivom omejevanja 
nasilja soočajo že mnoga leta. Žal se 
po podatkih policije stopnja nasilja in 

druge kriminalitete, kot je zloraba al-
kohola, prepovedanih poživil in drog, 
na šolah z velikim številom dijakov iz 
leta v leto povečuje. V manjših sre-
dnjih šolah z manj dijaki imajo precej 
manj tovrstnih izzivov, saj lažje iden-
tificirajo vsa možna žarišča in tudi hi-
treje lahko ukrepajo. Danes si pred-
vsem starši želimo, da bi naš otrok na 
šoli ne bil zgolj številka, da bi učitelji 
prepoznali in razvijali posebne ta-
lente in interese našega otroka. Vpis 
otroka v manjšo šolo z enakim pro-
gramom, kot ga ponuja večja šola, je 
dobra popotnica, s pomočjo katere 
bo lažje razvil vse svoje potenciale, 
na kateri bodo odnosi med dijaki 
samimi in njihovimi učitelji veliko 
bolj pristni in osebni. Nenazadnje je 
izobraževalni proces na manjši šoli 
praviloma veliko bolj kakovosten in 
uspešen.
Šolanje v domačem kraju je privilegij
Vsi dijaki si ne morejo privoščiti  šo-
lanja v svojem domačem okolju. Vča-
sih pa, čeprav obstaja šola z enakim 
programov tudi v neposredni bližini, 
privlačnost šolanja v velikem mestu, 
kot je Ljubljana, Novo mesto, Celje ali 
Maribor, prevlada pred prednostmi 
šolanja v lokalnem okolju. Pri šolanju 
v lokalnem okolju imajo mladostniki 
več prostega časa, vsakodnevni pre-
vozi v in iz šole predstavljajo manjši 
stres, sam izobraževalni program je 
praviloma pestrejši, kakovostnejši in 
uspešnejši. Naši otroci v podeželskih 
šolah dihajo precej boljši zrak, saj 
pozimi in poleti, za razliko od večjih 
mest, ni prekomerno obremenjen s 
prašnimi delci ali škodljivim ozonom. 

Kakšne so možnosti pi nas?
V naši občini Srednja šola Josipa Jur-
čiča v Ivančni Gorici omogoča našim 
mladostnikom dve zelo zanimivi mo-
žnosti šolanja. Splošna gimnazija je 
namenjena vsem, ki želijo razširiti 
in utrditi svoja splošna znanja in se 
uspešno pripraviti na izobraževanje 
na eni od slovenskih ali tujih univerz. 
Šolanje za ekonomskega tehnika je 
drugi program te srednje šole. Za 
razliko od drugih ekonomskih šol, 
kjer lahko dijaki izbirajo med dve-
ma, na tej šoli ponujajo dijakom kar 
tri poklicne kvalifikacije. Za starše in 
dijake so pomembne informacije, da 
so dijaki te srednje šole na splošni in 
poklicni maturi med najuspešnejšimi 
v Sloveniji, na lestvici najboljših 30 
srednjih šol v Sloveniji pa se stiška 
srednja šola uvršča na visoko 11. me-
sto. Samo za primerjavo - v povpre-
čju je uspešnost zaključenih poklic-
nih matur na slovenskih ekonomskih 
srednjih šolah med 60 in 80 odstotki, 
na naši ekonomski srednji šoli pa je 
med 95 in 100 odstotki. Iz vrst naših 
gimnazijcev pa praktične ne mine 
leto, ko ne bi dobili kakšnega zlate-
ga in diamantnega maturanta. Še 
več. V zadnjih štirih letih, ko izbirajo 
tudi naj slovenskega dijaka in naj di-
jakinjo, sta najvišji naslov osvojili že 
dve naši dijakinji. Vsi naši gimnazijski 
dijaki lahko opravljajo tudi mednaro-
dno maturo. Na šoli praktično ne po-
znajo nasilja, viške fizične in ustvar-
jalne energije lahko dijaki usmerijo 
v številnih brezplačnih obšolskih de-
javnostih. Novost lanskega šolskega 
leta je ekološki krožek, kjer se dijaki 

učijo veščin ekološkega sadjarstva 
in vrtnarjenja. Dijaki so zadnja leta 
obiskali in uživali v vseh odmevnejših 
razstavah v Ljubljani, vsak drugi dijak 
pa ima možnost opravljati strokovno 
prakso v Nemčiji, Španiji, Angliji, Ita-
liji, Madžarski in celo na Malti. Eko-
nomski tehniki že v času šolanja vodi-
jo učno firmo, tako da je po zaključku 
šolanja prav vsak sposoben odpreti 
svoj s. p. in ga tudi uspešno voditi. 
Pomembno je še vedeti, da je zaradi 
manjšega vpisa na srednje ekonom-
ske šole na trgu dela že čutiti po-
manjkanje tega poklicnega profila. 
Ekonomski tehnik je danes eden po-
klicnih profilov z največjo širino, saj 
lahko zaseda prek 130 različnih de-
lovnih mest. Šola omogoča tudi mo-
bilnost med obema programoma. Za 
dijake z učnimi težavami šola organi-
zirano pomaga učno pomoč, ki jo iz-
vaja tudi univerza za tretje življenjsko 
obdobje, kar predstavlja edinstveno 

medgeneracijsko povezovanje. Uspe-
šnost je na tej šoli postala vrednost 
tudi med dijaki samimi. Zato boljši 
pomagajo pri učenju tudi ostalim di-
jakom, oziroma so uspešni dijaki po-
zitivna motivacija za učenje ostalim 
dijakom. 
Srednja šola Josipa Jurčiča sredi na-
ravnega okolja, je tudi ena tistih šol, 
kjer lahko poteka pouk pri odprtih 
oknih. Za kakovostnejše preživljanje 
prostega časa dijakov so uredili tudi 
t. i. dijaško dnevno sobo in šolski fi-
tnes, v okolici šole pa je na voljo ve-
liko športnih in rekreativnih površin.  

Ste zamudili informativni 
dan? 
Nič hudega. Na šolo se lahko za in-
formacije ali obisk in ogled obrnete 
prek ene od telefonskih številk, utrip 
dijaškega življenja pa lahko spremlja-
te tudi na uradni spletni in Facebook 
strani ter na Instagramu.

Franc Fritz Murgelj

Dijaki na šoli niso le številke
»Sinova sta se za sre-
dnjo šolo v Stični odlo-
čila sama. Pretehtali sta 
bližina šole in kakovost 
pouka. Zaradi bližine šole 
imata sinova več časa za 
šolske in obšolske dejav-
nosti. O kakovosti šole pa 
pričajo odlični rezultati 
na maturi in tekmova-
njih, veliko dobrega pa so 
povedali tudi sedanji in 
bivši dijaki. Tudi moja pri-
čakovanja kot starša so 
se popolnoma uresničila, 
saj dijaki na tej šoli niso 
le številke. Zaposleni na 
šoli so predani svojemu 
delu. Dijaki so zadovoljni 
z interesnimi dejavnost-

mi in tudi z malico. Srednja šola Josipa Jurčiča Ivančna Gorica je butična 
šola in kot starš jo priporočam vsem, ki želijo nadaljevati šolanje na gimna-
ziji ali srednji ekonomski šoli.«
 

Damjan Kavaš iz Višnje Gore, 
oče dveh dijakov na Srednji šoli Josip Jurčič v Stični

Tema meseca

Všeč mi je okolica šole in  
obšolske dejavnosti
»Na Srednjo šolo Josipa Jurčiča sem se vpisala, ker je v bližini mojega 
doma, poznana po dobrih uspehih na maturi, domačnosti, majhnem šte-
vilu dijakov in ker ponuja široke možnosti in trdne temelje in za nadaljnji 
študij. Šola je super, sploh so mi všeč predmeti, ki me zanimajo. Mislim 
da sem v njej pridobila veliko znanja, ki mi bo koristilo tudi med študijem. 
V šoli sem spoznala tudi dobre prijatelje. Profesorji so izkušeni in dobro 
podajajo snov. Všeč mi je tudi okolica šole in obšolske dejavnosti, ki se v 
njej izvajajo. Dobro deluje tudi svetovalna služba, kar sem izkusila pri izbiri 
študija. Srednjo šolo Josipa Jurčiča priporočam predvsem zato, ker je blizu, 
in s tem prihraniš veliko časa, denarja in energije, hkrati pa v njej pridobiš 
veliko novega znanja, potrebnega za različne fakultete.«

Zala Bregar, Gabrovka

Strokovna usposabljanja  
na OOZ Grosuplje 

Območna obrtno-podjetniška zbornica Grosuplje vabi čla-
ne zbornice in ostalo zainteresirano javnost v Dom obrtni-
kov Grosuplje na:
• »Redno usposabljanje voznikov za leto 2016 (koda 95)«, 
 v soboto, 5. 3. 2016, ob 7.00.
•  Predavanje »Dan za zdravje zaposlenih«, 
     v torek 15. 3. 2016, od 17.00 do 19.00.

Podrobnosti s prijavami  najdete na spletni strani www.ooz-
-grosuplje.si oz. preko ooz.grosuplje@ozs.si ali po telefonu 
01 786 51 30. 
Vljudno vabljeni.

Dijaška dnevna soba na Srednji šoli Josipa Jurčiča
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Pan-Jan postal Škodin trgovec leta 2015
Med konkurenco osemnajstih pooblaščenih prodajalcev vozil Škoda iz cele Slovenije je 
družinsko podjetje Pan-Jan s salonoma v Trebnjem in Ivančno Gorici decembra prejelo 
laskavo priznanje Škodin trgovec leta za leto 2015.
»Naziv Škodin trgovec leta 2015 je 
veliko priznanje za trdo delo in viso-
ko kakovost storitev. Skupaj z našimi 
zaposlenimi obljubljamo, da bomo 
svojim strankam tudi v prihodnje nu-
dili storitve najvišje možne kakovosti 
ter tako še naprej skrbeli za visoko 
stopnjo zadovljstva v naši družbi,« je 
ob tej priložnosti povedala direktori-
ca podjetja Anita Prijatelj.
Družinsko podjetje Pan-Jan je tudi 
prvo podjetje, ki je v Sloveniji posta-
vilo salon vozil Škoda po najnovejših 
smernicah tovarne vozil Škoda. In 
to prav v Ivančni Gorici. Letos načr-
tujejo posodobiti tudi svoj salon v 
Trebnjem. Tudi obseg njihovega po-
slovanja raste iz leta v leto. Prihodke 
iz poslovnega leta 2014, ki so znašali 
skoraj 14,2 milijona evrov, so po oce-
ni direktorice Anite Prijatelj lansko 
leto presegli za 20 odstotkov, dobi-
ček, ki je v letu 2014 znašal 280.000 
evrov pa so v lanskem letu povečali 
za 3 odstotne točke.
Pan-Jan je družinsko podjetje s 25-le-

tno tradicijo. Leta 1991 sta ga usta-
novila Jelka in Janez Šalehar, leta 
1995 pa je postalo uradni zastopnik 
za prodajo in servisiranje novih vozil 
znamke Škoda. Dandanes podjetje 
zaposluje več kot 40 uslužbencev, 

poleg zastopstva za prodajo Škodinih 
vozil pa je od leta 2009 tudi pooble-
ščeni prodajalec vozil Kia. 

Franc Fritz Murgelj

Eko sklad spodbuja 
zamenjavo peči na trdna 
goriva
Letošnja neobičajno topla zima z zgodnjim telohom, tro-
benticami in zvončki nam je prihranila kar nekaj stroškov 
za ogrevanje. A gretje vseeno potrebujemo in marsikdo 
kot glavni ali pomožni vir uporablja »lesno biomaso« kot 
danes imenujemo drva, sekance ali pelete.
V zadnjem času smo več-
krat slišali za presežene 
vrednosti trdih delcev v 
zraku, torej za pretirano 
onesnaženost in s tem 
zdravju škodljivo ozračje. 
V tem primeru nam svetu-
jejo zadrževanje v zaprtih 
prostorih oz. čim manj in-
tenzivno gibanje in delo na 
prostem.
V naši občini doslej nismo 
imeli posebnih odlokov o 
zaščiti zraka zaradi one-
snaženosti, a opozorila so 
veljala za celo državo. Te-
žava je v tem, da se zaradi 
toplotne inverzije zračne 
mase ne mešajo, onesna-
ženost zraka pa se le pove-
čuje. O tej temi smo v Klas-
ju že pisali in verjamem, 
da ste si mnogi zapomnili, 
kako pomembno je pra-
vilno kurjenje peči na trda 
goriva, ki so zaradi slabega 
izgorevanja in s tem veliko 
škodljivih izpustov, največji 
onesnaževalec zraka.
Dejstvo je, da je uporaba starih (slabih) peči na drva velikokrat povezana z 
nizkim socialnim statusom stanovalcev, ki take peči uporabljajo. Za tako ime-
novana »degradirana območja«, je država preko Eko sklada objavila poziv za 
»Nepovratne finančne spodbude socialno šibkim občanom za zamenjavo sta-
rih kurilnih naprav na trdna goriva z novimi kurilnimi napravami na lesno bio-
maso v stanovanjskih stavbah na območjih občin s sprejetim Odlokom o načr-
tu za kakovost zraka«. Ta območja so mestne občine Ljubljana, Maribor, Kranj, 
Celje, Novo Mesto in Murska Sobota ter zasavske občine Zagorje, Trbovlje in 
Hrastnik. Pomembno pri tem javnem pozivu (razpisu) je, da tisti, ki staro peč 
zamenja z novo, ki ustreza vsem zahtevam, dobi povrnjenih 100 % stroškov 
zamenjave peči. Subvencija je torej celoten znesek zamenjave peči (določen 
je največji znesek glede na vrsto peči: centralna/lokalna in glede na vir goriva: 
drva/sekanci/peleti). Peč torej upravičenec dobi brezplačno!
Pogoji za prijavo na razpis so:
- da si oseba, ki je lastnik/solastnik/etažni lastnik stanovanjske nepremični-

ne tega sama res ne more privoščiti (v času oddaje vloge prejema denarno 
socialno pomoč);

- da je stavba, v kateri bo kurilna naprava vgrajena, na območju, kjer ni 
določenega drugega prednostnega načina ogrevanja (npr. ogrevanja na 
zemeljski plin, daljinskega ogrevanja; na območju nekaterih občin, med 
drugim Mestne občine Ljubljana, je velik del območja, za katerega je pred-
nostni način ogrevanja zemeljski plin);

- da nova kurilna naprava izpolnjuje zahtevane toplotno-tehnične karakteri-
stike (nekatere kurilne naprave morajo izpolnjevati le pogoje, ki jih zahte-
va trg, za nekatere kurilne naprave pa so zahteve strožje);

- da se sme začeti z  zamenjavo kurilne naprave šele, ko vlagatelj s strani Eko 
sklada prejme pozitivno izdano odločbo o dodelitvi pravice do nepovratne 
finančne spodbude. Spodbuda se nakaže izvajalcu naložbe.

Ta javni poziv sicer nič ne pomaga našim občanom, saj živimo v dovolj čistem 
okolju, da ni potreben poseben odlok o zaščiti zraka. Verjamem pa, da marsik-
do pozna koga, ki živi na omenjenih degradiranih območjih in prejema denar-
no socialno pomoč. Takemu bi s pomočjo tega razpisa lahko zagotovili novo 
peč na trdna goriva, zato menim, da je prav, da smo o tem informirani in po 
svojih močeh pomagamo tistim, ki si sami ne morejo pomagati. 
Z zamenjavo starih peči in izboljšanim izgorevanja ter zmanjšanjem trdnih 
delcev v zraku namreč pridobimo vsi. Pogosto se marsikdo od nas precej časa 
zadržuje v mestih, ki veljajo za degradirana območja. Zakaj ne bi poskušali 
izboljšati okolja, če nas pri tem spodbuja država z nepovratnimi sredstvi.
Občanom naše občine so v tem trenutku na voljo nepovratne finančne spod-
bude za električna vozila in ugodni krediti za rabo obnovljivih virov energije, 
večjo energijsko učinkovitost stanovanjskih stavb in električna vozila ter ugo-
dni krediti za različne ukrepe na področju varstva voda in učinkovite rabe vode 
ter ravnanja z odpadki. Za vsak ukrep, ki izpolnjuje pogoje javnega poziva za 
nepovratne finančne spodbude, je na voljo tudi ugoden kredit Eko sklada. Vse 
spodbude so objavljene na spletni strani Eko sklada, www.ekosklad.si.

Simon Brlek
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VABITA NA 

BREZPLAČNO ENERGETSKO SVETOVANJE 
OBČANOM 

po predhodni najavi (po telefonu ali e-pošti)  
v pisarni podjetja SimTec 

na Cesti 2. grupe odredov 17 (stavba KZ Stična) v Ivančni Gorici 
KONTAKT ZA NAJAVO NA ENERGETSKO SVETOVANJE: 

SimTec, dr. Simon Muhič s. p. 
info@simtec.si, tel: 0599 269 56 ali 01 320 5782 

info@simtec.si, www.simtec.si 

Tel: 01 320 5782, 0599 269 56 

Rokodelci Srca Slovenije na otvoritvenem vikendu 
Maxi snežne krogle v Ljubljani
16 rokodelcev z območja Srce Slove-
nije je od petka do nedelje, od 11. do 
13. decembra 2015, sodelovalo na 
otvoritvenem vikendu Maxi snežne 
krogle na Plečnikovem trgu v Lju-
bljani. Predstavili so se na prazničnih 
stojnicah z lesenimi izdelki, kerami-
ko, polstenimi izdelki iz filca, unika-
tnimi izdelki iz tekstila, torbicami, co-
pati, nakitom iz različnih materialov, 
unikatnimi voščilnicami in zeliščnimi 
izdelki. Med njimi se je predstavila 
tudi Stanislava Fortuna iz Šentvida 
pri Stični. 
Predstavitev rokodelcev na otvori-
tvenem vikendu Maxi snežne krogle 
je koordiniral Razvojni center Srca 
Slovenije, ki preko Rokodelske mreže 
Srca Slovenije povezuje tradicionalna 
rokodelska znanja in spodbuja k ve-
čji kakovosti rokodelskih izdelkov in 
njihovi širši promociji, prenosu znanj 
na mlajše generacije in k učinkovi-
tejšemu skupnemu trženju. »V Srcu 
Slovenije skozi take dogodke ljudem 
in ponudnikom v lokalnem okolju 
dajemo možnost, da razvijajo svoje 

dejavnosti. Turistična ponudba se 
bogati, dobra promocija pa prinese 
nove obiskovalce in s tem odpira-
mo lokalnim ljudem nove prodajne 
poti,« je povedala Aleksandra Gra-
dišek, direktorica Razvojnega centra 
Srca Slovenije.

Mlade iz Ivančne Gorice 
vabimo k ustvarjanju boljše 
prihodnosti 
Razvojni center Srca Slovenije vabi 
mlade med 15. in 34. letom staro-

sti, ki si želite prispevati k pozitivnim 
spremembam v lokalnem okolju. 
Kako lahko sodeluješ?
Predstavljaj si aplikacijo namenjeno 
mladim, s katero lahko sporočiš, ka-
kšnih sprememb si želiš v svoji obči-
ni in to tudi deliš s prijatelji. Še več, 
hkrati lahko to neposredno sporočiš 
tudi tistim, ki o spremembah odloča-
jo – občini, županu in vsem ostalim, 
ki imajo moč izvesti te spremembe.
Takšno aplikacijo oblikujemo v okviru 
evropskega projekta EUth »Orodja in 
nasveti za mobilno in digitalno par-
ticipacijo mladih po vsej Evropi«, ki 
se izvaja na programu Obzorje 2020. 
Naš cilj je oblikovati aplikacijo, ki bo 
mlade povezala v spletno skupnost, 
v kateri ne boste zgolj razpravljali o 
tem, kaj si želite, ampak dejansko 
vplivali na spremembe v Srcu Slove-
nije.
Če želiš izraziti svoje mnenje in se 
povezati z drugimi mladimi, nas kon-
taktiraj na anita.molka@razvoj.si in 
poslali ti bomo kratek vprašalnik. S 
pomočjo vprašalnika bomo izbrali 
skupino mladih, ki bodo sodelovali v 
skupinskih pogovorih (fokusnih sku-
pinah) v začetku leta 2016.

Razvojni center Srca Slovenije

Anita Prijatelj: »Pri nas so stranke vedno na prvem mestu in zato se vseskozi 
trudimo ne le za njihovo zadovoljstvo, temveč za izjemno zadovoljstvo. Me-
nim, da je to priznanje pravi odraz tega truda, hkrati pa tudi dokaz zaupanja 
v nas in naše storitve.«

POVEZOVANJE V SRCU SLOVENIJE
WWW.RAZVOJ.SI
WWW.SRCE-SLOVENIJE.SI
INFO@RAZVOJ.SI

Stanislava Fortuna, foto Peter Rojc

Sodobno peč na biomaso vam ali vašim prijate-
ljem ali sorodnikom v bolj obremenjenih mestih v 
celoti plača Eko sklad. 
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Srečanje  upokojencev Kmetijske 
zadruge Stična
Kljub nerožnati gospodarski situaciji 
smo v Kmetijski zadrugi Stična tudi v 
lanskem decembru povabili zadružne 
upokojence na prednovoletno sreča-
nje.
Naši upokojenci se tega srečanja radi udeležijo. Za-
dovoljni so, da zadruga dobro posluje, in da obna-
vlja zadružne sredine, v katere se radi vračajo tudi 
»penzionisti«. Letos je bilo srečanje še posebej 
slovesno, saj je naš upokojeni delavec Alojz Šraj v 
decembru čil in zdrav praznoval častitljivih 90 let. 
Zelo je vesel, da smo stiško zadrugo, katere pripa-
den delavec je bil vso delovno dobo, ohranili in razvijali, in da delujemo v skladu z možnostmi v korist zadružnikov.
Vsi zbrani smo mu ob jubileju nazdravili in mu zaželeli še veliko zdravih let.

Milena Vrhovec

Kmetijstvo

Tradicionalno prednovoletno 
srečanje proizvajalcev mleka 
stiške zadruge
Tudi v lanskem decembru smo se s proizvajalci mleka stiške zadruge zbrali 
na tradicionalnem prednovoletnem srečanju v Gasilskem domu v Stični. 
Srečanja sta se udeležila tudi izvršni direktor za odkup v Ljubljanskih mle-
karnah Tone Jakljevič in nabavni komercialist Ivan Žnidaršič.
Srečanju sta prisostvovali tudi svetovalki in KSS Ivančna Gorica Darka Zu-
panc Puš in Darja Janežič.
Naša zadruga vse mleko že več kot 50 let prodaja Ljubljanskim mlekarnam, 
ki so že dobri dve leti v lasti francoskega LACTALISA.
Mlečna proizvodnja je bila, je in bo steber slovenskega kmetijstva in je iz-
redno velikega pomena tudi za našo zadrugo.Odkupu mleka smo zato v za-
drugi vedno posvečali veliko pozornost. Cene mleka v Sloveniji se gibljejo 
po evropskih in svetovnih trendih in že nekaj časa ne dosegajo proizvodnih 
stroškov , sploh na manjših in razdrobljenih kmetijah kakršne so tudi naše.
V  letu  2015 smo od 74 +-ih  proizvajalcev mleka odkupili  4.250.000 litrov 
mleka, kar je dobre 4 % več kot lani in največ v zadnjih 12 letih. V novem-
bru 2015 so naši proizvajalci dosegli 4,13 % povprečne maščobe in 3,42 % 
beljakovin ter povprečno ceno 0,297 euro/liter. V novembru 2013 so do-
segli povprečno ceno 0,356 euro/liter in novembra 2014 0,329 euro/liter.
Od 01. 5. 2014 dalje cena mleka pada in je nižja za 20 %.
Treba je še dodati, da na področju naše zadruge vsi proizvajalci prejmejo 
še dodatek na zvestobo, ki znaša 0,5 centa za vse količine oddanega mleka 
in se praviloma izplača v juliju za preteklo leto.
Glede na situacijo. v kateri se nahajamo, po predvidevanjih cena mleka v 
letu 2016 še ne bo stabilna. Nižanje cen sta že povzročila tako ruski embar-
go kot tudi povečane količine mleka zaradi ukinitve mlečnih kvot.
Viške mleka bo treba tako ali drugače prodati.Res pa je, da je preko Lac-
talisa odprtih več poti za izvoz tako v Afriko in Azijo, kjer je sedaj majhna 
poraba mleka in bo priložnost za rast.
Vsi skupaj upamo,da se bodo prodajne poti uredile, da se bodo mleko oz. 
mlečni izdelki prodali in da bodo pridelovalci kakovostnega slovenskega 
mleka dobili primerno in redno plačilo.

Milena Vrhovec   

Čebelarska zveza Slovenije na obisku pri naših čebelarjih
V januarju je našo občino obiskala delegacija Čebelarske zveze Slovenije, na čelu katere je bil predsednik Boštjan Noč. V okviru projekta »Svetovni 
dan čebel združuje Slovence in povezuje svet«, želi delegacija ČZS v štirih mesecih obiskati vsa čebelarska društva v Sloveniji. Tako so 14. 1. obiskali 
Čebelarsko društvo  Krka – Zagradec, 22. 1. pa so se srečali tudi s predstavniki ČD Stična.

Srečanje na Krki so domači 
čebelarji pripravili v sodelovanju s 
podružnično šolo. Predstavitve sve-
tovnega dneva čebel so se udeležili 
župan Dušan Strnad, ravnatelj OŠ 
Stična Marjan Potokar in čebelarji iz 
obeh naših društev. Srečanje so po-
pestrili učenci Podružnične šole Krka, 
med katerimi so izstopali krožkarji 
čebelarskega krožka v razpoznavnih 
rumenih majčkah. Po uradnem delu 
srečanja so čebelarji vodstvu čebe-
larske zveze razkazali tudi društvene 
prostore in učni čebelnjak, ki je bil 
postavljen v lanskem letu, pri pod-
ružnični šoli na Krki. 
Srečanje pri Čebelarskem društvu Sti-
čana pa je potekalo v občinski sejni 
sobi, kjer so goste najprej pozdravili 
otroci iz vrtca Ivančna Gorica (enota 
Pikapolonica) in citrarka Eva Medved 
s čebelarsko himno. Srečanja v Ivanč-
ni Gorici so se poleg župana Strnada 
in ravnatelja Potokarja udeležila še 
ravnatelj OŠ Ferda Vesela Šentvid 

pri Stični Janez Peterlin, ravnateljica 
vrtca Ivančna Gorica Branka Kova-
ček, predsednik Kmetijsko-gozdarske 
zbornice Slovenije, Cvetko Zupančič 
in direktorica KZ Stična Milena Vrho-
vec.  
Predsednik ČZS Boštjan Noč je v na-
govoru opisal potek in cilj projekta, ki 
je plod slovenske čebelarske iniciati-
ve in zagotavlja, da se zavedamo po-
mena čebel, še posebej pa predstavl-
ja promocijo čebelarstva. Pobuda 
slovenskih čebelarjev je, da 20. maj 
postane Svetovni dan čebel. To je 
dan, na katerega se je leta 1734 rodil 
Anton Janša, ki je poznan kot začet-
nik modernega čebelarstva. Projekt 
je podprla cela vrsta vidnih posa-
meznikov od politikov, gospodarstve-
nikov, športnikov in drugih znanih 
osebnosti doma in v tujini. Pred-
stavljen in podprt je bil že v našem 
parlamentu in pri Evropski komisiji 
v Bruslju. Svetovna čebelarska zveza 
je v lanskem letu na Apimondiji, sre-

čanju čebelarjev iz vsega sveta, ki je 
bilo v Koreji, ta projekt z navdušen-
jem podprla, kar kaže, da je sloven-
sko čebelarstvo v tujini zelo cenjeno. 
Svetovni dan naj bi uradno razglasili 
v letu 2017 po potrditvi v Združenih 
narodih, kar pa naj bi bila le še for-
malnost. Čebelarska zveza Slovenije 
bo s tem namenom letos prvič 
gostila v Sloveniji tudi predsednika 
mednarodne organizacije za 
prehrano (FAO). Tuje čebelarske or-
ganizacije najbolj cenijo visoko hi-
gieno slovenskega čebelarstva, lepo 
urejene čebelnjake in kot je dejal 
Noč »lahko rečemo, da takega čebe-
larstva z dušo nima nihče na svetu«. 
Noč se je ob obeh obiskih v naši obči-
ni dotaknil tudi nedavne afere pove-
zane z nakupi neregistriranih priprav-
kov za zatiranje varoje. Prepričan je, 
da je v ozadju zla namera nekoga, da 
se vrže slaba luč na slovensko čebe-
larstvo, saj doslej še nobena analiza 
ni pokazala, da bi bil sum o kakovosti 
našega medu upravičen. Ob zaključ-
ku je še pozval čebelarje, naj stopijo 
skupaj, saj bodo le združeni še naprej 
pridelovali kakovosten med.
Župan Dušan Strnad je ob srečanju z 

vodstvom čebelarske zveze izrazil vso 
podporo delovanju naših čebelarjev, 
ne nazadnje je bila pred leti naša ob-
čina razglašena za čebelam prijazno 
občino. Ob tem je poudaril tudi vlogo 
obeh šol in vrtca, ki v sodelovanju s 
čebelarji učijo najmlajše o pomenu 
čebel. Tudi projekt Slovenski tradi-
cionalni zajtrk je v naši občini dobro 
uveljavljen. Dobro sodelovanje s če-
belarji pa je ocenil tudi predsednik 
Kmetijsko- gozdarske zbornice Slove-
nije Cvetko Zupančič, ki je prepričan v 

uspeh pobude slovenskih čebelarjev. 
Glede aktualnih dogodkov v zvezi 
s prehranskimi aferami, pa je dejal, 
da je nujno sodelovanje kmetijcev in 
čebelarjev. Takšno sodelovanje lahko 
prepreči marsikatero nepravilnost in 
zaščiti slovensko hrano.
Naši čebelarji so tudi redni gostje na 
tržnici v Ivančni Gorici in v maju pri-
pravljajo prav posebno dogajanje na 
t. i. Cvetličnem dnevu.

Matej Šteh
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Ste že poizkusili izvirne in eksotične Metine okuse iz ekoloških sestavin? 
Ste že poskusili muljavsko-indijski 
bučkin čatni? Še ne? Kaj pa čilijev 
džem iz domačih, ekoloških sestavin, 
ki je odlična priloga pečenemu krom-
pirju in zelenjavi, k mesu z žara ali pa 
kot omaka k prigrizkom? Tudi še ne? 
No, vedno je enkrat prvič. Za vas smo 
obiskali kmetijo Pr'Klemen z Mulja-
ve. Meto, mlajšo hči družine Zupan-
čič, ki se je samozaposlila na ekološki 
kmetiji, kjer preizkušajo tudi biodi-
namične metode kmetovanja, ste že 
lahko srečali na ivanški tržnici. Med 
»klasično« ponudbo sveže zelenjave, 
vložnin in različnih mok, vse iz ekolo-
ške pridelave, se v nekoliko manjših 
kozarčkih skrivajo tudi prej omenje-
ne vložnine, ki predstavljajo eksotič-
no simfonijo okusov za vse razvajene 
jedce in so dobrodošla popestritev 
ponudbe v naših krajih.
Sicer pa čatni (chutney) izvira iz In-
dije in preseneča s mešanim kislim, 
sladkim, slanim ter pekočim okusom. 
Jemo ga kot dodatek zelenjavnim in 
mesnim jedem. Čatni je jedcem ali 
zelo všeč ali pa sploh ne; popolnoma 
ravnodušnega ne pusti nikogar. Ne-
navadne in na prvi pogled nezdružlji-
ve kombinacije resnično presenetijo 
in v nas prebudijo ustvarjalno žilico. 
Meta pa tudi sicer rada eksperimen-
tira in preizkuša tako tradicionalne 
kot tudi bolj eksotične recepte pre-
delave klasične in večvrstne zelenja-
ve. Priporočamo vam, da preizkusi-
te eno od treh vrst vložene pese in 
vaše nove kulinarične izkušnje delite 
najprej z Meto, ki bo zelo cenila po-
vratno informacijo in pa na recimo 
Facebook strani kmetije Pr'Klemen 
pod blagovno znamko »Dobra gajba« 
(facebook.com/KmetijaKlemen). To 
je njihova oblika neposredne prodaje 
in tedenske dostave sveže zelenjave 
v Ljubljano in okolico. Lične lesene 
zabojčke je za njih izdelal Metin stric 
Stane iz lesa domačih smrek. Vsebina 
»Dobre gajbe« je sestavljena iz se-
zonske zelenjave, v zimskem času pa 
stranke vsebino sestavljajo same iz 
drugih izdelkov iz ponudbe na kme-
tiji. S širnim svetom komunicirajo 
zaenkrat prek družabnega omrežja 
Facebook, kjer redno objavljajo tudi 
novosti v ponudbi, pozimi pa stranke 
o aktualni ponudbi obveščajo tudi po 
elektronski pošti. V času, ko to bere-
te, je novost na njihovi strani »knjige 
obrazov« poleg informacije o ponud-
bi na kamne mlete ajdove moke, ki jo 
pripravljajo vedno svežo, tudi ponud-
ba blazin s polnilom iz ajdovih luščin. 
Bolj naravnega in bolj ekološkega 
vzglavnika verjetno ne boste dobili 
nikjer drugje. Njihovi kupci so pre-
težno izobražene družine z majhnimi 
otroci in tudi ozaveščeni pari in po-
samezniki, ki jim pač ne teknejo naj-
bolje »začimbe«  fitofarmacevtske 

industrije. In tisti, ki želijo podpreti 
domače, slovenske pridelovalce.  

Nazaj h koreninam
Sedanja kmetija, ki ji domačini pravi-
jo Pr'Klemen je nastala iz dediščine 
dveh družin. Posestvo z bližnjimi nji-
vami v »Velikih travnikih« na Muljavi 
in nekaj gozda na Oslici so dedišči-
na stare mame, Klemenove Marice. 
Njive, travniki, gozd in sadovnjak na 
Bojanjem Vrhu pa dediščina starega 
očeta Bojanščakovega Jožeta. Obe 
kmetiji obstajata na tem prostoru že 
stoletja. Družina Bojanščakovih je na-
mreč ena najstarejših kmetij na Bo-
janjem Vrhu, saj segajo korenine vsaj 
do leta 1756. Od tega leta dalje je 
bilo mogoče urediti družinsko drevo 
te družine z Bojanjega Vrha.
Klemenova Marica in Bojanščakov 
Jože sta z združitvijo posestev in ob-
delavo njiv ter travnikov redila krave, 
prašiče, konje, ovce, kokoši, zajce. 
Pridelovala sta vso potrebno zelenja-
vo, sadje ter žita za družino in krmo 
za živino. Družina se je preživljala s 
kmetijo, z zaslužkom starega očeta 
pa je obnovila ali na novo postavila 
gospodarske objekte in pričela z na-
bavo prvih strojev, da bi bilo delo laž-
je. Ker je bil stari oče kot vlakovodja 
do upokojitve veliko od doma, je bila 
stara mama v času njegove službe 
gonilna sila kmetije. V delo na kme-
tiji sta vseskozi vključevala svoje štiri 
otroke. Sin Dane je s svojo družino 
ostal na kmetiji, tri hčere so si ustva-
rile svoje družine in živijo v bližnji 
okolici. V večjih delih so vedno na 
pomoč priskočili vsi. Hiša na Muljavi 
ostaja kraj družinskih srečanj.
Tako se je mlajša hči Meta odločila, 
da se vrne h koreninam in preusmeri 
očetovo kmetijo v ekološko. Samoza-
poslila se je na kmetiji in prijavila do-
polnilno dejavnost predelave kmetij-
skih pridelkov. S pomočjo sestrične 
Jasne in njenimi odličnimi nasveti in 
idejami, sta pričeli s pridelavo lastnih 
sadik in pestre pridelave sezonske 
zelenjave. Polja, ki so bila stoletja 
obdelovana z ljubeznijo številnih ge-
neracij obeh družin, so s posebnim 
pogledom mlade generacije postala 
še pestrejša. Starim sortam so se pri-
družile še novejše sorte vseh vrst ze-
lenjave. Domača semena in semena 
ekoloških proizvajalcev se v zgodnji 
pomladi posejejo v lončke, sadike 
vzgojijo in nato presadijo na polje. V 
tem letu je kmetija s pomočjo občin-
skih sredstev postavila manjši rastli-
njak. Rastlinjak je namenjen pride-
lavi lastnih sadik in pridelavi zimske 
zelenjave. V spomladanskem času si 
lahko vrtičkarji pri Meti nabavite tudi 
kakšno ekološko sadiko paprike, pa-
radižnika, jajčevcev, bučk, brokolija, 
zelja ali ohrovta. Zahtevnejši vrtičkar-

ji pa si boste pri njej lahko priskrbeli 
kakšno bolj eksotično sadiko čilijev 
ali belih jajčevcev. 
Zatiranje škodljivcev na kmetiji Kle-
men poteka na ekološki način - z oko-
pavanjem, zastiranjem in tretiranjem 
s čaji iz rabarbare, pelina, kamilic, za 
utrjevanje odpornosti rastlin pa s čaji 
iz njivske preslice in koprive. 
Poleg zelenjave na kmetiji pridelu-
jejo tudi pšenico, piro, rž, koruzo in 
ajdo. Sejejo stare in avtohtone sorte 
ter shranjujejo semena za naslednjo 
sezono.  Z nakupom lastnega mlina 
na kamne meljejo moke ter zdrob. 
Moke meljejo v manjših količinah, 
tako je moka vedno sveža in brez do-
datkov za daljšo obstojnost.
Kmetija ima tudi dva sadovnjaka. Sa-
dovnjak z visoko debelnimi drevesi 
starih sort je del posestva na Muljavi. 
Z jabolki, pridelanimi tu, izdelujejo 
domač jabolčni kis po receptu starih 
staršev. Manjši sadovnjak z drevesi 
na srednji podlagi se nahaja na Boja-
njem Vrhu, ki jih je zasadil sin Dane 
ob stari domačiji starega očeta. Sadje 
je namenjeno sveži pridelavi in pre-
delavi suhega sadja, sokov in marme-
lad.
Ker je narava v teh koncih še pose-
bej radodarna, družina nabira tudi 
gozdne sadeže in zelišča, glede na 
posamezno letino. Tako sušijo čaje, 
izdelujejo sirupe in marmelade.
So pa še posebej ponosni na to, da 
je Jurčičevo domačijo kar nekaj let 
pred vremenskimi neprilikami ščitila 
slama iz njihove kmetije. V začetku 
devetdesetih let je bila na Jurčičevini 
planirana obnova slamnate strehe. 
Kmetija Klemen je tisto leto prvič po-
sejala rž, z namenom, da bi slamo za 
streho lahko zagotovili v domači vasi. 
Slama rži je namreč najbolj primer-
na, saj ima tanjši premer in mnogo 

daljše steblo kot pšenična. Tisto leto 
je bila rast rži posebej bujna in je v 
času žetve dosegla višino nad 2 m. Za 
izdelavo škope - povezane slame, ki 
je osnovna enota slame za slamnate 
strehe premera šestdeset do osem-
deset centimetrov - je bila potrebna 
žetev s srpi, mlačev na cepce in roč-
no česanje slame, imenovano tudi 
škopanje. Tisti poletni dan se je pred 
Jurčičevino zbrala vsa vas, žetev po 
domače je spremljal dr. Boris Kuhar, 
takratni direktor Etnografskega mu-
zeja in velik ljubitelj Muljave. Žanji-
ce so se odpejale na njivo z lojtrnim 
vozom, žetev je bila uspešna, snopi 
po malici na njivi skrbno  shranjeni 
v kozolcu. Čez kake tri tedne je bila 
mlačev, sledilo pa je škopanje. K sre-
či je bilo na kmetiji Klemen še vedno 
ohranjeno znanje o izdelavi škope in 
tudi priprave za to. Mojster, ki je ne-
kaj škope pripeljal z Goričkega, je bil 

nad domačimi škopniki iz tako dolge 
slame navdušen in je iz nje izdelal 
najvažnejši del strehe-sleme. Tam je 
kakovostna škopa za dobro in nepre-
pustno streho najpomembnejša.
Sicer pa je danes temeljna usmeritev 
kmetije Klemen pridelovanje več vrst 
sveže sezonske zelenjave, ki jo pri-
delajo na zdravi zemlji in s pomočjo 
dežja in sonca ter proizvodnja kako-
vostnih pridelkov iz domačih surovin 
po receptih naših babic. Verjamejo, 
da je sezonska hrana bogata s hra-
nili in minerali, ki jih potrebujemo v 
posameznih letnih časih in tudi zato 
je njihova vizija ponuditi zdravo se-
zonsko hrano bližnji okolici, v nepo-
srednem stiku s strankami, ki cenijo 
svežo in kvalitetno hrano, ter zmanj-
šanje porabe energije in onesnaževa-
nja okolja.

Franc Fritz Murgelj

VABILO
na 15-urno osnovno usposabljanje iz  
FITOMEDICINE (za izvajalce ukrepov), 
ki bo v Ivančni Gorici v  sejni sobi  KZ Stična,

(Cesta II. grupe odredov 17, 1295 Ivančna Gorica)                                                                                               
od torka, 15. 03., do četrtka, 17. 03. 2016, 

vsak dan  od 14.30–19.30.  
Pisne prijave sprejemamo do zapolnitve mest na naslov:  KGZS-ZAVOD LJ, 
Gospodinjska ulica 6, 1000 Ljubljana ali KGZS-ZAVOD LJ izpostava Ivančna 
Gorica , Cesta II. grupe odredov 17, 1295 Ivančna Gorica .

Ostale informacije  vsak delovni dan od 8. do 14. ure, Damjana Iljaš,  
01 513 07 22 oz.  041 310  171,  Darka Zupanc Puš.

Cena 15-urnega usposabljanja je 65,88 € z DDV.

Meta s klasičnimi in bolj eksotičnimi vložninami. Zagotovo morate preizkusiti 
njen bučkin čatni, pa čebulni namaz in čilijev džem. Želite vedeti, kako druga-
čen je okus vložene bele pese? 
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Povrnitev trošarine za leto 2015, za fizične osebe

Spet kot v običajnih letih
Minulo leto 2015 je pri povrnitvi trošarine za goriva, ki se uporabljajo za pogon kmetijske in gozdarske mehanizacije spet običajno, saj ni (več) 
povrnitve za večjo količino energentov za površine gozdov, ki so bili poškodovane v žledu. Manjša sprememba je le pri GERK-ih 1320, kar pa na 
samo vlaganje zahtevkov ne vpliva. Že drugo leto zapored pa velja poenostavljen način vlaganja zahtevkov, saj jih  je mogoče vložiti tudi v kate-
rikoli finančni pisarni.
Povrnitev sicer poteka pod enakimi 
izhodiščnimi kot za pretekla leta. Vra-
ča se 70 odstotkov zneska povprečne 
trošarine za dizelsko gorivo za leto 
2015. Fizične osebe zahtevek vlaga-
jo enkrat letno, torej do 31. marca 
2016 za preteklo leto. Upravičenci do 
vračila dela trošarine za leto 2015 so 
uporabniki, ki imajo na dan 30. junij 
2015 v RS v uporabi toliko gozda in 
kmetijskih zemljišč po posameznih 
vrstah dejanske rabe (GERK), da sku-
pna normativna poraba znaša vsaj 
540 litrov, oz. vsaj 150 litrov za gozd. 
Če je lastnikov gozda več, izpolnijo 
vlagatelju pooblastilo, ki je del zah-
tevka. V skladu s pravilnikom podat-
ke o zemljiščih (kot dokazila) pridobi 
organ finančne uprave po uradni dol-
žnosti in jih vlagatelj ne prilaga. 
Uveljavlja se povračilo za dejansko 
porabo, vendar največ do najvišje 
normativne porabe goriva in znaša 
po skupinah:
• 200 litrov na hektar njive ali vrta, 

trajnih rastlin na njivskih površi-
nah, rastlinjaka, matičnjaka, traj-
nega travnika, barjanskega trav-
nika in ekstenzivnega sadovnjaka 
(skupina 1);

• 420 litrov na hektar vinograda, 
intenzivnega sadovnjaka, hmelji-
šča, oljčnika ali drugega trajnega 
nasada (skupina 2);

• 50 litrov na hektar plantaže goz-
dnega drevja (skupina 3);

• 15 litrov na hektar kmetijskega 
zemljišča, poraslega z gozdnim 
drevjem (skupina 4);

• 15 litrov na hektar gozda (skupi-
na 5).

Zahtevek za vračilo trošarine je 
potrebno vložiti na predpisanem 
obrazcu do 31. marca 2016. Za odlo-
čanje o zahtevkih so pristojni finančni 
uradi, ki opravljajo naloge s področja 
trošarinskih predpisov (v njihovem 
okviru delujejo oddelki za trošarine).
Po lanskoletni ustanovitvi Finančne 
uprave se poleg vložitve pri oddel-

kih za trošarine, zahtevek lahko vloži 
(osebno ali pošlje po pošti)  tudi v 
finančnih pisarnah (bivše davčne ali 
carinske izpostave), ki so praviloma v 
istem kraju kot sedež upravne enote. 
Pri pošiljanju po pošti priporočamo 
pošiljanje na krajevno pristojni fi-
nančni urad in tam locirani oddelek 
za trošarine, saj bo tako prihranjeno 
prepošiljanje zahtevkov. Informativni 
seznam z naslovi oddelkov za trošari-
ne je naveden v priloženi tabeli.
Fizične osebe za vlaganje zahtevka 
uporabijo obrazec TRO-A. Obrazci so 
na voljo na spletnih straneh finanč-
ne uprave www.fu.gov.si, v strojnih 
krožkih in na enotah javne službe 
kmetijskega svetovanja. 
Zahtevek se vloži na osnovi origi-

nalnih račune za kupljeno gorivo na 
bencinskih servisih ali pa računov 
za strojne storitve, na katerih je na-
vedena količina porabljenega goriva 
in izjava izvajalca storitve, da za na-
vedeno gorivo ne bo sam uveljavljal 
povrnitve trošarine. Računov se zah-
tevku ne prilaga, na vlogo se vpiše le 
število računov, ki so osnova za povr-
nitev. Upravičenec mora račune hra-
niti 10 let, pristojnemu organu pa jih 
predloži le na njegovo zahtevo. Če je 
na kmetiji več solastnikov gozda, iz-
polnijo pooblastilo enemu vlagatelju 
(del obrazca). 
V obrazec vpišemo površino zemljišč, 
dokazil o zemljiščih pa ne prilagamo, 
saj jih pridobi pristojni  organ sam. 
Potrebno je natančno vpisati povr-

šine na dan 30. junij 2015, saj v pri-
meru neskladja z uradnimi eviden-
cami finančni organ lahko zahteva 
dopolnitev ali popravek zahtevka. V 
minulem letu se je spremenil način 
ugotavljanja površine za GERK 1320 
– travinje z razpršenimi neupraviče-
nimi značilnostmi, saj se matematič-
no odšteje neproduktivni del zemlji-
šča,  npr. drevje, skale itn.(skupina 
4). Če nimate natančnega podatka o 
površinah, to rubriko pustite prazno, 
saj jo bo izpolnil pristojni organ iz po-
datkov uradne evidence. 

Marjan Dolenšek, 
KGZS – Zavod Ljubljana

Kako sestaviti oporoko in zakaj sploh 
sestaviti oporoko?
Tema o napravi oporoke je lahko ne-
prijetna. Še toliko bolj, če ti napravo 
oporoke predlaga kdo, ki pričakuje 
kakšno korist od nje. »Moram že od-
iti«, je največkrat reakcija človeka, 
ki naj bi oporoko napravil. Intere-
si potencialnih dedičev, ki napravo 
oporoke predlagajo, so lahko različ-
ni: nekateri bi radi čim prej izvedeli, 
kako namerava oporočitelj razpo-
lagati s svojim premoženjem, da se 
lahko temu primerno v prihodnosti 
vedejo do oporočitelja, drugi želijo 
podatek o poslednji volji pridobiti 
čim prej, da bi lahko, v kolikor bi bila 
razdelitev premoženja za njih manj 
ugodna, vplivali na oporočitelja, da 
bi spremenil oz. napravil novo oporo-
ko, spet tretjim ni toliko mar, kako bo 
oporočitelj razpolagal s svojim pre-
moženjem in želijo zgolj, da oporo-
čitelj definira razdelitev premoženja, 
da med zakonitimi dediči ne bi prišlo 
do spora, kdo si zasluži več, kdo manj 
ipd.
Iz podobnih nagibov, kot jih imajo 
drugi, ko predlagajo napravo oporo-
ke, se odloči napraviti oporoko tudi 
sam oporočitelj. Verjetno si nihče ne 
želi, da bi v zapuščinskem postopku 
po njem prišlo do sporov med zako-
nitimi dediči, kar se lahko prepreči 
z napravo oporoke. Ni pa to nujno, 
saj lahko ravno, po mnenju dedičev, 
nepoštena razdelitev premoženja, 
predstavlja povod za spore med de-
diči. Oporoko je smiselno sestaviti za 
preprečitev enakih dednih deležev 
dedičev, v kolikor oporočitelj meni, 
da si nekateri zaslužijo več, drugi pa 
manj. V kolikor bi z oporoko zapusti-
li vse le enemu zakonitemu dediču, 
ima drugi pravico do nujnega deleža. 

Oporoko je potrebno napraviti tudi v 
primeru, ko želiš, da po tebi deduje 
nekdo, ki ni tvoj zakoniti dedič v naj-
bližjem dednem redu (npr. če želiš, 
da podeduje kaj tudi sosed, prijatelj 
ali brat, ki ti je stal ob strani, ne samo 
tvoji potomci). 
Ne glede na razlog, zaradi katerega 
se človek odloči napraviti oporoko, 
mora biti napravljena pravilno, sicer 
ni veljavna. V kolikor oporoka ni ve-
ljavna, ne pride do oporočnega de-
dovanja, temveč do dedovanja po za-
konu, kar pomeni, da dedujejo dediči 
najbližjega dednega reda.

Veljavnih je več oblik oporo-
ke, pri čemer pa sta najpogo-
stejši dve obliki: lastnoročna 
in pisna pred pričami
Lastnoročna oporoka je oporoka, ki 
jo oporočitelj lastnoročno napiše in 
podpiše. V praksi se dostikrat zgodi, 
da oporočitelj podpiše oporoko, ka-
tere besedilo je računalniško natip-
kano, in misli, da je veljavna, ker je 
besedilo sam natipkal in podpisal. 
Taka oporoka ni veljavna. Za veljav-
nost lastnoročne oporoke sta po-
membna predvsem dva pogoja – da 
jo dejansko sam napišeš s pisalom z 
roko in da jo sam s pisalom tudi pod-
pišeš. 
Tako obliko oporoke izbere tisti, ki ne 
želi svoje poslednje volje deliti z dru-
gimi oz. s pričami, saj želi, da je zapis 
poslednje volje, vsaj v tistem trenut-
ku, intimno opravilo.
Pogosta pa je tudi pisna oporoka 
pred pričami, tj. oporoka, ki jo na-
pravi oporočitelj, ki zna brati in pisati, 
tako, da v navzočnosti dveh polnole-
tnih prič lastnoročno podpiše listino, 
ki mu jo je sestavil kdo drug, ko hkrati 

izjavi pred pričama, da je to njegova 
oporoka. Priči se morata na sami 
oporoki lastnoročno podpisati.
Za tovrstno obliko oporoke se odlo-
čajo tisti, ki niso iz zdravstvenih ali 
drugih razlogov sposobni lastnoroč-
nega pisanja, kot tudi tisti, ki si želi-
jo svojo poslednjo voljo izraziti pred 
pričami, predvsem pa tisti, ki v izogib 
kakšnim neljubim napakam pri sesta-
vi, sestavo oporoke prepustijo pravu 
veščim osebam.
Pisna oporoka pred pričami je lahko 
napisana na računalnik in ni potrebe 
po lastnoročnem pisanju, mora pa 
biti podpis oporočitelja lastnoročen 
(ni dovolj, da je ime in priimek opo-
ročitelja le natiskan, zraven mora biti 
nujno tudi lastnoročni podpis). Ena-
ko velja tudi za priči, ki se morata la-
stnoročno podpisati. 
Previdnost je potrebna tudi pri izbiri 
oporočnih prič. Pri pisni oporoki pred 
pričami ne morejo biti priče:
• oporočiteljevi potomci (sin, vnuk, 

pravnuk …), 
• oporočiteljevi predniki (starši, 

stari starši), 
• oporočiteljevi sorodniki v stranski 

vrsti do vštetega tretjega kolena 
(brat, nečak), 

• zakonci ali zunajzakonski partner-
ji vseh teh oseb in 

• zakonec ali zunajzakonski partner 
oporočitelja.

Prav tako je pomembno opozoriti, da 
oporoka ni veljavna v delu, v katerem 
zapustnik kaj zapusti pričam pri opo-
roki ali prednikom, potomcem, bra-
tom, sestram ter zakoncem teh oseb.

Kaj zapisati v oporoki? 
Predvsem komu (ime, priimek, na-
slov, rojstni datum vašega dediča) 
in kaj zapuščate (nepremičnine, pre-

mičnine večje vrednosti, sredstva 
na TRR, vrednostne papirje itn.). V 
kolikor v oporoki določite le enega 
dediča, ni nujno, da navedete celo-
tno vaše premoženje po posameznih 
delih, saj lahko tudi povsem splošno, 
npr. vse moje premoženje zapuščam 
ženi. Sodišče bo ob zapuščinskem po-
stopku preverilo iz uradnih evidenc, 
kaj predstavlja vaše premoženje oz. 
zapuščino. Če imate še kakšno drugo 
premoženje, ki ni zavedeno v eviden-
cah (npr. v tujini ali nakit, dragocene 
slike ipd.), je skorajda nujno, da to 
navedete v oporoki, sicer se lahko 
zgodi, da se to premoženje spregle-
da, sploh če dedič zanj ne ve. 
V kolikor zapuščate svoje premože-

nje več dedičem in v kolikor imate 
več (ne)premičnin, je smiselno, da to 
premoženje določno označite. Tako 
npr. za nepremičnine navedite po-
datke iz zemljiške knjige ali pa, če gre 
za objekt, vsaj naslov, na katerem se 
nahaja. Tudi premičnine označite do-
ločno, npr. za avto – znamko, registr-
sko številko, za nakit – vrsto nakita, 
za slike – vsebino slike, slikarja, itn.
Naprava oporoke glede na navedene 
napotke tako ne bi smela biti pretež-
ka, je pa to težko dejanje, saj ob tem, 
če ne že prej, lahko spoznaš in se za-
veš lastne minljivosti. 

Jože Petek
Odvetniška družba Grobelnik, o. p., 

d. o. o.

P R A V O   N A   V A Š I   S T R A N I

Finančni urad Oddelek za trošarine Kontaktni podatki Pristojnost za območje upravnih 
enot

Finančni urad Ljubljana Oddelek za trošarine Šmartinska cesta 152 A, 
1524 Ljubljana

Cerknica, Domžale, Grosuplje, Ka-
mnik, Litija, Ljubljana, Logatec, Vrh-
nika, Kočevje, Ribnica

Odgovor na vprašanje občanke
V uredništvo Klasja je, v zvezi z rubriko Pravo na vaši strani, prispelo vprašanje 
občanke glede veljavnosti oporoke. Bralko zanima, katera oporoka velja, če je 
zapustnik napravil dve, pri tem pa ena izmed njiju nima navedenega datuma?
 
Kratek odgovoril bi bil: velja zadnja oporoka, ki je napravljena v pravilni obliki. 
Oporoka je veljavna, čeprav ni v njej naveden datum njene naprave. Je pa v tem 
primeru potrebno dokazati datum njene sestave oz. izkazati okoliščino, ali je bila 
napravljena pred drugo oporoko ali kasneje, kar se lahko dokazuje npr. s pričami. 
V kolikor se ugotovi, da je bila oporoka brez navedenega datuma napravljena 
kasneje kot oporoka z navedenim datumom, velja oporoka brez navedenega da-
tuma, saj je bila napravljena kasneje in obratno.
Splošno pravilo je, da lahko vsak napravi neomejeno število oporok. Do zapisa 
nove oporoke prihaja iz različnih razlogov – oporočitelj pridobi novo premoženje 
in ga želi vključiti v svojo poslednjo voljo oz. v oporoko, oporočitelj si premisli in 
želi svoje premoženje zapustiti drugi osebi ali pa želi zgolj prerazporediti zapu-
ščino med dediče v drugačnih deležih oz. komu nameni kaj več, drugemu nekaj 
manj kot v prvi oporoki ipd.
Ne glede na število oporok, ki jih je zapustnik napravil, velja zadnja veljavna 
oporoka oz. najmlajša oporoka, saj nova oporoka razveljavi prejšnjo. Pogoj za 
veljavnost oporoke pa je tudi, da ima vse elemente in da je sestavljena v pra-
vilni obliki. Če kasnejša oporoka ni napravljena v pravilni obliki, ne velja, kar 
pomeni, da velja prva oporoka, če je napravljena v pravilni obliki. Nepravilna je 
npr. oblika, če oporočitelj lastnoročno podpiše nelastnoročno napisano besedilo 
oporoke. Taka oporoka bi veljala le, če bi pri njej sodelovali dve polnoletni priči 
in če sta se tudi podpisali.
V primeru pisne oporoke (lahko je tudi ustna, vendar le izjemoma, tj. v izrednih 
razmerah) in v kolikor na pisni oporoki datum ni naveden, to ne pomeni, da je 
ta oporoka neveljavna. Bo pa težje izvedeti oz. dokazati datum njenega zapisa. 
Zaradi tega, v kolikor se dediči ne bi strinjali o tem, katera oporoka je zadnja oz. 
veljavna, bodo morali dediči, ki trdijo, da je zadnja oporoka tista brez datuma, 
dokazati, kdaj je bila oporoka brez datuma sestavljena oz. da je bila napravljena 
kasneje kot tista z datumom.
V kolikor imate tudi vi kakšno vprašanje s področja prava, lepo vabljeni, da ga 
sporočite oz. zastavite na urednistvo@klasje.net ali po pošti na naslov uredni-
štva Klasja.



15januar - februar 2016 številka 1 Krajevne skupnosti

Številni obiskovalci na 
uprizoritvi živih jaslic v 
Velikih Češnjicah 
V soboto, 26. decembra 2015, je v Velikih Češnjicah že 
šesto leto potekala uprizoritev živih jaslic. Pripravili so jo 
krajani vasi podružnične cerkve svete Ane v Velikih Češnji-
cah in tudi letos je uprizoritev svetopisemske zgodbe o 
Kristusovem rojstvu pritegnila številne obiskovalce iz bli-
žnje in tudi širše okolice.

Utrinki naših jaslic
V božičnem času smo lahko po cerkvah v naši občini občudovali mojstrsko izdelane jaslice, ki prikazujejo Kristusovo 
rojstvo. Kljub temu, da je božični čas že za nami, objavljamo nekaj utrinkov.

Jaslice v Stiški baziliki je postavila skupina jasličarjev pod vodstvom Marjana Zadravca. V dolžino so merile kar 21 
metrov, nekaj metrov je bilo izdelanih celo v dveh etažah. Kristusovo rojstvo je bilo postavljeno v kraški jami s kapniki. 
Del jaslic je prikazoval pastirsko življenje na Veliki planini s pastirskimi stanovi, kapelo in sirarno in hribi v ozadju. V 
osrednjem delu je bila prikazana okolica Stične, saj so bili motivi za mlin in skedenj zbrani iz domačega okolja. Del jaslic 
je predstavljal tudi Primorsko z značilno arhitekturo in posebno kritino s korci ter vaško tržnico. 

V župniji Šentvid pri Stični je zadnjih nekaj let navada, da jaslice v župnijski cerkvi postavljajo krajani ene izmed dva-
najstih podružničnih cerkva. Letos so bili tako na vrsti krajani, ki spadajo pod podružnico svetega Janeza Krstnika v 
Bukovici. Jaslice so postavljali fantje in dekleta (mlajši in starejši) iz vasi Bukovica in Čagošče. V jaslice so vnesli motive, 
ki jih tudi sicer opazimo ob obisku teh vasi; cerkvico sv. Janeza Krstnika, vaška kapelica ter še delujoči »Grilov mlin« v 
Čagoščah. Strme vzpetine so tudi spominjale na razgibano okolico bukovške doline, v ozadju pa je jaslice krasila nasli-
kana podoba Betlehema. Sveta družina je bila postavljena v naravno votlino. 

Jaslice v župnijski cerkvi sv. Jožefa v Ivančni Gorici postavlja stalna ekipa fantov, mož in žena pod mentorstvom Andreja 
Herneca in Bojana Miklavčiča. Letošnje jaslice so predstavljale slovensko pokrajino, ki jo je zaznamovalo veliko ozadje, 
na katerem so bile stilizirane slovenske gore. Do njih se je pokrajina razprostirala v različnih elementih, značilnih za 
slovenski prostor na površini 35 m2. Posebno pozornost so pritegnile kolibe, kozolci in žaga, ki jo poganja močan vodni 
tok, ki se zbira v jezeru. Središče jaslic (Sveta družina) je bilo postavljeno pod glavni daritveni oltar, s čimer so jasličarji 
želeli poudariti, da se božična skrivnost Jezusovega rojstva danes nadaljuje na oltarju v evharistiji. 

Zbral Gašper Stopar

Jaslice družine Kotar iz Temenice zopet 
navdušile obiskovalce
Na kmetiji Kotar v Dolenji vasi pri 
Temenici ni nikoli dolgčas. Skozi celo 
leto pridno kmetujejo, skrbijo za raz-
lične male živali (mini prašičke, kozi-
ce, gosi, ovce, zajce, račke … ) in iz-
delujejo domače izdelke iz mleka (sir, 
jogurte, skuto …). Še posebej pa je 
zadnjih nekaj let živahno proti koncu 
jeseni, ko se pričnejo intenzivne pri-
prave na, sedaj lahko rečemo že tra-
dicionalne, jaslice v naravni velikosti. 
Verjemite, da jim je priprava, izdela-
va in postavitev letošnjih jaslic vzela 
veliko časa. Na ogled so jih postavili 
med 19. 12. 2015 in  6. 1. 2016. Čla-
ni družine Kotar so obiskovalce že ob 
prihodu na dvorišče prijazno sprejeli 
s toplim napitkom in sladkimi dobro-
tami.
Letošnje jaslice so bile še posebej 
razgibane, saj so jih postavili na veliki 
površini (4000 m2, prva postavitev 
leta 2013 pa je bila na 300 m2). Jaz 
sem si jih šla ogledat v res najlepšem 
času, ko je zapadel sneg in v soju bar-
vitih lučk, ob spremljavi božičnih pe-

smi, je bilo videti tako, kot bi gledal 
prizor iz pravljice.
V številnih lesenih hiškah,  postavlje-
nih ob ograjeni poti, so v hranjenju 
uživali zajčki in mali prašički, poleg 
njih pa v ribniku gosi in račke, kar je 
še posebej pritegnilo majhne otroke. 
Otroci so se lahko povzpeli na po-
nija ter tako uživali v ježi in ogledu 
jaslic. Osrednji prostor jaslic je bila 
seveda štalca z Jezuščkom, Marijo 
in Jožefom, ter seveda pravi teliček 
in osliček. Premikajoče se figure ja-
slic v naravni velikosti so uprizarjale 
različna kmečka opravila, žaganje 
drv, kovanje železa, tudi gugalnica na 

drevesu ni manjkala … Ko si se po ča-
robno osvetljenih stopnicah povzpel 
malce višje nad domačijo, je čudovit 
pogled pričala osvetljena lesena cer-
kvica, okoli nje pa so prikupno ska-
kljale ovčke. 
Kotarjevi so zelo veseli, da si pride 
jaslice ogledat vsako leto več obi-
skovalcev, zato se bodo potrudili, da 
bodo tudi letos  pripravili kaj novega. 
Vsem obiskovalcem pa se za tako 
velik obisk in pohvale iskreno zahva-
ljujejo in vas z veseljem pričakujejo 
konec meseca decembra.

Elizabeta Adamlje

PIVO IN RADLER 
PIVOVARNE KRAUS
Pivo pivovarne Kraus iz pobratene občine 
Hirschaid je ročno pridelano svetlo pivo 
prijetnega nemškega okusa.
Poskusite in kupite ga lahko: TRGOVINA MAVER 
V STIČNI IN VIŠNJI GORI, BAR JAMA, VIRIDIN 
HRAM, GAŠPER BAR, PRINCE PUB, DNEVNI BAR 
GLORIJA, KLUB BAR, PIZZERIJA KEGELJČEK, FURMAN BAR, FORTUNA No1, ME-
STNO KOPALIŠČE VIŠNJA GORA, KICBIL, LAVRIČEVA KOČA GRADIŠČE, BISTRO 
V&R LLITIJA, PUNGI PUB LITIJA, BENCINSKI SERVIS OMW TREBNJE. NOVO: BAR 
SALON Šentvid.
NOVO: OSTRITEV ROČNIH NOŽEV
- ostrimo strokovno - samo na za ostritev nožev namenjenemu stroju DICK,
- ostrimo na vodno hlajenemu brusu, s kotom vpetja za rezanje rdečega mesa,
- v postopku ostritve se rezilo v nobenem primeru ne pregreje,
- nože prejete v ostritev lahko praviloma prevzamete naslednji dan.
NOŽE LAHKO DOSTAVITE V TRGOVINE MESARSTVA MAVER V STIČNI IN VIŠNJI 
GORI. UGODNE CENE ZAGOTOVLJENE!

Obiskovalci so prav posebno vzdušje lahko začutili že na poti proti prizorišču, 
kjer so jih pozdravljale bakle in svetlobne figure iz lučk, ki so ponazarjale pri-
zore iz jaslic. Osrednje prizorišče predstave so sestavljale kulise, ki so pona-
zarjale svetopisemsko deželo. Približno 30 domačinov je skozi igro in s po-
močjo pripovedovalcev in svetlobnih efektov predstavilo zgodbo o Jezusovem 
rojstvu. Tudi letos je v predstavi sodeloval dojenček v vlogi Jezuščka, ki pa 
letos za razliko od prejšnjih uprizoritev, ni bil čisto pravi domačin. Za pristno 
podoživljanje Kristusovega rojstva so z božičnimi melodijami poskrbeli moški 
pevski zbor Prijatelji, citrarka Eva Medved in učenci Glasbene šole Grosuplje. 
Obiskovalci, še zlasti otroci, pa so bili zlasti navdušeni nad sodelujočimi žival-
mi, med katerimi so bile ovčke, osliček, konji in seveda kamela. 
Tako domačine, kot obiskovalce je pozdravil tudi župnik Izidor Grošelj, ki je bil 
prvič prisoten na živih jaslicah v Velikih Češnjicah in je izrazil navdušenje nad 
zagnanostjo krajanov. Ob še eni uspešni uprizoritvi so se organizatorji zahvalili 
za prostovoljne prispevke obiskovalcev, s pomočjo katerih vsako leto uspešno 
izvajajo obnovo podružnične cerkve svete Ane. Seveda so gostoljubni doma-
čini tudi letos poskrbeli, da so se obiskovalci lahko zadržali še po predstavi, se 
pogreli in okrepčali.

Matej Šteh
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Nina malo drugače 
Na praznično soboto, 26. decembra, 
se je v športni dvorani Osnovne šole 
Stična odvijal veliki božični koncert z 
gosti, ki ga je že peto leto zapored v 
domači Ivančni Gorici priredila Nina 
Pušlar. Koncert je sovpadal z zaključ-
kom praznovanja 10-letnice njene 
uspešne pevske poti in izidom njene-
ga novega albuma #malodrugače. 
Koncert je bil pravi spektakel, poln 
posebnih presenečenj. Mednje so 
zagotovo spadali gostje, ki so se Nini 
pridružili na njeni dosedanji glasbe-
ni poti in so na oder z njo stopili tudi 
tokrat. Že tradicionalno so bili v njeni 
družbi člani Stiškega kvarteta. S fanti 
jo veže spomin na Slovensko popevko 
in pesem Kdo še verjame, ki je tokrat 

zazvenela malo drugače kot prejšnja 
leta, a capella ob kitari in kontraba-
su. Po petih letih je v Ivančno Gorico 
spet prišel Jan Plestenjak, s katerim 
je v letih 2009−2010 sodelovala na 
njegovi turneji Klasika in za tokratno 

priložnost njej najljubšo Tebe imam. 
V skladbi Tik tak tok sta oder z Nino 
delila njena najboljša prijatelja Katja 
in njen Gregor, ki sta bila pravo pre-
senečenje, saj nihče ni pričakoval, 
da bosta na domačem koncertu za-

plesala prav onadva. Skupaj z Galom 
Gjurinom pa sta poslušalce navdušila 
s čarobnim petjem. Na koncu se je 
v skladbi Svet je tvoj Nini pridružil 
še Zlatko, ki je z reparskim vložkom 
presenetil z dodatkom k pesmi Med 
vrsticami.
Med koncertom je besedo zahvale 
Nina namenila tudi županu Dušanu 
Strnadu, z njim je naredila priljublje-
ni »selfi« in se zahvalila Občini Ivanč-
na Gorica za podporo, tako pri njeni 
glasbeni poti kot tudi pri sami izvedbi 
tradicionalnega koncerta v doma-
čem kraju. Nina je seveda občinstvu 
zaupala veliko čast, ki jo je doletela 
le nekaj dni pred tem, ko je prejela 
naziv ambasadorke občine Ivančna 
Gorica. Plaketo je s ponosom poka-
zala številni publiki, ki je tudi tokrat 
napolnila športno dvorano. 

Gašper Stopar

Podelitev nagrad  
Moja dežela lepa in 
gostoljubna 2015
18. prireditev pod naslovom Moja dežela, lepa in gostoljubna se je zgodila v 
petek,  20. novembra 2015, v prijetnem ambientu pod slavnostnim šotorom 
hotela Polževo. Zbrali smo se krajani, člani turističnih društev Višnja Gore in 
Polževa ter gostje, da bi po končanem ocenjevanju urejenosti kraja,  priso-
stvovali podelitvi  priznanj in nagrad zaslužnim krajanom. Urejenost krajev sta 
skozi vse leto ocenjevali posebni komisiji v obeh društvih.
Zbrane so nagovorili župan občine Ivančna Gorica Dušan Strnad, predsednik 
Občinske turistične zveze Ivančna Gorica Pavel Groznik in direktor Zavoda Pri-
jetno domače Miha Genorio.

Deseti Miklavžev pohod  
z baklami na Gradišče
V soboto, 5. decembra 2015, smo 
ponovno organizirali prijateljsko dru-
ženje in tradicionalni pohod z bakla-
mi. Letos se je rednim pohodnikom 
pridružila še pisana skupinica: od 
majhnih do velikih ljubiteljev hoje in 
narave. V Ivančni Gorici, ko je bilo že 
temno, smo prižgali bakle, baterije in 
laterne, ter se podali na srednje zah-
tevno enourno pešpot na Gradišče 
nad Stično..
Med tem časom pa so se na Gradi-
šču preoblekli in pripravili spremlje-
valci« našega« Miklavža. To sta bila 
dva hudička in en angelček. Za sani in 
darila je poskrbelo Turistično društvo 
Ivančna Gorica, ter Krajevna sku-
pnost Ivančna Gorica. 
Gostitelja v Lavričevi koči Sonja in 
Maks sta ponudila urejen in ozaljšan 

prostor pod nadstreškom, ter dober 
čajček in kuhano vino. Goste smo 
postregli z domačo potico, ki je prav 
teknila s toplim napitkom. Poleg po-

gostitve pa je vsak pohodnik prejel 
ročno izdelano vrečico napolnjeno 
zelišči z dišečih travnikov.
Pohodnike je ob prihodu nagovorila 
predsednica Turističnega društva go-
spa Tatjana in komentirala dogajanje 
ob okrašeni smreki in izročanju daril.
Za spremembo od lani je nekaj go-
stov že pričakalo Miklavža za gostin-
sko mizo. Najbolj pa smo se razvese-
lili otrok - pohodnikov, ki jim je naš 
program pravzaprav namenjen. Letos 
so se otroci radi slikali z Miklavžem in 
njegovo skupino in s tem bodo ohra-
nili trenutek sreče iz svoje mladosti.
Organizatorji smo veseli, da je pohod 
lepo uspel. Tudi drugo leto bomo 
spet prišli. Ali pridete tudi vi?
Zahvala prav vsem, ki ste pri projektu 
kakorkoli pomagali in s tem pokazali 
solidarnost in veselje pri ohranjanju 
naše tradicije in kulturne dediščine.

Ema Grűnbacher,
članica TD Ivančna Gorica

16-urni tečaj za varno delo z motorno žago bo izvajal Center 
biotehnike 
in turizma Grm iz Novega mesta. Tečaj bo potekal v sejni dvo-
rani nad trgovino PIPO v Šentvidu pri Stični.
Obvezna rezervacija na tel. št.: 041 855 430

Predsednika TD Polževo Miloš Šušteršič in TD Višnja Gora Jože Gros sta po 
nekaj uvodnih besedah vsem nagrajencem podelila številne pohvale in pri-
znanja in sicer: priznanje za lepo urejeno hišo in negovano okolico; priznanje 
za ohranjanje kulturne dediščine – tokrat za obnovo kozolca; pohvale za izre-
dne pridelke in nekaj posebnih pohval; priznanje za ocvetličenje balkonov in 
oken; priznanje za najlepšega polža; zahvalo za skrb za vzdrževanje kozolčkov 
z rožami, ki označujejo posamezna naselja.
Priznanje za dosedanje delo v TD Višnja Gora je prejel predsednik društva 
Jože Gros.
Letošnjo nagrado za »osebnost leta« je prejela Marija Zupančič – po domače 
Babčnikova Mari. 
Kulturni program, v katerem je promocijsko sodelovala glasbena skupina 
»Spogledljivke«,  so dopolnili še otroci iz Podružnične šole Višnja Gora, ki so 
zapeli nekaj prikupnih otroških pesmic ter pisateljica-pravljičarka Anita Šefer, 
ki je s svojo pravljico o polžu Sfiliusu podčrtala  ime kraja samega. Vso priredi-
tev je povezovala Maja Štefančič z izredno prikupnim tekstom. 
Vrhunec večera pa je prav gotovo bila predstavitev nove turistične karte KS 
Višnja Gora, ki je nastala v sodelovanju Turističnih društev Polževo in Višnje 
Gore s podjetjem GeaGo in Geodetsko Družbo iz Ljubljane, ter je dostopna 
tako v spletni kot tiskani različici. 
Po koncu podelitve nas je hotelsko osebje lepo postreglo s prigrizkom in pija-
čo, ansambel »Spogledljivke«, katerih vodja je domačinka Manca Pirc, pa je 
zares prijetno lepo igral do konca prireditve in zabaval občinstvo, ki je zasedlo 
slavnostni šotor do zadnjega kotička.

Anita Šefer
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Božični dogodki v Zagradcu
Božično-novoletni prazniki so še ve-
dno najbolj priljubljeni prazniki tako 
v domačem kot tudi širšem okolju. 
Tako so se tudi v Zagradcu, v suho-
krajinskem delu naše občine, kjer se 
vedno počutimo prijetno in domače, 
odločili popestriti te praznike. Božič 
se praznuje po vsem svetu, pripra-
vljajo se božični koncerti in tako je 
bilo tudi v Zagradcu. V zagraški cerkvi 
so v petek, 25. 12. 2015, pripravili že 
12. koncert božičnih pesmi. Obisko-
valci so prisluhnili pesmim pevk in 
pevcev mešanega pevskega zbora, 
otroškega in dekliškega zbora, ki jih 
vodita zborovodji Robert Kohek in 
Vanja Erjavec Strmec, na orglah in 
klavirju pa jih spremlja Žiga Jernej-
čič. Instrumentalno točko sta izvedli 
tudi dve mladi, simpatični glasbenici, 

Sara Jernejčič na violini in Alja Miklič 
na klavirju. Po vsaki točki je publika 
naklonila velik aplavz. Ob koncu kon-
certa pa so se združili vsi zbori in več 
kot 65 grl pevcev in pevk je odpelo 
eno najbolj znanih božičnih pesmi 
»Sveta noč, blažena noč«. Pridružila 
se je tudi ostala publika in cerkev je 
postala širok avditorij, kjer se je čuti-
lo toplo in prijetno vzdušje. Po dobri 
uri trajajočem koncertu, se je druže-
nje nadaljevalo zunaj pred kulturnim 
domom, ob slastnem pecivu, čaju in 
kuhančku.
Na sobotno jutro, na Štefanovo, pa 
so prizadevni krajani Gabrovke nad 
Zagradcem skupaj z župnijo Zagra-
dec pripravili tradicionalno zahval-
no mašo ob dnevu samostojnosti in 
enotnosti ter blagoslov konj ob godu 

zavetnika svetega Štefana. Domači 
župnik Sašo Kovač je v podružnični 
cerkvi sv. Primoža in Felicijana daro-
val sveto mašo, med katero se je v 
pridigi spomnil na dogodke ob osa-
mosvojitvi Slovenije, dogodke je po-
vezal in primerjal z delovanjem sve-
tega Štefana. Ob koncu maše pa je v 
tej majhni cerkvici v čast slovenstva 
in pripadnosti državi mladinski zbor 
skupaj z verniki zapel še slovensko 
himno. 
Sončno jutro in zelena pokrajina je 
privabila 14 konjenikov na konjih, ki 
so jih pripeljali k blagoslovu. Župnik 
Sašo je blagoslovil vodo, kruh in sol 
ter konje in konjenike, konji pa so z 
veseljem zaužili blagoslovljen kruh in 
sol. Po blagoslovu je sledilo druženje 
ob dobrotah gabrovških gospodinj 
ter kapljici kuhanega čaja in vina, za 
kar pa so poskrbeli možje, mladina 
pa je vso družbo tudi postregla. Dru-
ženje se je nadaljevalo v prijetnem in 
sproščenem vzdušju.
Zvečer istega dne pa je Turistično 
društvo Zagradec že petnajstič pri-
pravilo božični pohod z baklami. Zbor 
veselih pohodnikov je bil ob 17. uri 
pri gasilskem domu v Zagradcu, kjer 
je bilo moč nabaviti bakle, spiti čaj in 
drugo okrepčilo. Nato je predsednik 
TD Zagradec Slavko Blatnik naznanil 
letošnjo smer pohoda. Naj spomni-
mo, da je trasa tega pohoda vsako 

leto drugje, tako, da se obiščejo vsi 
kraji v krajevni skupnosti. Letos je 
bila določena trasa, ki je izpred gasil-
skega doma v Zagradcu vodila proti 
Češnjicam, mimo Brega, Velikih Re-
brc do Valične vasi in nazaj. Pohoda 
se je udeležila velika množica po-
hodnikov in pohodnic, ki je veselo 
zakorakala do prve točke postanka, 
v Češnjicah, kjer so pohodnikom pr-
vič ponudili okrepčilo in jim zaželeli 
srečno pot naprej. Zadnji postanek 
z okrepčilom, čajem, kuhančkom, 
in domačimi prigrizki pa so letos 
pripravili na križišču pri vaški lipi na 
Valični vasi. Lipo, simbol slovenstva, 
so v podnožju in med koreninami 
krasile jaslice, ki so jih prizadevni 

krajani lično pripravili. Z obiskom te 
več kot 800 let stare lipe, katere ob-
seg debla znaša 650 centimetrov, so 
se pohodniki simbolično spomnili 25. 
obletnice referenduma za slovensko 
samostojnost. Lipa simbolizira življe-
nje, zdravje, modrost in pravičnost. 
Že v 17. stoletju pa naj bi pod to lipo 
bila kamnita miza z 12 kamni, kjer 
naj bi že takrat vaški veljaki delili pra-
vico. Vsa vas pa je v čast državnega 
praznika izobesila slovenske zastave. 
Pohoda so se udeležili tako mladi, kot 
starejši in člani različnih krajevnih or-
ganizacij, od blizu in daleč, skratka vsi 
veselega srca in dobrih misli.     

Marjan Urbas

Miklavžev koncert v 
Ivančni Gorici
Prišel je veseli december in z njim veselje ter sočutje do 
vseh, da se z drobno pozornostjo osrečujemo in si poka-
žemo, da se imamo radi. Naše društvo Novi Paradoks se 
je z veseljem odzvalo povabilu KORK Ivančna Gorica na 
Miklavžev koncert.
Na prireditvi so nas najprej nagovorili: predsednica KORK Ivančna Gorica Re-
nata Laznik, podžupan Občine Ivančna Gorica Tomaž Smole in predsednik 
RKS OZ Grosuplje Franc Horvat. Za glasbeni uvod so poskrbeli pevci in godci 
ljudskih pesmi Studenček in pevci Gmajnarji. Moderatorka je nato povabila 
na oder predstavnico svojcev društva Novi Paradoks Milko Kek. Gospa je v 
prijaznem nagovoru izrazila zahvalo za sodelovanje in dobro delo gospe pred-
sednici društva Novi Paradoks Slavici Smrtnik, vodji hiše stanovanjske skupine 
enote Mali Vrh Nataliji Nose in zaposleni Maji Pajk. Zahvalila se je tudi KORK 
Ivančna Gorica za prijazna vabila in podporo stanovalcem. 
Varovanci VDC Želva so nastopili z zabavnim skečem ter pevskim nastopom. 
Stanovalka Društva Novi Paradoks Sonja Hlebanja se je predstavila z glasbe-
nim nastopom. Sledili so številni glasbeni nastopi: ansambel Karošec, Stane 
Vidmar, Korado in Simona. Na koncu programa sta nastopila Miro in Boris, 
ki sta zapela legendarno pesem iz filma „Ko to tamo pjeva“ in nasmejala vse 
gledalce. 
Po glasbenem programu je prišel na vrsto dolgo pričakovani Miklavž v sprem-
stvu hudička, ki je zelo nasmejal obiskovalce. Miklavž je na oder povabil tudi 
naše stanovalce, ki so prejeli darilce. Na njihovih obrazih je bilo videti zado-
voljstvo in velik nasmeh ob stisku roke in spodbudnih besedah Miklavža. Naš 
Branko je gospe Renati Laznik v zahvalo podaril svoj unikatni izdelek-anglečka 
iz blaga. Sledila je pogostitev in prijetno druženje.

Natalija Nose 

Kitn'ski koledniki
Na predvečer svetih treh kraljev (5. januarja), je skupina 
fantov in mož prepevalo: »Ta prvi kralj pride, od kod si 
doma. Sem iz tiste dežele, kjer sonce gor gre! Ta drugi 
kralj pride, od kod si doma, sem iz tiste dežele, kjer son-
ce stoji. Ta tretji kralj pride, od kod si doma. Sem iz tiste 
dežele, kjer sonce dol gre!«
Tudi letos so po tradiciji odšli koledovat in hodili od hiše 
do hiše ter razveseljevali z ljudskimi pesmimi, značilni-
mi za ta čas. Zvezda repatica je skupinico vodila po vasi 
Kitni Vrh in zaseljeku Kobiljek, kjer smo jih vaščani z ve-
seljem pričakali, prisluhnili, postregli in namenili dar za 
skupno dobro (popravilo gozdnih poti, druženje ...). Že 
več kot 40-letna tradicija se bo zagotovo nadaljevala tudi 
prihodnje leto, saj število kolednikov iz leta v leto le še 
narašča. 

Sabina Erjavec

Koledovanje v Dobu
V božično-novoletnih praznikih smo 
na pobudo novega župnika Izidorja 
Grošlja in kaplana Branka Setnikarja 
v župniji Šentvid pri Stični organizira-
li koledovanje. Pripravilo se je osem 
skupin iz podružnic Dob, Hrastov 
Dol, Sobrače, Šentpavel (2), sv. Rok, 
Pungert in Bukovica. Mladi koledniki 
so se na pot podali na Štefanovo v 
spremstvu starejših oseb. 
Soseska sv. Petra Dob je imela svojo 
skupino in smo koledovali na Štefa-
novo, 26. decembra. Zaključek ko-
ledovanja je bil na starega leta dan 
v podružnični cerkvi v Dobu. Mladi 
koledniki so nas obiskali pri maši. V 
cerkev so sicer prišli kar precej veselo 
in glasno, saj jih je spremljal harmo-
nikar Jan, sledilo pa je koledniško vo-
ščilo, predstavitev in zahvala: 
»Tako kot danes, smo vas koledniki 
nagovarjali in voščili tudi na Štefa-
novo, ko smo obiskali okrog sto hiš 
v naši soseski. Letošnji koledniki smo 
bili: Martina Glavič, Valerija Krav-
chenko, Alenka Verbič, Luka Fortu-
na, Miha Čebular in harmonikar Jan 
Verbič.

Dan je bil sicer lep, topel, sončen, 
ampak za nas kar naporen. Trikralje-
vski nabiralnik se je polnil z vašimi 
darovi. Naše navdušenje in presene-
čenje pa je bilo popolno, ko smo ko-
vance prešteli, saj smo nabrali dobrih 
1.100 evrov. Vse vaše darove danes 
izročamo našemu župniku, ki jih bo 
oddal v Misijonsko pisarno. Veselimo 

pa se že, da bomo z njimi razveselili 
naše vrstnike v revnejših misijonskih 
deželah.
Hvala vsem, ki ste nas prijazno spre-
jeli, hvala vsem, ki ste darovali, po-
novno smo dokazali, da imamo veli-
ko srce.«

Silvo Škrabec
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Motoristi za otroke
Člani kluba ljubiteljev motorjev Fire 
Group iz Ivančne Gorice, tudi mi-
nulo sezono nismo počivali. Poleg 
enodnevnih ali daljših potepanj (pre-
križarili smo Slovenijo, bivšo »Jugo«, 
sosednje države) smo organizirali 
tudi moto zbor in vztrajnostno dirko 
z avtomatiki.
Kadar in kar nam ostane od donacij 
in izkupička na moto zborih, vedno 
podarimo v do-brodelne namene. 
Žalostno, v kakšnem stanju je naša 
družba, ko nekateri bogatijo in stvari 
mečejo stran, nekateri pa nimajo ni-
česar. Težko si je sploh predstavljati, 
da nekateri otroci danes nimajo niti 
za kosilo. Zato smo meseca decem-
bra v sklopu dobrodelnega bazarja, ki 
se je odvijal na OŠ Stična, svoj delež 
namenili socialno šibkejšim učencem 
OŠ Stična.
Ob začetku sezone bi se radi zahvali-
li vsem, ki nam kakorkoli pomagate, 
nas podpirate in razumete. Rousseau 
je napisal znameniti stavek: »Človek 
se rodi svoboden, a je vsepovsod 
vkovan v verige.«  Te verige potrgaš, 
ko jadraš po zaprašeni cesti, prehite-
vaš kolono avtomobilov, začutiš tre-
sljaje zverine pod svojo dlanjo, ko do-

daš plin … A ne pozabimo na dejstvo: 
»Ohrani spoštovanje do motorja in 
ceste, ne precenjuj svojih sposob-
nosti, ne podcenjuj utrujenosti ter 
koncetracije raznih snovi v svojem 
telesu.«
V MK Fire Group smo se odločili, da 
tudi letos ne bomo počivali. Poleg 
ostalih aktivnosti, ki so že nekako 

vpeljane, smo se zaradi odlične lan-
skoletne izkušnje odločili, da bomo 
ponovili vztrajnostno vožnjo z mope-
di z avtomatskim menjalnikom, ki bo 
30. 4. 2016. Dogodek se bo nadalje-
val s tradicionalnim moto zborom in 
kresovanjem.

Zvone Zupančič

Blagoslov konj  
v Šentvidu pri Stični
V preteklosti so imeli v vsakdanjem življenju konji pomemb-
nejšo vlogo kot jo imajo zdaj, saj je konj svojemu lastniku 
pomenil predvsem preživetje. Njegovo zdravje je bilo zelo 
pomembno, zato je ob koncu 18. stoletja nastal običaj, da so 
za srečo in zdravje svojih konj prosili svetega Štefana. 
V Šentvidu pri Stični ta starodavni običaj zvesto ohranja Konjerejsko društvo 
Radohova vas. Tradicija vedno privabi veliko okoliških lastnikov konj in števil-
ne obiskovalce iz bližnje in daljne okolice. Blagoslov domačih konj ob godu 
svetega Štefana je postal stalnica delovanja Konjerejskega društva Radohova 
vas v sodelovanju s Turističnim društvom Šentvid pri Stični in Krajevno orga-
nizacijo RK Šentvid pri Stični. Če ga ne bi bilo, bi ga gotovo pogrešali, kajti to 
je dobra priložnost, da se srečamo z rejci konj, prijatelji, nekdanjimi sodelav-
ci, ki jih sicer ne vidimo vsak dan. Pokramljamo, ne o delu, ampak o čisto pre-
prostih vsakdanjih stvareh. Obiskovalci so tudi tokrat lahko spremljali svečani 
blagoslov konj, ki ga je podelil šentviški župnik g. Izidor Grošelj. Vrli jezdeci 
so z veliko ljubeznijo in skrbnostjo uredili konje s cvetjem za njihov praznik.
Konjerejsko društvo Radohova vas združuje 140 aktivnih rejcev v skupnem 
načrtnem delu za izboljšanje kakovosti konj in gospodarnosti pri reji čred. S 
svojim delom prispevajo k razvoju konjereje v Republiki Sloveniji, s tem da 
sodelujejo z organizacijami in institucijami, ki se strokovno ali znanstveno 
ukvarjajo z rejo konj, si prizadevajo za visoko strokovno raven društva, orga-
nizirajo promet s plemenskimi živali in reprodukcijskim blagom iz čred svojih 
članov in za njihove potrebe, seznanjajo javnost o problemih in napredku 
konjereje svojih članov, spodbujajo strokovno izpopolnjevanje članov dru-
štva in sodeluje s sorodnimi organizacijami doma in v tujini, uvajajo nove 
tehnologije in skrbijo za preventivno varstvo na področju reje konj.  
Njihov namen je predvsem druženje, izobraževanje in izmenjava izkušenj ter 
seznanjanje javnosti s problematiko in napredkom konjereje. Radi se udele-
žijo različnih tekmovanj in popestrijo številne  kulturnih in turističnih prire-
ditvah v občini in zunaj nje. Rejci toplokrvnih konj beležijo vidne uspehe na 
slovenskih hipodromih in celo izven meja Slovenije.  
Skupaj redijo več kot 200 konj hladnokrvne in toplokrvne pasme. Organi-
zirajo parade, srečanja, spretnostna tekmovanja jahačev in voznikov vpreg, 
izlete s konji po meji naše prijetne občine ... Za večletno uspešno in požrtvo-
valno  delo so prejeli občinsko priznanje Plaketo Antona Tomšiča. Številni 
mladi lastniki in jezdeci so dobro zagotovilo za delovanje društva tudi v bo-
doče. Konji so zelo inteligentna in čuteča bitja. Točno zaznajo, kdaj so njihovi 
lastniki dobre in kdaj slabe volje. Če so dobre volje, bodo z njimi zlahka delali, 
saj bodo dobrovoljni tudi konji. Društvo že več let uspešno vodi predsednik 
Milan Vrhovec, ki je ob tej priložnosti tudi nagovoril zbrane.
Tega dne je potekala tudi vseslovenska dobrodelna akcija RKS DROBTINICA 
2015. Prostovoljke KORK Šentvid pri Stični želijo in hočejo prisluhniti in po-
magati otrokom, ki obiskujejo šentviško šolo, pri plačilu toplih obrokov. Z nji-
hovo pomočjo je bila akcija Drobtinica 2015  še uspešnejša. S svojo prisotno-
stjo je navzoče počastil tudi predsednik RKS Območnega združenja Grosuplje 
gospod Franc Horvat. Izrazil je zahvalo in lepe želje. V imenu učencev se za-
hvaljujemo za vsak dar, ki ste jim ga namenili. Člani konjerejskega društva so 
poskrbeli za okrepčilo, poklonili obiskovalcem koledar, prostovoljni prispevki 
pa so bili namenjeni akciji Drobtinica 2015. 
Hvala konjerejskemu društvu za humano dejanje z željo, da tudi v letu, ki 
je pred nami, skupaj najdemo prave cilje in poti za njihovo uresničitev. Naj 
bodo dnevi v letu 2016 zaznamovani z mirom, dobroto, ljubeznijo in medse-
bojnim razumevanjem. Tako bo z naših obrazov odsevala Luč radosti in miru, 
tedaj bo tudi naše življenje svetlo in lepše.
Iskrena hvala župniku Izidorju Grošlju in kaplanu Branku Setnikarju za bla-
goslov in pozornost, ki sta jo namenila sočloveku. Ljudje zares zaživimo, ko 
odkrijemo oziroma nenehno odkrivamo in uresničujemo smisel svojega ži-
vljenja. Ko so vsi trenutki življenja, ki se nizajo skozi menjave časov, osmi-
šljeni. Živeti pomeni znati vse, kar se nam dogaja, postaviti na pravo mesto v 
našem življenju. Pri tem seveda ne moremo spregledati dvojega: da je človek 
svoboden in da se torej lahko odloča za vrednote, ki gradijo življenje v smeri 
lepega, dobrega in plemenitega. Nihče ni poklican, da bi životaril. Poklicani 
smo, da živimo, še več, da živimo svoje življenje v polnosti.
Mati Terezija iz Kalkute je v svojih srečanjih z ljudmi, posebno z mladimi, ve-
dno znova poudarjala: »Kje se začenja ljubezen? Doma! Naučimo se ljubezni 
v naši družini. V naši lastni družini imamo morda zelo uboge ljudi in jih sploh 
ne opazimo. Nimamo časa, da bi se jim nasmehnili, nimamo časa, da bi se 
drug z drugim pogovorili … Ljubezen se začenja doma in traja doma in tam je 
njeno neomejeno področje.«

Nuša Volkar

Skupno pričakovanje novega leta 2016 
na glavnem trgu v Šentvidu

Na starega leta dan smo se v Šent-
vidu na trgu pred jaslicami zbrali, 

da bi skupaj pričakali novo leto. Ob 
kuhanem vinu in čaju smo se po-

greli in tako kar nekaj časa vztrajali 
tudi po polnoči. Ideja za dogodek je 
zorela dalj časa in je prvič zaživela že 
za lansko silvestrovo, tako, da smo 
letos pripravili prireditev drugič in 
jo nameravamo tudi prihodnje sil-
vestrovo. Lansko leto se je zaradi 
mraza zbralo okrog 30 ljudi, letos pa 
od 40 do 50. Posebna zahvala gre KS 
Šentvid, PGD Šentvid, Mitji Poljšak, 
baru Salon in cvetličarni Zvonček, ter 
vsem, ki so si vzeli čas in nas podpr-
li s svojo prisotnostjo. Brez vas vseh 
izvedba prireditve ne bi bila možna, 
tako, da upamo na sodelovanje in 
obisk tudi v naprej.

Boris Sadar

Rekordni Sobraški pohod
Tudi letos je bil v organizaciji KS in 
PGD Sobrače organiziran že šesti So-
braški pohod po obronkih naše kra-
jevne skupnosti. Letošnja udeležba 
je bila rekordna, saj se nas je zbralo 
okrog sto pohodnikov in nekaj deset 
podpornih članov, ki so poskrbeli za 
okrepčila. Zbrali smo se pri gasilnem 
domu, kjer smo dobili okrepčilo in 

spominsko majico. Pot nas je vodi-
la do čagoške kapelice, kjer nam je 
Drago Lokar opisal njeno zgodovi-
no. Nato smo se podali preko vasi 
Bukovica proti Felič Vrhu. Tu so nam 
sobraški gasilci postregli z domačimi 
dobrotami, čajem in kuhanim vinom. 
Razgled je bil enkraten vse do Trigla-
va. Pohod smo nadaljevali čez Javorje 

proti Višnjemu Grmu in skozi zaselek 
Kalce proti gasilnemu domu, kjer je 
ekipa Sobračanov poskrbela za toplo 
okrepčilo.
Veseli smo bili tistih, ki so se pohoda 
udeležili prvič, pa nasvidenje drugo 
leto, tretjo nedeljo v januarju, v vsa-
kem vremenu.

Majda Lokar

Mali oglasi
V centru Ivančne Gorice prodamo dvostanovanjsko hišo z lokalom v pritličju. 
Informacije: 051 613 861.
-----------------------------------------------------------------------------------------------------
Prodamo suha bukova drva, po potrebi narežemo na želeno dolžino in na-
cepimo na želeno debelino. Na dom dostavimo tudi manjše količine (npr. 1 
m3) in zložimo na želeno mesto. Cena po dogovoru. Informacije: 051 656 298 
(Robert).
-----------------------------------------------------------------------------------------------------
Iščem sadjarja, ki bi mi spomladi obrezal drevesa v bližini Zagradca. Informa-
cije: 041 741 027.
-----------------------------------------------------------------------------------------------------
Prodajam suha drva za kurjavo. Informacije: 040 873 010.
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Načrti za prihodnost v KS Metnaj
Na območju KS Metnaj smo v času 
prazničnega decembra opravili kar 
nekaj najnujnejših del na naših ce-
stah; izvedli smo posamezne »plom-
be« z asfaltom, sanirana pa je bila 
tudi že mulda v Mekinjah, na katero 
je bila podana reklamacija. 
Na celovito rekonstrukcijo še vedno 
čaka cesta od Goričice proti Obol-
nem. Predračuni obnove ceste po 
več odsekih so bili zbrani že v prete-
klih letih, plan KS pa je tudi oddan na 
občino. V prihodnje bo nujno potreb-
no izvesti razširitev in utrditev celo-
tne trase ceste, urediti bo potrebno 
odvodnjavanje vode, ob hribu bo po-
trebno namestiti drenažo s peskom, 
da bo voda, ki pritiska iz hriba odstra-
njena v prepuste in ne bo prihajalo 
do vdorov vode v cesto. Namestiti bo 
potrebno tudi odbojne ograje na naj-
bolj izpostavljenih delih ceste, kjer so 
veliki nakloni brežine - večji prepadi 
oz. ni poraščeno z gozdom. V cesto 
bo potrebno tudi namestiti telefon-
ski kabel, kjer trasa kabla poteka ob 
cesti, saj ob vremenskih vplivih (sne-
golom, žledolom, vihar, neurja ipd.) 
prihaja do prekinitev na kablu (kar se 
je odražalo v zadnjem obdobju, po-
sebej pa v letu 2015), posledično pa 
do izpada telefonskih in internetnih 
povezav (kabel je sedaj že večkrat 
spojen in ob povečani vlažnosti več-
krat prihaja do prekinitev). Potrebno 
bo razmišljati o optični povezavi in v 
smeri bližje in bolj zmogljive centra-

le, ki bo omogočala boljšo in hitrejšo 
telefonijo in internetno povezavo, ter 
omogočiti boljši signal mobilne tele-

fonije.  

Anton Grčman, KS Metnaj

Zasteklitev mrliške vežice na Krki
Na Krki so bili tudi v letu 2015 uspe-
šno zaključeni številni zastavljeni 
projekti, ki pomembno prispevajo 
h kvaliteti bivanja v našem kraju. 
Rezultat naših skupnih prizadevanj 
lahko opazimo, če se sprehodimo 
čez popravljene mostove, ceste ali 
prisluhnemo eni izmed številnih pri-
reditev domačih kulturnikov.
Pa vendar se vsako, še tako aktivno, 
v življenje in delo usmerjeno okolje, 
sooča tudi z večnim slovesom od 
svojih dragih in neprecenljivih. In ti 
trenutki morajo biti umeščeni v člo-
veku čim bolj primerne in dostojne 
pogoje. Poslovilni objekt na Krki je bil 
zgrajen po zamisli in projektni zasno-
vi arhitekta Toneta Zalaznika, svoje-
mu namenu pa je bil predan novem-
bra leta 2000. Da je temu tako, je v 
veliki meri zaslužno tedanje vodstvo 
naše krajevne skupnosti in še nekaj 
prizadevnih posameznikov.
Mnogi od nas smo se v mrliški vežici 
lahko v miru in dostojanstvu poslovili 
od svojih pokojnih. 

Lani je dozorela ideja, da bi poslovilni 
objekt naredili udobnejši in z zaste-
klitvijo zunanjih sten vežice prostore 
zaščitili pred vremenskimi neprilika-
mi. Izbran je bil najugodnejši izvaja-
lec, ki je dela opravil strokovno in  v 
skladu z dogovori. 
Objekt je bil predstavljen tudi go-

spodu Zalazniku, ki si je zasteklitev 
ogledal in pohvalil njegovo novo po-
dobo, ki  v ničemer ne škoduje prvo-
tni zasnovi objekta, pripomore pa k 
njegovi funkcionalnosti oz. udobju 
uporabnikov.

Roman Mestnik, 
predsednik Krajevne skupnosti Krka

Dogajanje na ulici 
Dolenjskega odreda 
Na naši ulici se vedno kaj dogaja … Nikoli nam ni dolgčas. Mladi in malo manj 
mladi se super ujamemo, stopimo skupaj in marsikaj organiziramo. Glavno pa 
je, da se imamo ob tem super.

Maškare pri Gašperju
V petek, 5. in soboto, 6. februarja 2016, so se v »Gašper baru« v Stični oglasile in pove-
selile maškare.
Člani folklorne skupine-seniorji iz 
Šentvida smo se z veseljem odzva-
li vabilu na pustovanje. Prišli smo 
uživat pustni čas, ki sporoča: »Pust 
je mastnih ust.« Že ob prihodu nas 
je pozdravila natakarica-policistka, 
ki je postregla s slastnim krofom in 
aperitivom. Sladkali smo se tudi s 
flancati in ocvirkovko in pridno zali-
vali z izbrano pijačo. Prijazni Gašper, 
ki nas spremlja s harmoniko na naših 
nastopih, pa je tudi tokrat vlekel har-
moniko in goste so zasrbeli podplati, 
saj posebno maškare rade plešejo na 

poskočne melodije.
Pogrešali smo ljudi dobre volje iz 
Stične, saj imajo le korak do vesele-
ga druženja in utrjevanja prijateljskih 
vezi. Mar ne znamo več ceniti to kar 
je prijetno in domače? Manjši, ven-
dar svetel in čist lokal vabi domačine 
na druženje, saj se med prijetnim 
klepetom dostikrat utrne kakšna do-
bra, ustvarjalna zamisel.
Člani folklorne skupine dobro vemo, 
da moramo vzdrževati dobro kondi-
cijo, zato prazniki kar prav pridejo. V 
veselem druženju radi zaplešemo, si 

izmenjujemo izkušnje in se nasme-
jemo ob dobrih vicih in anekdotah. 
Krasno je, da nas nič več ne ločijo 
družbene lestvice, ampak nas pove-
zujejo dobri odnosi in seveda veselje 
do plesa. Veseli bomo še kakšnega 
novega plesalca, Gašperja pa zapro-
sili, da zaigra na harmoniko ob naših 
novih folklornih korakih.
Dobro voljo lahko opazite na fotogra-
fiji, ki je zabeležila sobotni dogodek.

Ema Grünbacher

Decembra nas je že tretje leto zapored obiskal Božiček

Tudi lansko poletje smo se srečali na tradicionalnem uličnem pikniku
Tako smo se poleti dobili na 7. uličnem pikniku, ki je v bistvu trajal kar tri dni 
(ker nismo vsega mesa mogli pojesti v enem popoldnevu in ker smo solidarni 
ter takoj stopimo skupaj za dobrobit skupnosti oz. za čim hitrejšo rešitev pro-
blema, smo se dobili kar trikrat, da smo zadevo dokončno rešili).

19. decembra pa je naše najmlajše že tretjič obiskal Božiček. Srečanje smo 
poimenovali kar Ulični Božiček oziroma Ulica z največjim številom otrok v ob-
čini. Čeprav gre za samooklicani naslov, smo kljub temu nanj zelo ponosni in 
pridno skrbimo, da ga obdržimo. Poleg daril za otroke se na našem srečanju 
znajdejo tudi domače dobrote … Kaj za ugrizniti ter pogreti srce in telo. Vsako 
leto pa naše srečanje še nadgradimo. Tako smo letos imeli že čisto profesio-
nalno ozvočenje in oder, za kar se zahvaljujemo podjetju On:site. Naše sre-
čanje je povezovala 5 metrov visoka smreka, za katero so okraske izdelali kar 
otroci sami. Ko so odhajali domov, si je vsak izbral okrasek nekoga drugega in 
ga obesil na domače drevesce. Za srečo. Na tem mestu pa se zahvaljujemo 
še Mesarstvu Maver ter vsem, ki so na kakršen koli način pomagali z organi-
zacijo.
Tudi novo leto smo dočakali v sosedski družbi. Kar nekaj se nas je zbralo na 
ulici pred polnočjo, kjer smo si poleg zdravja in sreče v letu 2016 zaželeli, da 
bi se še dolgo tako dobro razumeli.
Vsem bralcem Klasja pa želimo čim boljše sosede. 

Urška Petek
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Na podlagi Odloka o proračunu Občine Ivančna Gorica za leto 2016 
(Uradni list RS, št. 104/2015) in Pravilnika o vrednotenju in sofinanci-
ranju javnih kulturnih programov in kulturnih projektov iz proračuna 
Občine Ivančna Gorica (Uradni list RS, št. 11/2012 in 24/2016) Občina 
Ivančna Gorica objavlja

JAVNI RAZPIS
za sofinanciranje programov/projektov na področju kulture v 

Občini Ivančna Gorica za leto 2016

1. Naročnik: Občina Ivančna Gorica, Sokolska ulica 8, 1295 Ivančna 
Gorica.
2. Predmet javnega razpisa so:

- kulturni programi / redna dejavnost (vse oblike ustvarjanja, po-
ustvarjanja, posredovanja in varovanja kulturnih dobrin na po-
dročju glasbene, plesne, folklorne, gledališke, lutkovne, literarne, 
likovne, fotografske, filmske, video, spletne, ter multimedijske 
dejavnosti),

- kulturni projekti (posamične aktivnosti kulturnih izvajalcev, ki 
sodijo v okvir širšega javnega interesa oziroma so v interesu Ob-
čine Ivančna Gorica, vsebinsko učinkoviti in promocijsko narav-
nani (prireditve posvečene državnim in občinskim praznikom, 
občinske prireditve s kulturnim programom, festivali s kulturno 
vsebino, nastopi kulturnih izvajalcev v tujini, posamični prime-
ri mednarodnega kulturnega sodelovanja, pomembna kulturna 
srečanja, obnove nepremične kulturne dediščine, nakup in vzdr-
ževanje opreme, ki jih za svoje kulturno delovanje potrebujejo 
izvajalci, itd… ). 

3. Na javni razpis se lahko prijavijo sledeči izvajalci letnih kulturnih 
programov/projektov:

- kulturna društva in njihove zveze, 
- zavodi in druge organizacije, ki so registrirane za opravljanje de-

javnosti na področju ljubiteljske kulture.
4. Vlagatelji morajo izpolnjevati naslednje pogoje:

- imajo sedež v Občini Ivančna Gorica, 
- so registrirani za opravljanje kulturne dejavnosti in je kulturna 

dejavnost njihova osnovna oziroma prevladujoča dejavnost,
- imajo zagotovljene kadrovske, materialne in prostorske pogoje za 

opravljanje kulturne dejavnosti,
- delujejo neprekinjeno že najmanj eno leto, kar pomeni da je bilo 

njihovo delo vsaj že enkrat predstavljeno v javnosti, samo regi-
stracija ni zadostna,

- opravljajo redno izobraževalno delo, ki je strokovno vodeno,
- opravljajo dejavnost na neprofitni osnovi,
- vodijo evidenco o članstvu v društva in ostalo dokumentacijo, kot 

to določa zakon o društvih,
- vodijo evidenco o opravljenih vajah in nastopih,
- nimajo neporavnanih obveznosti do Občine Ivančna Gorica,
- da vsako leto občinski upravi redno dostavijo poročilo o realizaciji 

kulturnih programov in/ali kulturnih projektov za preteklo leto. 
Ne glede na prejšnji odstavek pa morajo lastniki nepremične kultur-
ne dediščine za kulturni projekt vzdrževanja nepremične kulturne 
dediščine izpolnjevati naslednje pogoje: 

- nepremična kulturna dediščina mora imeti status spomenika ali 
pa biti vpisana v zbirni register dediščine, 

- soglasje pristojnega zavoda za varstvo kulturne dediščine.
5. Okvirne višine sredstev, ki so na razpolago za sofinanciranje podro-
čja kulture za leto 2016, so:

- 18018 – sofinanciranje delovanja strokovnih služb in organov 
zvez kulturnih društev  – višina razpisanih sredstev je 10.800 EUR,

- 18023 – sofinanciranje skupnih programov občinskega, medob-
činskega in območnega značaja – višina razpisanih sredstev je 
13.500 EUR,

- 18024 – sofinanciranje programov in projektov kulturnih društev 
– višina razpisanih sredstev je 72.700 EUR,

- 18025 – sofinanciranje nabave opreme kulturnih društev – višina 
razpisanih sredstev je 7.700 EUR,  

- 18006 – vzdrževanje kulturnih spomenikov – višina razpisanih 
sredstev je 3.000 EUR.    

6. Dodeljena sredstva izvajalcem kulturne dejavnosti za leto 2016 
morajo biti porabljena v letu 2016.
7. Razpisna dokumentacija je na voljo do zaključka razpisa, in sicer 
na Oddelku za družbene dejavnosti Občine Ivančna Gorica, Sokolska 
ulica 8, 1295 Ivančna Gorica, vsak dan v poslovnem času občine, ter 
na spletni strani Občine Ivančna Gorica http://www.ivancna-gorica.
si/. Podrobnejše informacije posreduje Mojca Globokar Anžlovar, tel. 
01/78-12-129. 
8. Prijavitelji, ki želijo kandidirati na javnem razpisu, morajo k prijav-
nemu obrazcu priložiti: 

- izpolnjeno prijavo na razpis, izpolnjene obrazce iz razpisne doku-
mentacije (vsi prijavitelji) ter vse v razpisni dokumentaciji zahte-
vane priloge, 

- s podpisom potrjen vzorec pogodbe (vsi prijavitelji),
- kopijo odločbe oziroma sklepa o registraciji (samo tisti, ki se pri-

javljajo prvič),
- dokazilo o lastništvu, projekt obnove in spomeniško varstveno 

soglasje za projekt obnove spomeniškovarstvenih objektov.
Prijave in ostale prijavne obrazce morajo podpisati upravičene osebe 
– zastopniki oziroma fizične osebe osebno ali njihovi pooblaščenci. 

9. Merila 

Vrednotenje se opravi tako, da se točkuje naslednje elemente:
1. Kulturni program oziroma redna dejavnost 
2. Kulturni projekti
3. Nakup in vzdrževanje opreme.
4. Vzdrževanje kulturne dediščine.

1. KULTURNI PROGRAM OZIROMA REDNA DEJAVNOST 

1.1. Dejavnost
                 število točk
1. pihalni orkester      300 točk
2. glasbena dejavnost   odrasli pevski zbor  150 točk
   otroški pevski zbor  80 točk
   ljudski pevci  80 točk
3. gledališka dejavnost predstava odrasli nad 2 h 
   (v letnem gledališču) 250 točk
   predstava odrasli nad 2 h 160 točk
   predstava odrasli do 2 h 120 točk
   predstava otroci  80 točk
4. folklorna dejavnost odrasla folklorna skupina 150 točk
   otroška folklorna skupina 80 točk
5. filmska in video dejavnost    100 točk
6. likovna in fotografska dejavnost   100 točk 
7. literarna dejavnost    100 točk
8. lutkovna dejavnost    80 točk
9. plesna dejavnost     80 točk
10. novinarska dejavnost    80 točk

1.2. Število aktivnih članov  v skupini in vrednotenje:

število članov dodatne točke na število točk redne dejavnosti
nad 40   34 %
od 26 do 39  25 %
od 13 do 25  15 %
od 4 do 12  8 %
3 in manj   0 %

1.3. Kvaliteta skupine
Skupine se same realno razvrstijo v kvalitetno skupino po opisanih 
kriterijih za posamezno dejavnost, potrdi oz. končno določi pa  komi-
sija vsako leto ob javnem razpisu.

kate- 
gori-

ja

opis dodatne točke 
na število točk 
redne dejav-

nosti

A skupina, ki je bil v preteklem letu prepo-
znavna na državnem in mednarodnem 
nivoju, se skozi dve sezoni neprekinjeno 
dokazuje in zagotavlja najbolj kvalitetne 
produkcije v občini ter vsako leto izvede-
jo premierno prireditev.

35 %

B skupine, ki je prepoznavna na območ-
nem nivoju, se udeležuje območnih pre-
glednih srečanj in revij ter redno izvaja 
nastope v občini in drugod.

20 %

C skupina, ki nastopa na javnih prireditvah, 
dosega povprečne kakovosti izvedb pro-
gramov.

0 %

1.4. Nastopi 
Pri točkovanju nastopov se upoštevajo le javne prireditve, ne upošte-
vajo se sodelovanja oziroma nastopanje na občnih zborih lastnih in 
drugih društev, pri obredih kot so maše, pogrebi, poroke, martinova-
nja, rojstni dnevi, srečanja zaključenih skupin, ipd.

nastopi število 
točk

maksimalno 
število točk

1. državna in mednarodna srečanja in 
tekmovanja 

100 točk 200 točk

2. osrednji dogodki, celovečerni (pre-
mierni) koncert, premiera 

70 točk 140 točk

3. samostojni koncerti, predstave, raz-
stave, literarni dogodek, multimedijski 
dogodek  

40 točk 80 točk

4. udeležba na javni prireditvi, gosto-
vanje 

10 točk 40 točk

Opombe:
- samostojni koncerti, razstave, predstave, … se morajo obvezno 

dokazovati s programskimi listi, iz katerih je razvidna programska 
vsebina prireditve, vsi ostali nastopi pa se morajo dokazovati s 
propagandnim gradivom organizatorja (vabila, plakati,…). Stro-
kovni službi ZKD Ivančna Gorica morajo biti posredovani vsaj 7 
dni pred dogodkom, zaradi objave na Zelenem valu,

- premierni ali prvič predstavljeni program pomeni nov program 
ali da vsaj štiri sezone ni bil na sporedu;

- javna prireditev pomeni prireditev, dostopna javnosti in uteme-
ljeno računa na odmevnost v medijih in ustrezno prepoznavnost  
v javnosti,

- pri skupinah, ki nastopajo z manj kot šestimi člani, se jim število 
točk deli s številom 4, predstavljati pa se morajo pod imenom 
društva,

- individualni nastopi pomenijo nastop, ki ga izvajajo manj kot štir-
je člani in pri skupinah, kjer gre za izvajanje programa posamezni-
kov (likovna, literarna, plesna, glasbena dejavnost).

1.5. Mentorji in drugi strokovni sodelavci 
Društvu pripadajo dodatne točke za pokrivanje honorarjev in potnih 
stroškov mentorjev in drugih strokovnih sodelavcev. Med njih se po 
tem pravilniku štejejo: kapelnik, zborovodja, godec, režiser, kamer-
man, itd. pri honorarju in potnih stroških se upošteva največ 70 vaj 

letno. 
Društvu za mentorju oziroma drugega strokovnega sodelavca pripa-
da 2 točki na vajo, kar skupaj znese maksimalno 140 točk.
Društvu za pokrivanje potnih stroškov mentorja oziroma drugega 
strokovnega sodelavca pripada:

- 1 točka na vajo = od 10 - 24 km v obe smeri, 
- 2 točki na vajo = od 25 - 49 km v obe smeri,
- 3 točke na vajo = nad 50 km v obe smeri, kar skupaj znese maksi-

malno 210 točk.

2. KULTURNI PROJEKTI
V primeru, da izvajalec kulturnih programov oziroma kulturne dejav-
nosti pridobi sredstva za posamičen kulturni projekt iz naslova sofi-
nanciranja kulturnih projektov, se le-ta ne upošteva pri vrednotenju 
kulturnih programov oziroma redne dejavnosti. 
Kadar je več izvajalcev kulturnega projekta, mora nosilec projekta iz-
vesti vsaj polovico programa.

2.1. PRIREDITVE

1. nivo prireditve krajevni , občinski 7 točk

medobčinski, državni                       10 točk

meddržavni 20 točk

2. število izvajalcev do 10 točk

3. tradicionalnost pri-
reditve

5 točk

4. produkcijski stroški vsebina, organizacija in teh-
nična izvedba prireditve

65 točk        

2.2. FESTIVALI  (Krka, Stična, Slofolk)

1. nivo prireditve državni 20 točk

meddržavni 40 točk

2. število dogodkov koncert, gledališka in ple-
sna predstava, razstava, 
delavnica, literarni večer,…

20 točk / 
dogodek 

3. tradicionalnost pri-
reditve

5 točk

4. produkcijski stroški tehnična izvedba, oglaševa-
nje, ozvočenje prireditve,…

130 točk

2.3. STRATEŠKI PROJEKTI 

Tabor slovenskih pevskih zborov                          600 točk

3. NAKUP IN VZDRŽEVANJE OPREME.
Do sredstev za sofinanciranje so upravičena kulturna društva, če do-
kažejo, da je nakup in vzdrževanje opreme nepogrešljivo za izvajanje 
njihove redne dejavnosti, ter imajo za nakup in vzdrževanje opreme 
zagotovljena tudi lastna sredstva. Prednost pri sofinanciranju bodo 
imela društva, ki že daljše obdobje (več let) niso koristila sredstev iz 
tega naslova. Oprema, ki je bila sofinancirana s strani Občine Ivančna 
Gorica, mora ostati v lasti kulturnega društva.  

4. VZDRŽEVANJE KULTURNE DEDIŠČINE.
Za sredstva iz tega naslova lahko kandidirajo vse fizične in pravne 
osebe (razen neposrednih proračunskih uporabnikov), ki so lastniki 
ali upravljavci objekta lociranega na območju občine Ivančna Gorica, 
razglašenega za kulturni spomenik lokalnega pomena oziroma v po-
stopku razglasitve ali vpisanega v zbirni register kulturne dediščine. 
Lastniki ali upravljavci morajo imeti zagotovljena denarna sredstva 
v višini najmanj 50% upravičenih stroškov, ter druge materialne, ka-
drovske in organizacijske možnosti za izpeljavo prijavljenih projektov 
obnove. Predlagatelj mora pridobiti tudi mnenje odgovornega kon-
servatorja, ter prijavi priložiti fotografije obstoječega stanja. 
Prednost pri financiranju bodo imeli projekti:
- glede na stopnjo zaščitenosti,
- glede na pomen spomenika v občini Ivančna Gorica,
- glede na stopnjo ogroženosti spomenika,
- ki jih financira Ministrstvo za kulturo RS.

10. Prijavitelji na javni razpis Občine Ivančna Gorica so dolžni v pri-
meru pridobitve sredstev, na povabilo občine, vsaj dvakrat letno 
brezplačno sodelovati na prireditvah, ki jih organizira ali soorganizira 
Občina Ivančna Gorica. Pri izvedbi kulturnih programov in projektov, 
ki jih sofinancira Občina Ivančna Gorica, so prejemniki sredstev dol-
žni na ustrezen način poskrbeti za promocijo občine, kar se natanč-
neje dogovori v okviru pogodbe o sofinanciranju.

11. Prijavitelji morajo prijavo oddati osebno ali po pošti, najpozneje 
do 29. 2. 2016 do 9.00 ure, na naslov: Občina Ivančna Gorica, So-
kolska ulica 8, 1295 Ivančna Gorica. Prijava mora biti posredovana 
v zaprti kuverti in z oznako »Javni razpis – kultura 2016«. Na hrbtni 
strani mora biti naveden naslov prijavitelja. Nepravočasno ter ne-
pravilno oddanih prijav komisija ne bo upoštevala. 

12. Odpiranje prijav za dodelitev sredstev bo strokovna komisija 
opravila predvidoma 29. 2. 2016 ob 10.00 uri v prostorih Občinske 
uprave Občine Ivančna Gorica.

13. Prijavitelji bodo o izidu javnega razpisa obveščeni najpozneje v 60 
dneh od datuma odpiranja prijav. Občina Ivančna Gorica bo z izbrani-
mi prijavitelji sklenila pogodbo o sofinanciranju programov v okviru 
sredstev, zagotovljenih v proračunu.
Številka: 430-0005/2016-1
Datum: 20. 1. 2016   

OBČINA IVANČNA GORICA
župan Dušan Strnad
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Na podlagi 10. člena Zakona o športu (Uradni list RS, št. 22/98, 97/01 – ZSDP in 15/03 – ZOPA), 
Odloka o proračunu Občine Ivančna Gorica za leto 2016 (Uradni list RS, št. 104/2015) in 5. člena 
Pravilnika o vrednotenju in sofinanciranju športnih programov v Občini Ivančna Gorica (Uradni 
list RS, št. 11/2012) Občina Ivančna Gorica objavlja

JAVNI RAZPIS
za sofinanciranje športnih programov v Občini Ivančna Gorica za leto 2016

1. Naročnik: Občina Ivančna Gorica, Sokolska 
ulica 8, 1295 Ivančna Gorica.

2. Predmet javnega razpisa iz sredstev pro-
računa Občine Ivančna Gorica za področje 
športa je sofinanciranje naslednjih vsebin ter 
razvojnih in strokovnih nalog oziroma dejavno-
sti v športu:

• vsebine:
- interesna športna vzgoja predšolskih in 

šoloobveznih otrok, mladine ter interesna 
športna vzgoja otrok in mladine, usmerje-
nih v kakovostni in vrhunski šport,

- športna vzgoja otrok in mladine s posebni-
mi potrebami,

- športna dejavnost študentov,
- športna rekreacija,
- kakovostni šport.
• razvojne in strokovne naloge oz. dejavno-

sti v športu:
- izobraževanje, izpopolnjevanje in usposa-

bljanje strokovnih kadrov v športu,
- investiranje in vzdrževanje javnih športnih 

objektov,
- večje športne prireditve,
- delovanje športnih zvez na območju Obči-

ne Ivančna Gorica.
3. Izvajalci letnih programov športa so:

- športna društva in klubi, ki imajo sedež in 
registrirano športno dejavnost v Občini 
Ivančna Gorica,

- zveze športnih društev, ki jih ustanovijo 
športna društva s sedežem in delovanjem 
na območju Občine Ivančna Gorica,

- zavodi, samostojni športni delavci in druge 
organizacije, ki so registrirane za opravlja-
nje dejavnosti na področju športa, vzgoje 
in izobraževanja,

- gospodarske družbe, ki so registrirane za 
opravljanje dejavnosti na področju športa.

Športna društva in klubi ter njihova združenja 
imajo pod enakimi pogoji prednost pri izvaja-
nju letnega programa športa.

4. Na razpis za sofinanciranje programov špor-
ta lahko kandidirajo nosilci in izvajalci športnih 
programov, ki izpolnjujejo naslednje pogoje:

- imajo sedež v Občini Ivančna Gorica in na 
območju občine izvajajo dejavnost, razen 
če ni objektivnih možnosti, 

- so registrirani za opravljanje dejavnosti na 
področju športa in je športna dejavnost 
njihova osnovna oziroma prevladujoča de-
javnost,

- s svojim dosedanjim delom izkazujejo pri-
čakovano kvaliteto, 

- da imajo organizirano redno dejavnost 
najmanj 6 mesecev v letu in so registrirani 
najmanj eno leto pred vložitvijo prijave na 
javni razpis, 

- imajo urejeno evidenco o članstvu in osta-
lo dokumentacijo, kot to določa zakon o 
društvih, 

- imajo zagotovljene pogoje (materialne, 
prostorske, kadrovske, organizacijske) za 
izvajanje in realizacijo načrtovanih špor-
tnih aktivnosti, 

- vodijo evidenco o opravljenih treningih, 
vajah, tekmovanjih, uvrstitvah, … 

- da ob prijavi na javni razpis predložijo ob-
činski upravi popolno zahtevano razpisno 
dokumentacijo,

- da so dostavili poročilo o realizaciji progra-
mov, ki so bili sofinancirani iz proračunskih 
sredstev, 

- da izpolnjujejo pogoje in merila iz tega 
pravilnika, ki so osnova za vrednotenje 
športnih programov. 

5. Okvirne višine sredstev, ki so na razpolago 
za sofinanciranje področja športa za leto 2016, 
so:

- 18031 Sofinanciranje strokovne službe in 
organov ZŠO - 10.600,00 EUR,

- 18034 Priznanja za športnike in športne 

delavce - 770,00 EUR,
- 18035 Športne prireditve - 1.260,00 EUR,
- 18036 Strokovno izobraževanje v športu - 

770,00 EUR,
- 18037 Programi za otroke in mladino - 

36.400,00 EUR,
- 18038 Kakovostni šport, vrhunski šport, 

rekreacija - 162.400,00 EUR,
- 18039 Programi planinstva - 3.600,00 EUR,
- 18040 Upravljanje in vzdrževanje nogome-

tnega stadiona - 50.000,00 EUR,
- 18043 Sofinanciranje nakupa športne 

opreme - 4.500,00 EUR,
- 18044 Sofinanciranje gradnje in vzdrževa-

nja športnih objektov - 7.700,00 EUR.
Opomba:
Višina sredstev se lahko do zaključka razpisa 
spremeni v primeru, da bo višina proračunskih 
prihodkov bistveno drugačna od planiranih in 
bo potreben rebalans proračuna. Višina sred-
stev se bo v tem primeru uskladila z rebalan-
som proračuna.

6. Dodeljena sredstva izvajalcem športne de-
javnosti za leto 2016 morajo biti porabljena v 
letu 2016.

7. Razpisna dokumentacija je na voljo do za-
ključka razpisa v sprejemni pisarni Občine 
Ivančna Gorica, Sokolska ulica 8, 1295 Ivančna 
Gorica, vsak dan v poslovnem času občine, ter 
na spletni strani Občine Ivančna Gorica http://
www.ivancna-gorica.si/. Podrobnejše infor-
macije posreduje Mojca Globokar Anžlovar, 
tel. 01/78-12-129. 

8. Izvajalci športnih programov, ki želijo kandi-
dirati na javnem razpisu, morajo k prijavnemu 
obrazcu priložiti:

- potrdilo o registraciji društva pri UE Grosu-
plje (samo društva, ki se prvič prijavljajo),

- potrdilo o zagotovljenem strokovnem ka-
dru (pogodbo s strokovnim delavcem),

- potrdilo o zagotovljenem prostoru oz. 
športni površini za izvajanje programa (po-
godba z lastnikom oz. upravljavcem, če se 
program izvaja v najetih prostorih oz. po-
vršinah) ter urnik vadbe,

- program dela za leto 2016 ter program 
investicijskega vzdrževanja in nabave špor-
tne opreme v letu 2016,

Izbrani bodo le tisti izvajalci, ki bodo dostavili 
vso potrebno dokumentacijo.

9. Merila za vrednotenje športnih programov 
so v prilogi tega javnega razpisa.

10. Zadnji rok za prijavo na razpis je 29. 2. 
2016, na naslov: Občina Ivančna Gorica, Sokol-
ska 8, 1295 Ivančna Gorica. Prijava mora biti 
posredovana v zaprti kuverti in z oznako »Javni 
razpis – šport 2016«. Na hrbtni strani mora biti 
naveden naslov prijavitelja. Nepravočasno ter 
nepravilno oddanih prijav komisija ne bo upo-
števala. 

11. Odpiranje prijav za dodelitev sredstev bo 
strokovna komisija opravila predvidoma 1. 
3. 2016 v prostorih Občinske uprave Občine 
Ivančna Gorica.

12. Prijavitelji bodo o izidu javnega razpisa 
obveščeni najpozneje v 60 dneh od datuma 
odpiranja prijav. Občina Ivančna Gorica bo z 
izbranimi prijavitelji sklenila pogodbo o sofi-
nanciranju programov v okviru sredstev, zago-
tovljenih v proračunu.

Številka: 430-0004/2016-1
Datum: 20. 1. 2016

OBČINA IVANČNA GORICA 
ž u p a n

Dušan Strnad

Na podlagi Odloka o proračunu Občine Ivančna Gorica za leto 2016 (Uradni list RS, št. 104/2015) in Pravilnika o 
sofinanciranju dejavnosti društev in zveze na področju turizma iz proračuna Občine Ivančna Gorica (Uradni list RS, 
št. 61/2005, 30/2006, 25/2015 ) Občina Ivančna Gorica objavlja

JAVNI RAZPIS
za sofinanciranje dejavnosti društev in zveze na področju turizma  

iz proračuna Občine Ivančna Gorica za leto 2016

1. Predmet tega javnega razpisa so programi društev in 
zveze na področju turizma.
2. Naziv in sedež naročnika: Občina Ivančna Gorica, So-
kolska ulica 8, 1295 Ivančna Gorica.
3. Na razpisu lahko sodelujejo naslednji izvajalci pro-
gramov na področju turizma:

- turistična društva,
- društva za ohranjanje ljudskih običajev,
- turistična zveza.

4. Sredstva, ki so na razpolago, so planirana na postav-
kah proračuna št. 14006 – Sofinanciranje programa tu-
rističnih društev in št. 14008 – Sofinanciranje turistične 
zveze, v skupni višini 29.000,00 EUR. Od tega je name-
njeno za sofinanciranje programov in dejavnosti:

- društev 16.400,00 EUR,
- zveze   12.600,00 EUR.

5. Predmet sofinanciranja dejavnosti društev in zveze 
na področju turizma so praviloma aktivnosti z nasle-
dnjimi vsebinami:

- izvajanje promocijskih dejavnosti lokalnega in šir-
šega pomena: predstavitev občine in društva ozi-
roma zveze na raznih sejmih, razstavah in drugih 
prireditvah doma in v tujini ipd.,

- izdajanje promocijskega materiala: zloženka, raz-
glednica, brošura ipd.,

- spodbujanje občanov za sodelovanje pri aktivno-
stih pospeševanja turizma,

- akcije na področju ohranjanja kulturne in naravne 
dediščine, urejanja in olepšanja okolja, ohranjanja 
starih šeg in navad (običajev), urejanje in vzdrže-
vanje poti, razgledišč, čistilne akcije, spodbujanje k 
ohranjanju domačih obrti in dopolnilnih dejavnosti 
ipd.,

- organiziranje in izvedba prireditev lokalnega in šir-
šega pomena,

- aktivnosti za zagotavljanje podmladka; organizacija 
delavnic za otroke in mladino,

- izobraževanje članov za namene pospeševanja de-
javnosti društev (predavanja, delavnice ipd.),

- oblikovanje turističnih izdelkov in turistične ponud-
be kraja (turistične oznake, smerokazi, spominki 
ipd.),

- izvajanje posebnih projektov na področju turizma.
6. Izvajalci programov na področju turizma morajo iz-
polnjevati naslednje pogoje:

- da so registrirani po zakonu o društvih,
- da imajo sedež na območju občine Ivančna Gorica,
- da imajo urejeno evidenco o članstvu in plačani 

članarini,
- da imajo poravnane vse davke in druge obvezne 

zakonske in poslovne obveznosti,
- da imajo materialne, kadrovske in organizacijske 

pogoje za izvajanje dejavnosti,
- da delujejo najmanj eno leto.

7. Prosilci za sredstva, ki so predmet tega razpisa, mo-
rajo k prijavi predložiti naslednjo dokumentacijo:

- prijavni obrazec,
- podatki o programu,
- fotokopija odločbe o registraciji,
- fotokopija statuta ali drugega ustanovitvenega 

akta, iz katerega je razvidna dejavnost na področju 
turizma (samo za prijavitelje, ki se prijavljajo prvič, 
oz. tiste, ki so v zadnjem letu spreminjali statut),

- seznam članov društva s plačano članarino,
- izpolnjen, podpisan in parafiran vzorec pogodbe.

8. Merila in kriteriji za vrednotenje prijavljenih progra-
mov so razdeljena v dva sklopa:
a) delovanje društev/zveze,
b) programi društev/zveze. 

a) Delovanje društev/zveze
Društvo pridobi točke glede na število članov društva, 
zveza pa na število društev, ki so vključena v zvezo in 
ustrezajo pogojem, opredeljenim v 2. in 3. členu Pravil-
nika o sofinanciranju dejavnosti društev in zveze na po-
dročju turizma iz proračuna Občine Ivančna Gorica. Kot 
član društva se šteje oseba, ki je v skladu z določili Za-
kona o društvih podpisala pristopno izjavo za članstvo 
v društvo in je v preteklem koledarskem letu izpolnila 
članske obveznosti v društvu. Kot član podmladka dru-
štva se šteje oseba do dopolnitve 18. leta starosti ob 
upoštevanju pogojev iz drugega odstavka tega člena.

Merila za točkovanje:
Razred Število članov Število točk
1. 1–10  10
2. 11–50  30
3. 51–100  50
4. 101–200  80
5. 201 in več 100

Društvo, ki vključuje v članstvo podmladek, pridobi eno 
dodatno točko za vsakega člana podmladka. Zveza pri-
dobi točke glede na število društev, vključenih v zvezo, 
in sicer za vsako društvo 10 točk.

b) Programi društev/zveze
Izbor programov, ki se točkujejo, opravi komisija, pri 
čemer upošteva enakomerno zastopanost vseh kandi-
datov in ocenjuje stroške programov. Programi morajo 
biti jasno vsebinsko in časovno opredeljeni, stroškovno 
ocenjeni in z izdelano finančno konstrukcijo.
Program        Število točk
1) Ohranjanje kulturne in naravne dediščine  50 / letno

2) Razvoj turističnih poti in varstvo okolja
a) urejanje in vzdrževanje pohodnih poti,  
    tematskih poti, razgledišč …           40 / letno
b) čistilne akcije            30 / letno

3) Organizacija in izvedba prireditev
a) društvo je organizator in 
     izvajalec prireditve                 100 / prireditev
b) društvo sodeluje na prireditvi 
     širšega pomena                      50 / prireditev
c) društvo sodeluje na prireditvi 
     lokalnega pomena                   30 / prireditev

4) Promocijske in informativne dejavnosti
a) izdajanje promocijskega materiala 
    (zloženke, razglednice …)                  30 / pro. material
b) predstavitev turistične ponudbe 
    (sejmi, razstave, spletne strani …)    20 / predstavitev

5) Aktivnosti za pospeševanje turizma
a) organizacija in izvedba izobraževanj 
    (seminar, delavnica, ekskurzija …)  30 / izobraževanje
b) organizacija in izvedba natečajev 
    (najlepše naselje, stavba, najboljša 
     gostinska ponudba …)                                50 / natečaj

6) Oblikovanje turističnih izdelkov in turistične ponud-
be
a) oblikovanje turističnih izdelkov 
    (spominki …)                                                     30 / letno
b) oblikovanje nove turistične ponudbe in 
     trženje obstoječe turistične ponudbe         50 / letno

Za zvezo veljajo enaka merila za točkovanje programov 
kot za društva.
Merila so določena v točkah. Vrednost točke se izra-
čuna na podlagi razpoložljivih proračunskih sredstev in 
skupnega števila točk ovrednotenih programov. Sešte-
vek vseh točk daje vsoto, ki določa višino sofinancira-
nja v sorazmerju skupnega števila točk vseh društev in 
zveze ter razpoložljivih sredstev.
Za delovanje društev/zveze je namenjenih 30 % razpo-
ložljivih sredstev, za programe 
društev/zveze pa 70 % razpoložljivih sredstev.

9. Prijavitelji morajo prijavo oddati osebno ali po 
pošti, najpozneje do 29. 02. 2016, na naslov: Občina 
Ivančna Gorica, Sokolska ulica 8, 1295 Ivančna Gorica. 
Nepravočasno oddanih prijav komisija ne bo upošteva-
la. Posamezna prijava na javni razpis mora biti pripra-
vljena izključno na obrazcih iz razpisne dokumentacije 
naročnika (Občina Ivančna Gorica). Razpisna dokumen-
tacija je na voljo od objave razpisa dalje v sprejemni 
pisarni Občine Ivančna Gorica, vsak dan v poslovnem 
času Občine in na spletni strani Občine www.ivancna-
-gorica.si. Podrobnejše informacije daje Matej Šteh, 
tel.: 781 21 30. 

10. Prijave morajo biti oddane v zaprti ovojnici z ozna-
ko »Prijava na javni razpis za sofinanciranje dejavnosti 
društev in zveze na področju turizma za leto 2016 – ne 
odpiraj«. Na hrbtni strani ovojnice mora biti napisan 
naslov prijavitelja.

11. Prijavitelji bodo o izidu javnega razpisa obvešče-
ni najkasneje v 15 dneh od zaključka razpisa. Občina 
Ivančna Gorica bo z izbranimi prijavitelji sklenila po-
godbo o sofinanciranju programov v okviru sredstev, 
zagotovljenih v proračunu.
12. Dodeljena sredstva izvajalcem programov na po-
dročju turizma morajo biti porabljena v letu 2016.

Številka: 430-0006/2016
Datum: 10. 02. 2016         
  

OBČINA IVANČNA GORICA 
Župan

Dušan Strnad 
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Prvo srečanje mentorjev GZ Ivančna Gorica
Konec novembra, natančneje 28. 11. 
2015, je na Vrhu pri Višnji Gori pote-
kalo prvo srečanje mentorjev mla-
dine Gasilske zveze Ivančna Gorica. 
Mladinska komisija Gasilske zveze 
Ivančna Gorica je organizirala prvo 
strokovno – družabno druženje men-
torjev mladine z namenom krepitve 
medsebojnega druženja in širjenja 
idej, ki je temeljilo na medsebojnem 
poznavanju in povezovanju mentor-
jev. 
Zbrane so nagovorili predsednik GZ 
Ivančna Gorica Lojze Ljubič, predse-
dnica Mladinske komisije GZ Ivančna 
Gorica Neža Strmole ter predsednik 
PGD Vrh pri Višnji Gori Marjan Gros. 
Takoj za uvodnimi nagovori nam je 
predsednica MK GZ Neža Strmole 
predstavila plan tekmovanj in dejav-
nosti, ki nas čakajo v prihodnjih ob-
dobjih, led samega družabnega dela 
srečanja pa smo prebili z uvodno 
spoznavno igrico. Tudi v nadaljevanju 
večera  smo se zabavali z različnimi 
igrami s pridihom timskega duha, s 

katerimi smo se medsebojno dobro 
povezali. Da pa smo naše vezi še bolj 
okrepili, se srečanje ni končalo brez 
glasbe in plesa, saj smo se tekom ve-
čera zavrteli tudi ob zvokih harmoni-
ke. 
Prvo srečanje mentorjev mladine 
je veliko dobrega doprineslo vsem 

udeležencem, zato se v Mladinski ko-
misiji GZ Ivančna Gorica že veselimo 
nadaljnjega medsebojnega povezo-
vanja in srečanj, saj lahko s skupnimi 
močmi le še izboljšamo svoje kompe-
tence in znanje prenesemo naprej. 

članica MK GZ Ivančna Gorica
Katja Kastelic

Spomnimo se mi
tistih davnih dni,

ko smo prvič v šolo šli,
bosi in razkuštrani.

Slika pove več kot tisoč besed
Zbiram spomine in drobtine življenja, raznesene po mnogih poteh. Med pr-
vimi drobci vodi sled v Višnjo Goro. Nad tem mestom stoji sivi grad, prive-
zan polž, ki je simbol mesta, se ne gane. Po dolini pod mestom šepeta potok 
Višnjica, ki se ji kmalu pridruži Kosca, ta ima menda kar 99 pritokov. Koški 
slapovi so le še en biser tega starodavnega kraja. Mesto Višnja Gora je bilo 
ustanovljeno leta 1478 in ima vsako leto veliko sončnih dni.

Ni naključje, da smo se pred dnevi nekdanji prvošolčki zbrali prav v tem me-
stu, kjer so naše korenine. Praznovali smo 66. obletnico vstopa v 1. razred 
osnovne šole. V prijetnem vzdušju smo obrnili vse prijetne in manj prijetne 
dogodke, ki so se nam pripetili že takrat, ko smo bili še zelo ranljivi. Vsak je 
kaj povedal, kaj vprašal in kaj priznal. Bil je spet pravi živ žav. Iz prostora so 
odmevali govorjenje, petje, glasba in smeh, še dolgo v noč.
Rojeni smo bili leta 1942 v Višnji Gori ali njeni bližnji in daljni okolici. Bili smo 
otroci vojne, država je bila porušena, vsepovsod je bila revščina … Nekateri 
smo v vojni izgubili starše. Jaz sem bil star komaj 11 mesecev, ko mi je vojna 
vihra za vedno vzela očeta. Še danes lahko o njem samo sanjam.
V hram učenosti smo prvič vstopili leta 1949. Po končanem šolanju smo se 
zaposlili na vseh koncih Slovenije. Kmalu smo dosegli kar zavidljive osebne 
standarde in si ustvarili družine. Skoraj vsi smo že dedki, babice, pradedki in 
prababice. Naša življenjska pot je do sedaj dolga 74 let. Mnogokrat je bila 
podobna plovbi ladje med čermi. Imeli smo srečo, da smo se jim izognili. Ne-
katerim se žal ni uspelo …
V življenju smo ljubili in bili smo ljubljeni. Vsak od nas varuje in hrani lepe 
spomine na mladost in na čase, ki so bili vredni vsakega diha in vsakega izdi-
ha. Če k vsemu temu dodamo še današnjo delavnost in vključevanje v razne 
aktivnosti, je naša podoba zaokrožena. 
Tudi Tone z Jesenic je prišel uživat spomine. Rojen je bil v Leskovcu. On od 
tam, jaz pa s Sele, skoraj vsi poleti bosi, pozimi pa premočeni, smo v osnovno 
šolo hodili po ozki in strmi poti, nekateri iz Izirka 7 kilometrov v eno smer, 
drugi samo nekaj manj. Največkrat brez ene same rezine kruha v šolski torbi.
Lepo je, ko se takole skupaj poveselimo in se imamo radi. Ko se sošolke in 
sošolci spet pogledamo iz oči v oči. Vedno bolj se meni zdi, da si na ta način 
podaljšujemo mladost in krepimo življenjsko radost. 

Jože Janežič
Spomini so prišli,
a mladih dni več ni!
Ostane v srcu ti,
ljubezen šolskih dni. 

1000 gibov za zdravo  
življenje v Zagradcu
Krepka dva meseca se v Zagradcu 
prav vsako jutro ob 7.30 začne telo-
vadba 1000-čerih gibov za zdravo ži-
vljenje.  Tisti, ki nam je mar za zdrav-
je in tisti, ki se veselimo prijetnega 
jutranjega druženja s sosedi,  smo 
zjutraj na parkirišču pri kulturnem 
domu.
Če je le možno se nam pridružijo tudi 
naši otroci. Ja, kaj je lepšega. Tudi 
temu lahko rečemo medgeneracijsko 
sodelovanje. Usposobljeni vaditelji, 
sveži zrak,  telovadci in dobra volja. 
Kaj več pa že ne potrebujemo. 
Samo poglejte naše otroke, pa od-
rasle, in seveda cvet naše skupine z 
vaditeljico. No, pa vsekakor tudi dru-
ženje po telovadbi pri g. župniku v 
župnišču. Tam nas vedno čaka kavica, 
čaj in še kaj.

»Oho, ura je že 7.15. Hitim na telo-
vadbo«.

Poskusite se organizirati tudi pri vas.
Biljana Gartner 

Vsak trenutek je lahko nov začetek
Kmalu potem, ko odbije v zvoniku 
ivanške cerkve sedma ura zjutraj in 
ko se za obzorjem  začne počasi svita-
ti, lahko vidimo, kako se začno zbirati 
v gozdu, na strelišču v Ivančni Gorici 
tisti, ki so se odločili za Šolo zdravja. 
To niso samo bližnji krajani, pridejo 
tudi iz bolj oddaljenih delov naše ob-
čine.  Vsako jutro je tu dvajset, včasih 
več, včasih manj, tistih aktivnih, ki si 
želijo tudi na ta način izboljšati kva-
liteto življenja. In vedno je prisotnih 
največ žensk.
Ko človek pride malo bolj v leta, si 
zagotovo na prvem mestu želi najbolj 
zdravja. Pa sploh znamo dovolj dobro 
poskrbeti za svoje zdravje? Zagotovo 
ne vedno. Zato se je potrebno vča-
sih tudi učiti, če hočemo kaj novega 
pridobiti. V sodobni družbi  namreč 
ne poznam splošnega izobraževal-
nega sistema, ki bi izobraževal po-
sameznika o njegovem zdravju, vsaj 
ne sistematično. V  Šoli zdravja pa se 
prižiga zelena luč pozitivnim mislim, 
sproščenosti, druženju, preprostosti, 
smehu, zadovoljstvu, razgibanosti …  
Vsako jutro, ne glede na vreme, se 
izvajajo vaje, med izvajanjem vaj pa 
je zelo pomembno pravilno dihanje. 
Vaje se izvajajo na prostem, na javnih 
mestih, stran od prometa, na svežem 

zraku, na travniku, v gozdu … In to 
zagotovo pelje v naše boljše počutje! 
Nekateri pa pridejo zgolj zaradi dru-
ženja. Mnogi so doma osamljeni, sla-
bo spijo, komaj pričakajo jutro … Pa 
so spet sami, zaprti v svojih prosto-
rih, zlasti še pozimi! Zato jim druže-
nje v Šoli zdravja z ljudmi različnih ge-
neracij pomaga k boljšemu počutju.
Na koncu pa sledi tisto najlepše, 
»pozdrav  in zahvala soncu«. V so-
glasju s samim seboj, obrnjeni  k viru 
našega življenja, človek lažje verjame 

v dobro  in si še zaželi takšnih aktiv-
nosti in druženj, ki se nemalokrat za-
ključijo na kavi v »Sončku«. Na obraz 
se prikrade smeh in zadovoljstvo sko-
zi ves dan!
Ob povratku domov se zgodnje jutro 
že prevesi v začetek dopoldneva in 
sončni žarki prodirajo skozi krošnje 
dreves tam gori nad ivanškim streli-
ščem. 
Hvala, Tatjana, ker tako smelo vodiš 
praktični del vaj! 

Milena Vrenčur, prof.

Kinološko društvo 
Grosuplje vabi
Sreda, 17. februar 2016 ob 19. uri 

»VPLIV PREHRANE NA RAZVOJ  
IN ZDRAVJE PSA »
Predavatelj bo Marjan Kastelic dr. vet. med. 
Družbeni dom Grosuplje, Taborska 2, Grosuplje 
Organizator: Kinološko društvo Grosuplje. Še zadnji vpis  v te-
čaje šolanja psov/vstop prost.

Sreda, 24. februar 2016 ob 19. uri  

»PSI – ALI JIH RAZUMEMO«
Predavatelj bo Branko Puš – strokovnjak za šolanje psov
Družbeni dom Grosuplje, Taborska 2, Grosuplje 
Kinološko društvo Grosuplje
Vstop prost.
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Srednja šola Josipa Jurčiča – moja srednja šola!

Horuk v nove čase!
V teh kriznih letih osnovnošolci v zadnjih razredih in njihovi starši gotovo raz-
mišljate o tem, za kakšen poklic se boste izobraževali v naslednjih letih. Na 
Srednji šoli Josipa Jurčiča Ivančna Gorica (kot verjetno že veste) izvajamo tudi 
program ekonomski tehnik, v katerem, tako kot v celi državi, število dijakov 
zadnja leta upada. To se ponekod že pozna tudi pri zasedbi razpisanih delov-
nih mest. V naslednjih letih se zato že predvideva pomanjkanje ekonomskih 
tehnikov. 
Lahko sicer rečemo, da je že zdaj velika večina naših bivših dijakov zaposlena 
in to na različnih delovnih mestih, v prihodnjih letih pa bo povpraševanje de-
lodajalcev po tem poklicu po napovedih še naraščalo v našem ožjem in širšem 
okolju. Vsi vemo, kako pomembno je v teh časih imeti službo in lastna sredstva 
za dostojno življenje. Prepričani smo, da je zato izbira šolanja za ekonomskega 
tehnika kar prava izbira. 
V programu ekonomski tehnik na naši šoli izobražujemo za tri poklicne stan-
darde: komercialni referent, tajnik; tretji poklic pa si dijak z izbirnimi predmeti 
izbere kar sam: zavarovalniški asistent ali knjigovodja. Kot ekonomski tehnik 
pa seveda lahko opravljate še marsikatero drugo delo takoj po končani srednji 
šoli ali pa, kot mnoge generacije naših dijakov, nadaljujete šolanje na višjih in 
visokih strokovnih šolah ekonomske in drugih usmeritev, s kakšnim dodatnim 
maturitetnim izpitom pa lahko študirate praktično karkoli.
Med šolanjem pri nas dijaki poleg obveznega pouka doživijo še marsikaj za-
nimivega. Hodijo na ekskurzije in druge izlete, obiskujejo zabavne filmske ali 
gledališke predstave, lahko se ukvarjajo s športom ali kako drugače razvijajo 
svoje talente in hobije. Seveda pa v okviru samega programa na razumljiv, vča-
sih celo zabaven način spoznavajo tudi pravo podjetništvo, izvedejo zanimiv 
projekt, se dobro računalniško »oborožijo« in pridobijo osnove praktičnega 
poslovanja kot tudi ekonomske teorije, kar je čedalje bolj standard splošne iz-
obrazbe. Naši učitelji, ki poučujejo v programu ekonomski tehnik, so izkušeni, 
prijazni, strokovno dobro podkovani in radi prisluhnejo potrebam, željam in 
tudi problemom mladih ljudi.
Naši bivši in sedanji ekonomisti dosegajo uspehe na različnih področjih in tek-
movanjih, od strokovnih do športnih in kulturnih. Vsako leto pa se udeležimo 
tudi mednarodnega projekta Erasmus Plus, s katerim številni naši dijaki, bo-
doči ekonomski tehniki, v okviru svoje obvezne delovne prakse spoznavajo 
mesta in dežele širom Evrope, pri tem izboljšajo znanje jezikov, strokovno 
usposobljenost, postanejo bolj samozavestni in razgledani.
Vabimo posebej devetošolce, da nas obiščete in se seznanite s prijetnim 
vzdušjem na šoli ter nas še bolje spoznate. Povedali vam bomo, da imamo 
lastno kuhinjo, dobro organizirane prevoze od blizu in daleč, posebno dnevno 
sobo, ki je namenjena samo dijakom in v kateri se še posebej radi zadržujejo 
ravno ekonomisti ter še marsikaj drugega, fitnes, plesno sobo, veliko telova-
dnico … 

Igor Gruden

Srednja šola Josipa Jurčiča Ivančna Gorica
vabi k vpisu v program

SPLOŠNA GIMNAZIJA in EKONOMSKI TEHNIK

Dragi devetošolci in starši!
Če ste zamudili informativni dan na naši šoli, vas vabimo, da nas vseeno 
obiščete in se pozanimate o programih, ki jih izvajamo. Kar nekaj koristnih 
informacij je dostopnih tudi v tokratni številki Klasja, lahko pa obiščete 
tudi našo spletno stran www.ssjj.si.
Priložnost, da se seznanite s potekom izobraževanja na naši šoli, bo tudi 
na Dan šole, 11. marca 2016.

Dobrodošli!

Zlate gobice na turistični tržnici 
Ekipa dijakov Srednje šole Josipa Jur-
čiča, smer ekonomski tehnik, smo se 
27. januarja 2016 pod mentorstvom 
prof.  Jožice Strmole, udeležili sejma 
Natour Alpe -Adria v Ljubljani, kjer je 
potekala mednarodna turistična tr-
žnica, 13. festivala Več znanja za več 
turizma na temo zelenega turizma. 
Na mednarodni tržnici, kjer je sode-
lovalo 42 ekip srednjih šol, smo do-
segli izjemen uspeh- zlato priznanje.
Na turistični tržnici smo sodelovali: 
Matic Adamič, Maruša Blatnik, Neža 
Clemente, Nika Gjerek, Tibor Julijan 
Juhart, Klara Mostar, Carolina An-
drea Rezelj, Katja Selan, Matic Sinjur, 
Toni Zupančič in Tjaša Žnidaršič ter se 
tam predstavili s turistično projektno 
nalogo Festival v deželi gob. 
Turistična zveza Slovenije izvaja pro-
jekt z naslovom Več znanja za več 
turizma in v okviru tega smo si dijaki 
zamislili Festival v deželi gob, ki bi se 
odvijal na Pristavi nad Stično. Posta-
vili bi 8 hišic v obliki gob in pripravili 
enodnevni dogodek. Skozi turistično 
projektno nalogo smo razvijali to ide-
jo in jo skušali narediti tako, da bi bila 
dejansko izvedljiva.

Poleg naloge smo posneli promocij-
ski spot, ki vabi na prireditev.
Veliko truda smo vložili v to, da je bila 
naša stojnica videti kar se da dobro. 
Seveda  ni manjkalo gob, tako svežih 
kot suhih in vloženih ter pripomoč-
kov za nabiranje gob. Pripravili smo 
tudi izvrstni gobji namaz, pico in pi-
škote v obliki gob. Imeli smo tudi 

odličen nabor knjig in »maskote«,  ki 
so vabile obiskovalce na našo stojni-
co. Odlična ekipa je poskrbela, da se 
je o naši stojnici in domačem gobjem 
namazu razvedelo. Imeli smo res 
množičen obisk.

Katja Selan,  
dijakinja 4. letnika ekonomske šole

Josipa Jurčiča, vodja projekta

... Tale pomlad me prehiteva, kljub 
mrazu in januarju, ki počasi in leno 
leze v naslednji mesec. To je torej 
deveti razred; nekje vmes stojim, z 
enim očesom, rahlo solznim, se ozi-
ram po otroštvu, ki hiti v spomine, 
polne igrač in rojstnodnevnih zabav, 

potolčenih kolen ob učenju kolesar-
jenja, smučanja, teka – ob učenju 
vsega! A z drugim, z drugim, široko 
odprtim očesom mladosti poblisnem 
po neznani, vnemirljivi obljubi mla-
dosti, ki jo slutim, slišim, ujamem v 
pogovorih in želim občutiti. Na pragu 

sem, in sam ga moram preskočiti!  ... 
Pridi! Na Srednji šoli Josipa Jurčiča te 
pričakujemo! Če želiš nekoč postati 
zdravnik, pravnik, učitelj, arhitekt  ... 
potem izberi gimnazijski program. 
Po prenovi gimnazijskega programa 
pred nekaj leti je pouk sodobnejši, 
samostojnejši in ti ponuja paleto de-
javnosti, kjer boš zmogel in znal po-
kazati svoje talente; projektni dnevi 
in medpredmetne povezave pri mno-
gih predmetih ponujajo multidiscipli-
narnost izobraževanja, ponujajo oza-
veščeno in kritično učenje, vzgajajo k 
odgovornosti in zagovarjanju stališč. 
Srednja šola Josipa Jurčiča ti ob tem 
ponuja računalniško opremljene učil-
nice in knjižnico, pa tudi telovadnico, 
mnoge športne aktivnosti in izjemno 
igrišče. Ne boj se – če si športnik ali 
se ukvarjaš z glasbo ali kulturnimi de-
javnostmi, ti bo status športnika ali 
kulturnika naklonil kakšno dodatno 
ugodnost pri pouku in kot zrel, pravi 
gimnazijec, boš zmogel obdržati obe 
ljubezni: šolo in šport! 
To je namreč tisti gimnazijec, tisti 
pravi, sodobni mladi človek, ki stre-
mi za znanjem, a ve, da ga pleme-
niti še mnogo stvari. Ne verjameš? 
Vprašaj starše! Kako pomembno je 
imeti pogoje, pa tudi čas in podporo 
učiteljev za razvijanje talentov in že-
lja, ki jih imaš. Tudi številne ekskur-
zije pripomorejo k vznemirljivosti 
odkrivanja le-teh, širjenju obzorij in 
sklepanju prijateljstev. Seveda potre-
buješ znanje jezikov, a ni problema! 
Pri nas te čakajo angleščina, nem-
ščina, španščina, francoščina, tudi 
fakultativni pouk ruščine. Jezikovne 
krožke in tekmovanja poznaš, mogo-
če tudi izmenjavo še iz osnovne šole, 
a na srednji šoli se temu pridruži še 
maturantski izlet, ki se seveda ne 
da primerjati z ničemer. Tudi o tem 
lahko vprašaš starše – ali pa raje ne! 
Bodoči farmacevti, fiziki in biologi se-
veda bolj uživate v laboratoriju, razi-
skavah ali opazovanju zvezd. V timu 
za nadarjene na naši šoli poskrbimo 
za ekskurzije in tabore tako enih kot 
drugih; vse poveže naša zdrava in 
kvalitetna kuhinja, ker pa smo v srcu 

prelepe dolenjske pokrajine, te čaka 
tudi krožek sadjarstva, poleg šaho-
vskega, plesnega, jezikovnega, biolo-
škega, dramskega in še in še.
Še nisi odločen? Ne še? Razmisli 
malo še o ekonomski srednji šoli - če 
bi že končno rad delal v sodobnem 
podjetju - potem je učna firma SŠJJ 
kat nalašč zate. Sploh pa izmenjave 
v programu Leonardo in opravljanje 
prakse v tujini, letos denimo v Italiji. 
Pa poklicna matura, pa potem študij!
Veliko ti da srednja šola! A ne pozabi, 
v središču tvojega življenja so vre-

dnote, ljubezen in spoštovanje, Člo-
vek, Znanje in Delo. To ti ponujamo in 
obogatimo s pesmijo in pevskim zbo-
rom, športnimi dnevi, dobrodelnimi 
akcijami in literarnim ustvarjanjem. 
Pridi!
... Ja, sedem na vlak! Romantika! Ali 
na avtobus, ki me pripelje do SŠJJ. 
Sam. In se srečam s teboj. In s svojim 
željami. Svojimi načrti in svojimi sa-
njami. Za začetek na informativnem 
dnevu. V petek, 12. februarja! ... 

Maja Zajc Kalar

Ekonomski tehniki na dnevu odprtih vrat širijo verigo prijateljstva
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Dan odprtih vrat, novoletni bazar …
… in govorilne ure obenem smo imeli v torek, 15. decembra 2015, na Srednji šoli Josipa 
Jurčiča Ivančna Gorica. Že ob lanskem novoletnem bazarju smo se odločili, da bo letos 
nekoliko drugače.

In je bilo. V torek smo že takoj po po-
uku začeli slavnostno krasiti šolo, po-
stavljati stojnice za izdelke dijakov ter 
urejati učilnice in prireditveni prostor 
za dan odprtih vrat za vse osnovno-
šolce, ki jih zanima, kaj se dogaja na 
naši šoli. »Uradno« smo začeli ob pol 
štirih popoldne. Dijaki so prodaja-
li lastne izdelke in videli smo, da so 
zelo inovativni – pa tudi podjetni. Na 
stojnicah smo lahko okušali domače 
dobrote, od različnih piškotov do po-
tic, novoletne okraske, pletene kape, 
celo skodelice in ptičje hiške. Proda-
ja je kmalu stekla, pa tudi sprehodi 
ob stojnicah so bili veseli in primerni 
za klepet s starši in učenci osnovnih 
šol. Dijaki so s prodajo zbrali nekaj 
več kot 1534 evrov, polovico denarja 
so namenili za dobrodelne namene, 
polovico pa za ureditev notranjega 
atrija med učilnicami.  
Za osnovnošolce smo pripravili dan 
odprtih vrat. Ob vhodu so jih čakali 
naši dijaki informatorji in jih popeljali 
po šoli. Pokazali smo jim različne vaje 
pri fiziki, biologiji in kemiji, pri ma-

tematiki so imeli delavnico, pri an-
gleščini so se poizkusili v prevajanju 
pesmi, pri francoščini pa spregovorili 
prve besede v tem jeziku. Ogledali so 
si plesno delavnico, fitnes in v telo-
vadnici nogometno tekmo med gim-
nazijci in ekonomisti. Po ogledu vseh 
dejavnosti pa jih je, če so zbirali žige, 
čakala še nagradna igra. 
Ob 17. uri se je na odru začela prire-
ditev. Nastopali so naši talenti – in ni 
jih bilo malo. Izkazale so se plesalke 
hiphopa, plesalci šolske plesne skupi-

ne, igrali so harmonikarji in kitaristi, s 
posebno točko so nastopili vsi dijaki 
prvega letnika, pokazali so nam, da 
je lahko telo tudi inštrument, igrala 
je gledališka skupina, prisluhnili  smo 
pevskemu zboru šole in  pevcem 
Maši Zajec, Niki Vidic in  Roku Aha-
čevčiču. Medtem so seveda  potekali 
»trgovanje«, degustacija čajev in do-
brot, ves čas pa živahen pomenek. 
Ta dan so bile tudi govorilne ure in 
ker so naši dijaki pridni, smo se s star-
ši lahko pogovorili tudi izven učilnice, 
med poskušanjem čaja ali ob stojni-
cah. Če pa ni bilo tako, pa se jim seve-
da opravičujemo in jih vabimo na po-
govor ob ustaljenih govorilnih urah.
Pri vseh raznolikih dejavnostih smo 
sodelovali vsi dijaki, učitelji in rav-
natelj ter drugi delavci šole, gonilna 
sila bazarja in dneva odprtih vrat pa 
je bila tudi letos Dragica Eržen, ki 
je spet pokazala, da ima veliko idej. 
Prav gotovo se ji bo, tako kot vsem 
drugim, tudi prihodnje leto utrnila 
kakšna nova. Že sedaj lepo vabljeni!

Vesna Celarc, prof.

Literarni večer s pisateljem  
Ferijem Lainščkom
Feri Lainšček je ugleden in priznan 
slovenski ustvarjalec, pisatelj Prek-
murja in prekmurski pisatelj. Zgodbe 
njegovih romanov nas kar potegne-
jo vase, njegov jezik in slog pa sta 
izjemna. Gost na Srednji šoli Josipa 
Jurčiča Ivančna Gorica je bil v torek, 
26. januarja 2016. Na literarni večer 
so ga povabili naši četrtošolci, ki za 
maturitetni esej pri slovenščini pre-
birajo njegov roman Ločil bom peno 
od valov.
Na literarnem večeru v predavalnici 
šole sta se z njim pogovarjali matu-
rantki Nika Vidic in Elza Rebol, prva o 
njegovem ustvarjanju in pogledu na 
svet, druga pa o romanu, ki ga dobro 
poznamo. Povedal nam je, da ga pre-
veva stepska melanholija, tako zna-
čilna tudi za pokrajino, iz katere pri-
haja. Pripovedoval nam je o svojem 
otroštvu, ko je veliko poslušal – kdor 
namreč hoče pripovedovati, mora 
najprej poslušati. Razpravljal je o 
umetnosti in umetniku, ki ni vzvišen 
nad svetom, saj živi tukaj in zdaj. V 
svojih romanih seže tudi v preteklost, 
zato je bilo potrebno poznati zgodo-
vino.  Iz njegovih del veje duh časa, ki 
nam pričara razmere, v katerih se do-
gaja – pri tem pa seveda ne gre poza-
biti na globino. Priznal je, da ima rad 
Slovenijo, vendar pripada generaciji, 
ki jo je mladim »pokvarila«.
Maturante je zanimal tudi roman 

o ljubezni in sovraštvu, pripadnosti 
in prevari, vztrajanju in pobegu, ro-
man o dekletu, ženi in materi, ki je 
zapustila svojega dveletnega otroka. 
Mnenja o tem, da je glavna junakinja 
romana Ločil bom peno od valov Eli-
ca zaradi ljubezni do drugega moške-
ga zapustila otroka, pa so bila delje-
na. Pisatelj je potolažil maturante, da 
so »vsa pravilna«. 
Na literarnem večeru je kitarist Rok 
Ahačevčič  zaigral in zapel pesem Na-
mesto koga roža cveti. Feri Lainšček 
je napisal roman z istoimenskim na-

slovom, naslov pa si je sposodil od 
Vlada Kreslina. Tamara Butala in Ve-
ronika Gale pa sta zapeli Vsi so venci 
vejli, pisatelj je pojasnil, da to sploh 
ni prekmurska narodna pesem.
Ob koncu večera je Feri Lainšček de-
jal, da je vrednota nad vsemi drugimi 
ljubezen, ker nas samo ta lahko vodi 
v življenju in človeka k človeku. Poleg 
tega smo ta večer slišali toliko lepe-
ga, da je še dolgo odzvanjalo v nas.

Vesna Celarc, prof.,
Srednja šola Josipa Jurčiča

Foto: Jošt Dolinšek

Srednja šola Josipa Jurčiča Ivančna Gorica  
VABI

v okviru projekta  SIMBIOZA 

na brezplačne delavnice  
računalniškega opismenjevanja 

starejših, 
ki bodo potekale ob torkih med 23. februarjem in 22. marcem 2016  

od 9. do 11. ure v računalniški učilnici na Srednji šoli  
Josipa Jurčiča Ivančna Gorica. 

Udeleženci se bodo naučili osnov uporabe računalništva in mobilne tele-
fonije. Vabljeni ste tudi tisti, ki ste se udeležili delavnic preteklo šolsko leto 
in tako obnovite ter poglobite pridobljeno znanje.
Prijave zbiramo na telefonski številki 01 7877 861 (Marjeta Šlajpah Godec) 
do vključno ponedeljka, 15. 2. 2016. 

SREDNJEŠOLSKI ŠPORT

»Jurčiči« dolenjski prvaki v 
malem nogometu
Dijaki Srednje šole Josipa Jurčiča iz Ivančne Gorice so se odlično odrezali na 
prvenstvu najboljših srednjih šol Dolenjske v malem nogometu. Kljub temu, 
da smo po številu dijakov-fantov med najmanjšimi srednjimi šolami na Do-
lenjskem, so naši dijaki zasluženo osvojili 1. mesto v močni konkurenci. Doka-
zali so, da za uspeh ni najbolj pomembna individualna kakovost, ampak sloga, 
disciplina, ekipna uigranost in motivacija. 

Naši dijaki so v prvi tekmi povsem nadigrali lanske dolenjske prvake, ekipo 
Gimnazije iz Brežic s 4:0. V drugi, odločilni tekmi za napredovanje so sicer 
tesno, a kljub temu zanesljivo ugnali Srednjo strojno šolo iz Novega mesta z 
rezultatom 1:0. S tem so si že priborili vstopnico za polfinale. V polfinalu so 
proti ekipi Srednje šole Črnomelj dolgo časa vodili, nato pa na nenavaden 
način dobili gol tako, da so o potniku v finale odločili kazenski streli. Po raz-
burljivem poteku nas je v finale popeljal zelo zanesljivi izvajalec strelov z bele 
točke Žiga Hrovat. S tem smo si že zagotovili napredovanje na državno raven 
tekmovanja, med 16 najboljših srednješolskih ekip v državi. 
A dijaki so vedeli, da je lepše biti prvak kot drugi, zato so zmagali tudi v fi-
nalu, tokrat proti ekipi Srednje zdravstvene in kemijske šole Novo mesto. Po 
rednem delu je bilo 1:1, kazenski streli pa so nam spet šli zelo dobro in zaslu-
žena zmaga je bila naša. 
Kljub temu, da so naši dijaki igrali zelo kolektivno je izstopal naš kapetan Luka 
Babič, doma iz občine Videm Dobrepolje, saj je bil najboljši strelec tekmova-
nja. Glavno breme v naši ekipi so nosili še vratar Sifet Ljubijankič, ki je branil 
odlično ter dal celo zelo atraktiven gol  iz igre, Žan Štepec, ki je odlično odigral 
tako v obrambi kot v napadu, Marko Gavranič, ki je dal zelo lep gol ter naspro-
tniku povzročal veliko težav s svojo fizično močjo ter Žiga Hrovat, ki je s stre-
lov z bele točke odločil zmagovalca tako v polfinalu kot finalu. Zelo dobro sta 
prvi postavi pomagala še Adrian Kadriu in Jan Bregar, pohvale pa tudi vsem 
ostalim: Lenartu Lavrihu, Žigi Marjanoviču, Leonu Mirtiču in Primožu Lesjaku 
za ta res zelo lep uspeh. Žal se tekmovanja zaradi poškodbe in nujnih šolskih 
obveznosti nista mogla udeležiti Rok Bašnec in Matic Retar. 
Tekmovanje je bilo 13. januarja v Novem mestu.   

VRSTNI RED PODROČNEGA PRVENSTVA V MALEM NOGOMETU ZA DIJAKE
1. SREDNJA ŠOLA JOSIPA JURČIČA IVANČNA GORICA
2. ŠOLSKI CENTER NOVO MESTO – SREDNJA ZDRAVSTVENA IN KEMIJSKA ŠOLA
3. SREDNJA ŠOLA ČRNOMELJ
4. GIMNAZIJA BREŽICE
5.-8. ŠOLSKI CENTER KRŠKO – SEVNICA – GIMNAZIJA
5.-8. GIMNAZIJA LITIJA 
5.-8. GIMNAZIJA KOČEVJE
5.-8. ŠOLSKI CENTER NOVO MESTO – SREDNJA STROJNA ŠOLA

Simon Bregar
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Razigrano na počitnice
V četrtek, 24. decembra 2015, smo tudi učenci Osnovne šole Ferda Vesela 
po dolgem času in pridnem učenju komaj dočakali zadnji šolski dan v kole-
darskem letu in seveda, kar je najbolj pomembno, božično-novoletne poči-
tnice. 

Dan odbojke na OŠ Ferda 
Vesela Šentvid pri Stični
V četrtek, 7. januarja 2016, je v športni dvorani OŠ Ferda Vesela potekalo že 
tradicionalno medobčinsko tekmovanje v odbojki za starejše deklice. Turnirja 
so se udeležile naslednje šole: OŠ Brinje, OŠ Dobrepolje, OŠ Stična in PŠ Za-
gradec ter gostitelji OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični.
Dekleta so prikazala odlično znanje odbojke, saj so bile tekme zelo izenačene 
in na trenutek zelo napete. Igralke so pokazale borbenost, željo in trud, da 
osvojijo čim več točk in tako popeljejo svojo ekipo do čim boljše uvrstitve. 
S tribun so domačo ekipo burno spodbujali tudi glasni navijači, kar je še do-
datno pripomoglo k vzdušju v telovadnici. Gledalci pa so bili navdušeni nad 
atraktivnimi podajami in napadalnimi udarci igralk, ki so jih nagradili z burnim 
aplavzom. 
Na koncu je prvo mesto dosegla OŠ Brinje, drugo mesto so dosegle učenke 
OŠ Ferda Vesela, tretje mesto pa je pripadalo ekipi OŠ Stična. Prve dve ekipi 
sta se tudi uvrstili na področno tekmovanje, ki bo konec meseca na Brezovici.
Vsem ekipam in mentorjem čestitke za prikazano igro in dosežene rezultate 
in za prijetno popestritev dneva in predstavitev odbojke širšemu krogu otrok.

Karla Oven

Učenke OŠ Stična dobile  
državna priznanja
Tudi v letošnjem šolskem letu smo se prijavili na tekmovanje o poznavanju sladkorne 
bolezni in na tekmovanje iz biologije za Proteusovo priznanje. 
Že v mesecu oktobru so se pomerile 
učenke in učenci 8. in 9. razredov na 
šolskem tekmovanju. Najuspešnejši 
pa so se po pravilniku uvrstili na dr-
žavno tekmovanje. Prebiranja litera-
ture ni bilo ne konca ne kraja, men-
torici sva učencem kar naprej »težili« 
z novo in novo literaturo. Na srečo pa 
imamo na naši šoli poslušne, delovne 
in pridne učence, ki marljivo in zavze-
to poslušajo, spremljajo in upošteva-
jo učiteljeva navodila.
Cilj Društva sladkornih bolnikov je se-
znanjanje že osnovnošolskih otrok o 
nastanku, razvoju in poteku sladkor-
ne bolezni tipa 1 in tipa 2, o ukrepa-
nju, ko zbolimo oz. o preprečevanju 
bolezni. Z ozaveščanjem učenci  zna-
nja prenašajo v svoje družine in med 
prijatelje. Tudi tako se širi znanje o  
sladkorni bolezni.
Na državnem tekmovanju o poznava-
nju sladkorne bolezni je Špela Rapuš  
iz 9.a razreda dosegla zlato prizna-
nje, Lara Miklavčič iz 9.a in Ana Eržen 
iz 9.b pa srebrno priznanje. Tudi na 
novi podružnični šoli v Zagradcu sta 
učenki Nika Škoda iz 9.a in Eva Erja-

vec iz 9.b razreda dosegli prva srebr-
na priznanja v zgodovini devetletke v 
Zagradcu. Na državno tekmovanje se 
je uvrstila tudi Urška Pajk iz 9.b, ki pa 
je zaradi bolezni morala ostati doma.
Tema letošnjega tekmovanja iz bio-
logije za Proteusovo priznanje so bili 
metulji - dnevni, nočni, mali in veliki, 
enobarvni in pisani. Tako različna je 

bila tudi literatura za učenje. Učenke 
Lara Miklavčič in Špela Rapuš iz 9.a 
ter Ana Eržen iz 9.b razreda so usvo-
jile znanje, na državnem tekmovanju 
pa dosegle Proteusova srebrna pri-
znanja. 
Bira državnih priznanj (1 zlata in 7 
srebrnih) je bila za letošnje šolsko 
leto izjemna. Prav gotovo se bo k na-
šim priznanjem pridružilo še kakšno 
iz drugih tekmovanj, saj imamo na 
matični šoli in šestih podružnicah 
učence, ki zaupajo učiteljem in uči-
telje, ki spodbujamo in verjamemo v 
učence.
Učenkam, ki so svoj prosti čas na-
menile k dodatnemu prebiranju li-
terature in učenju za tekmovanje o 
poznavanju sladkorne bolezni in tek-
movanje iz biologije za Proteusovo 
priznanje ter dosegle državna prizna-
nja, iskreno čestitam. 

Darinka Dremelj, mentorica 
Fotografije: Branka Lah

Dobrodelni praznični bazar na OŠ Stična
Tudi letos je prvi teden v decembru na OŠ Stična in nje-
nih podružnicah potekal dobrodelni prednovoletni bazar. 
Otvorili so ga nastopajoči učenci s prazničnim progra-
mom.
Kar mesec dni je iz naših učilnic odmeval smeh, razigrano 
govorjenje, slišalo se je  petje, dišalo je po piškotih … Za-
dišalo je tudi v kakšni domači kuhinji. Nastajali so številni 
izvirni, s pozitivno energijo polnjeni izdelki, ki so komaj 
čakali, da okrasijo in zapolnijo mize našega bazarja.
Bil je čaroben večer. Mnogo lučk je razsvetlilo temo. In 
prav tak je bil tudi naš namen. Razjasniti prenekateri žalo-
stni obraz in priklicati nasmeh na ustnice. Uspelo nam je. 
S skupnimi močmi smo v korist šolskega sklada zbrali 
okrog 4.000  €.  S temi sredstvi bomo lahko pomagali ti-
stim otrokom naše šole, ki so se zaradi različnih življenj-
skih preizkušenj znašli v stiski.
Zasluge pri pripravi izdelkov gredo ogromni ekipi ljudi 
v šoli in doma. Resnično bogastvo ustvarjanja je, da se 
učimo, naučimo, izboljšamo, se poslušamo in slišimo, na 
koncu pa pustimo, da vmesne nevšečnosti nadomestijo 

zadovoljstvo, veselje, ponos in radost ob zavedanju, da 
vse delamo s srcem. Ponosni smo na naše učence ter 
učitelje in nazadnje, a morda v bistvu najbolj, se zahva-
ljujemo staršem in vsem obiskovalcem, ki ste z obiskom 
naše dobrodelne pravljice nagradili otroke in dokazali, da 
podpirate njihovo ustvarjalnost in razvoj. 
Posebna zahvala pa gre tudi vsem donatorjem – lokalnim 
podjetnikom in posameznikom, ki so nam v letošnjem 
letu s finančno ali materialno pomočjo priskočili na po-
moč: 

• Akrapovič d. d., Malo Hudo
• Moto klub FIRE GROUP, Ivančna Gorica
• Rdeči križ Slovenije, Grosuplje
• Krajevna organizacija Rdečega križa Ivančna Gorica
• SMREKCA d. o. o., Krka
• POLET Trgopromet d. o. o., Ivančna Gorica
• Robles d. o. o., Malo Hudo
• The Prince Pub, Ivančna Gorica
• Sir- pak d. o. o., Stična
• TRGOVINA KAŠČA, Ivančna Gorica 
• Hoja oblazinjeno pohištvo d. o. o., Zagradec
• Robert Kuhar Korporativno Oblikovanje d. o. o., Višnja 

Gora
• Lekarna Ivančna Gorica
• Pekarstvo Gorenc d. o. o., Ivančna Gorica
• Slaščičarstvo Kovačič, Vesna Kovačič s. p., Vir pri Stični
• ZADRUGA ZOOFA, ZDRUŽENJE UMETNIKOV IN ROKO-

DELCEV, Z.O.O., Ljubljana
• Pater Avguštin Novak, Cistercijanska opatija Stična

Zahvaljujemo se tudi Občini Ivančna Gorica, ki nam je 
prijazno odstopila stojnico na sobotni tržnici v Ivančni 
Gorici.

Učenke iz matične šole: Lara Miklavčič, Špela Rapuš in Ana Eržen

Učenke iz PŠ Zagradec: Eva Erjavec, Nika Škoda in Urška Pajk

V šolo smo prišli ob običajni jutranji uri. Najprej smo imeli dve uri pouka, ki 
pa sta potekali na bolj zabaven način. Ob 8.50 je bila na vrsti malica. Ko smo 
svoje želodčke napolnili z zelo okusnim dopoldanskim obrokom, smo se od-
pravili v svoje matične učilnice in stole odnesli v avlo. Sledila je proslava pred 
dnevom samostojnosti in enotnosti, božičem in novim letom. 
Bila je zelo zanimiva. Nastopili so otroški pevski zbor, recitatorke, instrumen-
talisti, dramatizacijo pesmi Svetlane Makarovič na temo prihoda dedka Mraza 
pa so uprizorili učenci izbirnega predmeta gledališki klub. Učenke naše šole so 
se predstavile z božično plesno točko, po končani prireditvi se je v šolski avli 
začel zdaj že tradicionalni božično-novoletni ples. Učenci 6.–9. razreda so se 
pomerili v kategoriji svinga in dunajskega valčka. Dogodek je potekal v spro-
ščenem vzdušju, najbolj zadovoljni pa so bili na koncu prejemniki priznanj. 
Sledilo je še kosilo, potem pa smo se vsi veselo odpravili na počitnice, ki smo 
si jih res pošteno zaslužili.

Hana Kavšek, 7. b
OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični

Vedno znova se ob takšnih priložno-
stih pokaže, da znamo in zmoremo 
skupaj narediti ogromno in da vsi 
cenimo in negujemo vrednote, kot 
so solidarnost, sodelovanje, ustvar-

jalnost, delavnost, odgovornost, po-
moč in prijateljstvo.

Barbara Polajžer, 
predsednica Šolskega sklada  

OŠ Stična
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ŠK GROŠ aktivno izpolnjuje novoletne zaobljube

Novo leto je že daleč za nami in za-
gotovo smo že vsi pozabili na novo-
letne zaobljube, za katere smo bili 
prepričani, da jih bomo tokrat resnič-
no upoštevali. V Študentskem klubu 
GROŠ vsem članom pomagamo, da 
bi jim bilo nekoliko lažje pri izpol-
njevanju teh obljub. Tako je čez celo 
leto na voljo ogromno ugodnosti, 
ki jih lahko koristijo. Ponujamo jim 
subvencionirane karte za mesečne 
vadbe v vadbenih centrih, subven-
cionirane bone za prehrano, popust 
na servis in nakup računalniške opre-
me, na kozmetične in frizerske stori-
tve, na kopiranje in fotografiranje za 
dokumente in popust na članstvo v 
knjižnici. 
V GROŠ-u smo novo leto zaključili 
tako kot se za študente spodobi. Pra-
znovali in zabavali smo se v Novem 
Sadu, mestu zabave, festivalov in ku-
linarike. Preživeli smo večer v družbi 
domačinov in ob lokalni kulinariki, 

naslednji dan smo spoznavali zna-
menitosti mesta in nočnega življenja, 
novo leto pa smo nekateri pričakali v 
eni izmed tamkajšnjih diskotek, spet 
drugi pa na prostem v samem centru 
mesta. Odpravili smo se na predbo-
žični izlet na avstrijsko Koroško in si 
ogledali Beljak, Velden in praznično 
okrašen Celovec. 26. decembra smo 
se v sodelovanju s Planinskim dru-
štvom Grosuplje odpravili na nočni 
pohod z baklami na Magdalensko 
goro, kjer nas je čakala postrežba s 
kuhanim vinom in ognjemet. 27. de-
cembra pa smo bili v lokalnem okolju 
prisotni še na prednovoletnem etno 
koncertu. Vokalna skupina Elum iz 
Postojne nas je popeljala skozi zares 
prijetno glasbeno potepanje. 
Kljub temu, da nam je januar na-
klonil zelo malo snega, smo bili v 
Študentskem klubu GROŠ zimski v 
pravem pomenu besede. Za nami je 
ski opening, katerega smo preživeli 
v družbi več tisočih študentov iz cele 
Evrope na Francoskem smučišču Val 
Thorens. Štartali smo tudi z že tra-
dicionalnimi enodnevnimi smučanji 
na znanih avstrijskih smučiščih. 23.1. 
smo 50 smučarjev odpeljali v Bad Kle-
inkircheim, februarja pa nas čakata 

še smučanje na smučiščih Turracher 
Hohe in Gerlitzen. V začetku marca 
pa nas čaka še zadnje smučanje v le-
tošnjem sklopu enodnevnih smučanj 
in sicer na smučišču Katchberg. Da je 
bilo zimsko vzdušje na vrhuncu smo 
se Groševci konec januarja odpravili 
na strateško igro paintball, ki je le-
tnemu času primerno potekala kar 
v snegu, 13. 2. pa bomo svoje člane 
odpeljali še na adrenalinsko nočno 
sankanje z Velike planine.
Tudi v naših prostorih se je začelo do-
dobra dogajati. Pa ne mislimo samo 
na zabave, ki jih med vikendi organi-
zirajo v spodnjem nadstropju GROŠ-
-a in na kavice, ki nam jih po novem 
strežejo tudi v dnevnem baru Cafe 
Lounge Club GROŠ. Mislimo pred-
vsem na dogajanje, ki se ga lahko 
udeležujete v naših prostorih na In-
dustrijski cesti 1g v Grosuplju. V janu-
arju je pri nas potekal cikel predavanj 
Mladi za skupnost, ki ga je organizi-
ralo društvo Preplet.  Ena nedelja v 
mesecu pa je po novem v Študent-
skem klubu GROŠ rezervirana za po-
tovanja. In to kar z domačega stola! 
Seveda govorim o potopisnih preda-
vanjih, za katere se trudimo, da bi pri 
nas postala stalnica. Spoznali smo že 
nebeške Tenerife, ki nam jih je pred-
stavil Izidor Furjan, z ruzakom smo s 
Tadejo Skubic potovali po Vietnamu 
in Tajski, Klavdija Hočevar pa nam bo 
21. 2. predstavila poletno delo v ZDA 
in Grand Canyon. Tudi v prihodnje 
sledi še mnogo zanimivih destinacij 
in avanturističnih potepanj, tako da 
ste vljudno vabljeni, da se nam pri-
družite. 
Nismo pozabili niti na dobrodelnost 

in pomoč nekaterim našim članom. 
V mesecu marcu že tradicionalno 
pridejo na vrsto GROŠ-eve mamice in 
očki. Socialni projekt, ko mladim star-
šem podarjamo vrednostne bone za 
otroško trgovino v Grosuplju. Projekt 
bomo odprli 8. marca, na dan žena 
in zaključili s podelitvijo bonov 25. 
marca, na materinski dan. O začetku 
projekta in pogojih prijav boste obve-
ščeni na naši spletni strani.
V Študentskem klubu GROŠ smo ak-

tivni čez celo leto in za svoje člane, 
kot tudi ostale, pripravljamo vedno 
nove aktivnosti in dogodke. Na do-
godke se lahko prijavite na uradnih 
urah ali preko e-maila. Za več infor-
macij in novic spremljajte naš uradni 
FB profil: Študentski klub GROŠ ali 
našo spletno stran: www.klub-gros.
com. 
Groševcu ni nikoli dolgčas!

Patricija Kastelic, 
Študentski klub GROŠ

Pika Nogavička in dedek Mraz 
obiskala otroke iz Vrtca Miška
Otroci iz stiškega vrtca so 
ves december preživeli v 
prazničnem vzdušju, ki je 
vrhunec doživelo 14. de-
cembra, ko je bilo prav 
posebej veselo. 
Tega dne smo se namreč 
starši skupaj z otroki zbra-
li pred vrtcem in se od-
pravili na pohod s svetil-
kami, ki smo ga zaključili v 
dvorani Kulturnega doma 
Stična. Že samo pohod v 
temi in s svetilkami je bil prijeten, ko pa smo vstopili v dvorano in nas je 
pričakala Pika Nogavička, so otroci ostali brez besed. Pika nas je namreč 
povabila na praznovanje rojstnega dne. Vse prisotnim je skozi predstavo 
sporočila, da je praznovanje zgolj z dobro voljo, veseljem in igro lahko naj-
boljše darilo. Seveda pa Pika ne more brez vragolij – s svojimi domislicami 
in idejami nas je resnično nasmejala, čisto na koncu pa je skupaj z otroki 
priklicala še dedka Mraza. Le ta je vsakega otroka posebej nagovoril in 
obdaril ter tako našim malčkom pričaral nepozabne nasmehe. 
Lepo nam je bilo. 

Mamica Maja

www.avtoslak.si

Podjetniški bonus 

do 4.000 EUR.*

Novinarji iz 24 evropskih držav so soglasno izbrali Volkswagen Transporter za 
mednarodni dostavnik leta 2016. Prepriča s številnimi inovacijami, naprednimi 
asistenčnimi in multimedijskimi sistemi ter najnovejšimi Euro 6 motorji. 

Praznujte z nami! Izkoristite podjetniški bonus s prihrankom do 4.000 €*.  
Za več informacij in testno vožnjo se oglasite pri izbranem trgovcu  
Volkswagen Gospodarska vozila. Novi Transporter. Eden in edini.

Emisije CO2: 239−149 g/km. Kombinirana poraba goriva: 10,3−5,7 l/100 km. Emisijska stopnja: Euro 6 in Euro 5. Emisije NO X: 
0,2581−0,0390 g/km. Število delcev: 42,4−0,0083 x 1011. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča 
globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega 
zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. 
*Podjetniški bonus do 4.000 EUR (z DDV) velja za omejeno število vozil in modelov Transporter. Porsche Slovenija d.o.o., 
Bravničarjeva 5, 1000 Ljubljana. Slika je simbolna.

Bogato opremljen Transporter 2.0 TDI
Furgon že za: 19.287 EUR brez DDV

Krpan že za 19.984 EUR brez DDV

Kombi že za: 21.656 EUR brez DDV

Testne vožnje

Ugodno 

financiranje

Franci - 031 276 284 Ognjen - 051 630 518
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sem, lepa obleka na nastopu, dobra 
organizirana prireditev, ampak je 
kultura še marsikaj drugega, kot so 
dobri medsebojni odnosi, spoštova-
nje drug do drugega, veliko potrplje-
nja, razumevanja in vztrajnost. S tem 
sem prišel do zaključka, da je kultura 
način življenja in zato ni iz trte izvito, 
da smo Slovenci narod kulture. Vse 
kar sem naštel, me je naučil ravno 
mešani pevski zbor. V zboru se nisem 
samo glasbeno kalil, ampak me je na 
nek način osebnostno izoblikoval. 
Skozi čas spoznaš, da brez prej na-
štetih stvari, kot so potrpljenje, od-
puščanje, vztrajanje, zbor kot celota 
težko funkcionira. V 15 letih smo kot 
skupina glasbeno in osebnostno do-
zoreli. V tem času smo si nabrali kar 
nekaj izkušenj, ki so potrebna za delo 
naprej. Danes bi se rad kot zborovod-
ja zahvalil vsem pevcem, ki ste in še 
prepevate v zboru, saj ste s pesmijo 
kraj Zagradec naredili kulturen. Hva-
la, ker pojete tudi na koru in povsod, 
kjer je potrebno, da pesem v kraju 
živi. Hvala tudi vsem prebivalcem 
zagraške krajevne skupnosti, da nas 
podpirate.«
Župan Dušan Strnad je v svojem na-
govoru povedal, da je navdušen nad 
dejstvom, kako v Zagradcu vsi tesno 
sodelujejo v dobro kraja, tako krajev-
na skupnost, kot župnija, vsa društva, 
šola in vrtec in vse to se gotovo odra-
ža tudi na rezultatih. »Vidi se, da je 
Zagradec iz dneva v dan lepši, boljši, 
bolj kulturen, bolj prijazen, bolj prije-
ten in bolj domač. To je gotovo tudi 
zasluga pevk in pevcev, ki so tukaj 
na odru in ki ste nam pripravili tako 
čudovit večer, seveda v sodelovanju 

z vsemi gosti in drugimi nastopajo-
čimi. Tudi jaz imam na njih izjemno 
lepe spomine. Vedno, ko smo skupaj, 
je dan ali pa večer lepši. Hvala za vse 
kar počnete, to da nas razveseljujete 
s svojim delom, je zagotovo tudi za 
vas največja nagrada« je še dodal žu-
pan. 
V zahvalo za uspešno delovanje in 
vključevanje najmlajših, srednje ge-
neracije in starejših, je župan Kultur-
nemu društvu Zagradec ob 20-letnici 
delovanja podelil posebno priznanje 
v obliki spominskega kovanca Prije-
tno domače. Spominski kovanec žu-
pan podeljuje tistim posameznikom 
in organizacijam, ki imajo izjemne 
zasluge pri razvoju in prepoznavnosti 
občine Ivančna Gorica. 
Na koncertu so se poleg Mešanega 
pevskega zbora Zagradec predstavile 
še ostale sekcije Kulturnega društva 
Zagradec in sicer Moški pevski zbor 
Zagradec, Otroška folklorna skupina 
Zagradec, Gledališka skupina Zagra-

dec in Zagraški tamburaši. Posebni 
gostje večera so bili člani kvarteta Il 
divan iz Škofje Loke. Koncert sta hu-
domušno povezovala zagraška Pepca 
in Lojz izpod Bovleka. 
Ob 15. letnici delovanja MePZ Zagra-
dec je koordinatorka Javnega sklada 
RS za kulturne dejavnosti -Območna 
izpostava Ivančna Gorica Simona Zor-
ko, za dolgoletno predano in ustvar-
jalno delovanje na področju lokalne 
glasbe in zborovskega petja, podelila 
članom skupine bronasta, srebrna in 
zlata Gallusova priznanja. Zbranim je 
čestitala tudi predsednica Krajevne 
skupnosti Zagradec Biljana Gartner. 
Predsednica Kulturnega društva Za-
gradec Sabina Erjavec se je na kon-
cu zahvalila županu za podeljeno 
priznanje in vso podporo ter mu v 
zahvalo izročila Kitn'sko pogačo. Za-
hvalila se je tudi vsem nekdanjim 
pevkam in pevcem, sponzorjem in 
obiskovalcem. 

Gašper Stopar

Kultura

15-letnica delovanja MePZ Zagradec in 20 let KD Zagradec
Mešani pevski zbor Zagradec je v soboto, 23. 1. 2016, v Kulturnem domu Zagradec obeležil 15 – letnico delovanja. Jubilej je MePZ Zagradec pra-
znoval skupaj z ostalimi sekcijami Kulturnega društva Zagradec, ki je prav tako praznovalo, in sicer 20-letnico delovanja. Koncerta se je udeležil tudi 
župan Dušan Strnad, ki je ob tej priložnosti Kulturnemu društvu Zagradec ob obletnici delovanja podelil posebno priznanje. 

21. Božično-novoletni 
koncert Godbe Stična 
Tudi ob lanskem iztekajočem se letu so stiški godbeniki 
pripravili tradicionalni že 21. Božično- novoletni koncert. 
Številni zvesti poslušalci, med katerimi sta bila tudi župan 
in podžupan naše občine, so dvorano kulturnega doma 
Stična napolnili 12. in 13. decembra. 

Godbeniki in godbenice so pod vodstvom kapelnika Vladimirja Škrleca pri-
pravili pester in zanimiv program, ki je vseboval skladbe različnih glasbenih 
žanrov in obdobij. Letošnji koncert so posvetili tudi spominu na nekdanjega, 
žal že pokojnega, kapelnika Maksa Kozoleta. Nanj so se spomnili in ga počastili 
z pesmijo Lojzeta Slaka Visoko nad oblaki. Godbeniki in godbenice iz Stične 
so tudi letos v goste povabili zanimive glasbenike. Na odru so se predstavili 
Višnjanski fantje in njihova vodja ter vokalistka Maja Škufca. Pester reper-
toar orkestrskih pesmi, ki so jih odigrali godbeniki, so gostje tako dopolnili 
s petjem lastnih pesmi, na koncu pa združili moči še s skladbo, primerno za 
prihajajoči praznični čas.
Godba je v letu 2015 v svoje vrste sprejela tudi nove člane in sicer Ano Ada-
mlje iz Radohove vasi, Emo Adamlje iz Mleščevega, Jureta Bavdka iz Ivančne 
Gorice, Katjo Srebrnjak iz Ivančne Gorice in Laro Ramšak iz Višnje Gore. 
Stiški godbeniki so se ob tej priložnosti zahvalili tudi Občini Ivančna Gorica, 
ki jim je s sredstvi pomagala pri nakupu štirih novih instrumentov, potrebnih 
za lažje in kvalitetnejše izvajanje vaj in nastopov. Bogatejši so za nov klarinet, 
rog, tenor in tenor saksofon. 

Gašper Stopar

Božični večer z Zborallico
»V srcih je luč upanja, polni smo dobrih želja.« Tako je božični čas z verzi opisala Elza Budau. 
Te in mnoge druge lepe božične misli so v nedeljo, 20. 12. 2015, s pesmijo med svoje prijatelje 
ponesli člani mešanega pevskega zbora Zborallica iz Kulturnega društva Stična.
Leto 2015 je bilo za Mešani pevski 
zbor Zborallica, ki ga vodi Janja Ome-
jec, zelo delavno. Poleg številnih na-
stopov in samostojnega letnega kon-
certa v dvakratni izvedbi, so se konec 
avgusta udeležili tudi Ohridskega 
zborovskega festivala. Vsak nastop 
zahteva mnogo ur vaj, dela in veliko 
truda, priprave na tekmovanje ter 
gostovanje pa še toliko več. Zaradi 
tega je marsikateri član Zborallice po-
letje užival malo manj prosto kot po 
navadi, posledično pa so bili za mar-
sikatero pomoč doma ali urico dopu-
sta prikrajšani tudi njihovi družinski 
člani in prijatelji. V zahvalo so tako 
pevci pripravili t. i. »Božični večer 

z Zborallico in gosti«, ki je bil v prvi 
vrsti namenjen družinam, prijateljem 
in sponzorjem, dvorana KD Stična pa 
je bila zapolnjena do zadnjega kotič-
ka. Res je veliko tistih, ki podpirajo 
mlade pevce, za kar so se jim ti na 
koncertu tudi iz srca zahvalili. Brez 
vseh sponzorjev, donatorjev in pod-
pornikov leto 2015 ne bi moglo biti 
tako uspešno, to pa lahko dokažejo 
z osvojeno II. nagrado na Ohridskem 
zborovskem festivalu.
Zborallici so večer v lepo celoto po-
magali zaokrožiti: Literarni krožek s 
Krke, pianistka Urška Petek, citrarka 
Ana Koželj, flavtistka Karin Kovaček 
in violinistka Tina Žerovnik. Krajši 

glasbeni program domačih in tujih 
pesmi, primernih za praznični čas, 
so z globokimi mislimi o božičnem 
času, pričakovanjih, nostalgiji in do-
broti odlično povezovali krški litera-
ti. S tem pa so hkrati pokazali, da je 
kulturno sodelovanje v naši občini na 
visokem nivoju.
Koncerta se je udeležil tudi podžupan 
Občine Ivančna Gorica Tomaž Smole, 
saj je prav Občina Ivančna Gorica, z 
županom Dušanom Strnadom na 
čelu, eden največjih podpornikov 
kulture v občini nasploh.

Gašper Stopar

Mešani pevski zbor Zagradec deluje 
v okviru Kulturnega društva Zagradec 
in obstaja od leta 2000. Nastal je na 
pobudo organista Roberta Kohka, ki 
je zbral nekdanje pevce cerkvenega 
otroškega zbora župnije Zagradec, 
da bi prepevali pri nedeljskih bogo-
služjih. Prvih nekaj let je bilo poslan-
stvo zbora prepevanje pri nedeljskih 
mašah, kasneje pa so se pojavile tudi 
težnje po delovanju na posvetnem 
področju. Zbor je pričel sodelovati 
na območnih pevskih revijah ter ra-
znih drugih kulturnih prireditvah po 
Sloveniji. Zbor trenutno sestavlja 30 
pevk in pevcev iz Zagradca in njegove 

okolice. V njihovem repertoarju za-
sledimo slovenske ljudske in umetne 
pesmi, velik izbor sakralne glasbe, ne 
manjka pa tudi renesančne polifonije 
ter skladb iz obdobja romantike in iz 
20. stoletja.
Prvo zagraško katoliško izobraževal-
no društvo je bilo ustanovljeno že 
leta 1907. Sedaj imajo v kraju različ-
ne pevske zbore, folklorno skupino, 
gledališko skupino in tamburaško 
skupino. Navedeno dokazuje, da se 
krajani še kako trudijo, da kultura v 
teh krajih ne bi izumrla. Zborovodja 
Robert Kohek je ob jubileju povedal: 
»Kultura ni samo čutno odpeta pe-
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Za sproščen nasmeh skrbimo že 20 let.

Tradicionalni božični 
koncert Šentviških 
slavčkov
Božično-novoletni čas v naši občini zaznamujejo številne prireditve, med ka-
terimi je tudi tradicionalni božični koncert Vokalne skupine Šentviški slavčki. 
Tudi lani je koncert potekal na božič, v cerkvi svetega Vida v Šentvidu pri Stič-
ni, božičnim melodijam pa je prisluhnil tudi župan Dušan Strnad.

Cvetje v jeseni ali glasbeno  
obarvan Ambrus
V Ambrusu ne manjka talentov, po-
sebej ne pevcev in ostalih glasbeni-
kov. Da je temu tako,  ste se lahko 
prepričali na jesenskem koncertu, ki 
so ga pevci domačih zborov skupaj z 
Vokalno skupino Amabile in gostujo-
čim Klavirskim triom Motive pripravi-
li v nedeljo, 15. 11. 2015. 
V razgiban večer, katerega vodili sta 
bili glasba in ljubezen, saj bi bilo brez 
njiju tudi življenje sámo sila dolgoča-
sno, so nas uvedli pevci MePZ Am-
brus. Pod vodstvom Monike Hočevar 
so nam prepevali o naši preljubi Slo-
veniji in njenih lepotah ter nas za-
nesli med zasanjane melodije in nas 
pustili Brez besed. Monika vodi tudi 
OPZ, ki nas s svojimi glasovi in pre-
prostostjo vedno očara. Tudi tokrat je 
bilo tako; med drugim so zapeli vsem 
znano Zemlja pleše. V nadaljevanju 
so se nam predstavili še člani MoPZ z 
zborovodjo Cirilom Hočevarjem.
Koncert so prijetno popestrile člani-
ce novo ustanovljene Vokalne skupi-
ne Amabile. Monika in Manca Hoče-
var ter Polona Škoda, vse tri odlične 
in vsestranske glasbenice, so nam 
postregle z brezčasno Moon river iz 

filma Zajtrk pri Tiffanyju ter Joyful, 
joyful, himno veselja in upanja. Vr-
hunec večera je zagotovo predsta-
vljal nastop uveljavljenega Klavirske-
ga tria Motive, ki ga sestavljajo trije 
nadobudni mladi glasbeniki, vsi tudi 
uspešni solisti, violončelistka Monika 
Hočevar, violinistka Vera Magdevska 
in pianist Tine Bec. Ob zvokih Faure-
jeve Pavane, ki je sicer počasen dvor-
ni ples, so nas popeljali po začaranih 
poteh domišljije in spominov, pravo 
razkošje impresij pa so nam ponudili 

z znamenitim Debussyjevim delom 
Klavirski trio v G-duru. 
Poslušalce sva skozi koncert vodila 
Špela Zupančič in Leon Mirtič ter z 
izbrano poezijo soustvarila prijeten 
večer, v katerem so nas prav vsi na-
stopajoči pevci in glasbeniki navdu-
šili. S pestrim programom in njegovo 
odlično izvedbo so ponovno dokaza-
li, da se na ambruškem tudi v jeseni 
bohoti prav posebno cvetje - glasba.

Špela Zupančič
Foto: Davorin Perko

Božični koncert v Ambrusu
V nedeljo, 3. 1. 2016, je v cerkvi sv. 
Jerneja v Ambrusu potekal božični 
koncert. Večer, ki so ga z izbranimi 
melodijami pripravili pevci domačih 
zborov in mladi glasbeniki, je med 
vse obiskovalce zanesel pravo božič-
no vzdušje, polno miru in pristnega 
veselja.
Najprej so se predstavile najmlajše 
pevke naše župnije, članice OPZ Am-
brus, ki ga že vrsto let vodi Monika 
Hočevar. S prepevanjem o tem, kako 
na sveti večer po naših družinah pra-
znujemo prihod Božjega sina, so po-
skrbele za pravo uverturo v glasbeni 
večer. Sledil je nastop MePZ Ambrus, 
ki je pod Monikino taktirko navdušil z 
udarnim Božičnim oratorijem, kasne-
je pa se je predstavil tudi s pesmimi 
o betlehemskem mestu in božični 
noči. Pod vodstvom Cirila Hočevarja 
so nam zapeli člani domačega MoPZ 
ter med poslušalce ponesli zvezde z 
neba. 
V našem kraju in okolici ne manjka 
glasbenih talentov, kar so dokazali 
tudi izjemni mladi instrumentalisti. 
Monika Hočevar nam je z doživetim 
igranjem na violončelo približala 

svet Bacha, Jan Hrovat pa je na orgle 
odlično zaigral pesmi Božji nam je ro-

jen sin in Angelsko petje. Predstavile 
so se tudi vokalistke Vokalne skupine 
Amabile Manca in Monika Hočevar 
ter Polona Škoda, ki s svojimi en-
kratnimi glasovi nikogar niso pustile 
ravnodušnega. Za čudovito glasbeno 
spremljavo večine nastopajočih so 
poskrbeli Manca Hočevar na flavti, 
Nika Škoda na violini ter Žiga Jernej-
čič na kavirju in orglah. 

Člani vseh ambruških zborov so se 
nazadnje združili in skupaj zapeli 

pesmi Mnogo oči ter Tisoč oči, ki s 
svojim pretanjenim besedilom na-
govorita vsakega poslušalca. Večer, 
ki sta ga odlično povezovali Nika in 
Nina Novak, so pevci sklenili s Sveto 
nočjo v želji, da bi nam svetloba le-te 
osvetljevala vse leto, ki se razprostira 
pred nami. 

Špela Zupančič
Foto: Jan Hrovat

Tudi letošnji božični koncert Šentviških slavčkov je potekal v pristnem vzdušju 
ob jaslicah v župnijski cerkvi svetega Vida. Poslušalci so lahko prisluhnili bo-
gatemu programu, ki so ga pripravili Slavčki pod vodstvom umetniške vodje 
Tanje Tomažič Kastelic skupaj z gosti. Tradicionalno so se Slavčkom pridružili 
člani Ansambla Povratniki, ki vedno znova dokažejo, kako odlični glasbeniki 
in pevci so. Prav lansko leto je obrodilo tudi uspešno sodelovanje z odlično 
solistko Janjo Omejec, ki so jo Slavčki povabili na svoj tradicionalni božični 
koncert. Posebna gostja večera pa je bila še ena odlična solistka, Maja Triler, 
javnosti najbolj poznana po svojem nastopu pred leti v oddaji Slovenija ima 
talent. Da ima res izjemen talent in znanje, ki ga izpopolnjuje na glasbeni uni-
verzi na Dunaju, je dokazala tudi pred številno publiko v šentviški cerkvi, kjer 
sta se ji na klavirju in flavti pridružila tudi bratec in sestrica. Slavčki so za to 
priložnost z vsemi gostujočimi pripravili tudi skupne pesmi, v svoje vrste pa so 
povabili tudi kaplana g. Branka Setnikarja. Kaplan je svoje pevske sposobnosti 
dokazal z izjemnim tenorjem, odlično pa se je ujel tudi v duetu z Majo Triler. 
Celoten večer je tako minil v prepletanju pesmi in glasbe ter besed, s kateri-
mi je program povezovala Dragica Šteh. Praznični večer je bil tudi priložnost 
za spomin na preminulega župnika Jožeta Grebenca in seveda tudi za zahva-
lo vsem tistim, ki so koncert omogočili: Občina Ivančna Gorica, ZKD občine 
Ivančna Gorica, JSKD OI Ivančna Gorica, Samastur, d. o. o., Stanko Kuplenk ter 
številni prijatelji Šentviških slavčkov.  
Tudi tokrat se je koncert zaključil s sproščenim druženjem pred cerkvijo, kjer 
je bila ob dobrotah in toplih napitkih priložnost tudi za izrekanje prazničnih 
voščil. 

Matej Šteh    
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donatorjem, občini Ivančna Gorica in 
vsem, ki nas podpirate in spremljate. 
Le s podporo zveste publike bo naše 
delo imelo smisel in prav zaradi vas, 
ki nas radi gledate, z nami zaplešete 
in zapojete, se bomo še pogumneje 
in še bolj veseli podali naproti naj-
stniškim letom FS Stična. 
Vsi, ki razmišljate, da bi se zavrteli 
ali zaigrali, pišite na info@kd-sticna.
si, Facebook stran KD Stična ali pa 
za informacije povprašajte kar stiške 
folklornike, ki vam bomo iz prve roke 
povedali, zakaj je plesati pri folklorni 
skupini Stična nepozabno in kako to, 
da nobena vaja ne mine brez veliko 
smeha in dobre volje.

Neža Mikelj, FS Stična
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Na Muljavi ustanovili mladinsko 
gledališko skupino
Na Muljavi je zaživela mladinska gledališka skupina Kulturnega društva Josip Jurčič. Sku-
pina 12 igralk in igralcev že pripravlja svojo prvo predstavo, in sicer komedijo Smešna 
zgodba o čarovniku Faustu. 
Ljubiteljsko gledališče je že več dese-
tletij zapisano v srca domačinov na 
Muljavi, ki vsako leto obudijo Jurčiče-
ve junake v prijetnem zavetju njego-
ve domačije. Na vajah se trdo dela, 
a Muljavci ne bi bili Muljavci, če ne 
bi vsega obogatili z dobro mero hu-
morja in zabave. V dolgih poletnih 
večerih pa se seveda obrne tudi veli-
ko besed in idej. Tako se je dolga leta 
kalila ideja, da bi se oblikovala tudi 
mladinska skupina, ki bi izkoristila 
oder v dvorani in tako pokazala, da 
bo kultura na Muljavi živela še daleč 
v prihodnost. 
Zdaj je torej ideja dozorela. Zaživela 
je mladinska gledališka skupina, ki že 
pridno vadi za svojo prvo predstavo, 
ki jo bodo pred občinstvom predsta-
vili na začetku marca v Kulturnem 
domu na Muljavi. 
Skupina šteje 12 igralk in igralcev, 
starih od 14 do 28 let. Nekateri so 
svoje igralske sposobnosti že poka-
zali v letnem gledališču, spet drugi 
so sodelovali pri igralskih projektih v 
drugih krajih, za tretje pa je to prva 
odrska izkušnja. 
Mladi so se vživeli v vloge v kome-
diji Jeana Variota Smešna zgodba o 
čarovniku Faustu. Faust je gospod že 
krepko v letih, ki si nadvse želi  biti 

spet mlad. Na pomoč mu priskoči 
hudič, seveda v zameno za njegovo 
dušo. Hudič se ne boji nikogar, razen 
svoje žene, ki ni nič kaj vesela, ko se 
njen dragi potika po Zemlji. Faust zo-
pet mlad in lep se poda na osvajalske 
pohode, a kaj ko se zagleda v že od-
dano kuharico … 
Igra je polna komičnih zapletov, tako 

da je smeh zagotovljen. V vlogi Fau-
sta se bo predstavil Jurij Tekavec, hu-
diča pa bo zaigral Simon Zajc, njego-
vo ženo Veronika Gavez, njena sestra 
Eva Gavez pa bo zaigrala kuharico. 
Podrobnosti, kdaj in kje bodo pred-
stave, boste lahko našli na spletni 
strani www.muljava.si. 

Saša Senica

Prvih deset let folkorne 
skupine Stična
Pisalo se je leto 2004, mesec novem-
ber, Folklorna skupina Stična pa je 
začela s svojimi prvimi plesnimi ko-
raki. Boštjan Genorio, ki je skupino 
ustanovil, si je pred tem dragocene 
izkušnje nabiral pri AFS France Ma-
rolt, precej let pa je plesal tudi pri 
Folklorni skupini Vidovo, ki deluje v 
sosednjem Šentvidu pri Stični. Nekaj 
takratnih plesalcev omenjene skupi-
ne je Boštjanu sledilo v Stično, pri-
družili pa so se tudi mladi člani iz Stič-
ne in okolice. Ljudske plese so začeli 

najprej preplesavati štirje pari, sku-
pini se je hitro pridružilo več novih 
plesalcev in godcev, tako da folklor-
ne vaje že leta redno obiskuje okrog 
trideset članov. Svoje bogato znanje 
je Boštjan uspešno in predvsem do-
sledno prenašal na mlade plesalce in 
tako ustvaril dobre temelje. 
Vsako leto smo se udeležili območ-
nih srečanj folklornih skupin, večkrat 
smo se predstavili tudi na regijskih 
srečanjih. Sadovi dela so bili več kot 
samo opaženi že leta 2006, ko se 
je skupina prvič uvrstila na državo 
srečanje odraslih folklornih skupin 
v Beltincih. Leta 2011 smo se s po-
stavitvijo prekmurskih plesov drugič 
uvrstili na državno srečanje, tokrat v 
Mariboru. Leta 2014 pa ponovno do-
segli državni nivo. Vse to so uspehi, 
na katere smo upravičeno ponosni.
Svoje znanje so nam na različnih de-
lavnicah predajali tudi »Maroltovca« 
Tina Jerala in Brane Demec, velika 
poznavalka prekmurskih plesov Va-
lerija Žalig, Rastko Samec, ... In nas 
vedno naučili kaj novega ter nam 
tako pomagali dosegati in ohranjati 
vse višji nivo. Plesalci in glasbeniki se 
redno izobražujemo tudi na različnih 
seminarjih.
Radi zaplešemo v prav vseh folklor-
nih kostumih, ki smo jih pridobili s 
pomočjo sponzorjev in donatorjev, 
najprej dolenjske, kasneje še belo-
kranjske in prekmurske noše. Za ve-
čje projekte in dogodke, kakršna je 
bila tudi nedavna 10-letnica, pa nam 
svoje noše dobrodušno posodijo tudi 
druge folklorne skupine, za kar se jim 
na tem mestu lepo zahvaljujemo.
Z veseljem se odzovemo tudi pova-
bilu drugih društev, organizacij in 
folklornih skupin, da zaplešemo pred 
tujo publiko. Slovensko ljudsko izro-
čilo redno delimo tudi s turisti cele-
ga sveta, s katerimi se  srečujemo na 
slovenskih večerih pod okriljem Žida-
ne marele in na ta način sodelujemo 
pri promociji kulturne dediščine Slo-
venije. 
Vsako leto svoje delo pokažemo na 

domačem, stiškem odru, ko organizi-
ramo celovečerni koncert, ki ga izve-
demo s povezovanjem in sodelova-
njem folklornih skupin in glasbenikov 
iz različnih slovenskih pokrajin, gostili 
pa smo že tudi goste s Hrvaške.
Letos je Folklorna skupina Stična v 
okviru 16. festivala Stična praznova-
la svojo prvo 10-ko. Hitro je minilo 
10 let, nabralo pa se je mnogo spo-
minov, večinoma lepih. Predvsem s 
turnej po Srbiji, Romuniji, Hrvaški in 
Portugalski. 

Kot se za praznovanje okrogle spo-
dobi, je Folklorna skupina Stična, ki 
jo že nekaj let vodi Irena Palčar, pri-
pravila celovečerni koncert, ki smo 
ga plesno v celoti izvedli sami. Večer 
so popestrili še prijatelji iz domačega 
kulturnega društva – Oktet fantov in 
Godalni orkester KD Stična. Gledalci 
so lahko uživali tudi v novih odrskih 
postavitvah štajerskih, gorenjskih 
in koroških plesov, večer pa smo za-
ključili s prvim nastalim spletom do-
lenjskih plesov. Hudomušno in spro-
ščeno je večer povezovala Nataša Tič 
Ralijan.
Plesalci in godci, ki se aktivno udej-
stvujejo na področju ljubiteljske fol-
klorne dejavnosti 5, 10 ali 15 let so 
prejeli Maroltove značke. Upamo, da 
jim bodo podeljena priznanja dala še 
več energije za ohrnjanje ljudskega 
izročila in koristno preživljanje pro-
stega časa. 
Člani Folklorne skupine Stična smo 
bili še posebej veseli priznanj za 10 
letno poustvarjanje ljudskega izro-
čila s strani Zveze kulturnih društev, 
območne izpostave Ivančna Gorica, 
Zveze ljudskih tracijskih skupin Slove-
nije (priznanje je podelil predsednik 
strokovnega sveta ZLTSS, dr. Bruno 
Ravnikar) in župana Dušana Strnada, 
ki je stiškim folklornikom ob 10. oble-
tnici za vse, kar smo že naredili in za 
vse kar še bomo, podelil spominski 
kovanec v podobi občinske znamke 
Prijetno domače.  
FS Stična je svoje člane zaznamovala 
predvsem s sproščenostjo, smehom, 
prijateljstvom, novimi poznanstvi in 
nepozabnimi trenutki, nekateri pa 
so med člani našli tudi svojo ljube-
zen. Na začetku so skupino sestavljali 
predvsem srednješolci, ki pa skupaj s 
skupino odraščajo in tako nekateri na 
plesne korake in glas harmonike že 
navajajo tudi svoje otroke.
FS Stična se tako zahvaljuje vsem bi-
všim in sedanjim plesalcem ter god-
cem, ki so svoj prosti čas in energi-
jo nesebično vlagali v delo skupine. 
Hvala tudi KD Stična, sponzorjem, 
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Stiški kvartet slavi srebrni jubilej (1. del.)

Pisalo se je osamosvojitveno leto 
1991. V junijskih dneh, ko so nad 
našimi kraji bobnela letala nekdanje 
jugo armade, se je rojeval naš kvar-
tet. Naš najstarejši član Tone Zaletel 
se je odločil za petje v našem sesta-
vu v 61. letu starosti, Alojz v 28. letu, 
Dušan Kamnikar  v 34. letu starosti in 
Marko Okorn kot najmlajši, v starosti 
24 let. Takrat smo bili še vsi aktivni 
pevci Moškega pevskega zbora Stič-
na, ki ga je vodil markantni prof. Fran-
ce Demšar. Skupinsko ubrano petje 
se v naši dolini posluša že od časov 
po I. svetovni vojni, ko je bilo organi-
zirano v župnijskem okolju. No, zbo-
rovodja Demšar ni bil najbolj navdu-
šen nad novim sestavom, češ »fantje 
ne razbijajte mi zbora!«. Sam osebno 
menim, da kvartet ni bil povod za 
zaton moškega zbora, ki je na žalost 
v naslednjih letih prekinil s petjem. 
Potem, ko se je zaradi starosti prof. 
Demšar odpovedal zborovodstvu, ga 
je vodil na nastopih domačin, moj 
stric France Strmole. Leta 1991 je 
tudi prevzel učenje Stiškega kvarteta, 
v katerem sta se poizkušala tudi Mar-
ko Bregar in Franci Ljubič. Kar zadeva 
repertoar kvarteta smo v začetku, 
prepevali narodne in umetne, ki smo 

se jih učili že pri Demšarju. Postopo-
ma pa smo poustvarjali tudi nove 
ljudske pesmi, ki so bile za majhen 
moški sestav bolj primerne (Pisemce, 
Na poljani, Z veselim srcem voščim, 
Kaj kleplje, Ko jaz pridem …). Vodja 
kvarteta Dušan Kamnikar nam je na 
vajah večkrat omenjal: »Fantje, bo-
ste videli! Enkrat bomo na televiziji 
in radiu.« Pa smo bili ostali bolj skep-
tični in smo samo zamahnili z roko.
Tako smo se z vso zagnanostjo leta 
1992 prijavili na radijsko oddajo »Po-
kaži kaj znaš« v Laškem. Po izvede-

nem programu smo bili deležni lepih 
pohval, saj nam je priznani slovenski 
glasbenik, aranžer in dirigent jazz in 
popularne glasbe Bojan Adamič pri-
sodil najvišjo oceno 9.  V komisiji, ki 
je ocenjevala nastope posameznikov 
in skupin, je bilo sicer več članov. 
Med drugimi se je takrat na tem tek-
movanju predstavil danes popularni 
rock band Big Foot mama. Na ta na-
čin smo se začeli preko medijev pred-
stavljati tudi širši slovenski javnosti.  
Se nadaljuje.

Marko Okorn

Kultura

Naša nova knjiga v Domoznanski zbirki 

Louis Adamič: Novi svet – ljudje in vizije
Tudi letos nam je uspelo pripraviti za-
nimivo in veljavno novo knjigo v naši 
domači Domoznanski zbirki občin Gro-
suplje, Ivančna Gorica, Dobrepolje, ki 
se bogati in raste s podporo vseh treh 
občin. Tokrat gre za našega znameni-
tega Louisa Adamiča, v svetu najbolj 
znanega pisatelja slovenskega rodu, ki 
je še za življenja dosegel veliko popu-
larnost širom ZDA, obiskal predvojno 
in povojno Slovenijo in Jugoslavijo, bil 
zaželen gost in svetovalec v Beli hiši, 
njegova dela pa so prevedena v števil-
ne svetovne jezike. 
Lojze Adamič se je pri nepolnih petnaj-

stih letih odločil za samostojno pot iz 
ozke Kranjske v širno Ameriko. K sreči 
ga je ta brez hujših stisk, a seveda ob 
trdem delu in brušenju peljala naprej 
in navzgor. Le slabi dve desetletji je 
potreboval, da se je zasidral v novem 
ameriškem svetu in temeljito spoznal 
njegovo človeško, socialno, gospodar-
sko in politično sestavo in delovanje. 
Vse to je globoko in vztrajno preuče-
val še naslednji dve desetletji do svoje 
zgodnje smrti. 
Svoja zaznavanja, razumevanja, ana-
lize, komentarje in spoznanja je za-
pisal v dolgi vrsti knjig in v še veliko 

številnejših esejih in člankih. Njegovo 
delo je razmeroma kmalu vzbudilo in 
vzburilo pozornost ameriške javnosti, 
vzplamtelo v veliko odmevnost zlasti 
v tridesetih letih prejšnjega stoletja 
in pljusnilo ne samo k nam, v njego-
vo prvo domovino, ampak tudi širše v 
Evropo in ves globalni svet. Še zmeraj 
je odmevno. Adamič je postal in do ne-
davnega ostal najširše svetovno znan 
avtor slovenskega porekla. 
Izbor iz Adamičevih del, spremna 
študija Jakoba Müllerja in bibliografi-
ja Draga Samca tako tvorijo resno in 
veljavno knjigo, ki je tudi prispevek k 
slovenski strokovno-znanstveni publi-
cistiki o tem globalno zanimivem in 
pomembnem avtorju. Prepričani smo, 
da se kot šesta po vrsti lepo umešča 
v našo zbirko in jo namenjamo pred-
vsem široki bralni publiki. Vsem zrelim 
ljudem, ki že vedo nekaj o Adamičevi 
človeški in pisateljski izkušnji, pa tudi 
mladim, morda celo predvsem šolajo-
čim se mladim, ki se šele postopoma 
zavedajo, da pisateljevi premisleki 
vsebuje veliko zanimivega in tudi po-
membnega za njihovo pot navzgor. 
Nenazadnje trdno verjamemo, da 
bodo vse naše tri občine, Dobrepolje, 
Ivančna Gorica in predvsem Grosuplje, 
ponosne na svojo Adamičevo knjigo, ki 
so ji skupaj z izdajateljico, Mestno knji-
žnico Grosuplje, pomagale na svet.
V imenu uredniškega odbora glavni 
urednik Domoznanske zbirke,

dr. Mihael Glavan

Dobski pritrkovalci v 
Cankarjevem domu
V nedeljo, 20. decembra, so mladi »dobski« pritrkovalci 
Matej, David in Jaka kot gostje božičnega koncerta Simfo-
ničnega orkestra RTV Slovenija nastopili v veliki Galussovi 
dvorani Cankarjevega doma v Ljubljani. V programu so bili 
predstavljeni kot pritrkovalci iz Šentvida pri Stični.

V največjem hramu kulture pri nas so s svojim mentorjem Jožetom Mehletom 
pritrkavali na šentviške miniaturne zvonove. Imeli so svojo samostojno točko, 
kar je za mlade fante vsekakor velik dosežek in nepozaben dogodek.
Pred nastopom so imeli posebne vaje s Simfoničnim orkestrom, snemanje na 
RTV, v nedeljo dopoldne generalko v Cankarjevem domu in seveda zvečer ob 
20. uri nastop, na katerem so najširši publiki pokazali in dokazali, da znajo iz 
zvonov izvabljati lepo melodijo.
Gotovo jim bo ta večer ostal v lepem spominu, kajti nima vsak možnosti, da 
kot preprost pritrkovalec nastopi z izkušenimi glasbeniki, zato vse čestitke 
mladim fantom in njihovemu mentorju Jožetu Mehletu.

Silvo Škrabec

Spoznali smo Mehiko
Na povabilo člana Kulturno športnega društva Dob Marka 
Zorca smo se v soboto, 23. 1. 2016,  zbrali v prostorih ga-
silskega doma v Dobu na prav posebnem dogodku, poto-
pisu: »Potovanje v daljno Mehiko«.

Marko in Andreja sta se odpravila v daljne kraje Mehike  in Južne Amerike. 
Na potovanju sta se srečala z različnimi ljudmi in doživela marsikaj. Odločila 
sta se,  da to delita naprej, svojim prijateljem, znancem in nenazadnje tudi 
vaščanom Doba.  Priprave so stekle in popotovanje se je začelo. Preko slik, 
imata jih veliko, je Marko pokomentiral marsikatero prigodo. Tudi nekaj zgo-
dovine iz teh krajev, kulturnih znamenitosti je povedal. Običaji in ljudje so bili 
za nas gledalce prav zanimivi. Ni pa bilo samo to. Pripravila sta nam pravo 
presenečenje. Bili smo lepo posreženi z kar nekaj odličnimi specialitetami iz 
teh krajev. Seveda tudi tekila, sol in limona niso manjkale. Veliko truda je bilo 
vloženega v to predstavitev. Bilo je povedano na preprost in nam razumljiv 
način. Sproščen in prijeten večer, ni kaj. Dogodki, kot je bil ta, nas bogatijo in 
združujejo.
Za lep večer in prijetno druženje se moramo zahvaliti organizatorju.  Naj za-
ključim z mislijo »lepo je deliti prijetne trenutke s prijatelji«. 

Alojzij Fortuna
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UTŽO gostil zanimiva novinarja
Prvo srečanje v novem letu smo pričeli z gostoma, ki sta oba nekako povezana tudi z 
našimi kraji:
Lado Ambrožič, varuh pravic gledal-
cev in poslušalcev RTV Slovenija, ži-
vel in obiskoval gimnazijo v Stični ter 
upokojeni novinar.
Aleks Štakul, sokrajan, ki zadnja leta 
živi in še naprej ustvarja v Kriški vasi.

Lado Ambrožič je desetletja delal na 
javnem zavodu RTV Slovenija. Začel 
je na Radiu Ljubljana, nadaljeval na 
TV, kjer je bil novinar, komentator, 
urednik in voditelj pogovornih od-
daj. Sedaj pa je prevzel mesto varuha 
pravic gledalcev in poslušalcev RTV 
Slovenija.
Javni zavod RTV mora po zakonu o 
RTV zagotavljati celovito in nepri-
stransko obveščenost, socialnih in 
kulturnih potreb državljanov Slove-
nije, pripadnikov manjšin v Italiji, 
Avstriji in Madžarskem, svobodno 
oblikovanje mnenj, politično neodvi-
snost, resničnost, dostojanstvo, spo-
štovati mora načelo ustavnosti in za-
konitosti pri oblikovanju programov.
V svojih programih mora zagotoviti 
nepristranske informativne oddaje, 
izobraževalne oddaje, dokumentar-
ne, kulturne, igrane, razvedrilne, 
vsebine namenjene otrokom, mla-
dostnikom in starostnikom. Poleg 
tega zagotavlja informacije o vseh 
pomembnih kulturnih, političnih, 
zgodovinskih, športnih, socialnih in 
ekonomskih dogodkih. Izvaja vsebi-
ne namenjene slepim, gluhonemim, 
invalidom v prilagojeni tehniki. Pri 
nacionalnem programu RTV ni dovo-
ljena verska in politična propaganda, 
razen v času volilnih kampanj.
Javna TV mora imeti paleto progra-
mov ne glede na gledanost, saj je 
RTV prispevek, ki ga plačujemo vsi, 
neodvisen vir financiranja in zagota-
vlja vse interese ne samo večinske. 
To loči javno TV od komercialne, ki 
iščejo interes preko oglasov in s tem 
čim večji dobiček.
Javni mediji so tisti, ki ima najmoč-
nejši vpliv v javnosti. Zato ni naklju-
čje, da že od nekdaj politične stranke 
želijo podrediti TV in močno vplivajo 
na uredništvo programskega sveta. 

Politične stranke so agresivne, ne za-
nima jih program, temveč strankarski 
apetiti. RTV se trudi, da ne podle-
žejo pritiskom. Na vse kršitve meril 
programskih ustvarjalcev, opozarja 
varuh pravic gledalcev in poslušal-
cev RTV. Je nekaka vez med Javnim 
zavodom in gledalci. Zagovarja no-
vinarsko kakovost, sledi idejam in 
etični odgovornosti, gledalci pa ima-
jo pravico zahtevati odličen program 
in kakovostne vsebine. Ne more pa 
sprejemati odločitev.
Aleks Štakul pa nam je predstavil 
svoje dolgoletne, bogate novinarske 
izkušnje in prigode. V krajšem inter-
vjuju z Ladom Ambrožičem je pove-
dal, kako so nekoč pošiljali prispevke 
iz Beograda v Ljubljano, tekali za Ti-
tom na njegovih pogostih potovanjih 
po svetu, pa tudi o tem, kako je rešil 
življenje utapljajočemu se dečku v 
Donavi.

Zanimiva in duhovita sogovornika sta 
nam nasula kar nekaj spominov, ki jih 
Aleks Štakul tudi zapisal v svoji knjigi 
»Skozi čas«. Z več kot 40 let trajajočo 
novinarsko kariero in številnimi radij-
skimi ter televizijskimi kolegi je tvoril 
jedro nacionalne TV. Poklicna pot ga 
je vodila tudi v Beograd, kjer je kot 
dopisnik iz prve roke spremljal začet-
ke krhanja nekdanje skupne države, 
pozneje se je posvetil gospodarskim 
oddajam, bil urednik, odgovorni ure-
dnik in pozneje tudi generalni direk-
tor RTV Slovenija. 
Še bi poslušali, vendar je čas prehitro 
potekel, morali smo zapustiti sejno 
sobo, zato smo se preselili v bližnji 
lokal in nadaljevali pogovor s prije-
tnima gostoma, z obljubo, da se po-
novno srečamo. 

Tilka Jelenčič

Knjižnica Ivančna Gorica
Enota Ivančna Gorica, 
Cesta II. Grupe odredov 17, 
1295 Ivančna Gorica
tel. št.: 787 81 21, 
sikivancna@gro.sik.si

PON., TOR., SRE., PET. 
Od 9. do 19. ure
ČET. 
Od 9. do 14. ure 
SOBOTA
Od 8. do 13. ure

KRAJEVNE KNJIŽNICE
Odprte so ob četrtkih popoldne, 
in sicer: 
Višnja Gora: od 13. do 15. ure 
(788 45 88)
Stična: od 13. do 15. ure 
(051 236 436)
Šentvid: od 16. do 18. ure 
(051 236 436)
Krka: od 16. do 18. ure 
(780 65 45)

Mesec februar je zaznamovan s praznovanjem Dneva kulture, knjižnica pa je 
ustanova, v kateri kulturo praznujemo pravzaprav vsak dan: z branjem, s pri-
dobivanjem znanja, ob srečanjih z ustvarjalci, poslušanjem zgodb in pravljic, 
ob knjižni in knjižnični vzgoji za otroke in odrasle, na strokovnih predavanjih, 
na bralnih klubih, delavnicah, ki potekajo ob knjigah in na osnovi knjig, ne-
nazadnje tudi s kratkim postankom v čitalnici ob reviji in kavi. In seveda, še 
najbolj, s knjigo v rokah. Kulturo praznujemo tudi z lepimi odnosi, ki v knji-
žnici, si upamo trditi, še vladajo, s prijaznimi srečanji, ki se zgodijo med poli-
cami, z obiskom prireditev, ki so v zadovoljstvo pisateljem, poustvarjalcem in 
bralcem, zato vam ob prazniku kulture pravzaprav želimo samo eno: Naj bo 
kultura v vašem življenju vsak dan!

KNJIŽNIČNI KOLEDAR 
Preverite prosta mesta osebno za izposojevalnim pultom ali na tel. št. 7878 
121 za vse dejavnosti:
- 13. 2. ob 10. uri: Ustvarjamo iz knjig za otroke: velikonočni tekstilni izdelki: 

putke, zajčki, jajčka
- 17. 2. ob 17. uri: Ura pravljic s Palčkom Bralčkom
- 19. 2. ob 17. uri: Slovensko-angleška ura pravljic
- 20. 2. ob 10. uri: Vezenje z Emo: ohranimo dediščino
- 24. 2. ob 17. uri: Socialne igre ob knjigi za osnovnošolce: Nahrbtnik za 

življenje
- 1. 3. ob 17. uri: Bralni klub Kranjska čbelica
- 3. 3. ob 9. uri: Srečanje mladih novinarjev
- 7. 3. ob 18. uri: Potopisni večer z Matejem Koširjem: Indija
- 9. 3. ob 17. uri: Ustvarjamo iz knjig za odrasle
- 12. 3. ob 10. uri: Ustvarjamo iz knjig za otroke: Sladice iz blaga
- 16. 3. ob 17. uri: Ura pravljic s Palčkom Bralčkom
- 18. 3. ob 17. uri: Slovensko-angleška ura pravljic
- 23. 3. ob 17. uri: Socialne igre ob knjigi za osnovnošolce: Nahrbtnik za 

življenje

ZIMSKE POČITNICE V KNJIŽNICI: Skrivnostne sile, ki niso princeske in vile
Vabimo vas na »Zimske počitnice v knjižnici 2016: Socialne igre in pravljice«  
za osnovnošolske otroke – Skrivnostne sile, ki niso princeske in vile«. Vabimo 
vas na počitniške dejavnosti, ki bodo potekale  od ponedeljka, 15., do petka, 
19. februarja 2016, vsak dan, od 10. do 12. ure. 
OGENJ, ki greje, ZEMLJA, na kateri trdno stojiš, ZRAK, ki ga dihaš, VODA, ki 
žubori in ČLOVEK, ki vse to potrebuje in povezuje, so teme, ki bodo burile naše 
letošnje zimske počitnice v knjižnici. Naše druženje bo potekalo ob pravljicah 
in socialnih igrah. Obiskala nas bosta tudi gasilec in gozdar. Na dejavnosti se 
prijavite osebno pri izposojevalnem pultu ali po telefonu na št.: 01/ 787 81 21. 
Prijava velja za vse dni. 

Mavrična kultura za vse
ZLATI ZNAK JSKD RS TOKRAT 
V ROKE IZJEMNI KULTURNICI 
SIMONI ZORC RAMOVŠ
Simona Zorc Ramovš, ki je bila do 
lanskega leta zaposlena na ZKD Gro-
suplje je NA PREDLOG OIIvančna 
Gorica prejela Zlati znak Sklada na 
slavnostni prireditvi na ljubljanskem 
gradu. V obrazložitvi priznanja je 
komisija med drugim zapisala, da je 
Simona Zorc Ramovš vse življenje de-
lala za dobro skupnosti in socialne-
ga prostora, ki ga je kot aktivni člen 
ustvarjala in povezovala. 
Iskrene čestitke! 

PODELITEV GALLUSOVIH 
ZNAČK PEVCEM MEŠANEGA 
PEVSKEGA ZBORA ZAGRA-
DEC
Na jubilejni prireditvi je 36 pevcev 
prejelo bronasta, srebrna in zlata pri-
znanja za dolgoletno, ustvarjalno in 
predano delo na področju ljubiteljske 
vokalne glasbe. Prireditev, ki je po-
tekala v Kulturnem domu Zagradec, 
je na lep način obeležila 15-letnico 

MePZ Zagradec. Zborovodja Robert 
Kohek je skupaj z zborom pripravil 
kvaliteten in pester program, ki je bil 
izveden na visoki že skoraj profesio-
nalni ravni. Iskrene čestitke!

ŽOGOŽER, PRAVLJIČNA URI-
CA Z JUDITO RAJNAR
Jesenska semestra Male šole risanja 
Ivančna Gorica in Grosuplje smo za-
ključili s pravljico, ki so jo otroci upri-
zorili na svojih ilustracijah. Avtorica 
pravljice Judita Rajnar je ob razstavi 
otroških likovnih del in pripovedo-
vanju pravljice z otroki v Knjižnici 
Ivančna Gorica spet dokazala svojo 
izjemno vsestransko ustvarjalnost in 
poudarila vzgojne momente kontinu-
iranega dela z otroki.

ADELA PETAN IN JOANNA 
ZAJAC SLAPNIČAR NA RAZ-
STAVI V OŠ ŽUŽEMBERK
Adela Petan iz Ivančne Gorice je svo-
ja najnovejša dela postavila na ogled 
ob kulturnem prazniku. Ko se je Ade-
la pred leti z vso dušo, veseljem in 
izjemno ustvarjalnostjo in predanim 

delom posvetila umetnosti, najbrž še 
ni vedela, da bo le-ta postala temelj-
na dejavnost v njenem življenju. Ali 
pač, kajti že od mladih let si je žele-
la, da bi zanjo imela čas. Adela je v 
ustvarjalnosti živahna, raziskujoča in 
pogumna ter močno natančna. Pred-
vsem pa si je za svoj razvoj postavila 
visoke kriterije.
Iskrene čestitke obema avtoricama 
razstave!

GODALA SO ZAKON, LUTKE 
PA TUDI
Tridnevna delavnica za mlade vio-
liniste in lutkarje je dosegla višek v 
zaključnem glasbeno-gledališkem 
dogodku na predvečer kulturnega 
praznika v Stični. Deset mladih violi-
nistov je pod mentorstvom izjemne 
ustvarjalke in pedagoginje Polone 
Udovič Furlan pripravilo vrhunski 
dogodek ob zaključku delavnice. 
Lutkovni del, ki ga je strokovno in 
ustvarjalno zasnovala mentorica Eva 
Babič je violinskemu koncertu vdah-
nil popolnoma nove dimenzije in na 
ogled nam je bil presežek intermedij-

ske ustvarjalnosti. Zahvaljujemo se 
številnim sodelujočim inštitucijam, 
društvom in posameznikom, ki so 
našo dejavnost podprli in omogočili! 
Mladim glasbenikom in mentoricam 
pa želimo še veliko veselja in uspe-
hov pri nadaljnjem delu!
------------------------------------------------

Napovedujemo
Območna revija odraslih pevskih 
zborov - II. del, 26. 2. 2016, ob 19.00, 
OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični
Na tridnevni reviji v vseh treh ob-
činah se bo predstavilo 27 pevskih 
zasedb. Koncerte bo strokovno spre-
mljal Gregor Klančič.

Območno srečanje mladih novinar-
jev in literatov občine Ivančna Go-
rica, 7. 3. 2016, ob 9.00, Knjižnica 
Ivančna Gorica

Mladi novinarji iz vseh šol ivanške ob-
čine bodo ponovno imeli priložnost 
sodelovati z uveljavljeno novinarko 
in gledališčnico Sašo Senica, ki bo vo-
dila delavnico. Tokratna tema bodo 
kulturna društva v ivanški občini.

Mala šola risanja Ivančna Gorica z 
Judito Rajnar, pričetek v soboto, 12. 
3. 2016 ob 9. uri
Na spomladanskem semestru Male 
šole risanja bodo udeleženci v dese-
tih srečanjih spoznavali risarske teh-
nike, razvijali domišljijo in čuječnost. 
Posebnost spomladanskega seme-
stra pa je, da bodo hkrati ustvarjali 
tudi radijsko igro na temo avtorske 
pravljice Judite Rajnar. Producent ra-
dijske igre bo Simon Kavšek.

Simona Zorko, koordinatorka

Tej fotografiji je naslov »Drevesa s poseb-
nimi potrebami«. V Postojni jo je naredila 
Klara Zajec, v knjižnici pa si v mesecu febru-
arju lahko ogledate še več njenih del, ki so 
nastala v fototerapevtski delavnici v Zavodu 
Cirius. Klara ima sicer stiške korenine, a živi 
na Igu, vesela bo vseh vaših zapisov v knjigi 
vtisov. Pričujoča fotografija je Klarina naj-
ljubša, saj drevesa niso popolna, a ko pride 
pomlad, zopet ozelenijo in nadaljujejo življe-
nje. Navdihujoče. Vabljeni!
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Novo vodstvo Zveze športnih 
organizacij Ivančna Gorica

20. januarja 2016 je potekala redna 
letna skupščina Zveze športnih orga-
nizacij Ivančna Gorica, na kateri so 
predstavniki športnih klubov in dru-
štev iz občine Ivančna Gorica sprejeli 
poročila za minulo mandatno obdo-
bje in izvolili novo vodstvo zveze.
Iz poročila dela v minulem petletnem 
obdobju, ki ga je podal dosedanji 
predsednik Jože Kastelic (Karate klub 
Ivančna Gorica), je bil razviden pro-
gram, ki ga zveza vsako leto izvaja 
na podlagi prijave na javnem razpisu 
Občine Ivančna Gorica. S sredstvi, 
ki jih zveza prejme na razpisu, omo-
goča sofinanciranje športne vzgoje 
predšolske in šoloobvezne mladine. 

To so projekti Zlati sonček, Krpan in 
Naučimo se plavati ter udeležba na 
šolskih medobčinskih, področnih re-
gijskih in državnih tekmovanjih. Prav 
tako zveza sofinancira izvedbo občin-
ske lige v malem nogometu in košarki 
ter izobraževanje strokovnih kadrov. 
Vrhunec vsakoletnega programa je 
organizacija prireditve Športnik leta, 
ki je organizirana v sodelovanju z Ob-
čino Ivančna Gorica, ob dnevu samo-
stojnosti in enotnosti. Zadnjih nekaj 
let je bilo zaznamovanih tudi z ureja-
njem lastništva poslovnega prostora 
v objektu pri nogometnem stadionu, 
kar je predvsem po zaslugi prizade-
vanj predsednika Kastelica zveza v 
lanskem letu uredila in ima tako za 
delovanje sedaj na razpolago svoje 
lastne prostore. Zveza je omogočila 
tudi postavitev zunanjega fitnesa, 
lansko leto pa bo ostalo v spominu 
tudi po obisku predsednika Olimpij-
skega komiteja Slovenije, Bogdana 
Gabrovca. 
Ker je bila letošnja skupščina volilna, 
so predstavniki 15 društev in klubov 
izvolili novega predsednika zveze, 
novo predsedstvo in nadzorni odbor 
zveze. Pred tem sta bila v zvezo spre-
jeta še Gorniški klub Limberk, sekcija 
Ivančna Gorica in Univerzitetni Sava-
te klub Ivančna Gorica. Žal so bili iz 
zveze zaradi neplačevanja članarine 
izključeni štirje klubi. Novi predse-
dnik zveze je postal Mitja Hren (Špor-

tno društvo Ambrus), v predsedstvo 
zveze pa so bili izvoljeni Samo But-
kovič (Gorniški klub Limberk, sekci-
ja Ivančna Gorica), Marjan Dremelj 
(Strelsko društvo Sonja Vesel Ivančna 
Gorica), Boštjan Košir (Rokometni 
klub SVIŠ Ivančna Gorica), Jernej Str-
nad (Košarkarski klub Ivančna Gori-
ca) in Matej Šteh (Avto moto društvo 
Šentvid pri Stični). V nadzorni odbor 
zveze so bili izvoljeni Simon Kastelic 
(Košarkarski klub Ivančna Gorica), 
Milan Kralj (Avto moto društvo Šent-
vid pri Stični) in Saša Pekeč (Rokome-
tni klub SVIŠ Ivančna Gorica). 
Novo vodstvo zveze se bo po bese-
dah predsednika Hrena trudilo slediti 
sodobnim izzivom in potrebam špor-
ta v občini Ivančna Gorica. Z razvo-
jem občine in naraščanjem prebival-
stva naraščajo namreč tudi potrebe 
društev in klubov, kamor se vključuje 
vse več mladih in tudi odraslih. De-
javnost tekmovalnih in rekreativnih 
klubov in društev se v veliki meri fi-
nancira le iz občinskega proračuna 
in deloma iz sredstev sponzorjev in 
donatorjev, ki pa jih v tem času ni 
prav veliko. Predsednik zveze se bo 
zato zavzemal za bolj prepoznavno 
podobo našega športa in večjo vlogo 
zveze v lokalni skupnosti. Izziv ostaja 
tudi iskanje novih finančnih virov. 

Matej Šteh

Selekciji U-17 in U-19 NK Ivančna Gorica 
gostovali v novem vadbenem centru na 
Reki
V soboto, 23. 1.,  sta se selekciji ka-
detov in mladincev NK Ivančna Go-
rica odpravili na gostovanje k HNK 
Rijeka. Prijazni gostitelji so nas do-
poldne sprejeli v novem vadbenem 
centru NA RUJEVICI. Vsi smo bili nad 
videnim v novem vadbenem centru 
fascinirani. Novi dom in center HNK 
Rijeka na Rujevici s štirimi igrišči z 
naravno travo in dvema igriščema z 
umetno podlago ter vsemi spremlje-
valnimi objekti zagotavlja naravnost 
vrhunske pogoje za delo na najvišjem 
nivoju. 
Po ogledu objektov smo se začeli 
pripravljati na tekmi. Prvi so svojo 
tekmo na igrišču z umetno podlago 
odigrali naši kadeti, ki so se pomerili 
z vrstniki letnika 2001.
Več kot očitno je bilo, da so se naši 
fantje malce ustrašili zvenečega na-
sprotnika in pokazali preveliko spo-
štovanje. V uvodu tekme smo bili 
priseljeni na igro na naši igralni po-
lovici. Fantje so dodobra spoznali, 
kaj pomeni igrati z nasprotnikom, 
ki stalno pritiska na žogo in igralce 
že na naši polovici.  Praktično nam 
niso pustili razviti igre. Kadeti NK Ri-
jeke so zelo hitro oddajali žogo tako, 
da so z njo naredili maksimalno dva 
dotika. Na ta način nam niso dovolili 
igre na kontakt. V uvodnem delu so 
Rečani dominirali in dosegli edini ter 
obenem zmagoviti zadetek. V nada-
ljevanje prvega polčasu so naši fantje 
vzpostavili ravnotežje ter si priigrali 
nekaj priložnosti za dosego zadetka. 
Še najbližje izenačujočemu zadetku 

je bil Saša Živkovič, ki je na tej tekmi 
debitiral za ekipo Ivančne Gorice. V 
drugem delu srečanja je naš trener 
Miha Gril dal priložnost vsem fan-
tom, a končni rezultat se ni spreme-
nil. 
Takoj po kadetski tekmi so svojo tek-
mo odigrali še mladinci in prav tako 
izgubili z izidom 1:0.  Tekma je po-
tekala po podobnem scenariju kot 
kadetska z razliko, da se je pri naših 
fantih opazila neuigranost. V presto-
pnem roku prišlo namreč kar 5 novih 
igralcev (Križman, Fink, Kastelic, Vuk 
in Hasanbašič).
Med tekmo se je videlo, da ima naša 

ekipa potencial za dobre rezultate, 
veliko rezerv se skriva v neuigranosti 
med posameznimi linijami, obeta pa 
»široka« klop, ki zagotavlja prepo-
trebno konkurenco. 
HNK Rijeka je po obeh tekmah vse 
naše fante sprejela v novem vadbe-
nem centru, kjer smo si privoščili več 
kot zasluženo pozno popoldansko 
kosilo.  Strokovno vodstvo je bilo z vi-
denim zadovoljno, obenem pa videlo 
veliko prostora za napredek v igri.
Naš klub se gostiteljem zahvaljuje za 
lepo sobotno popoldne in druženje v  
novem centru NA RUJEVICI.

Simon Bregar in Aleš Potokar

Silvo Vrhovec, športnik občine 
Ivančna Gorica v letu 2015 po 
izboru bralcev Klasja
Tudi ob koncu leta 2015 smo v naši občini preštevali, tehtali ter se z veseljem 
in ponosom spominjali športnih dosežkov naših društev in posameznih špor-
tnikov. V športni dvorani OŠ Stična je v organizaciji Občine Ivančna Gorica in 
Zveze športnih organizacij Ivančna Gorica v sodelovanju z Zavodom Prijetno 
domače, ZKD Ivančna Gorica in JSKD OI Ivančna Gorica, potekala svečanost 
ob dnevu samostojnosti in enotnosti s podelitvijo priznanj športnikom občine 
Ivančna Gorica za leto 2015. 

Pridružujemo se mnenju župana Dušana Strnada, ki  je ob tej priložnosti česti-
tal navzočim športnicam in športnikom in športnim delavkam in delavcem ter 
poudaril pomen njihovega doprinosa k razvoju občine. Še prav posebej pa bi s 
tem prispevkom želeli izpostaviti športno pot člana našega Gorniškega kluba 
Limberk, alpinista Silva Vrhovca iz Višnje Gore, ki je po izboru vas, bralcev 
Klasja, postal športnik občine Ivančna Gorica za leto 2015.
Silvo Vrhovec je izjemen športnik v ekstremno zahtevni športni panogi, ki po-
leg vrhunske telesne pripravljenosti in izurjenosti od posameznika terja tudi 
vztrajnost, odločnost, pogum, preudarnost in nesebično tovarištvo. S svojim 
delovanjem v Gorniškem klubu Limberk prenaša svoje znanje ostalim, zlasti 
mlajšim članom. V številnih športnih podvigih, tudi najbolj ekstremnih, se je 
izkazal s prav temi izjemnimi lastnostmi. 
V Gorniškem klubu Limberk smo ponosni, da smo bralci Klasja izbrali našega 
člana Silva Vrhovca za športnika leta v občini Ivančna Gorica za leto 2015. 
Laskavi naziv bi težko podelili bolj zaslužnemu človeku. Silvu čestitamo in mu 
želimo še veliko alpinističnih izzivov.
Ob tej priložnosti sporočamo, da se program izletov in pohodov v letu 2016 
nahaja na spletni strani Gorniškega kluba Limberk: http://www.limberk.si/

Franc Koželj
za Gorniški klub Limberk, sekcija Ivančna Gorica

ŠD Krka namizni tenis
Z novim letom se začne tudi vse na novo v medobčinski ligi. Glede na velik 
interes po igranju rekreativnega namiznega tenisa smo se na Krki odločili, da 
tako kot v ljubljanski ligi tudi v medobčinski ligi nastopimo s tremi ekipami. Na 
pobudo Bojana Kuhlja smo ustanovili še ekipo KGG Krka 3, kjer bodo vetera-
ni združili svoje moči in poizkusili konkurirati mladim. Prvo mesto bo branila 
prva ekipa Krke, zelo razočarana ekipa Krke 2 pa bo imela novo priložnost, da 
zavzame sam vrh lige. Motivacije jim vsekakor ne manjka. Kot vsako leto do 
zdaj se bodo v boj za vrh vmešale ekipe Velikih Lašč, Šmarja in ne nazadnje 
tudi Stične.
V ljubljanski ligi se bo začel spomladanski del. Prva ekipa Krke jesenskega dela 
še nikoli do zdaj ni uspela končati s pozitivno razliko zmag in porazov. Sedaj s 
5 zmagami in 4 porazi zasedamo peto mesto, zmago več imajo Imis in Spin. Po 
prvem delu prvenstva je na desetem mestu ekipa KGG Krka 2. Višje v drugem 
delu merijo tudi veterani iz tretje ekipe, ki nastopa v peti ligi. 
Omeniti velja še Luka Mlakarja, ki pridno zbira točke v tekmovanju za jakostno 
lestvico rekreativcev do 39 let. Na omenjeni lestvici zaseda drugo mesto tako 
posamezno kot v parih s soigralcem Janežičem. Novoletni turnir naključnih 
parov v Stični pa je osvojil Roman Mestnik skupaj z Petro Šmid iz Stične. Za 
odlično izvedbo turnirja in pogostitev po turnirju pa si stiška ekipa zasluži vse 
pohvale.

Novoletni turnir v Stični
Bojan Vokal,

ŠD Krka
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Košarkarski klub Ivančna Gorica v polnem zagonu 
Igralci Košarkarskega kluba Ivančna Gorica tudi v spomla-
danskem delu tekmovanj intenzivno trenirajo in tekmu-
jejo. Fantje  in njihovi trenerji  z vsakodnevnim  trdim de-
lom v dvoranah napredujejo iz dneva v dan, kar se seveda 
pozna tudi na rezultatih.
Zelo uspešna je pionirska ekipa selekcije U-13, ki je odi-
grala že šestnajst tekem državnega prvenstva in več kot 
na polovico tekmah tudi zmagala. Fantje pod vodstvom 
trenerja Žige Erčulja se uspešno zoperstavljajo tudi moč-
nejšim ekipam, ki trenirajo že dlje, a želja in motiviranost 
je prav gotovo odlika naših fantov. V dosedanjih nastopih 
so tako že premagovali tudi precej bolj slovita košarkar-
ska imena kot sta npr. Zlatorog Laško in Parklji.
Takoj po novem letu je s svojimi nastopi začela tudi ekipa 
najmlajših pionirjev U-11. To so trenutno naši najmlajši 
fantje, za katere večino je to prvo resno srečanje s pravim 
tekmovanjem. Razvoj košarkarskega znanja je največji 
ravno v zgodnjih letih, kar se pozna tudi pri naših naj-
mlajših igralcih. odigrali so že šest tekem v 1. ligi, kjer so 
dve tekmi proti Kolpi iz Črnomlja zmagali, odlično pa so 
se upirali tudi proti veliko močnejšima ekipama Uniona 
Olimpije in Krke. Na prvem turnirju ekipe U-11, ki smo ga 
organizirali v Šentvidu pri Stični sta gostovali ravno slednji 
ekipi, celoten dan pa je veljal za pravi košarkarski praznik 
z ogromnim številom navijačev. 
Selekcija kadetov U-17 je začela s tekmovanji že v mese-
cu  septembru in do sedaj odigrala 14 tekem državnega 
prvenstva. Ekipi se pozna, da je v povprečju leto mlajša 
kot ostale ekipe, zato si v tem obdobju predvsem nabirajo 
prepotrebne izkušnje. Kljub vsemu pa je prav pri teh fan-
tih pod vodstvom novega trenerja Bojana Vaupotiča opa-
zen zelo velik napredek v igri, česar smo vsi, predvsem 
pa fantje najbolj veseli. Do konca tekmovanja imajo še 
štiri tekme, pomerili se bodo proti Parkljem iz Ljubljane 
in sosednjim Grosupljem.
Najbolj uspešna je trenutno prav gotovo članska ekipa, ki 
je do sedaj odigrala 15 kol prvega dela v 4. SKL in trenu-
tno zaseda drugo mesto v svoji skupini.  Kljub kar nekaj 
težavam s  poškodbami je igralcem pod taktirko Andraža 
Ulčarja že tri kola pred koncem rednega dela uspelo do-

seči cilj, ki so si ga zadali pred sezono, to je uvrstitev v tek-
movanje za prvaka 4. lige. V skupini Vzhod, kjer nastopa 
10 ekip so do sedaj dosegli 12 zmag in samo 3 poraze, kar 
je izredno lep uspeh, tudi glede na dejstvo, da je kar nekaj 
igralcev v ekipi novih in je ekipa potrebovala nekaj časa, 
da se je uigrala. Še posebej veseli dejstvo, da v celotni se-
zoni  z odlično igro izstopata naša domača fanta iz Stične 
Matic Erčulj in Aljaž Omejec, ki sta postala ob nekaj mlaj-
ših fantih prava nosilca igre. Matic v povprečju dosega 17 
točk na tekmo, Aljaž pa ob povprečju 12,5 točke tudi 13 
skokov na tekmo. 
Trenutna lestvica:
mesto Ekipa  Zmage/Porazi Točke
1. Ježica  13/2  28
2. Ivančna Gorica 12/3  27
3. Potočje Blanca 10/5  25
4. Zagorje  9/6  24
5. Jelša Šmarje 8/7  23
6. Brežice  8/6  22
7. Vrani Vransko 7/7  21
8. Vojnik  6/9  21
9. Parklji mladi 1/14  16
10. Koroška Prevalje 0/15  0
Vabimo vas, da obiščete tudi spletno stran našega kluba 
www.kkivancna.si, kjer boste našli še več novic o nasto-
pih naših košarkarjev, ogledate si lahko razpored in dose-
danje rezultate.  
Ob tej priložnosti tudi vabimo vse, ki bi želeli trenirati 
košarko in obiskovati treninge, da se udeležite treningov, 
ki jih vodi trener Žira Erčulj. Predvsem ste vabljeni otroci 
od 1. do 5. razreda, saj bo v mesecu aprilu potekalo tudi 
mini tekmovanje za košarkarje do 9. leta starosti (U-9) in 
boste imeli pravo priložnost preizkusiti se tudi kot igralec 
selekcije U-9. Prav tako ste vabljeni tudi vsi zainteresirani 
za priključitev selekcijama U-11 in U-13! Na nas se lahko 
obrnete preko elektronske pošte  info@kkivancna.si ali 
telefonske številke 040 880 775 – Žiga, kjer vam nudimo 
vse dodatne informacije o treningih in terminih.

Jernej Strnad,
KK Ivančna Gorica

Naši gorniki so se sešli na 
rednem letnem občnem zboru
V sredo, 27. januarja, je v sejni sobi 
Občine Ivančna Gorica potekal redni 
letni občni zbor Gorniškega kluba 
Limberk, v okviru katerega deluje 
tudi sekcija Ivančna Gorica. Za člani 
in članicami GK Limberk je uspešno 
gorniško leto, prav tako pa imajo 
smele načrte tudi za leto 2016.
V uvodu je predsednik kluba Janez 
Mežan predstavil vse aktivnosti mi-
nulega leta. Udeleževali so se gor-
skih tur in pohodov doma in v tujini, 
bodisi v lastni organizaciji ali organi-
zaciji drugih gorniških klubov. Tudi 
lani so člani GK Limberk sodelovali 
pri izvedbi pohoda po Krožni pešpoti 
Prijetno domače, prav tako pa skr-
bijo za vzdrževanje približno tretjine 
trase poti.  Člani se tudi sicer veliko 
družijo, tedensko imajo rekreacijo 
na umetni plezalni steni v OŠ Stična, 
še raje vadijo na naravni steni nad 
jamo Poltarico na Krki, izvajajo pa 
tudi izobraževanje gorskih vodnikov. 
Med odmevnejšimi dogodki lanskega 
leta so bili alpinistični dosežki njiho-
vega člana Silva Vrhovca, ki je avgu-
sta uspešno končal odpravo na Pik 
Razdelnaya (6210 m), poleg tega pa 
preplezal tudi dve prvenstveni smeri 
v slovenskih gorah. Za svoje dosežke 
je bil proglašena za športnika občine 
Ivančna Gorica v letu 2015 po izbo-
ru bralcev Klasja. Kot je še povedal 
predsednik Mežan, je lanskoletna 

sezona uspešna tudi zato, ker se je 
končala brez poškodb in nesreč.
Občnega zbora so se udeležili tudi 
gostje, ki so pozdravili zbrane gornike 
in gornice. Župan Dušan Strnad je v 
prvi vrsti poudaril njihovo sodelova-
nje pri trasiranju Krožne poti Prijetno 
domače, saj pot ponuja številne mo-
žnosti za razvoj turizma v občini. Klub 
brez dvoma s svojim delovanjem 
daje pomemben prispevek skupnosti 
v kateri deluje, za kar se jim je še prav 
posebej zahvalil.  
Gorniški klub Limberk z svojim član-
stvom in delovanjem pokriva obmo-
čje občin Grosuplje in Ivančna Gorica 
zato sta se občnega zbora udeležila 
predsednika obeh občinskih športnih 
zvez. Predsednik ZŠO Grosuplje An-
drej Cevc je izpostavil aktivnosti na 
plezalnem področju, saj izkušnje dru-
god kažejo da to privabi tudi mlade. 
Prvič se je članstvu GK Limberk pred-
stavil novi predsednik ZŠO Ivančna 
Gorica Mitja Hren. Kot je povedal, se 
veseli sodelovanja z gorniškim klu-
bom, k uresničevanju načrtov zveze 
pa bo lahko prispeval tudi njihov član 
Samo Butkovič, ki je bil na nedavni 
volilni skupščini izvoljen v predsed-
stvo ZŠO Ivančna Gorica. 
Ob koncu je zbrane člane in članice 
nagovoril še predsednik Slovenskega 
gorniškega kluba Skala, ki je krov-
na organizacije slovenskih gornikov, 

Iz občnega zbora 
Planinskega društva Polž
V soboto, 16. januarja 2016, je v dvorani Gasilskega doma v Višnji Gori pote-
kal že 19. redni letni občni zbor Planinskega društva Polž iz Višnje Gore. Delu 
minulega leta ter načrtom za prihodnost tega društva s številnim članstvom je 
prisluhnil tudi župan Dušan Strnad. 

Polžki na prvem izletu v novem letu
Že šesto leto zapored smo se člani-
ce in člani PD Polž pridružili našim 
prijateljem PD Krka Novo mesto na 
tradicionalnem pohodu na 1178 m 
visok Trdinov vrh. Večina Polžkov se 
nas je še v temi zbrala pred vrtcem 
v Višnji Gori. Po veselih objemih in 
izrečenih željah za prihodnost smo 
se odpeljali proti Novemu mestu. Iz 
naselja Gabrje smo po pozdravnem 
nagovoru predsednika PD Krka peš 
nadaljevali proti vrhu, po prostranih 
bukovih gozdovih, ki so tako značilni 
za Gorjance. Ob pogovorih o izletih 
zelo uspešne pretekle sezone in na-
črtovanih izletih nove je čas zelo hi-
tro mineval.
Gorjanci so pomemben rezervoar pi-
tne vode za vso novomeško kotlino. 
Najbolj znan ali pa najbolj bajesloven 
izvir je Gospodična, mimo katere nas 
je vodila naša pot. Omenja ga tudi 
Janez Trdina v Bajkah in povestih o 
Gorjancih z besedami: »V osrčju Gor-
jancev, nekje na pol poti iz Gabrja na 
Trdinov vrh leži svojevrsten zaklad. 
Tam izvira studenčnica, ki ima po-
mlajevalno moč in je slajša od medu 
in malvazije. Da je temu res tako, 
priča grajska gospoda iz bližnjega 
Mehovskega gradu.« Pred Planinsko 
kočo pri Gospodični so nas prijatelji 
PD Krka pogostili s kuhanim vinom, 

čajem in domačim pecivom. Po kraj-
šem počitku smo nadaljevali z vzpo-
nom proti Trdinovem vrhu.
Trdinov vrh, najvišji vrh hribovja 
Gorjanci, je ena od najbolj znanih 
spornih točk na slovensko-hrvaški 
meji. Naši prijatelji Hrvatje ga imenu-
jejo po ruševinah cerkve svete Gere 
(Jera v Slovenščini) kar Sv. Gera in 
je del Žumberačkega gorja. Na vrhu 
smo prosto (za enkrat še) prestopali 
preko nevidne črte med cerkvico, sv. 
Jere na slovenski in nekaj korakov 
oddaljene cerkvice sv. Elije na hrva-
ški strani. Ograje iz bodeče žice, ki jo 
zadnje čase zaradi povečanja varno-
sti slovenskih državljanov postavlja 
na meje naša država, namreč (še) ni. 
Tako smo lahko obiskovalci neovira-
no pozvonili najprej v eni, potem pa 
še v drugi cerkvici. Otrokom je bilo to 

v posebno veliko veselje.
Do Gospodične smo sestopili mimo 
Planinske koče pri Miklavžu. Nismo 
se obirali, saj so nas čakale v koči pri 
Gospodični rezervirane mize, kjer 
smo prevzeti od naravne in kulturne 
dediščine z bajkami in miti preprede-
nih Gorjancev poskrbeli še za lačne 
želodčke. Janez Trdina je dolenjsko 
ljudsko modrost zapisal nekako tako-
le: »Dobrote so tri – vinska kapljica, 
svinjska rebrca in ženska bedrca.« 
Kateri dve dobroti je ponujala koča 
pa uganite sami. Med tem, ko je ve-
čina moške družbe še vedno uživala 
ob eni od omenjenih dobrot, je mar-
sikatera pripadnica lepšega in men-
da tudi nežnejšega spola smuknila h 
Gospodični, saj kdor se v njej umije, 
ostane večno mlad.  Pa ne, da bi bil 
moški del družbe imun na željo po 
mladosti, na žalost menda umivanje 
v Gospodični deluje predvsem na 
ženski spol.
Dan se je prehitro končal, potrebno 
se je bilo vrniti v dolino. Ostale so le 
še zahvale vodnikom, predvsem Ja-
nezu za organizacijo in vodenje, stisk 
rok in obljuba, da se na naslednjem 
izletu spet srečamo. Vabim vas, da se 
nam naslednjič pridružite tudi vi.

Branko Ilotič
Foto: Peter Medved

Občni zbor je otvoril predsednik Planinskega društva Polž Aleš Erjavec, ki je 
še posebej ponosen na uspehe iz preteklega leta, saj so v večini izvedli vse za-
stavljene aktivnosti. Članstvo društva se ohranja na enakem nivoju, v zadnjih 
letih se je celo malenkostno povečalo. Društvo trenutno šteje nekaj manj kot 
250 članov. V letošnjem letu načrtujejo izvesti več kot dvajset planinskih tur 
in izletov, sedem množičnih pohodov ter nekaj pohodov za najmlajše člane. 
Kot običajno bodo tudi letos nepogrešljivi pri sodelovanju na tradicionalnem 
pohodu po Jurčičevi poti, po Krožni poti Prijetno domače, organizirali bodo 
pohod po Poti dveh slapov in pohod z lučkami, izvesti pa želijo tudi Planinski 
tabor v Logarski dolini. Poleg izletov pa ima društvo tudi nalogo, da skrbi za 
izpopolnjevanje in izobraževanje vodnikov in markacistov.
Zbrano članstvo so pozdravili tudi gostje; predstavniki pobratenega PD Drago 
Bregar, PD Krka, PGD Višnja Gora, višnjanski župnik Janez Mihelčič, predse-
dnica MDO Marinka Koželj Stepic, predsednik KS Višnja Gora Luka Šeme in žu-
pan Občine Ivančna Gorica Dušan Strnad. Župan je v svojem nagovoru zlasti 
izpostavil zahvalo pri organizaciji planinskega dela pohoda po Jurčičevi poti, ki 
bo tudi letos potekal prvo soboto v marcu (5. marec) in tridnevnega pohoda 
po Krožni poti Prijetno domače, ki bo v začetku maja (6.– 8. maj) organiziran 
že četrtič zapovrstjo. 
Ob zaključku so bile najbolj zaslužnim članom društva podeljene še pohvale 
ter bronasti in srebrni častni znaki Planinske zveze Slovenije, za njihovo zaslu-
žno in uspešno delo v planinski organizaciji. 

Gašper Stopar

Gregor Gomišček. Tudi on ni skrival 
pohval na račun Gorniškega kluba 
Limberk, za katerega pravi, da je med 
najbolj dejavnimi  slovenskimi gor-
niškimi klubi. Med drugim so njiho-
vi člani dejavni tudi v organih Skale, 
sodelujejo pri pripravi vsakoletnega 
zbornika Skale in pri drugih aktivno-
sti in prireditvah.
Občni zbor se je zaključil s smeli-
mi pogledi v leto 2016, v katerem 

bodo naši gorniki in gornice še na-
prej sledili svojemu poslanstvu. To so 
predvsem medsebojno sodelovanje, 
spoznavanje in razumevanje, uresni-
čevanje gorniške dejavnosti, razvija-
nje slovenskega gorniškega izročila, 
varovanje in prijazen odnos do gor-
ske narave, naravne in kulturne de-
diščine, izobraževanje in vzgoja varne 
hoje v gorah. 

Matej Šteh
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Uspešno leto  
domačih strelcev
Leto se počasi zaključuje ponosno in uspešno za naše člane Strelskega društva 
Sonja Vesel Ivančna Gorica. Pod vodstvom dolgoletne članice Špele Koščak, ki 
je pod varstvo vzela dva nova varovanca, ki sta se priključila v tekmovalni se-
zoni 2014 / 2015 in sta uspešno napredovala po lestvici ter sta nizala uspehe 
in krojila svoje lastne dosežke. 
Tim Kastrevc, ki je začel kot kadet s standard zračno puško, je v sezoni 2015 / 
2016 prestopil v kategorijo mladincev in počasi a vztrajno izboljšuje rezultat 
tako, da ga že v bližnji prihodnosti lahko pričakujemo v samem vrhu.
Pionir Jan Goljevšček je presenetil že v svoji prvi tekmovalni sezoni s serijsko 
zračno puško, ko je sezono zaključil na 3. mestu v posamični kategoriji v fina-
lu Dopisne lige. Zanj zato ni bilo presenečenje, da je letošnjo sezono začel z 
lepimi rezultati in se vztrajno približuje samemu vrhu v kategoriji pionirjev.
Prav tako pa ne smemo pozabiti naših ostalih dolgoletnih članov, ki tekmu-
jejo v ligaških in posameznih tekmovanjih državne lige; Jože Gorjanc, Špela 
Koščak, Luka Kastelic, Janez Perovšek, katerim se jim je v letošnji sezoni pri-
ključil, po daljšem premoru član Matjaž Steklačič ter pokazal, da mu premor 
ni škodoval in se vrnil s še večjo motivacijo in zagnanostjo, kar se pozna z 
uspešnim začetkom sezone.
Dobro delovanje društva se pozna tudi pri posodobitvah in povečanju števila 
mladih nadobudnih navdušencev nad streljanjem, novost je predvsem v kate-
gorijah cicibanov in mlajših pionirjev, ki streljajo z naslonom s serijsko zračno 
puško.
V ponos nam je, da število navdušencev raste in s tem ohranja športni duh 
Strelskega društva Sonja Vesel Ivančna Gorica, katerega vzvod je,  glavna po-
gonska sila in organizatorka Špela Koščak.

Marjan Dremelj,
Upravni odbor SD Sonja Vesel

Toni in Katja Vencelj nadaljujeta z 
odličnimi dosežki v ultramaratonskih tekih
Najuspešnejšega tekača naše občine 
v zadnjem obdobju Tonija Venclja do-
bro poznamo. Teče že več kot 30 let, 
dvakrat je bil državni prvak v marato-
nu ter svetovni podprvak v gorskem 
maratonu. Zadnja leta so razdalje, ki 
jih preteče, vse daljše. Sedemkrat se 
je udeležil več kot 200 km dolgih eta-
pnih maratonov v Sahari, štirikrat je 
nastopil na najprestižnejšem 170 km 
dolgem gorskem ultramaratonu okoli 
Mont Blanca. Vzdržljivost kot telesna 
sposobnost z leti upada zelo počasi 
ali določeno obdobje sploh ne. Toni 
to nedvomno potrjuje. 
V prostem času skupaj z ženo Katjo 
(tudi ona je ultramaratonka) rada 
potujeta in potovanja povezujeta  s 
tekom. V letu 2015 sta s Katjo deset-
krat  uspešno  nastopila na tekmah 
daljših od 40 km, od tega trikrat celo 
na daljših od 100 km. Skupno je vsak 
izmed njiju na tekmah pretekel čez 
700 km.
Katji je uspelo zmagati v absolutni 
ženski konkurenci na 106 km dolgem 
teku v Podbrdu in na 125 km dolgem 
ultramaratonu polnočnega sonca na 
Finskem. Po ultrateku v Podbrdu sta 
si izrekla še usodni DA, potovanje po 
Skandinaviji pa sta si izbrala za poroč-
no potovanje in ga preživela, kako pa 
drugače, precej aktivno. 
Toni izpostavlja zmage na 65 km dol-
gem teku v Umagu, 73 km dolgem v 
Rabcu ter 55 km dolgem teku v Baški 
na Hrvaškem. Na Finskem in v Podbr-
du je bil drugi. 
Na najprestižnejšem gorskem ul-
tramaratonu okrog Mont Blanca, 
dolgem 170 km s skupno 10.000 vi-
šinskih metrov vzponov in spustov, 

je lani v konkurenci 2300 tekačev, s 
časom 27 ur in 4 minute dosegel 37. 
mesto. Na tej tekmi in nasploh pri te-
kih daljših od 80 km je imel do sedaj 
veliko težav, lani pa je z več treninga 
in z novo pridobljenimi izkušnjami 
uspel premagati to fizično in mental-
no prepreko. Pravi, da je velika razli-
ka teči etapni maraton, kjer vsak dan 
pretečeš npr. 40 km ( tako je v Sahari, 
kjer je treba v šestih dneh zapored 
preteči skupno dolžino 240 km) ali 
pa teči tekmo v enem kosu dolgo 80 
km ali več.
V novi sezoni ima Toni v načrtu dve 
pomembnejši tekmi: sredi aprila 
100 milj Istre in konec avgusta 100 
milj okoli Mont Blanca. Ponovno si 
želi nastopiti tudi na Maratonu Des 
Sables v Sahari, a je nastop odvisen 
predvsem od sponzorjev. 
Katja ima za glavne cilje sezone na-
stop na svetovnem prvenstvu v gor-
skem maratonu v Podbrdu ( tu sta se 
lani poročila), nastop na 100 km dol-

gem teku v Vipavi ter nastop na 100 
km dolgem teku okrog Mont Blanca v 
mesecu avgustu. 
Oba si želita v rekordnem času prete-
či 600 km dolgo Slovensko planinsko 
pot od Maribora do Ankarana. Tre-
nutno je najboljši moški čas 7 dni in 
7 ur, ženski pa 13 dni. Vendar je za 
ta podvig potrebno tudi nekaj sreče 
z vremenom in seveda dobra telesna 
pripravljenost. V primeru, da ne bo 
šlo vse po načrtih, bosta podvig pre-
stavila na naslednje leto.
Toni vadi (teče) večinoma dvakrat na 
dan, poleg tega je v zimskem času 
tudi po 10 in več ur na teden na ko-
lesu, saj vodi skupinsko vadbo Indoor 
cycling v športnem klubu Tektonik. 
Katja na žalost nima toliko časa za 
športno vadbo, saj je službeni de-
lovni ritem v Kliničnem centru neu-
smiljen. Obema pa želim v prihodnje 
veliko užitkov pri teku in čim manj 
poškodb. 

Simon Bregar

Skoki v Ivančni Gorici
Na Miklavževo soboto je Smučarsko skakalni klub Ivančna Gorica v Ivanč-
ni Gorici gostil mobilno smučarsko skakalnico, imenovano »Mini Planica«. 
Gre za posebno skakalnico, na kateri se lahko otroci med petim in dvanaj-
stim letom starosti pod nadzorom vodje programa na prilagojen in varen 
način preizkusijo v skokih na smučeh.
Mobilna skakalnica »Mini Planica« je svojo premiero doživela januar-
ja 2015, avtor projekta pa je eden naših najuspešnejših skakalcev Fran-
ci Petek, ki je skakalnico zasnoval po norveškem zgledu v sodelovanju s 
podjetjem Elan. S svojim projektom želi Franci Petek v Sloveniji ponuditi 
inovativen način promocije smučarskih skokov in gibanja otrok v naravi na 
povsem realen in konkreten način. To omogočita umetna zaletna steza po-
stavljena na keson manjšega pol-tovornjaka in doskočišče na umetni travi. 
Otroci dobijo tudi zaščitno čelado, kombinezon in plastične smuči ter čisto 
pravo štartno številko. 
Otroci so bili nad mini skakalnico in izkušnjo premagovanja lastnega strahu 
več kot navdušeni. Seveda so bili vsaj tako navdušeni tudi njihovi starši, ki 
so videli iskrice v očeh svojih pogumnih skakalcev. Kandidatov za preizkus 
skakalnice, in to ne samo v fantovskih, ampak tudi v dekliških vrstah, ni 
manjkalo. 
Ob tej priložnosti Smučarski skakalni klub Ivančna Gorica vabi k vpisu novih 
članov. Treningi potekajo dvakrat tedensko, in sicer vsak torek in četrtek 
v Podružnični šoli Višnja Gora. Več informacij o vpisu na telefonski številki 
031 526 724 (Matjaž Jordan) in 031 410 118 (Jure Mehle).

Gašper Stopar

Vabljeni na zimske radosti
Letošnja mila zima ne dopušča veliko zimskih radosti, 
kljub temu pa se v naši občini zlasti naši najmlajši lahko 
predajo zimskim užitkom. 
Športno-izobraževalno društvo Temenica je na igrišču 
pri podružnični šoli decembra uredilo umetno drsali-
šče, na katerem se lahko v drsanju preizkusite vsak dan 
med 16. in 22. uro. Člani društva poskrbijo tudi za to-
ple napitke in izposojo drsalk. Več informacij na tel. št. 
031/888-813 ali 031/454-460 ter na FB-profilu Športno 
izobraževalnega društva Temenica.
Kljub pomanjkanju snega pa so aktivni tudi člani Špor-

tnega društva Polževo, ki z veliko truda zagotavljajo na 
smučišču na Polževem dovolj snega za izvajanja smu-
čarskih tečajev za najmlajše. Tečaje izvaja Mini Šport, 
ki je v času zimskih počitnic (15. 2.–19. 2.) razpisal te-
čaj smučanja za otroke od 5. do 10. leta, vsak dan od 
8.00−16.00 ure, seveda če bodo vremenske razmere 
to dopuščale. Informacije: 031/877-754, 041/671-871, 
info@minisport.si, ali FB profil smučarske šole Mini 
Šport.
 

Matej Šteh 

Ivančna Gorica spet na 
velikih tekmovanjih
Brez dvoma lahko trdimo, da je področje športa v naši občini dobro razvito, 
bodisi da gre za tekmovalni ali rekreativni šport. V naše klube in društva so 
vključeni številni občani različnih starosti, zato tudi raste popularnost določe-
nih športnih disciplin. Vse več pa je tudi vnetih navijačev, ki spremljajo tudi 
nastope slovenskih športnikov na velikih tekmovanjih. 

Na Poljskem je januarja potekalo evropsko rokometno prvenstvo, na katerem 
je žal ne preveč uspešno sodelovala tudi slovenska reprezentanca. V nepo-
srednem televizijskem prenosu tekem naše reprezentance, ki je tekmovanje 
sicer končala že po prvem delu prvenstva, je bilo moč opaziti tudi zastavo 
občine Ivančna Gorica, ki jo je ponosno izobesil naš občan Jože Jeraj iz Stične. 
Jože je nepogrešljiv navijač na vseh večjih tekmovanjih slovenske rokometne 
reprezentance. Nekdanji rokometaš SVIŠ-a iz Ivančne Gorice občasno opravlja 
tudi funkcijo rokometnega sodnika, pohvali pa se lahko tudi s številčno zbirko 
rokometnih dresov. Sicer pa Jože ni bil edini občan, ki je spremljal prvenstvo 
na Poljskem v živo, odlično delo dopisnika spletnega portala Sportal je opra-
vljal še en Stičan, tudi nekdanji sodelavec uredništva Klasja, Lojze Grčman. 
Trenutno pa v Sloveniji vlada tudi skakalna evforija, za kar so zaslužni naši 
smučarski skakalci s Petrom Prevcem na čelu. Prav tako preko televizijskih 
sprejemnikov, smo navijače iz naše občine lahko videli že na tekmah novole-
tne skakalne turneje, v januarju pa je na sloviti letalnici na Kulmu v Avstriji, 
potekalo svetovno prvenstvo v smučarskih poletih, kjer smo imeli tudi Ivan-
čani svojega predstavnika. Član novoustanovljenega Smučarsko skakalnega 
kluba Ivančna Gorica, nekdanji slovenski reprezentant Jaka Rus, je opravljal 
na prvenstvu delo predskakalca. V enem izmed svojih skokov pa je poletel 
199 metrov in dosegel nov osebni rekord. Vsekakor dosežek, ki bo zagotovo 
tudi naš skakalni podmladek še bolj spodbudil k zavzetemu delu in treningu.

Gašper Stopar
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S sankukai karatejem do večje 
discipline in samozavesti
Borilne veščine so čudežna stvar, zato je začetek leta 
idealen, da v teh zimskih časih nekaj naredimo za boljšo 
samopodobo, lepšo in boljšo držo ter večjo samozavest. 
Potrebno je le spoznanje, da s sedenjem pred TV ekra-
nom ali računalnikom tega ne bomo dosegli. 
Glavni cilj SANKUKAI KARATEJA je samoobvladovanje, 
ne pa zmaga nad nasprotnikom. Zmaga v fizičnem smi-
slu predstavlja relativno zmago. Današnji zmagovalec je 
lahko že jutri poraženec. Zato je zmaga brez boja najvišji 
ideal. Popolna zmaga se doseže takrat, ko se borba konča, 
še preden se je začela oziroma takrat, ko se konflikt zgladi 
po mirni poti, brez fizičnega spopada. Premagati lastne in 
tuje slabosti, kot so trema, jeza, agresivnost … - to je pravi 
uspeh in prava zmaga! 
Skozi trening posameznik pridobi določene norme obna-
šanja, disciplino, strpnost in toleranco (predvsem se to 
pozna pri otrocih med odraščanjem). V japonskih boril-
nih veščinah je izredno pomembna etika, oziroma pravila 
obnašanja  v prostoru, v katerem se vadi, enako kot tudi 
v vsakdanjem življenju. Sam trening pa je usmerjen v ra-
zvoj pravilne drže, ki izraža psihofizično stanje notranjega 
ravnotežja, pravilno uporaba uma in telesa in njunega 
poenotenja. To je stanje, ko je um v stanju celostnega 
dojemanja sveta, zato so omogočeni intuitivni odzivi, ki 
so mirni, dobro tempirani in naravni. Pravilna drža  v po-
vezavi s pravilnim dihanjem, ki ga spoznamo na treningu, 

deluje protistresno in nas pripravlja na izzive vsakdanjega 
dne.
V mesecu februarja vabimo k vpisu vse, ki vas zanima 
ta prečudovita veščina, kjer ni starostnih  omejitev. Po-
treben je le začeten pogum, želja in veselje do gibanja, 
kajti SANKUKI KARATE treningi  so prilagojeni posamezni 
starostni kategoriji, so primerni za moški in seveda tudi 
ženski del populacije. 
Treningi potekajo v skupinah: 
• cicibani  (5-7 let) - 1x tedensko
• otroci  (7- 14 let) - 2-3x tedensko
• mladina  (14-18 let) - 2-4x tedensko                       
• člani   (od 18 let dalje) - 2-3x tedensko
• veterani  (nad 40 let)  - 2x tedensko
Karate klub Ivančna Gorica ima 39-letne izkušnje na po-
dročju treniranja karateja. Vsi treningi  se odvijajo pod 
vodstvom izkušenih trenerjev z licenco SKZS, pod vod-
stvom tehničnega mentorja g. Vlada Paradižnika - 5 dan.

Vpis poteka  v telovadnici:  
- OŠ Stična vsak torek in četrtek ob 18.00. 
- OŠ Šentvid pri Stični vsak ponedeljek in četrtek ob 18.00. 
- POŠ  ZAGRADEC vsak torek in četrtek ob 18.00.

Vse dodatne informacije dobite na naši internetni strani 
http://www.sankukai-karate.info/.

Trener sankukai karateja
Jože Kastelic - 2. dan

Polaganje za višji pas Taekwondo kluba Kang
V soboto, 19. 12. 2015, je v telova-
dnici SŠ Josipa Jurčiča v Ivančni Go-
rici potekalo polaganje za višji pas. V 
strokovni komisiji sta bila Tomaž Za-
krajšek, nosilec črnega pasu 5. dan, 
ki je edini v Sloveniji z licenco Kukki-
won iz Južne Koreje za opravljanje 
polaganja pasov do 4. dan, in Renata 
Mavrič, nosilka črnega pasu 3. dan. 
Polaganje je bilo razdeljeno v dve 
skupini: 26 učencev v prvi skupini je 
imelo polaganje za višji beli in rumeni 
pas, to sta 9. in 8. kup. Uro pozneje je  
17 učencev druge skupine polagalo 
izpit za pasove do višjega rdečega (1. 
kup). Skupaj je bilo na polaganju 43 
učencev, kar je novi rekord v 11-letni 
zgodovini delovanja kluba. Na pola-
ganju je bilo 15 učencev iz Škofljice, 
6 iz Višnje Gore, 18 iz Ivančne Gorice 
ter 4 iz Šentvida pri Stični.
Za ogrevanje in raztezanje je poskr-
bel trener Timotej Todić, nosilec čr-
nega pasu 2. dan. Renata Mavrič je 
bila v izpitni komisiji že večkrat, to-
krat pa je polaganje za višji pas prvič 

tudi vodila. To je bila zanjo nova izku-
šnja, ki jo bo lahko uporabila še kdaj. 
Učenci so pokazali ročne in nožne 
tehnike, ki so se jih naučili na trenin-
gu. V nadaljevanju so se predstavili 
še v formah (Poomsae). Vsi so se zelo 
potrudili in tako vsi uspešno opravili 
izpit. Po podelitvi zasluženih diplom 
nas je v zgodovino zapisal še fotograf.
Nadaljevali smo s polaganjem za 
višje pasove od rumenega do višje-

ga rdečega. Tukaj so učenci pokazali 
malo več. Poleg ročnih in nožnih teh-
nik so se preizkusili v samoobrambi 
in lomljenje desk. Seveda so tudi 
učence z višjimi pasovi čakale še 
Poomsae - za višji rdeči pas jih tako 
učenci znajo že osem. Najbolj spek-
takularno je razbijanje deske, kjer si 
vsak sam izbere tehniko, s katero bo 
zlomil desko. Učenci lahko izbirajo 
med ročnimi in nožnimi tehnikami. 
Najzanimivejše pa so nožne tehnike 
iz obrata in s skokom. Tudi učenci 
te skupine so opravili izpit uspešno, 
prejeli diplome in se fotografirali. 
Vabimo vas, da se nam pridružite na 
treningih taekwondoja, ki je name-
njen obema spoloma vseh starostnih 
skupin: v vrtcih začnemo z otroci od 
4 do 6 let, v podaljšanem bivanju OŠ 
nudimo treninge do zelenega pasu, 
v večernih terminih pa je trening za 
mešane skupine. Dodatne informa-
cije, članke in slike najdete na naši 
spletni strani www.kang.si.

Darja Podpečnik

Prvi turnir Badminton šole 
Ivančna Gorica
Mladi badmintonisti so že dodobra zakorakali v prvi me-
sec novega leta in pridno napredujejo v igri in kondici-
ji. Novimi izzivom naproti se letos podajajo oboroženi z 
novo tekmovalno izkušnjo, pridobljeno na prednovole-
tnem turnirju. 

OBČINSKA ZIMSKA FUTSAL LIGA

Po prvem delu pri vrhu VIP 
studio in Mafijozi
Po prvem delu občinske zimske lige v dvoranskem nogometu oz. futsalu vodi 
prvi favorit tekmovanja, ekipa VIP studio. Ekipa je dosegla 5 zmag in en neod-
ločen rezultat proti najbližjim zasledovalcem, ekipi FSK Mafijozi. Ta je dosegla 
enak izkupiček, le gol razliko ima slabšo. Tretje mesto zaseda ekipa Bar pri 
Livarni, ki je edina, ki še lahko upa tudi na prvo mesto, a seveda s popolnim 
izkupičkom v nadaljevanju. 
Med strelci vodi Janez Perme (Bar pri Livarni) z 12 goli, pred Kristjanom Čožem 
(VIP studio) z 11 doseženimi goli, tretji pa je Marko Kastelic (Kicbil bar) s 7 goli. 
Lestvica po 1. delu tekmovanja: 
 

 tek-
me

zma-
ge
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po-
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TOČ-
KE

zadetki razlika

1. V.I.P. STUDIO 6 5 1 0 16 33 : 6 27

2. FSK MAFIJOZI 6 5 1 0 16 25 : 13 12

3. BAR PRI LIVARNI 6 4 0 2 12 28 : 16 12

4. KICBIL BAR 6 3 0 3 9 18 : 27 -9

5. MSU TEAM 6 2 0 4 6 18 : 27 -9

6. ŠDM AMBRUS 6 1 0 5 3 9 : 28 -19

7. FC AMBRUS 6 0 0 6 0 8 : 22 -14

Simon Bregar

Še preden so se namreč otroške misli popolnoma prepustile novoletnim slo-
vesnostim, smo v Badminton klubu Ivančna Gorica pripravili novoletni turnir, 
prvega te vrste. Badmintonisti so se kljub začetni tremi, ki je redna (in vzgoj-
na) spremljevalka vsakega tekmovanja, kmalu sprostili in pokazali, kaj vse so 
se naučili v štirih mesecih šolskega leta. Starejši so se zagnano zoperstavili 
svojim sotekmovalcem, nekateri prav bojno razpoloženi, mlajši pa so z učitelji 
badmintona navduševali z osnovno, pa vendar z vsakim dnem boljšo badmin-
tonsko igro. Kot pa je za vsako tekmovanje značilno, so se najboljši okitili z 
medaljami, slaba volja ostalih pa tudi ni dolgo trajala. Medalje smo razdelili 
štirim skupinam otrok, prav vsak pa je, kot se za novoletno vzdušje spodobi, 
v dar prejel nagrade in dobrote sponzorjev. Tudi letos so nam na pomoč pri-
skočili v Zavarovalnici Triglav, podjetju Olma, T-2 in SKB banki. Vsem se prav 
lepo zahvaljujemo. 
Rezultati turnirja in druge badmintonske informacije so na voljo na spletni 
strani kluba: www.badminton-bkivg.si.
Novo leto – nov začetek, pravijo. V Badminton klubu Ivančna Gorica pa smo 
se odločili, da bomo v novem letu nadaljevali kar tako, kot smo preteklega 
končali. S športno zagnanostjo, dobro voljo in vabilom, da se nam pridruži-
te tudi vi. Vse informacije na info@badminton-bkivg.si ali gsm: 041 323 966 
(Gašper Batis).

Špela Batis

Slika posneta na zaključni prireditvi ob koncu leta 2015
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 Tako kot reka v daljavo se zgubi,
odšel si tiho, brez slovesa,
za seboj pustil si spomin
na naša skupna srečna leta.
Le srce in duša ve,
kako boli,
ko več te med nami ni.
Zaman je bil tvoj boj,
zaman vsi dnevi tvojega trpljenja,
bolezen je bila
močnejša od življenja.

ZAHVALA
Z bolečino v srcu sporočamo, da nas je v 55. letu starosti za ve-
dno zapustil naš dragi mož, oče, sin, dedi,
tast, stric, brat in svak

PIŠKUR SILVO
iz Doba pri Šentvidu 12a, Šentvid pri Stični

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, so-
sedom, vaščanom, prijateljem in znancem za vsak stisk roke, po-
darjeno cvetje, sveče in svete maše, za izrečeno pisno in ustno 
sožalje, ter spremstvo na njegovi zadnji poti in da ga boste ohra-
nili v lepem spominu.
Posebna zahvala Vidinemu bratu Jožetu ter sestri Dragi za vso 
neizmerno pomoč in podporo celi družini. Zahvaljujemo se g. 
župniku Izidorju Grošlju za nagovor in lepo opravljen obred, po-
grebni službi Marije Novak, gasilcem PGD Dob ter pevcem MPZ 
Dob za zapete žalostinke. Iskrena hvala vsem, tudi tistim, ki jih 
nismo omenili.

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA
31. decembra 2015 nas je zapustil 
znanec in prijatelj,

JERNEJ SITAR 
(roj. 27. 9. 1931)
iz Mekinj nad Stično

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste ga pospremili na njego-
vi zadnji poti. Posebna zahvala gre zdravstvenem osebju iz ZD 
Ivančna Gorica, predvsem sestri Heleni, ki mu je lajšala bolečine, 
gospodu p. Maksimiljanu za lepo opravljen obred ter govorniku 
g. Morettiju za besede slovesa. Vsem še enkrat iskrena hvala. 

Milena z družino

Ljubezen, 
ki obilno si nam je dajala,
za vedno
v naših srcih je ostala.

ZAHVALA
V 85. letu življenja je prenehalo 
biti bolno srce naše mame, se-
stre, tete, babice in prababice

AGATE PRAZNIK
iz Šentjurja 9
(1931–2016)

Ob smrti naše mame se Vam vsem zahvaljujemo za stisk 
roke in izrečeno sožalje, darovane maše, podarjene sveče 
in cvetje ter spremstvo na njeni zadnji poti. Hvala vsem so-
rodnikom in vaščanom vasi Šentjurje, Radohova vas, Veliki 
Gaber, Šentpavel in Temenica.
Zahvaljujemo se tudi gasilkam in gasilcem GZ Ivančna Go-
rica, GZ Trebnje, PGD Radohova vas in PGD Veliki Gaber, 
stranki SDS Ivančna Gorica, ZŠAM Ivančna Gorica, VSTD De-
beli hrib in kolektivu BS Ivančna Gorica ter sodelavkam in 
sodelavcem podjetij Profis Grosuplje, Livar, Traig in Telekom 
Slovenija.
Še posebej se zahvaljujemo mami Martini in vsem prijate-
ljem, ki ste jo obiskovali in ji nudili pomoč.
Hvala g. župniku Janezu Jeromnu, pevcem in pogrebni služ-
bi Perpar za lepo opravljen pogrebni obred.

Žalujoči: Brane, Jože, Silvo in Bojana z družinami  
ter brat Gregor

Ni te več na vrtu, ne v hiši,
nič več glas tvoj se ne sliši,
če lučko na grobu upihnil bo vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar.

V SPOMIN
AMALIJA POLONČIČ

Krulčeva Malka iz Doba pri Šentvidu

Leto dni je minilo, odkar si odšla. 
Hvala vsem, ki jo ohranjate v lepem spominu, postojite pri nje-
nem grobu, jo priporočate v molitvi in prihajate k sv. maši ter za 
vse, kar ste ji v zemeljskem življenju naredili dobrega. 
Mama pogrešamo te.

Vsi njeni

ZAHVALA
V 82. letu starosti se je 31. 12. 2015 
za vedno poslovil

SLAVKO PUŠ  
po domače Zamanov Slavc iz Šent-
vida pri Stični 57

Iskrena hvala vsem, ki ste mu v zadnjem letu stali ob strani, ga 
obiskovali in mu dajali voljo do življenja. 
Hvala za izrečena sožalja in spremstvo na njegovi zadnji poti.
Hvala vsem lovcem, posebno pa lovcem LD Šentvid pri Stični za 
vzorno izpeljan lovski pogreb in izrečene besede ob zadnjem 
slovesu.

sinova Brane in Dušan z družinama 

Ni te več na vrtu ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši,
če lučko na grobu
upihnil bo vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar.
Počivaj v miru.

ZAHVALA

27. 12. 2015 nas je v 72. letu starosti zapustil naš dragi mož, ati, 
dedi, brat in stric 

RUDI MIGLIČ 
roj. v Metnaju, l. 1944

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem, 
znancem, pogrebnemu zavodu Perpar, pevcem, Ančki Zajec, 
Majdi, Mariji, Darinki in Miru Tulu za poslovilni govor  in vsem, 
ki ste se prišli poslovit od njega. Hvala za darovano cvetje, sveče, 
maše in drugo.
Prisrčna hvala stiškemu župniku Branku, nečaku Bojanu in Emilu 
Finku. Lepa hvala tudi doktorici Meti Čampa za hitro pomoč.
Vsem še enkrat hvala! 

Žalujoči vsi njegovi

Bolečina, ki nam v srcu tli,
te v življenje več ne obudi.
Slej ko prej zabriše čas vse bolečine,
a spomin ostane, nikdar ne izgine.

V SPOMIN
29. januarja je minilo 15 let, odkar je 
za vedno legel k počitku naš dragi mož, 
oče in stari ata,

JOŽEF ČOŽ 
iz Livarske ulice 5, Ivančna Gorica

Zahvaljujemo se vsem, ki še ohranjate spomin nanj in postojite 
ob njegovem grobu.

Vsi njegovi najdražji

V SPOMIN
20. februarja mineva eno leto, ko nas je 
zapustila naša ljuba

PEPCA SKUBIC
(23. 2. 1928−20. 2. 2015)

Zgornja Draga 23a, Višnja Gora

Hvala vsem, ki jo ohranjate v srcu in mislite nanjo.
Za vedno boš ostala živa v naših srcih. 
Pogrešamo te.

Svakinja Marija in vsi njeni

Je čas, ki da,
je čas, ki vzame,
je čas, ki celi rane
in je čas, ki ne mine.

V SPOMIN

17. januarja je minilo 10 let, odkar nas je mnogo prezgodaj za-
pustil naš dragi sin, mož, tast, dedi, stric in prijatelj

MIRAN LAVRIH

Iskrena hvala vsem, ki ga ohranjate v srcu, mu naklonite obisk, 
prižgete svečko in mu poklonite cvetje na njegovem grobu.

Pogrešamo te vsi tvoji. 

Vse na svetu mine,  
vse se spremeni,  
le spomin na tebe  
ostaja in živi,  
ker dom je prazen in molči. 

V SPOMIN

JANEZ BREGAR ml.
Stehanja vas 14

(1988–2008)

Minilo je že osmo leto, odkar smo se poslovili od tebe.
Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njegovem grobu in pri-
žigate svečke njemu v spomin.

Njegovi najbližji

Nisi se izgubil kot zven v tihoto,
nisi odšel v nič in pozabo,
po tebi merim stvarem pomen
in tvojo pesem
skušam peti za tabo.
(T. Pavček)

V SPOMIN
STANISLAV HRIBAR

(10. 9. 1933–23. 1. 2014)

Sekunde, minute, ure, dnevi, tedni, meseci minevajo. Te dni mi-
neva že dve leti od našega zadnjega snidenja, dve leti odkar smo 
zadnjič slišali tvoj smeh, videli tvoje žareče in optimistične oči, 
slišali tvoje spodbudne besede, čutili tvojo podporo in živeli ob 
misli, kako zelo nas imaš rad.

Dragi dedo. Verjamemo, da v družbi prijateljev sediš nekje na 
oblaku, nas nasmejan opazuješ in slišiš naš smeh, vidiš naše oči, 
slišiš naše besede, opazuješ naša dejanja …

Z delom svojih rok, s poštenostjo, zagnanostjo in optimizmom 
ti skušamo biti podobni, saj te tako lažje ohranjamo v našem 
spominu, naših mislih, sanjah. Skušamo ti biti v ponos in ti spo-
ročamo, da te imamo radi in te pogrešamo …
Hvala vsem, ki pristopate k njegovem grobu, se ga spominjate 
in pogrešate.

Vidimo se v sanjah …
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ZAHVALA
OLGA REPAR
1928–2016

Zahvaljujemo se vsem, ki ste jo pospremili na njeno zadnjo pot 
in se prišli od nje posloviti ter darovali sveče, cvetje in izrazili 
sožalje.

Vsi njeni

Izpred oči izginil je tvoj obraz
in ne sliši več se ljubi glas.
Stol, prazen zdaj tam stoji,
Naš dom je prazen, saj tebe ni.
Nihče ne more te nadomestiti,
nikoli te ne bomo nehali ljubiti.

V 63. letu nas je za vedno zapustila 
draga mami, babi

MARIJA ZUPANČIČ
(24. 1. 1952–30. 12. 2015)

Sušica

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujem Ljubotu, Miri, Darinki, 
sorodnikom, sosedom, vaščanom, znancem za vsak stisk rok, 
podarjeno cvetje, sveče in svete maše. Hvala tudi župniku, pev-
cem in pogrebnemu zavodu Perpar. 
Hvala vsem, ki ste jo pospremili v tako velikem številu. Pogre-
šamo te!

Hči Marija z družino

 »O, saj ni smrti, ni smrti! 
 Samo tišina je pregloboka. 
 Kakor v zelenem, 
 prostranem gozdu.«
 (S. Kosovel)
  

ZAHVALA
ob boleči izgubi naše ljube
dolenjske mame

IVANE KRALJ
iz Malih Reberc

(14. 2. 1925–1. 12. 2015)

se iskreno zahvaljujemo vsem svojcem, prijateljem in znancem 
za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče.
Najlepše se zahvaljujemo DU Žužemberk za ganljive poslovilne 
besede in Vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili na 
njeni zadnji poti.
Hvala vsem, ki ste jo imeli radi in jo boste ohranili v lepem spo-
minu!

Vsi njeni

»Gospodar mu je rekel:
»Prav, dobri in zvesti služabnik!
V malem si bil zvest,
čez veliko te bom postavil.
Vstopi v veselje 
svojega gospodarja!« 
Mt 25,21

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega očeta, brata, starega ata in pra-
dedka

FRANCA NOVAKA
upokojenega strojnika - traktorista 

(23. 1. 1932−10. 1. 2016)
iz Zaboršta pri Šentvidu,

nazadnje stanujočega v Domu starejših občanov Grosuplje,

se zahvaljujemo vsem prijateljem, sodelavcem, sokrajanom in 
znancem, ki ste ga obiskovali in delili veselje z njim ter ga po-
spremili k zadnjemu počitku. Hvala vsem za izrečena sožalja, 
darovano cvetje in sveče ter darove za maše in v dober namen. 
Posebna zahvala osebju DSO Grosuplje.

sinovi Franc, Jože, Anton, Janez in Andrej, 
brata Lojze in Ivan, sestra Mici z družinami ter drugo sorodstvo

ZAHVALA
V 75. letu starosti nas je zapustil 
oče, stari oče in brat

JOŽEF GNIDOVEC
po domače Nežnikov ata
(16. 1. 1940–2. 12. 2015)
iz Sušice

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom sosedom, vaščanov, 
prijateljem in znancem za vso podporo. Posebna hvala gre kr-
škemu in muljavskemu župniku, pevcem in Pogrebnem zavodu 
Perpar za lepo opravljen obred.
Hvala tudi vsem, ki ste ga imeli radi in ste ga v tako velikem šte-
vilu pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

Mirno in spokojno si zaspal,
v večni sen od nas odpotoval.
Naj bo srečno tvoje potovanje
in pogosto vračaj se nam v sanje.

ZAHVALA
Svojo življenjsko pot je v 88. letu 
starosti sklenil moj dragi oče, brat, 
dedek, stric ...

VINKO TRAVNIK

Zahvaljujem se bratrancu Marjanu in ženi Joži, vsem sorodni-
kom, prijateljem, sosedom in znancem za izrečena sožalja in 
darove.
Hvala Društvu prijateljev konj Višnja Gora, pevcem, govorniku, 
trobentaču, g. župniku in pogrebni službi za lep pogrebni obred.

Hčerka Maja Marčun z družino

Prazen dom je in dvorišče, 
a oko zaman te išče.
Ni več tvojega smehljaja,
le trud tvojih pridnih rok ostaja.

ZAHVALA
Odšel je 

ANDREJ MARKON
iz Velikih Češnjic 4

(1944–2016)

V tako težkih trenutkih, kot je smrt najbližjega, spoznaš, kako 
veliko ti pomenijo stisk roke in izrečena sožalja.
Zato iskrena hvala vsem, ki ste z mano delili bolečino, darovali 
za svete maše, sveče in cvetje. Hvala g. župniku Izidorju Grošlju 
za lep bred. Posebna hvala vsem, ki ste ga v tako velikem števi-
lu pospremili na njegovo zadnjo pot. Iskrena hvala sosedi Vlasti 
Trstenjak za izjemno pomoč. Hvala pogrebni službi Perpar, ter 
pevcem Prijatelji za čustveno zapete pesmi.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Žena Bernarda

Ni smrt tisto kar nas loči
in življenje ni, kar druži nas.
So vezi močnejše. 
Brez pomena zanje so razdalje, 
kraj in čas.

ZAHVALA
Ob smrti naše drage mame in babi

MARIJE ŠKRABEC, roj. Klemenčič
iz Radohove vasi 37

(26. 12. 1926–29. 1. 2016)

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste z nami sočustvovali, nam 
izrekli sožalje, se poklonili pokojni in darovali sveče in cvetje, 
darovali za maše in dober namen.
Zahvala tudi gospodu župniku za opravljen obred in sveto mašo, 
hvala pevcem in pogrebnemu zavodu Perpar.
Za vedno bo ostala v našem spominu.

Žalujoči vsi njeni

Solza, žalost, bolečina 
te zbudila ni, 
a ostala je tišina, ki boli.

ZAHVALA
Ob izgubi naše drage mame, babi-
ce, prababice in sestre

IVANE KOŽAR
po domače Zrnčeve Ivanke s Krke

(3. 6. 1926–5. 1. 2016)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in sose-
dom, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali ob strani in daro-
vali sveče, cvetje in svete maše. Hvala pogrebni službi Perpar, 
gospodu župniku, pevcem za pesmi in ganljive govore o njeni 
življenjski poti.
Še enkrat hvala vsem za vsak ljubeč stisk roke, za tople in soču-
tne objeme ter iskrene besede tolažbe.

Vsi njeni

Bil si trden kakor skala,
bil pokončen, kakor hrast.
In prišel je dan usode,
ki je zrušil skalo,
ki je zlomil hrast. 

ZAHVALA
V 83. letu starosti, nas je za vedno zapustil naš dragi mož, oče, 
dedi in brat

ANTON ZABUKOVEC st.
(1932–2015)

iz Krke 51

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem, 
znancem in vsem, ki ste se prišli poslovit od njega. Hvala za da-
rovano cvetje, sveče, maše in drugo.
Prisrčna hvala krškemu župniku g. Marku Burgerju za lepo opra-
vljeno sveto mašo in molitev. Zahvaljujemo se tudi pogrebni 
službi Perpar in pevcem.

Njegova družina

                        Lepo je živeti,
                        hudo je umreti,
                        ker zaradi bolezni ne moreš 
                        normalno živeti.
 

ZAHVALA
                                       

V 79. letu nas je zapustil mož, ata 
in stari ata

ALBIN KAVŠEK
(1936−2015)

iz Glogovice, Šentvid pri Stični

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, vašča-
nom  in znancem za izrečena sožalja.
Hvala vsem za darovano cvetje, nagrobne sveče in svete maše. 
Zahvala tudi pogrebnemu zavodu 
Perpar. Zahvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovo zadnjo 
pot.
Posebno zahvala pa sosedom (družina Vrbec in Kavšek), ki ste 
pomagali pri oskrbi v času njegove bolezni.
Vsem iskreno hvala!

Vsi njegovi

Zahvale
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NAGRADNA KRIŽANKA Kdor ga zmóre, ta 
modrost premóre

Kviz iz pretežno domačih surovin, 
ki skuša biti tu in tam hudomušen

1. Kaj pomeni »ključ« v starem voja-
škem besedišču?
a) pripomoček za odpiranje konzerv
b) pomembna strateška točka
c) naprava za določanje vremena

2. Katero poimenovanje je najbolj 
optimistično?
a) pokojni župan
b) bodoči župan
c) bivši župan

3. Lipa lahko živi do: 
a) 1000 let
b) 2000 let
c) 1500 let

4. Koliko bokalov je držalo veliko 
vedro? 

...........………....................................

5.  Ko so Višnjani kaznovali kozla Li-
sca, so:
a) ga tepli po senci
b) ga vlekli za brado
c) ga dražili z zelnato glavo 

6 . Žuželkam, živečim v družinah, 
pravimo:
a) občinske
b) socialne
c) karitasovske 

7. Koga je vabilo puntarsko geslo 
»Le vkup, le vkup ...«
a) proletarce vseh dežel
b) udeležence agrarne reforme
c) ubogo gmajno

8. Poišči besedo vsebujočo »lev«, ki 
bi jo morali po vseh pravilih pisati z 
veliko začetnico!
a) lev
b) levica
c) levstik

9. Kateri delavci začno službo v is-
tem času kot strahovi?
a) peki
b) dimnikarji
c) davčni inšpektorji

10. Kdo se je svoje čase takole vo-
zaril?
a) občinski svetniki
b) ministri
c) predsedniki turističnih društev

Pokrovitelj nagradne križanke: 
MESARSTVO MARTIN, Martin Matevž Starina s.p. Šentrupert (MESNICA ŠENTVID PRI STIČNI)
Spoštovani bralci! Pošljite pravilni gesli tokratne nagradne križanke na naslov urednistvo@klasje.net, ali po navadni pošti 
z dopisnico na naslov: Uredništvo Klasja, Sokolska ulica 5, 1295 Ivančna Gorica, najkasneje do 7. marca 2016. Izžrebali 
bomo 3 praktične nagrade pokrovitelja MESARSTVO MARTIN, Martin Matevž Starina s.p. Šentrupert (MESNICA ŠENTVID 
PRI STIČNI): 3x suha salama. 
________________________________________________________________________________________________
Pravilni gesli nagradne križanke iz zadnje številke sta: »OKOLJU PRIJAZNI« in »SREČA V OČEH«. Izžrebani nagrajenci, 
ki prejmejo praktično nagrado pokrovitelja Turistična kmetija Fajdiga, Temenica 4, Šentvid pri Stični so: 1. nagrada: 2x 
kosilo s sladico: MAJA MALOVRH (Ivančna Gorica); 2. nagrada: 1x kosilo s sladico: CVETKA HROVAT (Kal pri Ambrusu); 
3. nagrada: 2x dnevna sladica in kava: JOŽE MOSTAR (Šentvid pri Stični). Nagrajenci prejmete za koriščenje nagrade bon 
po pošti. Čestitamo!

Hudomušnice
Tomaž je učiteljici prinesel osebne podatke, da bo izpolnila šolske dokumente.
Prosvetarka si nekaj časa ogleduje zapisano, nato pa pripomni: »Ni podatka, kateri dan si bil rojen!«
»Kako dan, jaz sem bil vendar rojen ponoči,« se ni dal Tomaž.  

 »Živijo Polde!« »Živijo Miha«, se vzajemno pozdravita sošolca, ki se že dolgo nista videla. Stekla 
je beseda o življenju in Polde je dal vedeti, da z njim ni preveč zadovoljen.  »Jaz pa vse življenje 
napredujem navzgor«, se pohvali Miha, »naprej sem delal copate, potem jermena za hlače, sedaj 
sem pa frizer.«

Oče pride od govorilnih ur in zavije v gostilno poplaknit jezo. Doma se sesede na kavč in
se zazre v nadobudnega sinka: »Sin, orkaduš, poboljšaj se, saj moram zaradi tebe večkrat v 
šolo kot tedaj, ko sem bil še sam šolar.«

Obilna Tona se je za pusta našemila v raco in odracala na pustno povorko. Po vrnitvi je žalostno 
potožila materi: » Tega pa ne razumem; tako imenitno sem se našemila a so me précej prepoznali 
in vpili: »tale pa tako hodi kot Kramarjeva Tona!«

Gospa Roža: »Moj mož točno ve, kdaj ga dovolj popije.«
Gospa Boža: »Oh srečnica! Kako pa to ugotovi?«
Gospa Roža: »Jaz mu povem.«  
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Tatek, vrni se
Jasminka Klopotan

Vu večeri zimske, dolge
gda sneg zasiplje hižne krove

i curi sa strehe naše,
spominam se z mamu na te.

Stiha in lepo pripoveda  
mama o tebi 

Kak da pajki predo
I dogo vu zimske noči

na našem trami lampa gori.

Vse so to lepe i slatke reči
i navek se jokam potlem jih.

Zakaj si otišel z naše hiže
I mene i mamu ostavil same?

Tak bi te rada štela videti 
I da si zdrav, štela bi znati.

Tatek dojdi,
dojdi jenpot glet

al živa je hiža naša.

Pod starim orehom te bom čakala.
Poznal me boš.

Vsi veliju, da sem k tebi slična.

Praviloma v pesniškem kotičku obja-
vljam izvirna dela domačih avtorjev, 
večinoma občanov naše občine. To-
krat sem napravil izjemo in objavljam  
pesem tuje, verjetno hrvaške pesni-
ce, napisane v jeziku, podobnemu 
nekaterim štajerskem narečjem, zato 
verjamem, da bo večini razumljiva.  
Pesmico je z jezikovne, predvsem pa 
vsebinske plati vredno prebrati, ker s 
pristno iskrenostjo izraža otroško sti-
sko zaradi nepopolne družine. Pesem 
sem našel na odtrganem listu iz sta-
rejše revije. 

Leopold Sever

Beseda o besedi

Tice in duše
O tičnicah, svetiščih naših predkr-
ščanskih prednikov, smo v našem 
časniku že veliko pisali.  To so ume-
tno pripravljene ravnice na gričih 
starosvetnih krajev, na katerih so 
naši predniki s pomočjo ptic priha-
jali v stik z bogom. Vzrokov zakaj 
so te ostaline prednamcev načrtno 
pozabljene in zato védenje o njih 
nezaželeno, je več in jih tu ne bom 
našteval. Med nejevernimi Tomaži so 
predvsem ljudje, ki so nekoliko ovo-
hali »zgodovino« kakršno so jim pač 
posredovali drugi in ob tem dobili 
samovšečen občutek, da vedó vse 
do amena. Kaj dlje od tod, mislim na 
poglobljeno samostojno opazovanje 
stvarnega stanja v okolju, pa niso pri-
šli, ker jih učeniki v to niso usmerjali, 

včasih celo zaustavljali. Nekoliko je 
temu kriv tudi hud napor, ki bi ga bilo 
treba vlagati in šikane, ki bi bilo treba 
prenašati.
Kljub vsemu je relativna resnica na 
pohodu. Ondan mi je prišla v roke 
drobna knjižica Jakoba Grčarja z na-
slovom Prek morij v domovino. V 
njej opisuje svoje vračanje iz ruskega 
vojnega ujetništva poleti 1920.  Med 
drugim se je ustavil tudi na Kitajskem 
in ondi videl tudi tole: »Pogrebniki na 
grobu iz gajbic izpuste golobe, kar naj 
bi pomenilo, da je šele takrat duša šla 
v nebo.« 
Gre torej za ostanek nekdaj splošno 
razširjenega verovanja, da so »tice« 
božje poslanke, ki med drugim po-
spremijo duše rajnih v nebo. O vsem 
tem bogato pričajo naše številne tič-
nice. V krščanstvu so to poslanstvo 
prevzeli prav tako letajoči in pojoči 

Pomanjšano lice knjižice. Izdala Mo-
horjeva družba v  Celju 1937
angeli. O prvih in slednjih poročajo 
številni domači viri z vseh področij 
našega žitja in bitja. Torej še en dokaz 
ob množici drugih, da je teza o pticah 
(nekdanjih ticah) in tičnicah pravilna 
in verodostojna. 
Pa končajmo po Krpanovo, »strokov-
njaki pa nič«.

Iz zakladnice naših domačij
Takole, pa smo zakoračili v novo leto, šestnajsto po prelomu tisočletja. Kar je 
res je res, čas drvi s svetlobno hitrostjo skozi vesolje in nikogar nič ne vpraša. 
Mi bomo kajpak ostali pri tleh in načeli nov krog prepoznavanj iz narodopis-
ja. Lani ste pridno sporočali mnenja o izdelkih naših starih iz minulih časov. 
Med najbolj pridnimi dopisniki so bili Danijela Jermol, Tončka Zupančič, Ana 
Smolej,
Milan Trunkelj, Tone Drab, Pepca Peščenik, Miroslava Bonifer, Melita Rus, Ma-
rija Mandelj in Avguštin Sadar. Vsem hvala za sodelovanje. Zahvala tudi tistim, 
ki so se oglašali občasno; slednjim velja prijazno povabilo, naj se redno ogla-
šajo in pripomorejo k ohranjanju starosvetnega izrazja in druge starožitnosti.  
Več glav več vé.
Tokratni izdelek je novejši, čeprav izhaja še iz avstrijskih časov. Zapišite izraz, 
ki ste ga v vaši hiši uporabljali za poimenovanje tega pripomočka; lahko je tudi 
več imen. Nič ne dé, če ni povsem pravilno. V pomoč naj vam povem le toliko, 
da ni »Italijan« ampak ...

Leopold Sever

Ljudska primerljivka

Močno, da še hudič ne bi strgal

Ubesedenje domačega stiha

Vpišite izviren stih narodne pesmi: ………………………………………………………………       
V prihodnji številki boste lahko preverili vašo rešitev.

2015 sem 
ji kupil

2016 bi 
rada že 
cel′ga.

Kaj smo lani počeli  
pri narodopisju
V zakladnico naših domačij smo tudi v minulem letu primaknili novo vsotico. 
Poglejmo, kaj smo dognali s pomočjo naših marljivih bralcev.
Za boljše razumevanje zapisanega si najprej preberimo pojasnila. Pod po-
manjšanimi podobami predmeta je za vseh deset aktivnih mesecev najprej 
opisna označitev. Ta je pogosto izhodišče za njegovo poimenovanje in je za-
pisano s poudarjeno pisavo. Sledijo imena, ki so jih prispevali cenjeni bralci 
in predvsem bralke našega časnika. Ustrezna ali vsaj delno ustrezna poime-
novanja so podčrtana, neustrezna (a kljub temu zanimiva) imena označujejo 
ležeče črke. Tujke, večinoma popačene pa so v narekovajih. Pa pojdimo »lepo 
po vrsti, kot so hiše v Trsti«.

Klasje št. 1 (januar, februar 2015):
Deska za napenjanje in sušenje ži-
valskih kož, sušilna deska, napenjal-
nica, sušilka,  strojarka, likalna deska, 
smuči, krplje …

Klasje št. 2  (marec 2015):
Strgača za čiščenje hlevskih živali,  
strgač, strgalka, strgulja, štrgelj, ži-
vinski »kampelj«, »štrigelj«, okraše-
valec peciva, krtača za blatne čevlje, 
odstranjevalec beleža, »špohtel« …

Klasje št. 3 (april 2015):
Sveder za vrtanje lukenj v sode 
in škafe, čepovrt, sodovrt, sveder 
luknjač, luknjar, označevalec krožni-
ce, »bušnik«, vrtavec, mizarski »dis-
tančnik«, sveder za jarme, sveder za 
kozolčeve stebre, babnik, …

Klasje št. 4  ( maj 2015):
Pokrov za pinjo, pokrov  za maslov-
ko, pija, žvrkljač, pokrov za muholov-
ko, motovilo za vrvi, past za voluhar-
je, šablona za straniščno desko, … 

Klasje št. 5  (junij 2015):
Kolo za slamoreznico (brez enega re-
zila), slamoreznica, del slamoreznice, 
krmoreznica, rezača, mlatilnica, kolo 
pri vejalniku, mesoreznica, šablona 
za piškote, … 

Klasje št. 6 (julij 
2015):
Čevljarski stol, 
tudi stol za 
molžo (v priču-
jočem primeru 
je rabil za obo-
je), čevljarski 
stol, stolček za 
molzenje, trino-
žnik, molznik, pručka, podstavek za 
rože, stol za otepanje žita … 

Klasje št. 7 ( september 2015):
Korito za pripravo svinjske krme, 
tudi za tolčenje sadja, svinjsko korito,  
sadno korito, pomijek, kurji pitalnik, 
kopalna kad, posoda za kisanje mle-
ka, pomivalno korito, šupalnik … 

Klasje št. 8 (oktober 2015):
Vijak za sadno prešo (iz vejnatega 
»buncla«), »šravf« za prešo, trirogi 
navojnik, stiskač, nasadilo za oje, del 
»vagovnika« pri vodnjaku, rogovila 
za sušenje sena, rogljač … 

Klasje št. 9 (november 2015):
Podkovski stol, kovaški stol, kovaški 
hlapec, opiralnik, kovaški dvonožnik, 
nožni podstavek, stol otépavec, pod-
ložek za kurišče, strgalnik za čevlje, 
snežni maček, …

Klasje št. 10 (december 2015):
Tesarski spoj z moznikom, klinasta 
vez, lesni spojnik, klin, tesarski spoj, 
moznik, utorna vez, utornik, spoj na 
»folc«, prekladnik, lesni dedec, špe-
rovnik, … 
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198. rekord:  
Korenje ko  
jelenovo rogovje
Narava nas vedno znova preseneča. V pozni jeseni je šel Ambrušan 
Tone Hrovat na njivo, da še pred dežjem nabere nekaj korenja. Toda 
kamor je zapičil ruvalo je zadel v zlatorumeno tkivo. »To bo nekaj po-
sebnega,« si je mislil in začel vleči, a ni šlo. Zato je na pomoč poklical 
ženo, da sta s skupnimi močmi ogrebla in nato izvlekla rogovilastega 
korenjaka. Svež je po približni oceni imel okoli dveh kilogramov, kar ni 
tako malo; pravi rekorder pa je bil po številu poganjkov: osem smo jih 
komisijsko našteli.  Če bi se dalo, bi ga Anton nagačil in se potem hvalil, 
kakšnega kozoroga je uplenil.  To se kajpak ne bo zgodilo, zato pa mu 
bomo v uteho podelili naslov Klasjev rekorder. Nanj naj se spomni, ko 
bo srebal z vitamini in karoteni bogat korenčkov sok. Čestitke letijo 
prek meja Evropske skupnosti.

Leopold Sever

Kako sta Ahčinova dva kotlet za »psa« hranila
Ahčinova dva, Anton in Ančka sta 
imela tek vsak za dva, kar se je oči-
tno kazalo na »debelaži in tonaži«. 
Po zdravnikovem nasvetu sta pri 
požrtiji strogo pazila drug na dru-
gega. Seveda je bilo dosti prilik za 
izigravanje. Poglejmo, kaj je opazil 
zidar Aleš, ko jima je zidal kuhinjo.                                                                                                                                         
Že okoli desetih je Ančka dala peč 
štiri lepe kotlete, da so opoldne 
omamno dehteli na mizi. Sledila je 
gospodinjina opredelitev: tale je za 
zidarja, tale zate dedec, tale zame, 
tale pa za našega Reksa. Glej, da se 
ga ne pritakneš,«  je strogo pogleda-
la moža in dvignila prst. Ker je opa-
zila, da je »dedec« mesnino preveč-
krat poželjivo pogledal, je »Reksovo 
porcijo« odnesla v shrambo.                                                                                   
Aleš, ki je dobro vedel, da bodo za 
psa le kosti, je z enim očesom budno 
spremljal dogajanje. Najprej se je v 
shrambo pritihotapil Anton in se na-
glo vrnil skrivajoč mastna usta. Komaj 
je izginil, je bila že na vratih žena, ki 
si je prav tako skrivoma brisala usta. 
Po večkratnih ponovitvah je Ančka 
zidarju jokaje pokazala golo kost: »Z 
našim je križ,« je rekla, »lej še psu je 
meso pojedel«. Kmalu za tem mu je 
oglodan »pasji delež« žalostno kazal 
Anton: »Našo bo pobralo, tako je 
ješč, še pasji delež je pojedla!« 
Medsebojno nadzorstvo se očitno 
ni obneslo, zato je Ahčinova dva že 

davno pobralo; bog jima daj tam gori 
manjši tek, nam spodaj pa svarilo, 
da pri jedi ne pretiravamo, zlasti ne 
v imenu Sultanov, Reksijev, Pazijev, 

Pikijev in drugih uživalcev obranih 
kosti. 

Leopold Sever 

101 leto od začetka 1. svetovne vojne

Domače paberki iz tega časa
Tokrat se bomo seznanili z nekoliko bolj veselim dogod-
kom, ki se je ohranil v spominu. Vojna je sila potratna 
stvar, zato se je kmalu pokazalo pomanjkanje na vsej črti. 
Osiromašela je kajpak tudi  država, da je le s težavo ma-
šila finančne luknje. Zategadelj je Avstro-Ogrska razpisala 
več vojnih posojil in pri tem obljubila mamljive ugodno-
sti. Vojakom na primer so obljubili enotedenski izredni 
dopust, če državi posodijo določen znesek. Trije vojaki iz 
župnije v naši okolici so si silno želeli domov, zato so se 
sredi leta 1916 odločili zbrati potrebne krone in priti med 
svoje najdražje. Na žalost je polovica dopusta šla v pot, 
zato so bili doma le dobre tri dni. Možje, ki so bili že dve 
leti ločeni od zakonske postelje, so v tem pogledu »noter 
prinašali«, da je kar škripalo. Posledice tega »garanja« so 
bile tri punčke, ki so čez devet mesecev prijokale na svet. 
Novorojenke so bile v farni cerkvi krščene na isti dan in 
dobile imena Ela, Marjeta in Kristina. Seveda je vse hva-
lilo dopustnike, ki niso bili korenjaški le v strelskih jarkih 
ampak tudi na domače fronti. Čast in slava gre seveda 
tudi njihovim družicam, ki so pogumno vzdržale eksplozi-
je tempiranih bomb.
Vojna posojila so ob koncu vojne šla v »maloro«, le našim 
trem junakom so se bogato obrestovala, saj so po vrnitvi 
iz ujetništva doma našli prikupne deklice.                                                                                                                       
Dva »sadeža« vojnega posojila, Marjeto in Elo, sem oseb-
no poznal in moram reči, da sta bili jako prikupni ženski; 
tretjo, Kristino, ki je bila prav tako posledica vojnega po-
sojila , pa nisem imel prilike videti, a pravili so, da je bilo 
tudi to dekle nič kako zalo. Kaj hočemo, vojaki znajo te 
stvari. 

Leopold  Sever

Vse tri »udeleženke« prve svetovne 
vojne so danes že pokojne. Ker je 
vsebina zasnovana malce humorno, 
sem iz obzirnosti do potomcev za-
molčal kraje in priimke, osebna ime-
na pa so pristna: dve sem posnel na 
nagrobnikih, tretje, Kristinino, pa je 
samo nakazano, ker je živela daleč 
proč. Bog daj vsem trem nebeško luč.

Faksimile oglasa za vojno posojilo v Ilustriranem glasniku, februar 1916 

Jabolčni parlament  
v malem
Pravijo, da se država umika iz gospodarstva. Figo se umika – povsod sama 
»ablast«, kakor pravimo Dolenjci. Poglejte prigodo Klasjevega Poldeta. Lani 
mu je sadje lepo obrodilo. Ker so bili sadeži malce prsteni, jih je v čebru opral.  
A glej ga spaka, takoj je opazil, da so se plodovi razdelili po nekem ključu. »Saj 
to je vendar naš parlament v malem,« se je trčil: »tabeli«, »tardeči« in tisti, 
ki se delajo, da so nekje vmes, čeprav vemo, kam njihov pes taco moli. »Če v 
parlamentu afne guncate , tu jih ne boste,« je dejal Klasjev in se jih lotil z zob-
mi. Najprej je pospravil zastopnike neke nove stranke, čeprav so na splošno 
bolj »kumrni«. To so tisti »človekoljubi«, ki od naše zadolžene očetnjave otro-
ško terjajo denar za vse, ki kričavo kažejo prazne žepe, čeprav je med njimi 
lepo število lenuhov in prevarantov; za pridne, tihe, skromne in zgarane ljudi 
pa se ne zmenijo. In kakšnega okusa so bili ti »humanisti«? Zanič, kisli ko jesih. 

Leopold Sever


